
شنبه 30  دی ماه 1402 | شماره 395 )پیاپی 485( سال بیست و دوم | 16 صفحه |  20000 تومان
w w w . e t e b a r . n e t

هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

شماره 

395

عناوینخبرها

دانش بنیان سازی تنها راه بقای 
کشاورزی و امنیت غذایی کشور است

9

مسکن کالای سوداگری نیست بلکه 
کالایی برای استفاده عمومی مردم است

13

 تنها دغدغه فعالان اقتصادی
 باید کسب وکار خودشان باشد 

10

 آثار جشنواره مد و لباس باید
 با قیمتی مناسب به تولید انبوه برسد

14

 تولید نفت و گاز در ایران

 تا ۱۰۰ سال آینده ادامه خواهد داشت

15

رد پای صهیونیست ها در اکثر 
مناقشات منطقه قابل مشاهده است

11

فولاد مبارکه برای ورود به اکتشافات 
معدنی با موانع زیادی مواجه است

16

 ضرورت مدیریت تامین آب شرب
 با توجه به کاهش بارندگی ها   

12

دشمن بیش از تجهیزات قدرتمند 
 نظامی ما از حضور مردم 

در صحنه ها می ترسد

3

 اقدامات وزارت اقتصاد
 برای ارتقای کیفی نظام گزارشگری مالی

6

تعرفه خودروهای برقی کاهش یافت
5

ضرورت انتقال نتایج کاربردی 
 پژوهش های پژوهشکده بیمه

 به بیمه مرکزی

7

 امدادخودرو سایپا خود را 
 برای ارائه خدمات به 

خودرو های الکتریکی آماده می کند

8

توسعه سایت ایران خودرو کرمانشاه 
را دنبال می کنیم

8

 پیش بینی اختصاص 
بیش از ۲۰۰۰ هکتار اراضی ملی کشور 

به ساخت شهرک های خورشیدی

5

سرمقاله

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

رهبر معظم  انقلاب اسلامی :

صفحه 2

حضور، خواست و اقدام مردم 

یک اصل اساسی 

در اسلام است

آیت ا... ســید ابراهیم رئیسی، دراجتماع اقشــار مختلف مردم 
شهرستان دماوند ضمن تبریک ایام ماه مبارک رجب، با ادای احترام 
به روح مطهر شهدای این شهرستان و خانواده معزز آنها گفت: حضور 
بنده به عنوان خدمتگزار در شــهرهای اطراف تهران به لحاظ نظام  
مســائل و تراکم جمعیتی این شهرها سفر استانی محسوب می شود 
و تلاش ما این اســت که در جلسات شــورای اداری نسبت به رفع 

مشکلات مردم شهرهای همجوار استان تهران نیز تلاش کنیم.
رئیس جمهور پیگیری حل مشــکلات زیرســاختی، جاده های 
مواصلاتی و آب و برق شهرستان دماوند را از جمله دلایل اصلی سفر 
به این شهرستان عنوان کرد و افزود: توسعه شهرستان دماوند از جمله 
فرصت های بسیار خوب برای مردم این منطقه محسوب می شود که 
اگر با حفظ محیط زیســت و مراتع و جنگل های این منطقه همراه 

نباشد ممکن است به تهدید تبدیل شود.
با ساخت وســازهای غیرمجــاز در دماوند ولو از جانــب افراد و 

دستگاه های متصل به قدرت بدون اغماض برخورد خواهیم کرد
دکتر رئیســی با اشاره به اینکه توسعه شهرستان دماوند از سوی 
دولت پذیرفتنی است، اما قطعاً باید با حفظ قوانین، مقررات و حریم 
منابع طبیعی همراه باشــد، تأکید کرد: با ساخت وســازهای مخرب 
برای طبیعت این شهرســتان ولو اینکه از جانب افراد یا دستگاه های 
حکومتی یا متصل به قدرت باشد، مخالفیم و قطعاً با این گونه اقدامات 

غیرمجاز بدون اغماض برخورد خواهیم کرد.
رئیس جمهور تخریب محیط            زیســت و منابع طبیعی را ظلم به 
مردم و آیندگان و تخلفی غیرقابل گذشت عنوان کرد و افزود: یکی از 
مهم ترین برنامه های سفر دولت مردمی به شهرستان دماوند بازنگری 
و به روزرسانی قوانین و مقررات ساخت وسازها و بارگذاری جمعیتی 

در این شهرستان است.
تاکید بر لزوم مدیریت منابع آبی دماوند

وی با تأکید بر لزوم توجه به مدیریت منابع آبی در شهرســتان 
دماوند به ویژه در بخش کشاورزی، افزود: خوشبختانه ما در این منطقه 
به رغم خشکسالی های چندسال اخیر مشکل کمبود آب نداریم، اما 

اهمیت مدیریت منابع آبی کمتر از اهمیت وجود آب نیست.
توجه به الگوی مصــرف در بخش خانگی و صنعتی و همچنین 
استفاده از روش های نوین آبیاری به ویژه آبرسانی زیرسطحی در بخش 

کشاورزی با هدف مدیریت منابع آبی مورد تأکید دولت است.

او با اشاره به ساخت پروژه »سد نم رود« خاطرنشان کرد: ساخت 
این ســد از سال 84 شروع شــده اســت و در حالی که این پروژه 
می توانســت زودتر از اینها به بهره برداری برسد، همچنان نیمه تمام 
مانده اســت.وی بخشــی از خانه های در مسیر این سد باید جابه جا 
شــده و به مناطق دیگر منتقل شود، گفت: ما برای این پروژه زمان 
تعیین کردیم و امیدوارم بتوانیم در کمتر از یک ســال از این ســد 
بهره برداری کنیم.او ساخت مراکز درمانی و اتمام پروژه های نیمه تمام 
حوزه بهداشت و درمان دماوند را یکی از دستورکارهای دولت دانست 
و گفــت: با توجه به اینکه منطقه دماوند علاوه بر جمعیت ثابت، یک 
جمعیت متغیر هم دارد، بنابراین تجهیز مراکز درمانی این منطقه یکی 

از مصوبات سفر ماست.
دکتر رئیســی با تاکید بر اینکه مســئولین محترم منطقه باید 
بدانند که رفع مشکلات و تحقق مطالبات مردم با اقدامات معمولی 

امکان پذیر نیست، تصریح کرد: این مهم، نیاز به کار جهادی دارد.

رئیس جمهور با بیان اینکه امروز ما عقب ماندگی هایی در کشــور 
داریم که می توانســتیم نداشته باشــیم، گفت: مردم و جوانان ایران 
تحریم ها و تهدیدها را به فرصت تبدیل کردند و امروز می توان ایران 

را یک کشور پیشرفته و فناور دانست.
بیش از 6 هزار و 500 واحد تولیدیِ نیمه تعطیل در چرخه 

تولید قرار گرفته است
وی با تاکید بر اینکه دشمن نمی خواست ما رشد اقتصادی داشته 
باشیم و چرخ های تولید کشور به حرکت در بیاید، گفت: امروز بیش 
از 6 هــزار و 500 واحد تولیــدیِ نیمه تعطیل در چرخه تولید قرار 
گرفته و کشور در رابطه با ماشین آلات و تجهیزات تولیدی رشد قابل 
توجهی یافته است. ما در حوزه تولید گام های خوبی برداشته ایم و در 
تجارت و صادرات محصولات تولیدی، رکورد 40 ساله اخیر را زده ایم.

رئیس جمهور شأن همه مسئولین را خدمتگزاری به مردم دانست 
و گفت: چرا در مسائلی که مسئولین می توانند گره آن را با سهولت 

باز کنند، منتظر این هســتند که از تهران به آنها راه حل ارائه شود. 
ارتباط ســتادی با تهران لازم است اما نباید این ارتباط تشکیلاتی 

موجب کُندی در کارها شود.
دکتر رئیسی با تاکید بر ضرورت مبارزه با بوروکراسی های پیچیده 
اداری گفت: نباید کشــاورز، فعال اقتصادی و تولید کننده را ناامید 
کنیم، بلکه باید به گونه ای بر فرآیندها نظارت داشته باشیم تا کارها 

با سرعت انجام بگیرد.
رئیس جمهور وظیفه مسئولین کشور را ایجاد امید در دل مردم 
دانست و خاطرنشــان کرد: دشمن می خواهد مردم را مایوس کند. 
امروز ما موظفیم که با تمام اقدامات خود، مردم را امیدوارتر بکنیم 
اما تنها با حرف زدن نمی توان در دل مردم ایجاد امید کرد. اگر مردم 

ببینند در مرحله اقدام و عمل اتفاقی افتاده است، امیدوار می شوند.
وی با اشــاره به مســئله اشــتغال در منطقه دماوند گفت: آمار 
بیکاری در دماوند همانند برخی نقاط کشــور بالا نیســت، اما در 
قشری از تحصیلکردگان این منطقه بیکاری وجود دارد که لازم است 

زمینه های اشتغال آنها فراهم شود.
 در وزارت نیرو بیش از 900 شرکت دانش بنیان داریم

  600 شرکت دانش بنیان در وزارت نفت مشغول
 انجام کارهای بزرگ هستند

رئیس جمهور با اشاره به رشــد همکاری دستگاه های دولتی با 
شرکت های دانش بنیان از ابتدای دولت سیزدهم تاکنون، گفت: در 
ابتدای این دولت 100 شــرکت دانش بنیان با وزارت نفت همکاری 
داشتند اما امروز 600 شــرکت دانش بنیان در وزارت نفت مشغول 
انجــام کارهای بزرگ هســتند. در وزارت نیرو نیــز بیش از 900 
شرکت دانش بنیان داریم که فعالیت های مهمی دارند. شرکت های 
دانش بنیان می توانند کارها را همراه با فناوری های روز پیش ببرند. 
دکتر رئیســی با اشــاره به وجود پارک های علم و فناوری در کشور 
علی رغم تحریم های دشمن، گفت: من وقتی با مقامات دیگر کشورها 
گفت وگو می کنم، آنها می گویند شما چگونه توانستید با این حجم 
از تحریم ها چنین پیشرفتی داشته باشید. برخی ها ممکن است این 
حقیقــت را باور نکنند و هیچ زمانی هم باور نخواهند کرد. این عده 
چشــم خود را بر روی حقایق بسته اند، اما مانعی ندارد چرا که آنها 

خودشان ضرر می کنند و آسیب خواهند دید.
ادامه در صفحه 14
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در حوزه تولید، تجارت و صادرات رکورد 40 ساله اخیر شکسته شده است

نظام مالیاتي کشــور براي جلوگیري از فرار مالیاتي »مقامات مالیاتي 
مرتبا« اشاره به وجود فرار مالیاتي در کشور دارند که  امید است شفافیت 
قضیه ، دروني  و بروني بهتر روشــن شود و نظام هوشمند مالیاتي اجرائي 
گردد . اما طبق  آمار وصول مالیات در سالهاي گذشته که متأسفانه آنگونه 
که باید و شاید وصول مالیات صورت نگرفته و دلالان در رشته هاي مختلف 
فرار مالیاتي دارند مثلا چرا در مناطق آزاد ، با ایجاد شرکتهاي صوري مي 
تواننــد با اقدامات متخلفانه خود از پرداخت مالیات فرار کنند  در حالیکه 
امکان دریافت بیش از هزار هزار میلیارد تومان مالیات قابل وصول اســت 

البته نه ، از مؤدیاني که داراي پرونده مالیاتي هستند .
) حداقل درصدي اندک ( اما مؤدیان جدید که فرار مالیاتي دارند کجایند 
فلذا شفافیت دروني و بروني لازم است .اخذ مالیات در ایران سابقه دیرینه 
دارد چنانچه بررســي در مورد بر قراري و وضع مالیات از دوران ایـــــران 
باستان قابل تعمق مي باشد. اصولاپیدایـــش مالیــات مانند سایــر عوامل 
اجتماعي زاده نیازمندیهاي بشــري است که تغییر و تکمیل آن بستگي 
کامل به وضع در آمد و سطح زندگي طبقات و افراد جامعه دارد وبه معناي 
دیگر مي توان گفت مشخصات و کمیت و کیفیت مالیات در هـــر کشور 
تابع نیازمندیها و شـــرایط اجتماعي و اقتصادي آن سرزمین است. ازاینرو 
قـــوانین و مقررات و ضرایب مالیاتي و نــرخ ها و کالاهاي مشمول مالیات 
در همه کشورها همیشه یکسان نبوده و در دوران مختلف تغییر و تبدیل 
بسیــار یافتـه چنانکه مقیاس مالیات دوران هخامنشي و دوره ساساني و 
دوره سلجوقي با دوره قاجاریــه بـــه علت تفاوت هزینه هاي کشور فرق 
مي کند و درآن موقـع درآمدها بیشتر بوده و شاید بـــار مالیات بر دوش 
مردم آنطور کـــه در زمان قاجار سنگیني مي کرده در زمانهاي دیـــگر 
نبوده و در حال حاضر که به علت افزایش شــدید هزینه مالیات بیشــتر 

دریافت میشود تفاوت بسیار کرده است.

راهکار ی مقتدرانه برای وصول مالیات 

مقابله با فراریان پرداخت مالیات  )3(

 ماهنامه ای برای هر شهروند

و

منتشــر شد

انالله و انا الیه راجعون
خبر درگذشت تاثر انگیز و غمبار مرحوم دکتر رضا دولت آبادی، مدیرعامل فقید بانک ملت که از مدیران متعهد، متین و متخصص نظام بانکی به 
شمار می رفت، موجب تالم و تاثر خاطر فراوان شد.مرحوم دولت آبادی از مدیران خوشنام بانکی بود که در دوران تصدی خود در بانک های تجارت 
 و ملت منشأ خدمات و خیرات بسیاری شد.بزرگ مرد اخلاق و رفتار با کارنامه ای درخشان و پر افتخار در نظام بانکداری کشورکه با توانمندی های 
حرفه ای راهگشــای رشــد و توسعه نظام بانکداری کشور بود.آثار همت و حمیت سرمایه های اجتماعی برجسته و نخبه های مسئولیت پذیری چون 
آن مرحوم در مسیر رشد، توسعه و تعالی اقتصاد کشورمان محسوس و ملموس است و بی شک سی سال تلاش صادقانه در این عرصه نزد درگاه 
 حضرت حق بی اجر و پاداش اخروی نخواهد ماند.خدمات و تلاش های ارزشمند ایشان در نظام بانکداری کشور، کم نظیر و فراموش نشدنی است. 
 بزرگ منشــی، ســخاوت، تعهد کاری و اخلاقی و عملکرد درخشــان و  ارزشمندشــان در نظام بانکداری کشــور همواره در اذهان، ثبت خواهد بود.

 ایــن مصیبــت بــزرگ را به خانواده داغدار ایشــان و همچنین جامعه بزرگ بانکی کشــور بــه ویژه مدیران و کارکنان شــریف بانک ملت ، بانک تجارت ، تســلیت عرض نموده و ضمــن طلب غفران و 
رحمت واسعه الهی برای آن فقید سعید، از درگاه خداوند متعال برای بازماندگان معزز بقای عمر، صبر، شکیبائی مسئلت می نمائیم .

مهدی میرحیدری مدیر و سردبیر و کارکنان نشریات اعتبار، شهریران ، شهرتاش ، پایگاه خبری اعتبارنت ، پایگاه خبری اعتبارپرس 



بیانات در دیدار ائمه جمعه سراسر کشور
بسم الله الرّحمن الرّحیم)1(

و الحمد لله ربّ العالمین و الصّاة و السّــام علی سیّدنا و نبیّنا 

ابی القاسم المصطفی محمّد و علی آله الطّیّبین الطّاهرین المعصومین 

سیّما بقیّة الله فی الارضین.

خدای متعال را شــاکرم که توفیق داد تا امروز در این 
حسینیّه خدمت شما برادران عزیز برسیم. خیلی خوش آمدید. 
و همین اوّل کار، برای اینکه فراموش نکنم، عرض میکنم که 
تشکّر بنده و سلام بنده را به همه ی آن کسانی که لطف کردند 
به وســیله ی شما به ما سلام رســاندند، برسانید. این دیدار، 
خوشبختانه، در یکی از بافضیلت ترین ماه ها و هفته های دوران 
سال اتفّاق افتاده است؛ یعنی ماه رجب. حقّاً و انصافاً، ماه رجب 
ماه مبارکی است. رحمت الهی، در سرتاسر این ماه، در اختیار 
آحاد مردمی است که دلهایشان متذکّر به یاد پروردگار باشد. 
شاید بشود گفت بزرگ ترین نعمت خدا، یعنی بعثت، در این ماه 
اتفّــاق افتاده؛ بعثت نبیّ اکرم )صلیّ الله علیه و آله و ســلّم( 
مبارک ترین و بزرگ ترین عید برای همه ی بشریتّ است، نه 
فقط برای مسلمانها. ولادت امیرالمؤمنین )علیه الصّاة و السّام( 
در این ماه اتفّاق افتاده است و ایاّم مبارکات متعدّد دیگر ]نیز[ 
در این ماه است. ان شاءالله که همه ی شما آقایان محترم، این 
حقیر، و دیگرِ برادرانِ مؤمنمان در سرتاسر کشور، از برکات این 

ماه استفاده کنیم.
شایسته ترین عملی که انسان در این ماه انجام میدهد، 
شاید استغفار است. واقعاً همه ی ما احتیاج داریم به اینکه استغفار 
کنیم و به خدای متعال پناه ببریم. مغفرت الهی بزرگ ترین 
نعمتی است که در دنیا و آخرت، خدای متعال به یک انسان 
عنایت میکند. حتّی اولیای الهی، حتّی پیغمبر خدا، از مغفرت 
ر. مَ مِن ذَنبِکَ وَ ما تأَخََّ الهی بی نیاز نیستند: لیَِغفِرَ لکََ الَلهُ ما تقََدَّ

)۲( این مغفرت به خاطر این اســت که حقّ اطاعت و عبادت 
پروردگار را احدی نمیتواند به جا بیاورد؛ استغفار به خاطر این 
است. ما عَبَدناکَ حَقَّ عِبادَتکِ؛)۳( هیچ کس نیست که بتواند 
حقّ عبادت پروردگار را، حقّ بندگی را، آن طور که شایسته ی 
او است، به جا بیاورد؛ هرچه مجاهدت هم بکند، نمیتواند؛ این 
استغفار به خاطر این است. ما که خب گرفتاریم؛ امثال بنده، سر 
تا پایمان گرفتاری و خطا و مشکلات روحی و معنوی و قلبی و 
عملی و همه چیز است؛ لذا احتیاج داریم به استغفار؛ همه ی ما 
باید استغفار کنیم. ]ماه رجب[ ماه دعا است، ماه توسّل است. 
خوشبختانه دعاهایی که در این ماه از ائمّه ی هدی  )علیهم 
 ـدعاهای   ـادعیه ی مأثوره ـ السّــلام( وارد شــده اســت ـ
خوش مضمون و بلندمضمون و عالیة المضامینی است؛ از اینها 

ان شاءالله استفاده بشود.
مطلبی که من امروز میخواهم خدمت شما برادران عزیز 
عرض بکنم، در حدّ امکان و ان شاءالله بااختصار، راجع به امامت 
جمعه است. نماز جمعه فصل مشــبعی)4( دارد، ]امّا[ امروز 
عمده ی نظر بنده صحبت راجع به تکلیف ماها است که حالا 
بنده هم جزو ائمّه ی جمعه هستم، اگر خدا قبول کند. ما ائمّه ی 
جمعه چه بکنیم و کار را چه جوری پیش ببریم؟ راجع به این، 

چند مطلب را عرض میکنم.
اوّلاً امامت جمعه جزو سخت ترین کارها است و شاید 
کمترکاری به دشواری امامت جمعه باشد. علّت هم این است 
که امامت جمعه، هم جنبــه ی یلَیِ الرّبیّ دارد، هم جنبه ی 
یلَیِ الخلقی دارد؛ در نماز و خطبه، هم بایستی اخلاص و توجّه 
 ـکه اگر این معنا نباشد، و دل  به حضرت حق و مانند اینها باشد ـ
انسان خالی از قصد تقرّب و اخلاص لله باشد، حرف اثر نمیگذارد، 
 ـهم این لازم است، هم توجّه به خلق  نماز برکت پیدا نمیکند ـ
لازم است. در نمازهای غیر جمعه، شاعر میگوید که »پشتم به 
خلایق اســت و رویم به خداست«؛ امّا در این نماز، ]نه تنها[ 
پشتتان به خلایق نیست، رویتان هم به خلایق است؛ هم رو به 
خلایق دارید، هم رو به خدا دارید؛ هم باید رضای الهی را در نظر 
بگیرید، هم باید نفع مردمی و رضای مردمی را در نظر بگیرید. 
خیلی سخت است دیگر؛ یکی از سخت ترین کارها این است. 
خــب، بعداً یک مقداری درباره ی مســئله ی »رو به خلایق 

داشتن« صحبت میکنم، عرض میکنم.
اینجا یک اصل اسلامی را مایلم متذکّر بشوم، و آن عبارت 
است از نقش آفرینی مردمی در نظام اسلامی و اساساً در حیات 
اسلامی. مردم، در نگاه اسلام، در نگاه قرآن، با توجّه به مجموعه ی 
احکام اســلامی، خیلی مورد توجّهند در تحرّک جامعه ی 
اسلامی، مجتمع اســلامی و حیات مجتمع اسلامی؛ نقش 
برجسته ای دارند. شما ملاحظه کنید در فرمایش امیرالمؤمنین 
)علیه الصّلاة و السّلام( در آن جمله ی معروف که »لوَ لا حُضورُ 
ةِ بِوُجودِ النّاصِر ... لَالَقَیتُ حَبلَها عَلىٰ غارِبِها«،)5( هم  الحاضِرِ وَ قِیامُ الحُجَّ

نقش مردم مورد تذکّر قرار گرفته است، هم حقّ مردم. »نقش 
مردم« یعنی اگر مردم نیایند سراغ آن کسی که خود را صاحب 
حق میداند و میخواهد مسئولیّتی قبول کند، بر او واجب نیست 
دنبال آن حق برود: لَالَقَیتُ حَبلَها عَلىٰ غارِبِها؛ مردم نبودند، من 
وظیفه ای نداشتم، تکلیفی نداشتم. نقش مردم این قدر مهم 
است. حتّی کسی مثل امیرالمؤمنین، علیّ بن ابی طالب، اگر 
مردم با او نباشند، دُوروبرَش نباشند، میگوید من تکلیفی ندارم. 
اگر چنانچه مردم آمدند، آن وقت بر او واجب است که مسئولیّت 
را بپذیرد؛ لذا حضرت مسئولیّت را قبول کرد؛ مردم آمدند، فشار 
آوردند، اصرار کردند که شما بیایید خلافت را قبول کنید، ایشان 

هم قبول کرد. نقش مردم این قدر مهم است.
در خطبه ی مربوط به صفّین، این عبارت امیرالمؤمنین 
عبارت خیلی مهمّی است؛ میفرماید که »وَ لیَسَ امرؤٌُ وَ انِ عَظُمَت 
لَهُ  مَت فِی الدّینِ فَضیلَتُهُ بِفَوقِ انَ یُعانَ عَلىٰ ما حَمَّ فِی الحَقِّ مَنزلِتَُهُ وَ تَقَدَّ

ه«؛)6( هر مقداری ]هم[ که ارزش ذاتی و وجودی و  اللَهُ مِن حَقِّ

علمی و دینی کسی بالا باشد، هیچ کس نیست که محتاج کمک 
ه« یعنی اگر  لَهُ اللَهُ مِن حَقِّ مردم نباشد. این »انَ یُعانَ عَلىٰ ما حَمَّ
بخواهد وظیفه ی خودش را و مسئولیّت خودش را انجام بدهد، 
به کمک مردم احتیاج دارد. آن »عَون«، از طرف مردم است؛  

یعنی کلّ خطبه این را نشان میدهد؛ عبارت قبل از این عبارت 
و عبارت بعد از این عبارت، روشن میکند که مراد، اعانت مردم 
است؛ یعنی امیرالمؤمنین به اعانت مردم احتیاج دارد. حالا این 
»مردم« که میگوییم، چه مردمی که دارای شأن اجتماعی اند 
 ـمثلاً اهل علمند، اهل دینند، اهل سیاســتند؛ یک شأن  ـ
 ـچه توده ی مردم؛ به اعانت همه احتیاج است.  اجتماعی دارند ـ
لذا خداوند متعال به پیغمبرش میفرماید که »هُوَ الَّذی ایََّدَکَ 
بنَِصرِهِ وَ باِلمُؤمِنین«؛)۷( خیلی مهم اســت! خدای متعال 
مؤمنین را در ردیــف نصرت خودش قرار میدهد؛ یعنی اگر 
مؤمنین به پیغمبر کمک نمیکردند، پیغمبر هم پیروز نمیشد. 
لذا اولّین کاری که پیغمبر انجام داد، ساختن مؤمنین بود؛ مؤمن 

بسازد، مؤمن درست کند.
پس بنابراین، روشن است که رسیدن به هدفهای اسلامی 
 ـحالا اسمش را بگذارید »نظام اسلامی«، در نهایت »تمدّن  ـ
 ـجز با حضور مردم، جز با توجّه و مبادرت مردم  اســلامی« ـ
امکان پذیر نیست؛ باید مردم بخواهند، مردم بیایند، مردم اقدام 
کنند. این برای ما یک اصل شد؛ حالا یک نفری مسئولیّت دولتی 
دارد، برای جلب مردم، جذب مردم، آوردن مردم به صحنه یک 
جور باید عمل بکند، یک وقت یک نفری در منبر نماز جمعه 
فعّال است، او یک جور ]دیگر[؛ یعنی توجّه داشته باشیم که 
مســئله ی »مردم« یک اصل اسلامی است، بدون آن کاری 
نمیشود کرد، به هدفها نمیشود رسید، به حیات نمیشود رسید.

لذا انسان میتواند بگوید که خدای متعال اصلاً ترکیب 
نماز جمعه را برای همین قرار داده؛ ترکیب نماز جمعه و تشریع 
نماز جمعه برای همین است که حضور مردم در صحنه تأمین 
بشود. خب نمازهای دیگر غیر از نماز جمعه ]هم[ هست، هر 
کس خواست می آید، هر کس خواست نمی آید؛ می آیند نماز 
میخوانند و میروند؛ لکن در نماز جمعه، با آن کسی که می آید، 
سخن گفته میشود، حرف زده میشود، به او فکر ارائه میشود، 
راه و برنامه داده میشود. اصلاً نماز جمعه برای این است که آن 
کســی را که در صحنه حاضر است، در صحنه نگه دارد؛ اگر 
چنانچه در این کار کُند است، او را تند کند، او را حرکت بدهد، 
او را راه بیندازد؛ ترکیب نماز جمعه اصلاً این است. واقعاً میشود 
حکمت نماز جمعه را این دانست: اصل حضور مردم، بعد، ارتقاء 

و گسترش حضور مردم.
خب، آن قسمت اختصاصی نماز جمعه قسمت خطبه ها 
است. آن دو رکعت نماز در همه ی نمازها هست؛ آن قسمت 
اختصاصی عبارت است از خطبه. در روایات مربوط به خطبه ی 
نماز جمعه، آنچه تقریباً در همه ی آنها مطرح شــده اســت 
مسئله ی »موعظه« اســت؛ وعظ و موعظه ی در خطبه، در 
همه ی این روایات مربوط به نماز جمعه وجود دارد. پس پیدا 
است که محور اصلی خطبه های ما موعظه است. »موعظه« 
یعنی چه؟ ما وقتی میگوییم »موعظه«، فوراً ذهنمان میرود به 
موعظه ی اخلاقی و عرفانی و معنوی و مانند اینها. بله، موعظه ی 
اخلاقی مهم ترین کاری است که باید انجام بگیرد، یعنی زیربنا 
 ـکه حالا ]درباره ی[ آن هم یک کلمه ای بعداً عرض  اســت ـ
 ـلکن مخصوص این نیست؛ ما موعظه ی سیاسی  میکنم ـ

داریم، موعظه ی اجتماعی داریم.
در این روایتِ فضل بن شاذان از حضرت رضا )سلام الله 
علیه(، این عبارتِ پرُمعنا ]آمده[: وَ یخُبِرُهُم بمِا ورَدََ عَلیَهِم  مِنَ  
الآفاق ؛ امام جمعه در خطبه به مردم اطّلاع میدهد حوادث آفاق 
را. مِنَ الاهَوالِ الَّتی لهَُم فیهَا المَضَرَّةُ وَ المَنفَعَة؛)8(  یعنی این جور 
نیست که برویم آنجا و فقط بگوییم  »ایهّا المؤمنون! اتقّوا الله«؛ 
نه، بایستی از اخبار آفاق عالم، هر آنچه مربوط به مستمع شما 
است که در آن مضرّتِ او یا منفعتِ او وجود دارد، به او بگویید: 
اگر دشمنی وجود دارد که ممکن است به این مخاطب شما 
ضربه ای وارد کند، او را از وجود آن دشــمن مطّلع کنید؛ اگر 
طریقه ای و راهی وجود دارد که بتواند او را از آن دشمن مصون 
بدارد، باید به او بگویید؛ اوضاع و احوال سیاسی دنیا را باید برایش 
بگویید. یخُبِرُهُم  بمِا وَردََ عَلیَهِم مِنَ  الآفاق؛ خب این سیاسی 
است دیگر؛ »موعظه ی سیاسی« یعنی این. البتّه معلوم است 
که اگر چنانچه شــما برای مستمعِ خودتان قضایای آفاق را 
میخواهید بیان کنید، قضایای داخل کشور خودتان را به  طریق 
 اولیٰ   باید بیان کنید؛ اگر فتنه ای هست، اگر توطئه ای هست، 

اگر مضرّتی هست، اگر منفعتی هست، اگر خدمتی هست، اگر 
کاری هست که باید انجام بگیرد، کاری هست که زمین مانده 
است، کاری هست که به نفع مردم است و اطّلاعِ آن میتواند 
کمک بکند، باید به او اطّلاع بدهید و اینها را در خطبه بیان کنید. 
اینها هیچ  وقت هم کهنه نمیشود، چون حوادث همیشه تکراری 
نیست؛ این هفته یک حادثه هست، ممکن است هفته ی دیگر 

یک حادثه ی دیگری باشد؛ باید آنها را مطّلع کنید.
موعظه ی اجتماعی. مــا در داخل جامعه ی خودمان 
مسائلی داریم که جنبه ی سیاسی ندارد، امّا برای جامعه جنبه ی 
حیاتی دارد؛ فرض کنید مسئله ی زاد و ولَد یا مسئله ی جوانی 
جمعیّت که یک مسئله ی حیاتی است. افرادی از دشمنان ملّت 
ایران نشسته اند در یک گوشه ای از دنیا، برنامه ریزی کرده اند که 
نگذارند جمعیّت ایران افزایش پیدا کند؛ بالاخره یک کشوری 
با این همه امکانات مادّی و منابع و موقعیّت راهبردی جغرافیایی 
و مانند این حرفها، با این جمعیّت بااستعدادی که کشور ما دارد، 
حالا مثلاً 150 میلیون یا ۲00 میلیون هم جمعیّت داشته باشد! 
این یک خطر بزرگی است برایشان، ]لذا برنامه دارند که[ باید 
جلوی این گرفته بشود. آن نیروی انسانیِ پیشرانی که کشور را 
پیش میبرد کیست؟ جوانها. ما چند سال قبل از این، آمار کشور 
 ـیک  را که میدادیم، میگفتیم فلان درصد از جمعیّت کشور ـ
 ـجوانند؛ امروز آن]جوری[ نیست، امروز کم شده.  درصد بالایی ـ
اگر چنانچه این کم بشود و کشور تبدیل بشود به یک کشور پیر، 
دیگر پیشرفتی ندارد؛ این نقشه ی دشمنان است. بنده یک وقتی 
در سخنرانی عمومی به همه ی ملّت عرض کردم،)9( گفتم بنده 
خودم جزو کسانی هستم که اشتباه کردند در دهه ی هفتاد این 
مســئله را مطرح کردند، این را دنبال کردند. خب، شروع کار 

شروع خوبی بود، لکن ادامه اش غلط بود؛ این کار غلط را نباید 
انجام میدادیم. حالا این یک مسئله ی اجتماعی است، باید به 
مردم گفته بشود. مسئله ی ازدواج جوانها؛ سنّ ازدواج را مدام 
بالا بیاورند، مدام تأخیر بیندازند! خب این یک مشکل اجتماعی 
است، یک مسئله ی اجتماعی است؛ این باید برای مردم تبیین 
 ـتا آنجایی که ممکن است،   ـچه دختر، چه پسر ـ بشود. جوانها ـ
در وقت خود و به موقع خود ازدواج کنند. این آیه ی شریفه  ی 
»انِ یکَونوا فُقَراءَ یغُنِهِمُ الَلهُ مِن فَضلهِِ وَ الَلهُ واسِعٌ عَلیم«)10( 
برای ما است، خطابش به ما است، حرف خدا است؛ ما باید این 
را به مردم بگوییم. اینها مسائل اجتماعی است، اینها موعظه 
اســت. »موعظه ی اجتماعی« که گفته میشود، یعنی اینها. 
مسئله ی اســراف؛ یکی از مشکلات کشور ما الان مسئله ی 
اسراف است. در آب اسراف میکنیم؛ در نان اسراف میکنیم؛ در 
بازمانده ی غذا اسراف میکنیم؛ در وسایل زندگی، آنهایی که 
میتوانند اسراف میکنند؛ در برق اسراف میکنیم. اینها مسائل 
اجتماعی است؛ باید موعظه کرد، باید به مردم گفت، باید توجّه 

داد که نکنیم این کارها را.
پس ببینید! نماز جمعه جای موعظه است، موعظه هم 
فقط موعظه ی اخلاقی نیســت. امام )رضوان الله علیه(، در 
تحریر،)11( آنچه در مورد خطبه های نماز جمعه بیان کرده اند 
]این است که میگویند[ اخبار کشورهای اسلامی را، آنچه مربوط 
به استقلال کشور است، آنچه مربوط به ارتباط با ملل دیگر است، 
آنچه مربوط به دخالت دولتهای بیگانه در کشور است، در نماز 
باید به مردم بگویید؛ ایشان میگویند اینها را در خطبه های نماز 
 ـشغل  جمعه باید بیان کنید؛ مخاطب شما هر کسی هست ـ
معمولی دارد، یک کارگر معمولی است، یک کاسب معمولی 
 ـباید اینها را بداند. خب، معنای اینها چیست؟ معنایش  است ـ
غنی سازی فکر مخاطب است. شما فکر مخاطب را غنی میکنید؛ 
یعنی به او غنــای فکری میدهید که بتواند روی مســائل 

زندگی اش و مسائل جامعه اش درست فکر کند و کار کند.
البتّه اینها موعظه ی سیاسی و اجتماعی است؛ موعظه ی 
اخلاقی ]هم[ در جای خود، در نقطه ی عالی  قرار دارد که انسان 
احتیاج دارد به لطافت روحی، احتیاج دارد به تهذیب نفسانی. 
دلهــای ما آلوده اســت؛ آلوده ی محبّتهای بیجــا، آلوده ی 
دشــمنی های بیجــا، آلوده ی هوســهای بیجــا، آلوده ی 
وابستگی های بیجا؛ خب این در عمل ما اثر میگذارد، این ما را 
عقب می اندازد، گرفتار میکند، و گرفتار شده ایم؛ ]لذا[ احتیاج 
داریم به لطافت روح. الَلٰهُمَّ املَ قَلبی حُبّاً لکََ وَ خَشیَةً مِنکَ وَ تَصدیقاً 
وَ ایماناً بِکَ وَ فَرقَاً مِنکَ وَ شَوقاً الِیَک؛)1۲( دل بایستی ظرف محبّت 

خدا باشد، باید لطیف باشد؛ این هم موعظه ی اخلاقی لازم دارد. 
استغفار را یاد بدهیم؛ یکی از چیزهایی که در خطبه قید کرده اند، 
]گفتن[ »استغفر الله لی و لکم« است؛ هم برای خودمان استغفار 
کنیم، هم برای مخاطبینمان استغفار کنیم، هم به آنها یاد 
بدهیم که استغفار کنند؛ اینها را واقعاً تعلیم بدهیم به خودمان. 
اســتغفار هم فقط گفتن »استغفر الله« نیست. آن خطبه ی 
نهج البلاغه معروف است: اَ تدَری مَا الاسِتِغفار؛)1۳( استغفار چند 
شرط دارد، استغفار چند جزء دارد، که آن استغفار حقیقی است 
و حالا وارد نمیشویم. بنابراین، این یک نکته در مورد خطبه های 
نماز جمعه که محتوا بایستی یک موعظه ی همه جانبه باشد. 
 ـهم در مورد خود  نکته های دیگری هم در مورد خطبه هست ـ
خطبه و محتوای خطبه، هم در مورد رفتار و سلوک امام جمعه 
 ـکه اینها هم در تأثیرگذاری خطبه ها مؤثرّ اســت و مسائل  ـ

مهمّی است.
یک مسئله، مسئله ی نیازسنجی و مخاطب شناسی 
است. شما که میخواهید صحبت کنید، ببینید طرف به چه 
مطلبی نیاز دارد؛ مخاطبتان را بشناسید. ممکن است ما در یک 
جمعی یک مطلبی را بگوییم که مناسب آن جمع باشد، همان 
مطلب را ]اگر[ جای دیگری بگوییم مناسب نیست؛ یعنی به 
دردش نمیخورد. پس یکی از مسائل این است که ما مخاطبمان 
را بشناسیم. حالا مخاطب شما درهم و مخلوط است؛ یعنی 
جوان دارید، پیر دارید، زن دارید، مرد دارید، دارای سطح سواد 
بالا دارید، سطح سواد پایین دارید، همه جور هستند؛ در یک 
چنین جایی بایستی هنر و مهارت شما نشان داده بشود در اینکه 
بتوانید به هر کدام یک جرعه ای بچشانید، هر کدام یک استفاده 
و یک بهره ای ببرند. خب خود شما هم اغلبتان جوانید، میدانید 
که جوان امروز با واردات ذهنی عجیب وغریبی مواجه است که 
تا چند سال قبل از این هم نبود؛ حالا زمان جوانی ما که خیلی 
 ـامّا تا همین بیست سال قبل   ـزمین تا آسمان ـ فاصله دارد ـ
هم این مقدار واردات ذهنی برای جوانها وجود نداشت که امروز 
وجود دارد؛ انواع و اقسام حرفها، گفتها، در فضای مجازی و غیره. 
خب ذهن این ]جوان[ آمیخته ی با خیلی از حرفها است؛ باید 
بدانید این چه میفهمد، چه میخواهد، چه در ذهنش هست، 

چه سؤالی دارد؛ سؤال او را باید بشناسید.
خب حالا چه جوری میشود شناخت؟ اگر چنانچه فرض 
کنید شما در شهر دیگری زندگی میکنید و ]فقط[ هفته ای یک 
روز یا دو روز برای نماز میروید به این شهر، یا در آن شهر ارتباطات 
محدودی دارید، خب نمیتوانید تشخیص بدهید و نیازسنجی 
کنید. نیازسنجی معاشرت میخواهد. اینجا میرسیم به مسئله ی 
مردمی بودن امام جمعه؛ امام جمعه باید در میان مردم باشد، 
باید با مردم باشد، باید ذهن مردم را بشناسد. یکی از چیزهایی 
که نیاز به این اســت تا شــما بتوانید خطبه را مطابق با نیاز 
مخاطبتان تهیّه کنید، مطالعه است. در اسلام، معارف الهی 
بسیار گسترده است و شامل همه ی جزئیّات و نیازهای زندگی 
انسان است؛ چه جوری میشود اینها را فهمید؟ با مطالعه، با انُس 
با قرآن، انُس با حدیث، انُس با کتابهای معارفی. مطالعه خیلی 
لازم اســت. ما هیچ وقت بی نیــاز از مطالعه و کتاب  خواندن 

نیستیم. کتاب خواندن لازم است و یکی از نیازها این است.
یک نکته ی دیگر در مورد امامت جمعه مسئله ی دلسوز 
بودن و محبّت ورزیدن به مردم است. حالا بعضی از ماها به طور 
طبیعی مردم را دوست داریم؛ مردم شهرمان را، مردم منطقه مان 

را، مستمعین خودمان را. مردم ما مردم خیلی خوبی اند؛ 
مردم ما مؤمنند؛ مردم مؤمنند. حتّی کسانی که به حسب 
ظاهر به بعضی از ظواهر شرعی هم ملتزم نیستند، این ملتزم 
نبودنِ عملی به معنای عدم التزام قلبی نیست؛ دلشان با 
خدا است، دلشان با معانی و مفاهیم معنوی است، دارای 
ایمانند. خب کوتاهی در عمل در همه ی ماها هست. کدامِ 
ماها در عمل کوتاهی نداریم؟ هر کدام یک جور؛ بنده یک 
جور کوتاهی دارم، شما یک جور کوتاهی دارید، او هم یک 
جور کوتاهی دارد. مــردم، مردم مؤمنی اند؛ مردم، مردم 
وفاداری اند؛ مردم، در مســائل گوناگون کشــور، مردم 
حاضریراقی اند. شما ببینید ما در این چهل و چند سال، 
چقدر در این کشور مسئله داشتیم، چقدر علیه ما توطئه 
شده، چقدر از اطراف به ما تهاجمهای گوناگون تبلیغاتی و 
عملی و نظامی و اقتصادی و امثال اینها شده؛ چه کسی از 
نظام اسلامی دفاع کرده؟ همین مردم. همین مردم بودند 
که آن جایی که لازم بود به خیابان بیایند، به خیابان آمدند؛ 
آن جایی که لازم بود صبر کنند، صبر کردند؛ آن جا که لازم 
بود حمایت کنند، حمایت کردند؛ آن جایی که لازم بود 
شعار بدهند، شعار دادند؛ آن جا که لازم بود به میدان جنگ 

بروند، به میدان جنگ رفتند.
امام فرمودند ایمان مردم ما از مردم صدر اسلام بهتر 
است؛)14( امام به طور قاطع این را بیان کردند. بعضی ها 
تعجّب میکنند؛ خب شما مقایســه کنید. رسول اکرم 
اوّل شخص عالم وجود است؛ چه کسی را میشود با رسول 
اکرم مقایسه کرد که بگوییم هزار برابر ]بالاتر است[؟ هزار 
برابر چیست؛ ]حتّی[ یک میلیارد برابرِ هر شخصیّت بزرگی 
که ما بشناسیم، مثل امام )رضوان الله علیه( که شخصیّت 
بزرگی بود؛ مگر شخصیّت اینها قابل مقایسه ی با پیغمبر 
است؟ آن مردم، در شهر مدینه، یک  چنین شخصیّتی مثل 
ـ  پیغمبر را در بین خودشان دارند، اوّلِ انقلاب هم هست ـ
 ـحضرت آنها را  مثلاً سال دوّم انقلاب که جنگ بدر است ـ
به طرف میدان میبرد، قرآن میفرماید: وَ توََدّونَ انََّ غَیرَ ذاتِ 
وکَةِ تکَونُ لکَُم؛)15( دو تشکیلات بودند، دو گروه بودند؛  الشَّ
یــک گروه، گروه رزمی بودند از طرف کفّار که داشــتند 
می آمدند؛ یک گروه، گروه تجاری بودند؛ میگوید شــما 
دوست داشتید بروید سراغ آن گروه تجاری: وَ توََدّونَ انََّ 
وکَةِ تکَونُ لکَُم. البتّه اینها رفتند جنگیدند،  غَیرَ ذاتِ الشَّ
بحمدالله پیروز هم شدند، خیلی هم خوب بود، امّا میل 
دلشان این بود. این را شما مقایسه کنید با آن جوانی که در 

دوران دفاع مقدّس، همسر محبوبی دارد، فرزند کوچکی دارد، 
پدر و مادر علاقه مندی دارد، خانه ی راحتی دارد، امام یک پیام 
 ـنه امام را دیده، نه از نزدیک از امام شنیده، ]فقط[ در رادیو  داده ـ
 ـاینها را میگذارد، به  خاطر پیام امام بلند  پیام امام نقل شده ـ
میشود میرود داخل جبهه و مشغول جنگیدن میشود. در دفاع 
از حرم همین جور؛ حالا ســی سال فاصله شده بین این دو 

حرکت عظیم.
مردم ما این جوری  هستند؛ این مردم مؤمن، این مردم 
علاقه مند، این مردم وفادار، این مردم هوشمند. خب قدر اینها 
را باید دانست، باید آنها را به معنای واقعی کلمه دوست داشت. 
مردم در فداکاری برای اســلام، در فداکاری برای کشور، در 
فداکاری برای نظام اسلامی، کم نگذاشته اند؛ هر آنچه باید و 
میشــد انجام داد، انجام داده اند. این هم یک نکته که مردم را 
دوســت بداریم. اگر مردم را دوست داشتیم، محبّت یک امر 
طرفینی است؛ شما که او را دوست داشتید، او هم شما را دوست 
میدارد، او هم به شما علاقه مند است؛ آن وقت، حرف شما در 
دل او اثر میگذارد. محبّت اکسیر است؛ رابطه وقتی که رابطه ی 
محبّت آمیز و دوستانه بود، حرف شما در او اثر میگذارد و او در 
همان راهی که از قول خدای متعال برای او نقل کردید، حرکت 

میکند.
 ـکه این هم شبیه آن نکته ی مربوط  یک نکته ی دیگر ـ
 ـمسئله ی تقوا است؛ دعوت به تقوا هم در  به موعظه اســت ـ
روایات و در فتاوای علما و مانند اینها تکرار شده است که امام 
جمعه باید مردم را به تقوا دعوت کند. تقوا، در بدو نظر، یک امر 
 ـتقوا »پرهیزکاری« است که یک امر  فردی به نظر می آید ـ
 ـدر حالی که تقوا هم یک امر اجتماعی است؛ یعنی  فردی است ـ
امری است که ]هم[ مربوط به فرد است، مربوط به دل و عمل 
است، هم مربوط به مجموعه ی جامعه است، به دلیل اینکه 
خدای متعال میفرماید: وَ تَعاونَوا عَلَى البِرِّ وَ التَّقوىٰ؛)16( پس تقوا 
هم یک امر مشارکتی است، یک امر تعاونی است. تَعاونَوا عَلَى 
البِــرِّ وَ التَّقوىٰ؛ چیزهایی که تعاون و مشارکت مردم در آن 

تأثیرگذار است، از مصادیق تقوا است.
در ]موضوع[ تقوا، تقوای سیاســی داریم که پرهیز از 
گناه های سیاسی است. میدان سیاست میدان لغزنده ای است. 
]البتّه[ همه باید سیاسی باشند؛ یعنی در دنیای اسلام، منطقه ی 
غیر سیاسی وجود ندارد و اســلام یک دین سیاسی است؛ 
همان طور که از بیانات قبلی فهمیده شد، همه باید در سیاست 
وارد باشند. امّا سیاست یک میدان لغزنده ای است؛ اگر چنانچه 
تقوا وجود نداشته باشد، انسان خطا میکند، میلغزد. با تقوا و 
خویشتنداری و چشمِ باز در راه زندگی سیاسی، میشود انسان 

از این لغزشها جلوگیری کند.
اگر تقوای سیاسی بود، آن وقت جنگ روانی دشمن اثر 
نمیکند. یکی از نمونه های جنگ روانی دشمن، همین »لوَمَةَ 
لائمِ« است. یک کسی یک کار خوبی را انجام میدهد، چهار نفر 
آدم ناباب به جانش می افتند که چرا این کار را انجام دادی؛ یک 
حرف خوبی میزند، دیگران او را تهدید میکنند که چرا حرف 
خوبی زدی. میدان، میدان این جوری است. اگر تقوا بود، »لا 
یخَافونَ لوَمَةَ لائمِ«؛)1۷( این »لا یخَافونَ لوَمَةَ لائمِ« که در 
قرآن، در آن آیه ی شریفه آمده، پیغمبر اکرم اشاره کرد به جناب 
سلمان و فرمود ]مراد از[ »فَسَــوفَ یأَتیِ اللهُ بقَِومٍ یحُِبُّهُم وَ 
یحُِبّونهَ«)18( تا آخر، قومِ این هستند. مقابله ی با جنگ روانی 

دشمن هم این است و این یکی از نمونه های جنگ نرم است 
که نباید از آن ترسید؛ از »لوَمَةَ لائمِ« نباید ترسید.

 ـکه این دیگر  یک نکته ی مهم در نماز جمعه و خطبه ها ـ
 ـتشویق آحاد مردم و مخاطبین شما به  آخرِ عرایض ما است ـ
حضور در میدانهای مختلف اســت. فرض کنید حضور در 
میدانهای اجتماعی و خدمات اجتماعی؛ مثلاً بنا میشود در یک 
شهری مدرسه سازی کنند، مردم به شرکت تشویق بشوند، هر 
کسی هر مقداری که میتواند، هر جوری که میتواند. مثلاً فرض 
کنیــد در یک شــهری، خیّریــن درصــدد برمی آیند که 
 ـاز این کارهای خیر همیشه بوده، الان  بیمارستان سازی کنند ـ
 ـیا بنا میگذارند دیه ی زندانی هایی را که  هم هست و میکنند ـ
به خاطر دیه در زندانند، اداء کنند و آنها را از زندان آزاد کنند؛ از 
این کارهای خیر. مردم تشویق بشوند به اینکه در این مسائل 
شرکت کنند؛ این یک میدان است؛ یک میدانِ مسائلِ اجتماعی 

است.
]همچنین[ میدان مســائل سیاسی، مثل انتخابات؛ 
انتخابات مصداق کامل یک میدان سیاسی است. بنده چند 
مرتبه در زمینه ی انتخابات تکرار کرده ام که انتخابات یک میدان 
سیاسی ای است که حضور مردم در آن، به معنای واقعی کلمه 
لازم اســت؛ یعنی، هم وظیفه ای است برای مردم، هم حقّی 
است برای مردم. حضور در انتخابات صرفاً تکلیف نیست؛ حق 
است؛ حقّ شما است، حقّ مردم است که انتخاب کنند آن کسی 
را که مایلند برایشان قانون بنویسد یا قانون را اجرا کند یا در 
مورد رهبر نظر بدهد یا ]از طریق[ مجلس خبرگان، رهبر را 
انتخاب کند. ]این[ حقّ مردم است؛ بایستی وارد بشوند و از 

حقّ خودشان استفاده کنند.
البتّــه عرض کردم که این هم فقط با زبان به دســت 
نمی آید. البتّه زبان مؤثرّ است؛ خود زبان و تبیین، یک جهاد 
است؛ به معنای واقعی کلمه، بیان کردن برای مردم و گفتن 
برای مردم و حرف زدن برای مردم، حقیقتاً جهاد است؛ امّا فقط 
با این نیست، ]بلکه[ همان طور که قبلاً اشاره کردیم، باید با عمل 
هم ]همراه باشد[؛ با روی خوش، با زبان پاسخگو، با حضور در 
ـ   ـبخصوص جمعهای جوان ـ جمعهای گوناگون مــردم ـ
بایستی این کار را انجام داد. حالا این چند نکته ای در باب امامت 
جمعه بود. عرض کردم که امامت جمعه واقعاً کار سختی است، 
جزو کارهای دشوار است؛ ان شاءالله اجرش هم پیش خدای 

متعال، به میزان سختی آن، بالا است.
مسئله ی بین المللی اسلامی امروز ما مسئله ی غزّه است. 
در قضیّه ی غزّه، انسان دست خدا را مشاهده میکند. این مردم، 
این مردم مظلوم و مقتدر، توانستند دنیا را تحت تأثیر خودشان 
قرار بدهند؛ امروز دنیا تحت تأثیر مبارزات مردم غزّه و فلسطین 
اســت. دنیا به این مردم به چشم قهرمان نگاه میکند؛ هم به 
مردمش، هم به مبارزانشــان، به گروه مقاومتشان، به چشم 
قهرمان نگاه میکند؛ اینها قهرمانند. جالب است که مردم دنیا 
دو چیز را در مورد مردم غزّه و فلسطین، در کنار هم قبول دارند: 
یکی اینکه اینها مظلومند، یکی اینکه اینها پیروزند؛ همه ی دنیا 
 ـمظلومیّتشان را دنیا فهمید  قبول دارند که اینها، هم مظلومند ـ
 ـهم پیروزند. هیچ کس امروز در دنیا نیست که تصوّر کند  ـ
رژیم غاصب خبیث صهیونیست، در جنگ غزّه پیروز شده؛ 
همه میگویند شکست خورده. در نقطه ی مقابل، رژیم غاصب، 
 ـاز مسلم  در نظر مردم دنیا و سیاسیّون دنیا و آحاد مردم دنیا ـ
 ـهم ظالم است، گرگ خونخوار است، بی رحم  و غیر مسلم ـ

است، هم مغلوب و شکست خورده و ناامید و متلاشی شده 
است.

این خاصیّت صبر و توکّل است. مردم غزّه با ایستادگی 
خودشان اســلام را ترویج کردند. در اطراف دنیا، انسانهای 
جستجوگر میخواهند ببینند این عاملی که مبارز فلسطینی را 
این جور در صحنه نگه میدارد چیست، این اسلام چیست. 
اسلام را معرّفی کردند؛ در خیلی از چشمها، قرآن را محبوب 
کردنــد. پروردگارا! به حقّ محمّــد و آل محمّد، روزبه روز بر 
سربلندی و عزّت مبارزین جبهه ی مقاومت و بخصوص مردم 

مظلوم غزّه و مبارزین غزّه بیفزا.
ملّت یمن و دولت انصارالله هم انصافاً کار بزرگی انجام 
دادند؛ کاری که آنها در پشتیبانی از مردم غزّه انجام دادند، حقّاً 
و انصافاً در خور تحسین و تمجید است؛ اینها به مجاری حیاتی 
رژیم صهیونیستی ضربه زدند. آمریکا تهدید کرد، از آمریکا 
نترســیدند! این]جوری[ است دیگر؛ وقتی که انسان از خدا 
بترسد، از غیر خدا نمیترسد. کارشان حقّاً و انصافاً مصداق جهاد 
فی سبیل الله است و امیدواریم ان شاءالله این مجاهدتها، این 
مقاومتها، این فعّالیّتها ادامه پیدا کند، حتّی النّصر باذن الله 

تعالی.
خداوند ان شاءالله همه ی کسانی را که در راه خدا، در راه 
مرضای الهی حرکت میکنند، موفّق و پیروز کند. خداوند شما 
را محفوظ بدارد و شما را هم در این راه، به معنای واقعی کلمه 

موفّق بدارد.
والسّام علیکم و رحمة  الله و برکاته

1 ( در ابتدای این دیدار، حجّت الاســلام محمّدجواد 
حاج علی اکبری )رئیس شورای سیاست گذاری ائمّه ی جمعه( 

گزارشی ارائه کرد.
۲ ( سوره ی فتح، بخشی از آیه ی ۲؛ »تا خداوند از گناه 

گذشته و آینده ی تو درگذرد ...«
۳ ( صحیفه ی سجّادیهّ، دعای ۳

4 ( پرُ، مملو
5 ( نهج البلاغه، خطبه ی ۳

6(  نهج البلاغه، خطبه ی ۲16
۷(  سوره ی انفال، بخشی از آیه ی 6۲؛ »... همو بود که 

تو را با یاریِ خود و مؤمنان نیرومند گردانید.«
8 ( وسائل الشّیعة، ج ۷، ص ۳44

9(  بیانات در اجتماع مردم بجنورد )1۳91/۷/19(
10 ( سوره ی نور، بخشی از آیه ی ۳۲؛ »... اگر تنگدستند، 
خداونــد آنان را از فضل خویش بی نیــاز خواهد کرد، و خدا 

گشایشگر دانا است .«
11(  تحریرالوسیله

1۲(  کافی، ج 4، ص 561
1۳ ( نهج البلاغه، حکمت 41۷

14(  از جمله، صحیفه ی امام، ج 1۷، ص 151؛ سخنرانی 
در جمع فرماندهان سپاه و بسیج )1۳61/9/۲8(

15(  سوره ی انفال، بخشی از آیه ی ۷؛ »... و شما دوست 
داشتید که دسته ی بی سلاح برای شما باشد ...«

16 ( سوره ی مائده، بخشی از آیه ی ۲؛ »... و در نیکوکاری 
و پرهیزکاری با یکدیگر همکاری کنید ...«

1۷ ( سوره ی مائده، بخشی از آیه ی 54؛ »... از سرزنش 
هیچ ملامتگری نمیترسند ...«

18 ( سوره ی مائده، آیه ی 54
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هفته نامه اقتصادی ایران

 امیر دریادار شهرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش گفت: دستاوردهای دوران هشت سال دفاع مقدس، منحصر به یک حوزه نیست؛ بلکه همه حوزه ها اعم از نظامی، فرهنگی، علمی و سیاسی 
را در بر می گیرد و در تمامی این حوزه ها پیشگام هستیم.وی با تأکید بر علم آموزی خطاب به دانشجویان اظهار کرد: امیرالمؤمنین )ع( درخصوص علم آموزی می فرمایند: دانش، سلطنت و قدرت 
است، هر که آن را بیابد، با آن یورش برد و پیروز شود و هر که آن را نیابد بر او یورش برند و مغلوب شود. بنابراین همواره باید این دستور را سرلوحه کار خود قرار دهیم و هر قدمی که برمی داریم 
مبنا داشته باشد. منظور از مبنا این نیست که صرفاً از علوم کشورهای غربی تقلید کنیم؛ بلکه منظور مبنای علمی است که شما دانشجویان آموخته اید و اکنون می توانید آن را در صحنه اجرا کنید.او با 
اشاره به بیانات فرماندهی معظم کل قوا)مدظله العالی( درخصوص اهمیّت علم و علم آموزی تصریح کرد: ایشان می فرمایند؛ شما جمله »ما می توانیم« را  دوباره زنده کردید و به همه یادآوری 
کردید که برای موفقیت تنها کافی است علم را کسب و به آن رجوع کرد، به همین علت تمامی امکانات، تجهیزات و دستاوردهای نیروی دریایی ارتش، بر مبنای دانش و حاصل پژوهش و تحقیقات 
نخبگان داخلی است.وی با تأکید بر اقتدار دینی کارکنان نیروهای مسلح خاطر نشان کرد: یکی از مهم ترین امتیازات نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران بحث اقتدار دینی است که حاصل سال ها 

تلاش سازمان عقیدتی سیاسی است. وقتی میزان اعتقادات و اقتدار دینی نیروهای مسلح کشور را با سایر کشورها مقایسه می کنیم، به راحتی به این تفاوت ها پی می بریم./ایسنا

دستاوردهای
نیرویدریایی
ارتشحاصل
تحقیقاتنخبگان
داخلیاست

تبیین بایدهای امامت جمعه در دیدار با ائمه جمعه سراسر کشور؛

رهبر انقلاب: حضور، خواست و اقدام مردم یک اصل اساسی در اسلام است
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خبرخبر دشمن بیش از تجهیزات قدرتمند نظامی ما از 
حضور مردم در صحنه ها می ترسد پیام تسلیت رهبر انقلاب در پی درگذشت 

فیلسوف غرب شناس دکتر کریم مجتهدی

 کمپین های انتخاباتی برگزار کنید/اخبار 
دروغ و منفی را به لحظه پاسخ دهید

حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی، درگذشــت فیلســوف 
غرب شــناس دکتر کریم مجتهدی را به جامعه ی دانشگاهی ایران، 

شاگردان و خانواده ایشان تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به شرح زیر است:

بسم الله الرحمن الرحیم
درگذشــت استاد دانشمند جناب آقای دکتر کریم مجتهدی 
رحمةالله علیه را به جامعه ی دانشگاهی کشور و شاگردان فرزانه ی ایشان 

و خاندان مجتهدی تبریز تسلیت عرض میکنم.
دانش عمیق، نگاه انتقادی به فرهنگ غرب که خاستگاه تحصیلیِ 
او بود و تربیت شاگردان فراوان، از ویژگیهای این فیلسوف غرب شناس 

بود.
مغفرت الهی را برای او مسألت میکنم.

سیدعلی خامنه ای
1402/10/26

 سپهر خلجی ، رئیس شورای اطلاع رسانی دولت با اشاره به 
اینکه انتخابات مهم ترین دستور کار نظام است، خطاب به روابط 
عمومی استانداری ها گفت: برگزاری کمپین های انتخاباتی برای 
جلب مشارکت مردم در این رویداد سیاسی بسیار تاثیرگذار است.
وی  در همایش روابط عمومی استانداری ها و سازمان های 
تابعه وزارت کشور با بیان اینکه انتخابات مهم ترین دستور کار نظام 

است. اظهار داشت: همه ظرفیت ها باید شناسایی و فعال شود.
او با اشاره به اینکه شعار دولت سیزدهم ارتباط و اتکا به مردم 
است و باید از این ظرفیت استفاده شود، اضافه کرد: در دوران دفاع 
مقدس، فتنه سال 88 و هر زمان که به مردم تکیه کرده ایم، موفق 

بوده ایم.
وی با تاکید بر اینکه انتخابات می تواند بسیاری از توطئه ها را 
خنثی کند، انتخابات را وظیفه شرعی و اجتماعی دانست و بیان 
داشــت: در حوزه اجتماعی، باید این آگاهی را به مردم بدهیم که 
حضورشــان در انتخابات برای خودشــان موثر است و به تعهد و 

تخصص افراد بدون جانبداری توجه کنند.
هشدار رئیس شورای اطلاع رسانی دولت 

نسبت به ایجاد فضای دو قطبی در آستانه انتخابات
او با اشاره به اینکه به طور طبیعی باید تلاش کنیم در انتخابات 
دو قطبی ایجاد نشود و در عین حال، حس مشارکت در مردم فعال 
شــود، تصریح کرد: در برخی از اســتان ها به دلیل بافت قومی و 
قبیله ای شاید کار سخت تر باشد اما باید هرآنچه که داریم به میدان 

بیاوریم.
با اخبار دروغ و منفی به لحظه مقابله شود

وی با تأکید بر لزوم تشــکیل کمیته ای بــرای رصد اخبار 
انتخابات به صورت لحظه ای، خاطرنشان کرد: بسیاری از ناامید 
کردن ها و سیاه نمایی ها در رسانه اتفاق می افتد که بسیاری از آنها 

هم پاسخ دارد.
هرجا که به موقع ورود شد، روشنگری حاصل می شود ولی 
وقتی بعد از 10 روز ورود می کنید، مردم باور نمی کنند. هرچه که 

به انتخابات نزدیک تر می شویم، شرایط حساس تر می شود.
چهره های استانی با واسطه یا بی واسطه به 

میدان انتخابات بیاوریم
خلجی خطاب به استانداران اظهار داشت: چهره های استانی 
را به هر شــکل ممکن فعال کنید. آنها را با واسطه یا بی واسطه به 
میدان بیاورید. شــما می توانید از الگوی دیدار رئیس جمهور با 
مدیران گروه های سیاسی استفاده کنید. حتی می توان خبر آن را 
هم منتشر کرد و ایرادی هم ندارد. در دیدار رئیس جمهور حتی 

سخنان تند هم کار شد.
وی در ادامه مدیریت اظهارات مقامات را یکی از وظایف روابط 
عمومی ها دانست و گفت: یک مقامی در سطح استانی یا ملی، بدون 
موقعیت شناسی، مطلبی را بیان می کند و بعدا هم می گوید من 
نیتی نداشتم. اظهارات باید مدیریت شود. شما اینها را در شورای 
اطلاع رسانی استان مطرح کنید، اکنون سیاست کلی نظام مقابله 
با ناامید کردن مردم است و دستگاه های مسئول باید افراد را توجیه 
کنند، ظرفیت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی و اداره اطلاعات 
در استان ها باید فعال و با اخبار دروغ و منفی به لحظه مقابله شود.
خلجی با اشاره به برنامه ریزی برای حضور مقامات در استان ها 
تأکید کرد: حضور مقامات در اســتان ها به مصوبه تبدیل شده و 
اکنــون در حــال برنامه ریزی برای دهه فجر هســتیم و از همه 

مناسبت ها می توان برای موضوع انتخابات استفاده کرد.
کمپین های انتخاباتی برگزار کنیم

راه اندازی انواع کمپین می تواند مفید باشد. به عنوان مثال 
وزارت آمــوزش و پرورش می تواند کمپینی بــرای رای اولی ها 
راه اندازی کنــد. همچنین 1۲ درصد از ثبــت نام کنندگان در 
انتخابات، خانم ها هستند. اما نیمی از آرا مربوط به بانوان است که 

باید بررسی کرد چگونه می توان از این ظرفیت استفاده کرد.
من پیگیر تغییر ساختار روابط عمومی ها هستم و بخشی از 
آن به نحو مطلوبی جلو رفته که امید است به نتیجه برسد. اما کارها 
در سازمان امور اداری و استخدامی به دلیل حجم زیاد درخواست ها 
به کندی پیش می رود لذا ممکن است کار مقداری زمان ببرد ولی 
انجام شدنی است. وزیر کشور مکاتبات لازم را در این رابطه انجام 

داده و این موضوع در دستور کار است.
البته ما وظیفه خود را انجام می دهیم و متناســب با آن، از 
روابط عمومی ها انتظار داریم که تمام ظرفیت ها را فعال کنند و 

خود را از وضعیت فعلی خارج کنند.
انتقاد از آشفتگی اطلاع رسانی در حادثه تروریستی کرمان

وی با اشاره به حادثه تروریستی کرمان گفت: آشفتگی در 
اطلاع رسانی شکل گرفت که البته فقط مربوط به این حادثه نبود. 
ســال 96 آیین نامه ای برای چگونگی برخورد با شرایط بحرانی 
تدوین شده بود که در حال بازنگری است. یک مقام مسئول باید 

مشخص شده و کاری جز اطلاع رسانی انجام ندهد.
این مقام هم باید هر نیم ساعت یکبار اطلاع رسانی کند. همه 
دستگاه های استانی هم تمامی اطلاعات لازم را به دتت این مقام 
مسئول برسانند. البته ممکن است نیاز باشد در جایی خود دستگاه 
اطلاع رســانی کند که آن هم باید هماهنگ شده باشد. تعدد در 
اطلاع رسانی مردم را دچار سردرگمی می کند که با ابلاغیه ای حل 

خواهد شد.
او با اشــاره به لزوم وجود پیوست رســانه ای در موضوعات 
مختلف، تصریح کرد: ابلاغیه ای از سوی معاون اول رئیس جمهور 
اعلام شد که هر مصوبه ای که در زندگی مردم  اثر دارد، باید پیوست 

رسانه ای داشته باشد که درست آن هم همین است./ ایرنا

هفته نامه اقتصادی ایران

نخســتین کنگره بین المللی حضرت علــی ابن امام 
محمدباقر )ع( درمشهد اردهال کاشان و درآستان مقدس آن 
حضرت، بــا حضوراقشــارمختلف مردم،جمعی ازمقامات 
لشکری وکشوری طلاب و روحانیون وپیرغلامان اهل بیت 

علیهم السلام برگزار شد.
حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای 
، رئیس قوه قضائیه طی سخنانی در این کنگره با اشاره به مقام 
شامخ و رفیع حضرت علی ابن امام محمدباقر )ع( گفت : در 
عصری که طاغوت زمان مشغول ظلم و ایجاد انحراف و فساد 
و القای شــبهات بود، مردم این خطه از ایران اسلامی برای 
حجت خــدا و امام زمان خود یعنی امام محمدباقر )ع( پیام 
عرضه داشــتند که یابن رسول الله برای نجات و راهنمایی و 
عاقبت بخیری ما در زمانه تاخت وتاز طاغوت، ســفیری را 
بفرســتید و حضرت امام محمدباقــر )ع( فرزند خود یعنی 
حضــرت علی بن محمد الباقر )ع( را به این مأموریت خطیر 
فرستادند؛ این اقدام حضرت امام محمدباقر )ع( از آن حیث 
بود که در این خطه در آن عصرِ جولان طاغوت، نیاز به فردی 
بــا کلام نافذ و نورانیت وجودی بود تا راهنما و  هادی مردم و 
حافظ آنها از بلایای ناشی از شبهات و القائات مسموم باشد؛ 
البته اینکه امام، فرزند خود را به این مأموریت اعزام فرمودند 

نیز نشان دهنده شایستگی مردم این خطه است.
وی به جانفشانی هایی که در طول قرن ها برای پیروزی 
و ظفرمندی جبهه حق و اســلام ناب صورت گرفته است، 
گفت: ما کارگزاران نظام بر کرسی هایی نشسته ایم که برای 
آنها خون های پاکی در جهت احقاق حق و شکست باطل بر 
زمین ریخته شده است، پس وای به حال ما اگر به خاطر خود 
یا یک جریان و جناح سیاســی بخواهیم از جایگاه هایمان 
سوء استفاده کنیم؛ وای به حال ما اگر در این مسئولیت های 
خطیری که برعهده داریم، کم بــه فکر مردم و ارزش های 

اسلامی باشیم.
 هدف دشمن از مخدوش کردن ارزش ها

به گزارش مرکز رســانه قوه قضائیه، محسنی اژه ای با 
اشاره به حربه ها و ترفند های دشمنان برای مخدوش کردن 
ارزش هــای دینی در افکار مردم و جوانان ما، بیان داشــت: 
برخــی از این اباحه گری ها، برهنگی ها، فســاد های مالی، 
فتنه ها، تبلیغات ســوء، شبهه افکنی ها و القائات مسموم با 
همان هدف از بین بردن دیــن و آموزه های دینی از ناحیه 
دشمن هدایت می شود؛ البته نمی خواهم بگویم که هر کسی 
که بی عفتی می کند هدفش نابودی دین است، اما باید توجه 
داشت که گرداننده و پشت پرده این قبیل اقدامات، دشمن 

است که درصدد نابودی دین می باشد.
همه ما موظف و مکلف هستیم در برابر این تهاجم بزرگ 
فرهنگی دشمن بایستیم؛ دشمن برای پیشبرد این تهاجم 
فرهنگی سرمایه گذاری هنگفتی کرده و بودجه زیادی را برای 
تحقق آن اختصاص داده است؛ لهذا همه ما وظیفه تبیین گری 
برعهده داریم و باید به تبیین و شناساندن توطئه های شوم 
دشــمنان بپردازیم و در این زمینه تذکرات لازم را بدهیم و 

اقدامات مقتضی را اتخاذ کنیم.
 کسانی که آگاهانه و معاندانه مقابل حق 

می ایستند را باید به تیغ عدالت سپرد
او با اشاره به اهمیت فریضه امر به معروف و نهی از منکر 
و تذکرات و ارشــادات لسانی و اقدامات فرهنگی و تربیتی، 
گفت: باید توجه داشــت که همواره همه افراد را نمی توان با 
موعظه و نصیحت از اقدامات مجرمانه بازداشت؛ در مواردی 
علاوه بر تبیین گری و کار فرهنگی که باید انجام شود، نیاز به 
کار قضائی و انتظامی نیز می باشد؛ امروز باید در کنار مقوله 
تبییــن، تیغ عدالت هم قرار بگیرد و این دو امر با هم به جلو 
بروند؛ کسانی که حرف حق را می شنوند، اما معاندانه در برابر 
آن ایستادگی می کنند و می خواهند ایجاد فتنه کنند، نباید 

اجازه جولان یابند و باید در برابر آنها هوشیارانه عمل کرد.
امــروز همه ما وظیفه داریم تــا با جهاد تبیین و امر به 
معروف و نهی از منکر و پاسخگویی به شبهات، اجازه ندهیم 
معاندان و عناصر دشــمن، ارزش های دینی و الهی را زیرپا 
بگذارند و از این طریق امنیت جانی و روانی مردم ما را به خطر 
بیندازند؛ باید در مقابل این معاندان و عناصر دشمن ایستاد 

و تنها حرف زدن کافی نیست.

دشمنان به درستی متوجه شده اند که رمز پیروزی ها و 
عبور از بحران ها در تمام طول این 45سال از عمر نظام، اتحاد 
و پیوستگی و یگانگی مردم و تبعیّت آنها از، ولیّ امر و رهبری 
مقتدر و بصیر است؛ لذا دشمن تمام تلاش خود را مصروف 

داشته تا به تضعیف و تخفیف این دو رکن بپردازد.
  دشمن تلاش دارد با القای حس ناامیدی مردم 

را از صحنه خارج کند
دشمنان تلاش دارند با القای حس ناامیدی، مردم را از 
صحنه خارج کننــد و میان مردم با یکدیگر و میان مردم با 
مسئولان تفرقه و انشــقاق و دوقطبی ایجاد کنند؛ دشمن 
می داند که رمز توفیقات ما در عرصه های مختلف از موضوعات 
نظامی و امنیتی تا مقولات سیاسی و اجتماعی و فرهنگی و 
حتی فائق آمدن بر جنگ اقتصادی، حضور مردم در صحنه 
اســت، لذا تلاش دشــمن معطوف به خارج کردن مردم از 

صحنه حمایت و همراهی نظام است.
 قوی تر از قدرت نظامی

اژه ای بیان داشت: درست است که نیرو های مسلح ما 
دارای ادوات و تجهیزات بازدارنده و قدرتمند هستند و این 
موضوع قدرت بازدارندگی برای ما دارد، اما باید توجه داشت 
که محتمل است دشمنان نیز دارای چنین تجهیزات و ادواتی 
باشند، اما آن چیزی که ما داریم و دشمنان از آن بی بهره اند، 
همین حضور مردم در صحنه های مختلف حمایت از نظام 
است؛ دشمنان از حضور گسترده و پرشور و شعور مردم ما در 
مناسبت های دینی و ملی و در تعظیم شعائر هراس و واهمه 
دارند و همین امر نقطه اصلی قوت ما در برابر دشمنان است.
 دشمن درصدد القای کم فایده و بی فایده بودن 

انتخابات است
یکی از جلوه های حضور مردم در صحنه، مشارکت آنها 
در امر انتخابات است؛ دشمن درصدد القای بی فایده بودن 
انتخابات اســت، لذا مردم ما باید مؤثــر بودن انتخابات را با 
مشارکت گسترده خود و انتخاب درست خود و مطالبه گری 
مستمر خود، به همه جهانیان به اثبات رسانند؛ باید زمینه 
برگزاری یک انتخابات باشکوه را فراهم  آوریم تا حربه دشمن 
در تفرقه افکنی و دوقطبی سازی های دروغین، خنثی و بلااثر 
گــردد. همچنین در جریان این کنگره، از فیلم زیارت رهبر 
معظم انقلاب به همراه خانواده از آستان مقدس حضرت علی 

ابن امام محمدباقر )ع( در سال 1۳95، رونمایی شد.
در بازگشت ایرانیان به وطن باید موانعی که 

 سبب بی اعتمادی در طرفین ماجرا می شود، 
رفع شود

رئیس قوه قضاییه گفت: قطعاً فردی که به خارج از کشور 
می رود و در آنجا ســاکن می شود، نوع مراودات و رفتارش با 
افراد ساکن در داخل کشور متفاوت است، این مقوله ای است 

که باید به آن توجه شود.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضاییه، حجت الاســلام 
محســنی اژه ای طی سخنانی در دیدار دبیران کارگروه های 
تخصصی شورای عالی امور ایرانیان خارج از کشور و مدیران 
ذیربط در وزارت امور خارجه، با بیان اینکه از نظر اسلام عزیز، 
حب وطن جزئی از ایمان محســوب می شود، اظهار کرد: هر 

ایرانــی اعم از ایرانیان داخل و خارج از کشــور در پناه قانون 
هستند و قوانین جمهوری اســلامی ایران شامل حال همه 
ایرانیان است )به استثنای مواردی خاص که پیش بینی های 
مربوطه در خود قانون شــده است(؛ هر ایرانی وطن دوست و 
ملتزم به قانون، مورد احترام اســت؛ البته هر ایرانی که التزام 
بیشتری به قانون داشته باشد، طبیعتاً از حمایت بیشتر قانون 

نیز بهره مند است.
رئیس عدلیه با اشاره به فرصت هایی که می تواند از ناحیه 
ایرانیان خارج از کشور ایجاد شود، گفت: چه ایرانیان مقیم در 
خارج از کشور و چه ایرانیانی که به خارج از کشور رفت وآمد 
دارند، هم واجد فرصت و هم واجد آســیب می باشند؛ یکی از 
کارویژه های شــورای عالی امور ایرانیان خارج از کشور باید 
شناسایی و احصای این فرصت ها و آسیب ها باشد. متاسفانه 
همانطور که در این جلسه نیز از ناحیه شما تاکید شد اقدامات 
و تدابیر و برنامه ریزی های ما بیشــتر معطوف بر آسیب های 
ناشــی از ایرانیان خارج از کشور بوده است تا فرصت هایی که 
آن ها می توانند ایجاد کنند؛ حال آنکه آسیب های این مقوله 
نسبت به فرصت هایش، محدود است؛ بدون تردید ضروی است 
که ما از ظرفیت ها و تخصص و سرمایه های ایرانیان خارج از 

کشور بهره بگیریم و نباید این فرصت را از دست بدهیم.
او به تبیین و تشریح برخی از موانع بازگشت ایرانیان به 
میهن پرداخت و در این رابطه به مقوله »بی اعتمادی متقابل« 
اشــاره کرد و گفت: در مقوله بازگشت ایرانیان به وطن، باید 
موانعی که سبب بی اعتمادی در طرفین ماجرا می شود، رفع 
گردد؛ در اینجا نقش خودِ ایرانیان خارج از کشور و اطرافیان 
آن ها بسیار پررنگ و برجسته است؛ فی المثل ممکن است فردِ 
متخصصی در یک برهه حساس نظیر جنگ، از کشور خارج 
شده باشد و حتی فرار کرده باشد، او حالا می خواهد بازگردد 
و سرمایه یا تخصصش را ارزانی مردمش کند، در اینجا شاید 
از طرفِ مسئول و مجموعه داخلی، اعتمادی به او وجود نداشته 
باشد؛ ازسویی دیگر خیلی از ایرانیان خارج از کشور تمایل به 

بازگشت دارند، اما اعتماد ندارند.
یکی از کارویژه های شــورای عالی امور ایرانیان خارج از 
کشور باید شناسایی و احصای همین موارد و مصادیقی باشد 
کــه در طرفین ماجرا )چــه ایرانیان خارج از کشــور و چه 
دســتگاه های مســئول داخلی( اعتمادزایی و اعتمادزدایی 
می کند؛ باید موانع اعتمادسازی میان طرفین برداشته شود و 
در این عرصه، شورای عالی مزبور، نقش مهمی را باید ایفا کند. 
گاهی نیاز اســت این اعتمادســازی و اعتمادزایی بصورت 
چهره به چهره باشد؛ باید توجه داشت چنانچه این اعتمادسازی 
صورت نگیرد، مســائل حوزه ایرانیان خارج از کشــور برای 

بازگشت، شاید با ده ها قانون و مقرره نیز مرتفع نگردد.
وی به مقوله نوع رفتار با ایرانیان خارج از کشــور برای 
ترغیب آن ها به بازگشــت نیز گریزی زد و در همین راستا 
گفت: باید در گلوگاه هایی نظیر فرودگاه ها، کنسولگری ها و 
سفارتخانه های خود با نهایت حُسن خلق و کرامت با ایرانیان 
بازگشته از خارج از کشور و حتی گردشگران برخورد کنیم 
تا بدین ترتیب اثرات تبلیغات سوء بیگانگان علیه کشور ما 

خنثی شود.

سردار احمدرضا رادان فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی ایران بر اهتمام جدی پلیس برای برخورد قاطعانه با سرقت ها خبر داد و گفت: مالخرها دیگر آرامش نخواهند داشت.وی در سفر 
به استان خراسان رضوی از نمایشگاه کشفیات یک هزار گوشی تلفن همراه سرقتی پلیس مشهد در اجرای طرح اقتدار بازدید کرد و پس از گفت وگو با عاملان سرقت ها و مالخران اظهار داشت: 
امروز شاهد بودیم بعضی از این سارقان حداقل روزی 5 تا 6 سرقت گوشی تلفن همراه داشتند، این به آن معنی است گویا آن چیزی که برای سارقان تمامی ندارد ادامه سرقت هاست.ما 
امسال را سال سختی برای مالخران اموال مسروقه اعلام کرده ایم و در همه استان ها کار اطلاعاتی و برخورد قاطعانه برای دستگیری سارقان و مالخران و برخورد قضائی قاطعانه با آنها صورت 
گرفته است و ادامه می یابد.توجه به دو نکته ضروری است؛  نکته اول این که مردم عزیز مراقبت بیشتری داشته باشند و اسباب و موقعیت برای سرقت را از سارقان بگیرند و نکته دوم تداوم 
و قاطعیت برخورد با مالخران است. فرمانده کل فراجا گفت: به مردم عزیز قول دادیم در بحث سرقت و معتادان متجاهر کاری کنیم دغدغه آنها کمتر شود و به زودی طرح کنترل الکترونیکی 
سارقان سابقه دار را با موافقت رئیس قوه قضائیه و دادستانی کل آغاز خواهیم کرد،در آینده نزدیک سارقانی که بیش از چهار مورد محکومیت کیفری دارند و جزو سارقان سابقه دار هستند 

تحت کنترل الکترونیکی قرار می گیرند و اهتمام فراجا در این مأموریت جدی است. این طرح در سه استان آغاز و پس از آن در سراسر کشور اجرائی می شود./تسنیم

مالخراناموال
مسروقهدیگر

آرامش
نخواهند

داشت

نقش دیوان عالی کشور در سند تحول پر رنگ تر خواهد شد
حجت الاسلام والمسلمین محمدجعفر منتظری رئیس 
دیوان عالی کشــور در جلسه شورای معاونین با اشاره به تشکیل 
کارگروه های تخصصی شعب کیفری، حقوقی، خانواده و مواد مخدر 
و برگزاری جلسات تخصصی روسای شعب به صورت ماهانه عنوان 
کرد نقش دیوان عالی کشور در سند تحول و تعالی قوه قضائیه پر 

رنگ تر از گذشته خواهد شد.
در دو همایش برگزار شده با حضور روسای محل دادگستری 
و نمایندگان نظارتی دیوان عالی کشور در استان ها، نقطه نظرات 
خود را به دوستان در حوزه های قضایی منتقل کردیم و در اینجا لازم 
می دانم از همکاری خوب روسای محترم دادگستری استان ها تقدیر 
و تشــکر نمایم. در این مدت نقطه نظرات و پیشنهادات ارزنده ای 
ازسوی استان ها به معاونت نظارت ارجاع شده است که در دست 

بررسی می باشد.
ان شاءالله با همکاری قضات محترم دیوان و کارکنان خدوم 
این مجموعه عالی قضایی در راستای کاهش آسیب ها و رفع موانع 
و نیل به چشم انداز متناسب در پیش رو تلاش مضاعف خواهیم 

کرد.
پیشنهاد اصلاح برخی از مواد قانون آیین 

دادرسی کیفری در مسیر ارائه به مجلس شورای 
اسلامی است

رئیس دیوان عالی کشور با اتخاذ تدابیری در جهت کاهش 
ورودی پرونده به دیوان عالی کشور با هدف تسریع در رسیدگی به 
پرونده های قضایی و جلوگیری از اطاله دادرسی را مورد تاکید قرار 
داد و گفت: قضات دیوان عالی کشور بهترین مرجع تشخیص آسیب 
و اشکالات در پرونده ها هستند و در آینده ای نزدیک در هر پرونده 
یک برگه ای تحت عنوان برگه آسیب شناسی پرونده در جهت رفع 
اشکالات اضافه خواهیم کرد تا به این وسیله آسیب های موجود در 
آرا محاکم احصا و بررسی شود،به منظور کاهش ورودی پرونده به 
دیوان عالی کشور متن اصلاح موادی از قانون آیین دادرسی کیفری 
تهیه و ان شاءالله با ارسال آن به مجلس هر چه زودتر در این رابطه 

تصمیم گیری خواهد شد و اصلاح قانون انجام می شود.
با اصلاح قانون آیین دادرســی کیفری، ورودی پرونده های 
تعیین صلاحیت و پرونده های حل اختلاف مدیریت می شــود و 
حدود یک سوم از ورودی پرونده به دیوان عالی کشور کاهش پیدا 

خواهد کرد.
منتظری تاکید کرد: مدیریت شعب و نظارت بر عملکرد دفاتر 
باید مورد اهتمام روســای محترم قرار گیرد، روسای شعب باید 
ارجاعات را روزانه بررسی کنند و اگر پرونده ای قابل طرح نبود همان 

روز در رابطه با آن تصمیم گیری شود.
با توجه به شان دیوان عالی کشور به عنوان عالیترین مرجع 

قضایی، قضات نسبت به متن دادنامه ها از جهات مختلف، عبارات، 
املا، انشا، مستدل بودن با رعایت اختصار و... اهتمام بیشتری معمول 
دارند، به گونه ای که متن آرا قابل ارائه در سطح مجامع حقوقی و 
حتی قابل اســتفاده و بهره برداری آموزشی در دانشگاه ها و برای 

کارآموزان قضایی باشد.
رئیس دیوان عالی کشور نکاتی را پیرامون ضرورت تعیین 
ضریب پرونده ها، پرداخت اضافه کار، تعیین گروه های شغلی قضات، 
پاسخگویی به ارباب رجوع مطرح کرد و خطاب به قضات حاضر در 
جلسه گفت: استفاده از نظرات، پیشنهادات و تجربیات شما قضات 
در رفع اشکالات و مدیریت کلان دیوان عالی کشور مثمرثمر خواهد 

بود./میزان 
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نهال هایی که شهید حاج قاسم سلیمانی 
در منطقه غرس کرد، امروز به درختان 

تناوری تبدیل شده و میوه های 
ارزشمندی را ثمر داده است 

سردار سرلشــکر پاســدار محمد باقری، رئیس ستادکل 
نیرو های مســلح،در همایــش مدیران بنیاد حفظ آثار و نشــر 
ارزش های دفاع مقدس، با اشــاره به 19 دی ماه ســالروز اجرای 
عملیات »کربلای 5« خاطرنشــان کرد: کربلای 5 بزرگ ترین 
عملیات دفاع مقدس به لحاظ طول زمان، تعداد شهدا و اقدامات 
صورت گرفته اســت و فقط یکی دو عملیات دیگر در این سطح 

داریم.
وی با اشاره به عملیات قهرمانانه »طوفان الاقصی« گفت: 
طوفان الاقصی از این جهت نقطه عطف است که عده ای رزمنده 
در محاصره کامل در غزه بدون داشتن امکانات و ارتباط با بیرون 
بتوانند چنین اقدام نظامی بزرگی را طراحی و اجرا کنند و دشمنی 
را که توانمندی و هوشمندی اطلاعاتی جزو نقاط قوت او در تراز 
جهانی است، غافل گیر کنند؛ با امکانات بومی خود این عملیات 
را انجــام دهند، هیبت و امنیت دفاعی رژیم اشــغالگر را درهم 
بشــکنند و امید صهیونیست ها به آینده را دچار آسیب اساسی 
کنند،مقاومت و ایســتادگی قابل تمجید مــردم غزه با وجود 
شــهادت ها، آســیب های اساســی و محاصره، مردم فلسطین 
حرف شــان این اســت که باید به حق خودشــان که آزادی و 
حاکمیت شان است، برسند. این حماسه ها و موفقیت ها را باید از 
برکات انقلاب اســلامی و آثار ناشی از اشاعه روح و فرهنگ دفاع 
مقدس که ثمره اش شــکل گیری محور مقاومت در اقصی نقاط 

جهان است، دانست.
 این مقام عالی رتبه نظامی خاطرنشان کرد: نهال هایی که 
شهید حاج قاسم سلیمانی در منطقه غرس کرد، امروز به درختان 
تناوری تبدیل شده و میوه های ارزشمندی را ثمر داده است. ملت 
مظلوم فلسطین با دست خالی مقابل صهیونیست ها ایستاده اند؛ 
صهیونیســت هایی که اگر یک روز امریکا حمایت های خود را از 
آن ها بردارد، قطعاً دچار فروپاشی خواهند شد و باقی نمی مانند.

با وجود همه کمک هایی که آن کشور ها به رژیم صهیونیستی 
می کنند، ماندگاری صهیونیست ها کاملًا زیر سؤال است و این 
تنها شکست آن ها نیست. وی خاطرنشان کرد: رزمندگان یمنی 
با وجود امکانات حداقلی و قرار داشتن در محاصره، اقتدار خود را 
در دریای سرخ به رخ دشمنان و حامیان صهیونیست ها می کشند 
و به شناور هایی که برای تدارک رژیم صهیونیستی اعزام شده اند، 
اجازه عبور نمی دهند. ســایر نیرو های محور مقاومت در عراق، 
ســوریه و جا های دیگر هم در حد توان، تلاش می کنند؛ این ها 

ثمرات انقلاب اسلامی و دفاع مقدس است.
حادثه دلخراش مزار شهدای کرمان را باید در همین جهت 
دید، عده ای از مردم قهرمان ایران و سایر کشور ها برای نکوداشت 
یاد حاج قاسم سلیمانی و حمایت از محور مقاومت جمع شدند و 
آنگاه عده ای ازخدابی خبر با عنوان داعش و عناوین دیگر که ساختة 
دست امریکایی و استکبار جهانی هستند، چنین جنایت بزرگی را 
رقم زدند. این اوج ریاکاری و دورویی امریکایی هاست که این حادثه 
را محکوم کنند و تسلیت بگویند، اما در پشت پرده، تروریست ها را 
حمایت، تحریک و پشــتیبانی کنند، در جهت توانمندســازی 
اطلاعاتی و آموزشی آن ها تلاش کنند و آن ها را به جان ملت ایران 
و ســایر کشــور ها بیندازند؛ این اقدامات، ناشــی از رذالت ها و 
خباثت های استکبار جهانی و در رأس آن امریکای جنایتکار است. 
ملت ایران و محور مقاومت نشان داده است که با تحمل این درد و 
رنج ها به مسیر خود ادامه می دهد؛ چراکه این مسیر روشن و شفاف 
است که پیروزی اسلام و جبهه حق در گرو ادامه آن خواهد بود و 
ان شــا ءالله با ظهور امام عصر )عج( شاهد پیروزی کامل اسلام و 

مسلمین در مقابل جبهه باطل باشیم./تسنیم
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سلامت و تغذیه4
مدیرعامل بیمه ایران در دومین نشست مدیران ستادی ؛اجازه بدهید همکاران شما را نقد منصفانه کنند؛به گزارش روابط عمومی بیمه ایران دومین جلسه شورای مدیران ستادی هفته نامه اقتصادی ایران

شرکت سهامی بیمه ایران در محل سالن جلسات ساختمان مرکزی این شرکت برگزار گردید.مدیرعامل بیمه ایران  در این نشست با توجه به دستیابی به ارقام فروش سال 1401 در 
9 ماهه ابتدایی سالجاری اظهار داشت: حتی افراد خوش بین در صنعت پیش بینی دستیابی به ارقام حق بیمه و خسارت  محقق شده  برای بیمه ایران را نداشتند.این حجم فروش و 
پرداخت خسارت به مردم توسط یک تیم عظیم از همکاران اتفاق می افتد.باید به این تیم افتخار کرد.من تک تک همکاران و نمایندگان را در این افتخار سهیم میدانم.شریفی با اشاره 
به دغدغه های مدیریت ارشد نسبت به معیشت همکاران خطاب به معاونان و مدیران کل  گفت:تلاش داریم حال همکاران را خوب کنیم. تقاضا دارم موضوعات و مسائل شرکت و 
نقطه نظرات هیات مدیره ارشد شرکت را با همکاران مطرح کنید.از مدیران کل میخواهم در ایام پایانی سال کنار همکاران باشند.من خودم در سفرهای استانی از صحبت تک به تک 
با همکاران در شعبی که بعضاً حتی یک مدیرکل هم به آنجا نرفته،استفاده میکنم.به  گزارش دریافتی از روابط عمومی درابتدای این جلسه که با حضور شریفی مدیرعامل و رییس هیات 

مدیره برگزار گردید فاطمه برهمن مدیرکل بیمه های اشخاص و حسین روحی مدیرکل منابع انسانی به ارائه گزارش عملکرد خود در سال  جاری پرداختند.

اجازهبدهید
همکاران
شمارانقد
منصفانه

کنند

اهمیت طرح غربالگری را بررسی کرده ایم

چشم  را تنبل بار نیار!
حالا بیشــتر از ۲0سال اســت که طرح غربالگری 
آمبلیوپی یا تنبلی چشــم به یکــی از برنامه های مهم 
ســازمان بهزیســتی تبدیل شده اســت؛ برنامه ای که 
کودکان ســه تا شش ســاله، جامعه هدفش هستند و 
خانواده ها را از سلامت چشم های فرزندان شان یا عیوبی 
کــه به صورت عینــی و ظاهری دیده نمی شــود، آگاه 

می کند.
طرحی که در بسیاری از پایگاه های سلامت سراسر 
کشور اجرایی می شود و با رویی گشاده از بچه ها و والدین 
آگاه شان، اســتقبال می کند اما چرا تنبلی چشم تا این 
اندازه اهمیت دارد؟ چه علائم ونشانه هایی دارد وچطور 
می تــوان ازوقوع آن پیشــگیری و درنهایت، مشــکل 
پیش آمده را در کوتاه ترین زمان ممکن درمان کرد؟ این 

گزارش، پاسخی برای همه این سوال هاست.
دنیا را دقیق ببین!

درسال های پس از تولد تا سنین شش تا هفت سال 
اول زندگی، مغز به همراه قدرت بینایی و با کسب تجربه 
از محیط پیرامون و اطراف، تکامل پیدا می کند: »برای 
این اتفاق، باید چشــم ها و مغز به طور همزمان فعالیت 
کنند، یعنی چه؟ یعنی چشم ها تجربه بینایی قوی داشته 
باشند که بتوانند اطلاعات را به مغز انتقال دهند.« این 
را دکتر سید فرزاد محمدی، فوق تخصص چشم پزشکی 
به جام جم می گوید که معتقد است اگر این اتفاق نیفتد، 
تنبلی چشم رخ خواهد داد. درواقع هر سیستم بینایی، 
متشــکل از شبکیه، عصب و قشر بینایی، ظرفیتی دارد 
که اگر تجربه بینایی قوی رخ ندهد، کاسه چشم پر و لبریز 
نمی شــود. در این میان، شاید این طور به نظر برسد که 
پس همه آدم ها تجربه های بینایی یکسانی برای تماشا 
دارنــد و همه چیز را با قدرت می بینند! اما گاهی ممکن 

است خلافش هم رخ دهد. مثلا کودکی که 
در یک ســالگی، آب مروارید بدتولد داشته 
است، انحراف چشم دارد  یا با افتادگی پلک 
به دنیا آمده و همه چیز را با سایه می بیند از 
این تجربه بینایی قوی محروم است. آنچه 
در این حوزه باید بدانیم این است که تنبلی 
چشــم به تنهایی یک بیماری نیست بلکه 
ناشی از بیماری های چشــم مانند عیوب 
انکساری یا همان دوربینی، نزدیک بینی یا 
آستیگماتیسم، انحراف چشــم و... است؛ 
اتفاقی که در نهایت منجر به کاهش دید و 
بینایی می شــود. در واقع زمانی که بینایی 
یکی از چشم ها خوب باشد و دیگری این طور 
نباشــد، مغز، چشم ســالم را برای دیدن 
انتخاب می کند و چشم دیگر تنبل می شود 
و اطلاعات بینایی برای رسیدن به مغز از آن 

عبور نمی کند. حالا تصور کنید که چشم سالم دیگر هم 
دچار مشکل شود! چه اتفاقی می افتد؟ بله درست حدس 
زدید فرد نابینا خواهد شــد! معاینــه و پیگیری مداوم 
سلامت چشــم ها، تنها راه پیشــگیری از وقوع چنین 

اتفاقی است. 
و اما درمان...

۳.5 تا 5.5سالگی، بهترین، موثرترین و مطلوب ترین 
زمان ممکن برای درمان تنبلی چشــم کودکان است؛ 
موضوعــی که قریب به اتفاق متخصصان چشــم بر آن 
تاکید دارند؛ چنان که دکتر سید فرزاد محمدی هم سن 
زودتــر یا دیرتر از این بازه زمانی  یا همان بازه اصطلاحا 
طلایی برای معاینه ودرمان تنبلی چشم را اقدامی اشتباه 
می داند: »واقعیت این اســت که دیرتراز5.5تا شــش 

سالگی، در صورت وجود تنبلی چشم، ظرفیت کمی برای 
درمان وجود دارد و زودتر ازسه سالگی هم ممکن است 
با پاسخ مثبت کاذبی روبه رو شویم که ما را به دردسرهای 
بیهوده می اندازد.« پس چه بهترکه دربازه زمانی مناسب 
خــودش، اقدام به پیگیری وبررســی وضعیت چشــم 
کودکان داشته باشیم. اقدامات گاهی با بستن چشم به 
نتیجه می رسد گاهی با توصیه واستفاده ازعینک! گاهی 
هم در شرایط بسیار پیشــرفته و پیچیده، نیاز به عمل 
جراحی پیدا می کند اما هرچه هست، آینده ای روشن تر 

و بیناتر برای فرزندان مان را به همراه خواهد داشت. 
اهمیت غربالگری تنبلی چشم

تصور بسیاری از افراد این گونه است که خب طبیعتا 
همه کســانی که دچار مشکل در چشم خود هستند به 
پزشک مراجعه می کنند و تنبلی چشم یا طرح غربالگری 

بی معنی است و این طرح ضرورتی ندارد؛ فرضیه ای که 
دکتر محمدی به آن پاسخ می دهد: »آن چیزی که باعث 
می شود طرح جمعیتی غربالگری تنبلی چشم اهمیت 
پیدا کند، زمانی است که چشمان فرد، ظاهری سالم دارد 
اما دچار خطای انکساری است! یعنی ممکن است یک 
چشم، آستیگمات بســیار خفیفی داشته باشد وچشم 
دیگر، دچار آســتیگمات متوســط یا شــدید باشد.« 
موضوعی که درمعاینه چشم خودش را نشان می دهد و 
با راهکارهای مختلف، درمان می شود  یا حداقل، روندی 
کاهش و رو به بهبود پیدا می کند. موضوعی که سید فرزاد 
محمدی هم آن را تایید می کند و معتقد است باید به طور 
جدی و فعالانه به دنبــال پیگیری موضوع برویم و این 
غربالگری درکودکان جدی گرفته شود تا در بزرگسالی، 
برای شان دردسر جدی ایجاد نکند. /نرگس خانعلی زاده 

راهکارهایی برای آن که آبلیمو را تازه نگهداریم
آبلیموی همیشه تازه

اغلــب ما ترجیح می دهیــم از آبلیموی تازه و خــواص بی نظیر آن 
بهره ببریم. با وجود این اما آبلیموی تازه همیشــه در دسترس نیست. 
درچنین مواقعی یا باید سراغ آبلیموهای صنعتی رفت  یا از آبلیموهای 
خانگی اســتفاده کرد. البته آبلیموهــای خانگی هم گاهی اوقات کپک 

می زند یا کیفیت خود را از دست می دهد.
راهکارهایــی وجود دارد تا آبلیمو را بــرای مدت طولانی تری تازه و 
با کیفیت نگه داشــت.آبلیمو و آبغوره به دلیل خاصیت اسیدی که دارد 
معمولا کپک نمی زند. برای نگهداری این ماده غذایی طبق رســمی که 
ازدیرباز مرســوم است، آبلیمو را درون شیشه های در دار می ریزند و در 
آن را محکم می بندند. در این روش باید شیشــه ها را از قبل شسته یا 
درون آب جوش قرار داده و ســپس بشــویید و خشک کنید. این روش 
ســبب میکروب کشی شیشه ها شــده و آبلیمو را از کپک زدن محفوظ 
نگه می دارد. در روش سنتی نگهداری، آبلیمو ها را در مکان های تاریک 
قرار می دادند. این روش سبب می شود آبلیمو همیشه خوشرنگ بماند 

و هنگام استفاده طعم و مزه ای مانند روز های اول داشته باشد.
نحوه نگهداری آبلیمو

آبلیموی تــازه را که گرفته ایــد باید در شیشــه های دردار ریخته 
و نگهــداری کنید. این شیشــه ها را قبل از ریختن آبلیمو بشــویید و 
درون آب جوش قرار داده و دوباره شســته و خشک کنید تا شیشه ها 

استریلیزه شوند و آبلیمو کپک نزند.
استفاده از روغن برای نگهداری از آبلیموی تازه

برای پیشــگیری از کپک زدن و خراب شــدن آبلیمو، آبغوره و رب 
تــازه ای که در خانه تهیه می کنید، می توانید از روغن اســتفاده کنید. 
پس از این که آبلیمو آماده شــده و آن را درون ظرف های شیشــه ای 

قرار دادیــد، بایــد روی آن یک قاشــق روغن 
بریزید و شیشه را حرکت دهید تا روغن به تمام 
قسمت های آن برسد. با این روش می توانید مانع 
رسیدن هوای آزاد به آبلیمو شده و جلوی کپک 

زدن آن را بگیرید.
ریختن نمک برای نگهداری از آبلیموی تازه

اگر می خواهید از کپک زدن آبلیمو جلوگیری 
کنیــد پس از تهیــه آن بــه ازای هرلیتر آبلیمو 
یک قاشــق چایخوری نمک اضافــه کنید. برای 
نگهــداری از آبغوره هم می توانیــد از این ترفند 

استفاده کنید.
جوشاندن شیشه های حاوی آبلیمو

روش دیگــری که بــرای حفظ و نگهــداری آبلیمو وجــود دارد، 
جوشاندن شیشه حاوی آن است. در این روش باید از شیشه هایی برای 
نگهداری آبلیمو استفاده کنید که در برابر گرما و حرارت مقاوم باشند. 
در اولیــن مرحله، باید آبلیمو را درون شیشــه ریخته و در آن را خوب 
ببندید. ســپس قابلمه را تا نیمه پــر از آب کرده و اجازه بدهید تا آب 
به نقطه جوش برســد. در این مرحله شیشه های حاوی آبلیمو را درون 
آب قرار دهید. باید حدود 10دقیقه یا 15دقیقه شیشــه ها را در آب در 
حال جوشــیدن نگه دارید. سپس آبلیمو به حالت استریل درمی آید و 

می توانید تا مدت زمان نسبتا طولانی از آن نگهداری کنید.
منجمد کردن آبلیمو برای نگهداری بهتر

در این روش می توانید آبلیمو را درون قالب های مخصوص یا ظروف 
یکبار مصرف کوچــک ریخته ودرفریزر قراردهید تا یخ بزند. ســپس 
قالب هــا را دربیاورید و آبلیمو های منجمد راازدرون آنها خارج کنید. با 

نگهداری آبلیمو درون پاکت های فریــزری می توانید هر زمان که نیاز 
دارید از آن  استفاده کنید.

نکات مهم
برای این که آبلیموی شــما خوشرنگ بماند و طعم و مزه آن عوض 

نشود، آبلیمو ها را در مکان های تاریک و خنک قرار دهید.
اگر آبلیمو را دربرابرنور قرار دهید، ویتامینC آبلیمو را ازبین می برد 
ومــزه ورنگ آن تغییر می کند وکیفیت آن کاهش می یابد. پس آبلیمو 
را در جای تاریک بگذاریــد  یا اطراف آن را فویل بپیچید تا درمعرض 

نور قرار نگیرد.
اگر لوازمی که با آن آبلیمو تهیه می کنید، استریل نباشند میکروب ها 
وارد آبلیمو شده و موجب کپک آن می شوند پس لوازمی که توسط آنها 

آبلیمو تهیه می کنید حتما باید استریل باشد./فریده تهرانی 

پیشنهادهای تغذیه ای طب سنتی برای 
رشد بهتر کودکان

1- فالوده سیب: سیب رنده شده همراه با گلاب، یک میان وعده سالم 
و سبک است که تاثیر قابل توجهی در رشد کودک دارد. 

۲- کــره بادام زمینی: کره  بادام زمینی سرشــار از چربی های تک  
غیراشباع است و انرژی و پروتئین را برای کودکان فراهم می کند. 

۳- حریره بادام: حریره بادام یکی ازغذاهایی است که ازدوران کودکی 
تا بزرگسالی مصرف می شود وباعث افزایش قوای ذهنی، تقویت بنیه بدن و 

بهبود خواب کودکان می شود. 
4- تخم مرغ: زرده تخم مرغ عســلی، یکی ازآن موادغذایی است که 

به عنوان وعده صبحانه، بسیارمقوی ونیروبخش به کودکان است. 
5- سوپ گوشت پرندگان: متخصصان معتقدندچنین  غذاهای گرمی، 

باعث افزایش ضریب هوشی کودکان شده و مصرف  آن  توصیه می شود. 
6- شیربرنج: فواید شیربرنج بسیار زیاد است؛ چناچه این غذا به دلیل 
داشتن شیر و برنج معمولا درترکیب غذایی کودکان زیر دو سال قرار می گیرد.

خبـــر

درســت اســت که ســرکه قدرت تمیزکنندگی 
شــگفت انگیزی دارد و به همین دلیل در بســیاری از 
محصــولات پاک کننده خانگی و همچنین محصولات 
موجود در بازار نیز اســتفاده می شود؛ اما اگر قصد دارید 
بــرای براق و تمیز کردن ظروف خود، ســرکه را با مایع 

ظرفشویی ترکیب کنید، دست نگه دارید.
ریختن سرکه درمایع ظرفشویی هرچند خطرناک 
نیست، اما مفید هم نیست ودرواقع خاصیت پاک کنندگی 
مایع ظرفشویی را کاهش می دهد. سرکه ماده ای اسیدی 
ومایع ظرفشــویی ماده ای قلیایی است و ریختن سرکه 
درمایع ظرفشویی عملا باعث خنثی شدن هر دوی آنها 
می شود. ســرکه وصابون دو پاک کننده بسیار محبوب 
هستند، اما اگر سرکه را به مایع ظرفشویی اضافه کنید، 
محلول حاصل بلافاصله به رنگ سفید ابری در آمده و پر 
از کف می شود. صابون تجزیه شده، خاصیت پاک کنندگی 
خود را از دســت داده و ظاهری روغنی و خمیری پیدا 
می کنــد. چنین ترکیبی دیگر برای تمیز کردن ظروف 
مفید نخواهدبود. با این حال برخی دســتورالعمل های 
خانگی برای تمیز کردن ظروف، به کاربرد ترکیب سرکه 

سرکه؛ پاک کننده ای قوی ولی با قوانین خاص!
و مایع ظرفشویی )به همراه موادی مانند جوش شیرین و 
آب( در برق انداختن ظرف ها اشــاره می کنند؛ اما در این 
دستورالعمل ها سرکه همواره در آخرین مرحله استفاده 
شده و مســتقیما روی ظرف ها ریخته می شود تا از این 
مسأله جلوگیری شود. بنابراین استفاده از سرکه درفرآیند 
شست وشوی ظروف ممکن است، اما نباید آنها را مستقیما 
به یکدیگر اضافه کنید.مایع ظرفشــویی را با اسیدها )از 
جمله آب لیمو و ســرکه( ترکیب نکنید. درعوض، ابتدا 
ازمایع ظرفشویی استفاده کرده سپس از سرکه به عنوان 
کمک آبکشــی و جلادهنده در شست وشوی دستی یا 
ماشین ظرفشویی استفاده کنید.از آنجا که سرکه، اسیدی 
قوی است، می تواند واشرهای لاستیکی و شیلنگ های 
ماشین ظرفشویی شــما را از بین برده و در نهایت باعث 
خرابی دســتگاه شما شود. همچنین، اگر سرکه با نمک 
مخلوط شود، علاوه بر آلودگی های روی ظروف، رنگ  آنها 
را نیــز از بین برده و باعــث تغییر رنگ ظرف های فلزی، 
ظروف تخت و کاســه ها می شود. بسیاری از مواد کمک 
آبکشی که در فروشگاه ها یافت می شوند، اسیدی بوده و 
حتی برخی حاوی سرکه هستند، اما این مواد در آزمایشگاه  

فرموله می شوند تا به ماشین ظرفشویی آسیب نرسانند. 
میزان اســیدیته این مواد آن قدر کم است که به قطعات 
لاستیکی ماشین ظرفشویی شما آسیب نمی رسانند یا 

باعث تغییر رنگ فلزات نمی شوند.
تمیز کردن چاقوی آشپزخانه با سرکه

تمیز کردن چاقوهای آشپزخانه با سرکه یک اشتباه 

مطلق است. خاصیت اسیدی سرکه باعث خورده 
شدن لبه های فلزی شده و به کند شدن چاقوهای 
شما منجر شــود. درعوض، ست چاقوی خود را با 
استفاده از مایع ظرفشــویی و آب گرم بشویید و 
همواره قبــل از برگرداندن آنها به کابینت، آنها را 

کاملا خشک کنید./لیلا ونکی 

www.etebar.net
خودمراقبتی در زمستان

اگرهمیشه از سلامت جسم و جان تان مراقبت می کردید، این زمستان 
بیشتر این کار را انجام بدهید.

کارشناسان بهداشت روان می گویند توجه بیشتر به اقدامات حتی 
کوچک برای مراقبت از خود، یعنی هر کاری که برای حفظ سلامت جسمی 
و روانی انجام می دهید، رفتاری ایده آل است که در روزهای سرد زمستان، 
کاربرد بیشتری دارد. درواقع آنها معتقدند خاصیت فصل سرد زمستان 
می طلبد خودمراقبتی بیشتری داشته باشیم برای همین هم توصیه هایی 
برای این کار ارائه کرده اند. مثلا این که آنها معتقدند درست است که هوای 
سرد و خطر ابتلا به بیماری های فصلی، باعث می شود بیشتر و طولانی تر در 
خانه بمانیم اما یادتان باشد که طولانی ماندن در خانه برای بسیاری از افراد 
استرس زاست. پس با کمی تغییر در روال روزانه تان، سعی کنید زندگی تان 
را با ماه های سردتر و تاریک تر تطبیق دهید و اگر می توانید از نفس کشیدن 

در هوای اول صبح غافل نشوید. 
ازطرف دیگر، برنامه خواب تان را دریابید که بسیاری از بیماری ها مثل 
فشار خون، قند خون بالا، چاقی و... با الگوی خواب نامنظم ارتباط مستقیم 
دارد. برای دوری از افسردگی در این فصل، بهتر است صبح ها پرده خانه را 
کنار بکشید و تماشای آسمان و آفتاب زمستانی را از خودتان دریغ نکنید که 
باعث حفظ ریتم طبیعی شــبانه روزی بدن شــما می شــود. از مصرف 
میان وعده های سالم و طبیعی مانند سبزیجات، آجیل و... هم غافل نشوید 

که تاثیر مثبتی در سبک زندگی  تان خواهد داشت.
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۴توصیه برای بینایی بهترسالمندان

معاینه منظم
دردوران سالمندی، اهمیت معاینه سالانه چشم بسیارمهم 
است، زیرا موجب تشخیص برخی بیماری ها مانند آب مرواریدو... 

می شود. 
کنترل فشارچربی و قند

بیماری های سیستمیک مانند فشار خون بالا، دیابت و... 
نه فقط باعث اختلالات قلبی - عروقی می شــوند بلکه خطر از 

دست دادن بینایی را افزایش می دهند. 
رژیم غذایی

رژیم غذایی سالم مانندســبزیجات برگدار،غلات کامل، 
میوه ها و...موادمغذی ضروری را برای بدن به خصوص چشــم 

نیزفراهم می کند. 
پرهیز از سیگار

ســیگار کشــیدن، موجــب افزایش خطر ابتــلا به آب 
مروارید،AMD و دژنراسیون ماکولا را ۲.5 تا ۳.5 برابر بیشتر 

می کند. 
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۴ میوه مفید برای دوران بارداری
انبه

انبه سرشارازویتامین A و C است که بامصرف آن،می توانید 
حجم قابل توجهی ازویتامین های موردنیاز خودوجنین تان راتأمین 

کنید.
انار

مطابق با تحقیقات انجام شده، مصرف انار و نوشیدن آب انار در 
بارداری می تواند از جفت محافظت کند.

آووکادو
 B آووکادو یــک منبع عالی بــرای ویتامین هــای گروه
واسید فولیک است که به جنین کمک می کند دچار نقص لوله های 

عصبی نشود.
سیب 

مصرف سیب دردوران بارداری می تواند خطرابتلاکودک به آسم 
وآلرژی راکاهش دهدومانع تهوع، دردوزایمان زودرس مادر شود.
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عباس علی آبادی وزیر صنعت ومعدن ، تجارت در آئین رونمایی 
از تاکسی  برقی در تهران ضمن تبریک پیوستن خودروهای برقی به 
ناوگان حمل و نقل عمومی کشــور، تصریح کرد: امروز بیش از صد 
تاکسی برقی به ناوگان تاکسی رانی تحویل داده شد. روند برقی سازی 
در شــهرهای مختلف کشور ادامه یافته و به زودی در سایت سازمان 
توسعه و تجارت لیستی از خودروهای برقی که مردم می توانند بخرند، 
منتشر می شود،برقی سازی در کشور بیش از ۳0 سال سابقه علمی 
دارد و دانش آن در کشور نهادینه است، سال آینده ما صاحب خودرو 
برقی با فن آوری بسیار بالا خواهیم شد و از 8 خودرو برقی تولید ملی 

رونمایی خواهیم کرد.
وزیــر صمت اضافه کرد: دولت تعرفه را در خودروهای برقی به 
شــدت کاهــش داده تا مردم تشــویق بــه خرید ایــن خودروها 
شوند،خودروهای برقی مسائل و مشــکلات خود را دارند، از جمله 
مهمترین آن چگونگی بازیابی باتری های آن در کشــور است، این 
موضوع در جهان حل شده و به همین دلیل است که شاهد پیشرفت 
برقی سازی خودرو در جهان هستیم از این منظر شهرداری تهران نیز 

باید به فکر بازیابی باتری ها باشد.
وی چهار ویژگی خــاص خودروهای برقــی را ارتقا پذیری، 
اشتراکی، خودران و به روز بودن عنوان کرد و افزود: امروز بسیاری از 
خودروسازی ها حرکت خود را به سمت برقی سازی نه تنها آغاز کردند 
بلکه اولویت تولید خود را به برقی ســازی تغییر دادند،یک کارخانه 
تولید کننده خودرو با سابقه بیش از صد سال در جهان، تولید خودرو 
دیزلــی را تعطیل و خط تولید خــودرو برقــی را راه اندازی کرده 
است،خودروهای برقی ۲ نسل دارند، نسل امروز که ناظر بر باتری های 
لیتیومی است و آینده ذخیره انرژی می تواند باتری های هیدروژنی 
باشــد. امروز خود خودروسازها مسئولیت بهره برداری و نگه داری از 

خودروها را بر عهده خواهند داشت.
 

تعرفه واردات خودروی برقی به یک درصد رسید
وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه باید به سمت برقی 
ســازی ناوگان حمل و نقــل عمومی برویم، گفــت: تعرفه واردات 

خودروهای برقی به کشور را به یک درصد رساندیم.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت صمت، عباس علی آبادی 
در مراسم رونمایی از 198 دستگاه تاکسی  برقی پایتخت اظهار کرد: 
دانش برقی سازی در کشور سال هاست وارد شده اما در ورود و توسعه 
این خودروها غافل شدیم،دولت سیزدهم مصمم است خودروهای 
برقی در ناوگان حمل و نقل عمومی کلانشهرهای کشور فعالیت کنند 
و از ســوی دیگر مردم را با مزایای استفاده از خودروهای برقی آشنا 

کند.
مردم نگران کیفیت خودروهای برقی داخلی نباشند

بــه لحاظ کیفی خودروهای برقی تولیدی از بهترین ها در نوع 
خود هســتند و خودروسازان نیز مســوولیت نگهداری و خدمات 
پشتیبانی این خودروها را بر عهده دارند لذا مردم در این زمینه نگرانی 
نداشــته باشند،با برنامه و دقت در مسیر برقی سازی ناوگان حمل و 
نقل عمومی )تاکســی و اتوبوس( قرار داریم و در این زمینه خودرو 

سازان با دقت و کیفیت در حال تولید هستند.
هشت خودروی برقی داخلی بزودی رونمایی می شود

وزیر صمت با بیان اینکه بزودی هشت خودروی جدید برقی را 
رونمایــی خواهیم کرد، گفت: این در حالی اســت که بســیاری از 
کارخانه های ماشین سازی دنیا تولید خودروهای بنزینی را تعطیل 

کرده اند.
وی با بیــان اینکه خودروهای برقی ۲ نســل دارنــد، افزود: 
خودروهای امروزی  به باتری های با راندمان بالا وابســته است و این 
باتری ها تا حدودی به کار کمک می کنند البته خودروهای امروزی 

بهترین نیستند اما جزو خوب ها هستند.
علی آبادی با اشاره به تعرفه واردات خودرو و اینکه سال هاست 
که گران اســت، اظهار کرد: ما تعرفه خــودرو برقی را به یک درصد 

رساندیم تا ثابت شود دولت به فکر کمک به مردم است.
خودرو های گازسوز خوب هستند و مزیت آنها برای کشور ما 
عدم مصرف بنزین اســت اما با این خودروها نمی توان هوای شهر را 
پــاک کرد اما خودروهای برقی این مزیت را دارند که تولید آلودگی 
نکنند البته مسایل خاص خود را خواهند داشت و شهرداری باید به 

فکر چگونگی بازیابی باتری این خودروها باشد.
قیمت خودروی برقی با بنزینی تفاوت چندانی ندارد

وزیر صمت با بیان اینکه قیمت خودروی برقی با بنزینی تفاوت 
چندانــی ندارد، گفت: قیمت این خودروها از پنج میلیارد ریال آغاز 

می شود.
عباس علی آبادی در مراسم رونمایی از 198 دستگاه تاکسی  
برقی پایتخت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: البته تاکسی های برقی 

به لحاظ قیمت همتراز خودروهای بنزینی است.
وی با بیان اینکه تولید این خودروها توســط تولید کنندگان 
داخلی شروع شده است، افزود: در طرح برقی سازی تاکسی ها قطعا 
شهرداری تهران تسهیلاتی ارایه می کند و ما هم با خودروسازان تفاهم 
کردیم به عنوان مثال اگر خودروی بنزینی فلان قیمت است فرایند 

برقی سازی نیز با حداقل افزایش انجام و در اختیار مردم قرار گیرد.
پیش از این شــهردار تهران با تاکید بر اینکه بشــدت دنبال 
برقی ســازی ناوگان در بخش اتوبوس، مینی بوس، ون، تاکســی و 
موتورسیکلت هستیم، گفته بود: امسال اقدامات ما در حوزه توسعه 
و بهبود وضعیت حمل و نقل آغاز شــده و در سال بعد به اوج خواهد 

رسید.
براســاس این گزارش انعقاد قرارداد برای ورود ۲ هزار دستگاه 

اتوبوس برقی، ۲5 هزار دستگاه تاکسی برقی، 10 هزار ون و 100 هزار 
موتور برقی گام مهمی بود که در سفر به چین برای برقی سازی ناوگان 

حمل و نقل پایتخت برداشته شد.
مراسم رونمایی از تاکسی های برقی پایتخت با حضور علیرضا 
زاکانی شهردار و برخی مدیران شهری و اعضای شورای شهر تهران 

برگزاری شد.
علی گلشنی به عنوان رئیس شورای تحول و پیشرفت 

صنعت، معدن و تجارت منصوب شد
طی حکمی از سوی وزیر صمت، علی گلشنی به عنوان رئیس 

شورای تحول و پیشرفت صنعت، معدن و تجارت منصوب شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت صمت، متن کامل حکم 
صادر شده از سوی عباس علی آبادی وزیر صنعت، معدن و تجارت بدین 
شــرح اســت: جناب آقای علی گلشنی باســلام، به منظور تحقق 
سیاستهای کلی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران در بخش های 
صنعت، معدن و تجارت ابلاغی مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و 
نظر به اهمیت بهره مندی از همه ظرفیت های موجود در سیاست گذاری 
و تصمیم سازی جهت توسعه اقتصادی و اعتلای جایگاه تولید و تجارت، 
با عنایت به تعهد، دانش و شایســتگی، جنابعالی را به عنوان »رییس 
شورای تحول و پیشرفت صنعت، معدن و تجارت« منصوب می نمایم.
انتظار دارم با توجه به تحولات علمی، نوآوری و فناوری جهانی، شورای 
مذکور با رویکردی راهبردی، هم افزا و سازنده، همچنین همراهی و 
هماهنگی کامل کلیه معاونان، مدیران کل، مشاوران و روسای سازمان 
ها با این شــورا تصمیمات لازم را اتخــاذ نمایید.توفیقات روزافزون 
جنابعالی را در تلاش چشمگیر و انجام مطلوب این مسئولیت خطیر 
از خداوند متعال مسألت دارم.علی گلشنی نماینده ویژه وزیر صنعت، 
معدن و تجارت و تحصیل کرده دکترای تخصصی رشته کارآفرینی 
دانشگاه تهران است،در سوابق او دبیر اتاق فکر راهبردهای مدیریت 
گروه مپنا، مشاور رئیس مرکز مطالعات و بررسی های راهبردی مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام، مشــاور مدیرعامل موسســه فرهنگی 
مطبوعاتی ایران، تولیدکننده و کارآفرین نمونه، عضو موسس جنبش 

دانشجویان جهان اسلام و ... وجود دارد.

وزیر صنعت ومعدن ، تجارت در آئین رونمایی از تاکسی های برقی:

تعرفه خودروهای برقی کاهش یافت

صنعت، معدن
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مسئولیت نظارت بر بازار به وزارت صمت 
تفویض شد

 وزیر دادگســتری گفت: اخیراً رئیس جمهوری دســتور داده است که کل 
مسئولیت نظارت بر بازار به عهده  سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
باشد که زیر مجموعه وزارت صمت است و این سازمان هم مسئولیت قیمت گذاری 
و هم مسئولیت نظارت بر بازرسی را دارد واگر تخلفی کشف کرد باید به سازمان تعزیرات 

حکومتی گزارش دهد .
امین حسین رحیمی در مرکز ارتباطات نهاد ریاست جمهوری )سامانه سامد- 
سامانه نظارتی 61۳۳مرکز ارتباطات مردمی( ضمن پاسخگوی به مشکلات مردم  
درباره گرانی ها افزود: درباره این موضوع در دولت خیلی بحث شده و جریمه های 
سنگین در این دولت لحاظ شده است. وزارت صمت به لحاظ گستردگی کار نمی تواند 
نظارت لازم را بر بازار داشته باشد و به همین دلیل پیشنهاد شد وزارت بازرگانی تشکیل 
شود ولی تاکنون منجر به نتیجه نشده است اما اخیرا رئیس جمهوری دستور داده 

است که کل مسئولیت نظارت و بازرسی به عهده سازمان حمایت باشد.
متصدی نظارت بر بازار چندین دســتگاه هستند. مثلا متصدی کالاهای 
کشاورزی، وزارت جهاد  و کالاهای صنعتی وزارت صمت  و کالاهای بهداشتی، وزارت 
بهداشت است. بعد از تامین و توزیع، بحث قیمت گذاری مطرح می شود که مهم است 
و یک سری از کالاها قیمت مصوب دارند که مراجع مشخصی مثل اصلاح تنظیم بازار 
و یا برخی دستگاه ها در خودشان مثل سازمان هواپیمایی فرضا برای بلیت صلاحیت 

قیمت گذاری دارند؛ البته برای یک سری از کالاهای محدود.
بقیه کالاها که هزاران قلم می شــوند قیمت مصوب ندارند و طبق ضوابط و 
مقرراتی   که خود تولید کننده ها تعیین می کنند  باید بر اساس آن  ، قیمت   تعیین 
شود.  در مورد نهادی   که باید بر این ضوابط نظارت کند،  اختلاف نظری بین دستگاه ها 
بود و  با توجه به اینکه  قانون انتزاع در این دولت اجرا  شــد وظایف نظارتی در مورد 
محصولات کشاورزی به وزارت جهاد محول شد  در صورتی که وزارت جهاد کشاورزی 

امکانات و نیروی لازم را  برای این کار نداشت.
وی تاکید کرد: رئیس جمهوری  دستور داد که این نظارت باید متمرکز شود 
و  بحث نظارت و بازرســی راجع به قیمت کالاها هم برای  قیمت گذاری در سطح  
کارخانجات وهم در سطح خرده فروشی ها باید  متمرکز شود؛ لذا جلسات متعددی 
تشکیل شد و نهایتا رئیس جمهوری دستور داد که مسئول این کار،  سازمان حمایت 

از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان باشد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی دولت،رحیمــی تاکیدکرد:با این تصمیم 
اخیررئیس جمهوری وضع نظارت بربازاربهترمی شود و تولیدکنندگان و واردکنندگان 
نباید  قیمتی برخلاف ضوابط بروی کالاهایشان درج  کنند و رعایت انصاف و قانون را 
داشته باشند و اگر  از  ضوابط تخلف کنند و سازمان حمایت که مسئول نظارت است 

گزارش دهد،  سازمان تعزیرات با قاطعیت و باسرعت و بموقع رسیدگی می کند.

خبرخبر

 پرداخت تسهیلات از محل تبصره ۱8 یکی از 

مهمترین اولویت های این بانك تا پایان سال است

دکتر علی خورسندیان مدیرعامل بانک صنعت و معدن گفت : بانک 
صنعت و معدن به 66 طرح در این استان مجموعاً معادل 69۲ هزار میلیارد 
و 415 میلیون ریال تسهیلات پرداخت نموده که از این تعداد ۲6 طرح با 
تســهیلاتی بالغ بر ۲۳8 هزار میلیارد و ۷96 میلیون ریال به بهره برداری 
رسیده، 10 طرح با تسهیلات 4۳6 هزار میلیارد و 80۳ میلیون ریال در حال 
اجرا بوده و ۳0 طرح نیز مبلغی بالغ بر 16 هزار میلیارد و 816 میلیون ریال 
در قالب سرمایه در گردش دریافت نموده اند که این طرح ها برای 4۳64 نفر 
به صورت مستقیم اشتغال ایجاد کرده اند، استان بوشهر مزیت های نسبی 
مناسبی در توسعه صنایع وابسته به نفت، گاز، پالایشگاه و پتروشیمی، صنایع 
دریایی، مواد معدنی و همچنین ایجاد واحدهای صنایع تبدیلی و تکمیلی 
مواد غذایی مانند آبزیان و غیره دارد که با امکان سنجی درست می توان 
واحدهای صنعتی خوبی در استان ایجاد کرده و صنایع موجود را نیز توسعه 

داد.
۲۷5 طرح صنعتی برای دریافت تسهیلات از محل منابع تبصره 18 
به این بانک معرفی شدند که به 8۲ طرح از این تعداد مبلغ 11 هزار میلیارد 
و ۳54 میلیون ریال در قالب تسهیلات سرمایه ثابت و سرمایه در گردش 
پرداخت کرده ایم و ســایر طرح های یاد شده در حال بررسی و در انتظار 

تکمیل مدارک توسط متقاضیان برای پرداخت تسهیلات می باشند.
لازم اســت ادارات کل صنایع استان برای تسریع و تسهیل فرآیند 
معرفی متقاضیان دارای اهلیت مالی و صلاحیت حرفه ای تسهیلات از محل 

منابع تبصره 18 عمل نمایند.
در استان بوشهر نیز 860 میلیارد ریال منابع مالی از محل اعتبارات 
تبصره 18 توسط بانک صنعت و معدن به صنایع این استان اختصاص داده 
شده  و برای 19 طرح مورد پیگیری در سفرهای ریاست جمهوری در این 

استان نیز مبلغ 19 هزار میلیارد و 4۳0 میلیون ریال مصوب شده است.
دکتر احمد محمدی زاده  استاندار بوشهر نیز اعلام داشت: حمایت 
های بی دریغ بانک صنعت و معدن از طرح های تولیدی و صنعتی استان 
کم نظیر است و تعامل خوبی بین صنعتگران و کارآفرینان استان و این بانک 

وجود دارد که امیدواریم در آینده نزدیک بسیار بیشتر و سازنده تر باشد.
در این راستا بانک ها باید از تکمیل زنجیره ارزش آبزی پروری حمایت 
بیشتری به عمل آورند و در زمینه تامین مالی صنایع بالا دستی و پایین 
دستی واحدهای تولید آهک که از مزیت های این استان است، اقدامات 

مؤثری داشته باشند.
وی خواستار تمرکز حساب پتروشیمی ها که جزو صنایعی هستند 
که دارای گردش مالی مناسبی هستند در بانک های تخصصی به خصوص 

بانک صنعت و معدن شد.
گفتنی است، مدیرعامل و هیأت همراه در این سفر از شرکت خدمات 
بندری ایران بازدید نمودند و مدیران شرکت یادشده گزارشی از برنامه توسعه 
ای خود و اقدامات آتی آن ارائه دادند و دکتر خورسندیان پس از استماع این 
گزارش ضمن تشــکر از همه مدیران و کارکنان شرکت برای آنان آرزوی 
موفقیت نموده و بیان داشت: اجرای طرح توسعه ای این شرکت گام بزرگی 

در راستای توسعه صنعت پتروشیمی کشور خواهد بود./ روابط عمومی

معــاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: با 
برنامه ریزی های صورت گرفته پیش بینی می شود 
 ۲1۷8 هکتار از اراضی ملی طی یک برنامه ۲ ساله به 

ساخت شهرکهای انرژی خورشیدی اختصاص یابد.
به گزارش روابط عمومی سازمان صنایع کوچک 
و شهرک های صنعتی ایران، فرشاد مقیمی ، وجود برق 
پایدار در شــهرک ها، نواحی صنعتی و مناطق ویژه 
اقتصــادی و همچنین در صنایع بزرگ کشــور را از 
اقدامات اساســی و ضروری در راستای تحقق رشد 
اقتصادی کشور و نیل به اهداف تعیین شده دانست و 
خاطرنشــان کرد: ایجاد شهرک ها و نواحی صنعتی 
تخصصی انرژی خورشــیدی، بستر مورد نیاز برای 
استقرار واحدهای تولید برق مقیاس کوچک از منابع 
تجدید پذیر )انرژی خورشیدی( را فراهم کرده و این 
سیاست در راستای کمک به تامین بخشی از کسری 
برق مورد نیاز فعالیت های صنعتی و معدنی با توجه به 
چالش ها و ناترازی موجود در تولید و مصرف برق در 

کشور است.  
در این مسیر با توجه به مصوبات ابلاغی ریاست 
محترم جمهوری و انعقاد تفاهم نامه همکاری مشترک 
با ساتبا به نمایندگی از وزارت نیرو برای ایجاد شهرک 
ها و نواحی صنعتی تخصصی خورشیدی،  برنامه های  
متعددی توسط سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی دنبال می شــود که شهرک صنعتی انرژی 
خورشیدی شــال به عنوان اولین شــهرک انرژی 
خورشیدی در استان قزوین  و 5 شهرک صنعتی انرژی 
خورشیدی در استان کرمان از جمله در شهرستان های 
بافت، راین، سیرجان و بردسیر آغاز به کار کرده است.

رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع 
کوچک و شــهرک های صنعتی ایران، اضافه کرد:  
همزمان ایجاد 1۷ شهرک/ناحیه صنعتی در 4  استان 
دیگر شامل یزد، کهگیلویه و بویراحمد، آذربایجان 
شرقی و فارس به تصویب رسیده است که با برنامه ریزی 
های صورت گرفته پیش بینی می شود   ۲1۷8 هکتار 
از اراضی ملی با کاربری ســاخت شهرکهای انرژی 

خورشیدی طی برنامه ۲ ساله اضافه شود.
مقیمی، نحوه همکاری سازمان شهرک های 
صنعتی با وزارت نیرو برای ســاخت شــهرک های 
خورشیدی را تشریح و اظهار کرد: برای مشاوره در زمینه 
ایجاد شهرکهای خورشــیدی در مناطق مستعد و 
هماهنگی برای خرید تضمینی برق تولید شده، تفاهم 
نامه همکاری بین سازمان صنایع کوچک و شهرکهای 
صنعتی ایران با سازمان انرژی های تجدید پذیر و بهره 
وری انرژی ایران مبادله شده که همکاری های سازمان 
با وزارت نیرو برای ساخت شهرکهای خورشیدی بر این 

اساس در دستور کار قرار دارد.
وی با اشاره به اهداف دولت برای ایجاد شهرک 
های خورشیدی در کشور خاطرنشان کرد: احداث 
شهرک های تخصصی خورشیدی در استان ها و فراهم 
کردن زیر ساخت های توسعه نیروگاه های تجدیدپذیر 
توسط صنایع گام مهمی در رشد تولید و ارتقای کشور 
خواهد داشت، چرا که تامین برق پایدار در شهرک ها و 
نواحی صنعتی و همچنین صنایع بزرگ کشور می 
تواند توسط نیروگاه های تجدیدپذیر و با کمک سرمایه 
گذاران بخش خصوصی و صاحبین صنایع انجام شود.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت مهمترین 

مزیت های ایجاد شهرک صنعتی 
تخصصی انرژی خورشــیدی را 
برشمرد و گفت:  ایجاد این شهرک 
ها ضمن حفظ محیط زیســت و 
کاهش گازهای گلخانه ای از طریق 
توسعه انرژی های سبز ، بستر مورد 
نیاز برای تولید انرژی پاک در مقیاس 
کوچــک را فراهم خواهــد کرد. 
همچنین توسعه تجدیدپذیرها در 

راستای  اهداف کلان دولت  و پوشش 
ناترازی تولید و مصرف برق در کشور )خصوصاً در ماه 
های گرم و هم زمان با اوج بار( را بدنبال خواهد داشت 
و بعنوان یک منبع پایدار در تامین برق واحدها صنعتی 

قابل اتکاء خواهد بود.
مقیمی با بیان اینکه با ایجاد شــهرک های 
خورشیدی، ضمن رعایت موضوع پدافند غیر عامل در 
تامین برق، از اراضی بایر و بلااستفاده و مناطق خشک 
به بهترین شــکل برای تامین بخشی از کسری برق 
استفاده می شــود، اضافه کرد: ایجاد شهرک های 
خورشیدی سبب تسهیل جذب سرمایه گذاران این 
حوزه، توسعه این صنعت، ایجاد اشتغال پایدار  و توجه 

به ظرفیت های تولید داخل می شود.
وی، با تاکید بر ضرورت همکاری همه دستگاه 
های ذیربط برای تسهیل در صدور مجوزهای ساخت 
نیروگاه در شهرک های خورشیدی، عنوان کرد: احداث 
نیروگاه های خورشیدی در تامین برق پایدار واحدهای 
صنعتی کمک شایانی خواهد داشت اما موضوعات 
مربوط به تملک زمین و اخذ مجوز از نهاد و ارگان های 

مربوط مشمول صرف زمان زیادی می شود؛ به عنوان 
مثال ایجاد شهرک صنعتی نیازمند مطالعات ارزیابی 
زیست محیطی است تا مشخص شود، شهرک های 
انرژی خورشیدی به لحاظ کارکرد، آلودگی نداشته و 
یک صنعت پاک محسوب می شود، بنابراین پیشنهاد 
می شود صرفا با عنوان شهرک انرژی های خورشیدی 
مجوز مربوطه صادر شــود که این امر زمان ساخت 

نیروگاه های خورشیدی را بسیار کوتاه می کند.
او  با تصریح بر اینکه پیگیری تسهیل و همکاری 
های مورد نیاز توسط دستگاه های ذیربط برای صدور 
مجوزهای ساخت نیروگاه های خورشیدی تا حصول 
نتیجه نهایی در دستور کار سازمان صنایع کوچک و 
شــهرکهای صنعتی ایران قرار دارد، از دستگاههای 
متولی زمین خواستار شد، با تسریع در واگذاری اراضی 
ملی مورد نیاز و تسریع در  پاسخ به استعلام های مربوطه 
و موافقت با ایجاد شهرکها و نواحی صنعتی تخصصی 
انرژی خورشیدی، موجبات تسریع و تسهیل در سلسله 
مراتب استصوابی و متعاقبا ساخت شهرکهای صنعتی 

تخصصی انرژی خورشیدی را فراهم سازند.

پیش بینی اختصاص بیش از 2000 هکتار اراضی ملی کشور به ساخت شهرک های خورشیدی
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جنگ صرفاً گلوله آتشین نیست

امیر سرتیپ کیومرث حیدری، فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران با اشاره به جنگ ترکیبی دشمنان خاطرنشان کرد: جنگ صرفاً 
به شلیک گلوله آتشین خلاصه نمی شود؛ چراکه این یک نوع از جنگ است و 
جنگ های دیگری از جمله جنگ های سیاسی، مجازی، هسته ای، اجتماعی، 
فرهنگی و در رأس همه  اینها جنگ ترکیبی است که امروزه دشمنان با همه  

توان خود در این زمینه علیه کشور ما هجوم آورده اند. 
وی در دیدار با کارکنان قرارگاه عملیاتی لشکر ۲8، تیپ 1۲8 متحرک 
هجومی و گروه ۳۳ توپخانه نزاجا گفت: امروز ولایت فقیه نماد عینی صراط 
مســتقیم است که به لطف خدا متنعم از حضور مقتدر مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی( هستیم و از وجود مبارک ولی فقیه استفاده خواهیم کرد تا به 
رستگاری برسیم.او با اشاره به اصول فرماندهی در نیروی زمینی ارتش اظهار 
داشت: اصول فرماندهی در نیروی زمینی ارتش بر سه اصل ولایت محوری، 
عدالت محوری و شایسته سالاری بنا شده است و در کنار این اصول ۳1 طرح 
لبیک را به عنوان فروع فرماندهی در نظر گرفته شده تا نیازهای کارکنان این 
نیرو برطرف شود که شامل طرح هایی برای توجه به ازدواج، خانواده ها، بیماران 
صعب العلاج و... است.وی با اشاره به جنگ ترکیبی دشمنان خاطرنشان کرد: 
جنگ صرفاً به شلیک گلوله آتشین خلاصه نمی شود؛ چراکه این یک نوع از 
جنگ است و جنگ های دیگری از جمله جنگ های سیاسی، مجازی، هسته ای، 
اجتماعی، فرهنگی و در رأس همه  اینها جنگ ترکیبی است که امروزه دشمنان 
با همه  توان خود در این زمینه علیه کشور ما هجوم آورده اند؛ بنابراین ضمن 
ارتقای بصیرت و آگاهی خود، خانواده و کارکنان زیرمجموعه مان، باید بیش از 
پیش خود را مهیای مقابله با دشمنان کنیم تا آنان را از دستیابی به اهداف شوم 
خود ناکام بگذاریم. یکی از دلایل اهمیّت انتخابات پیش رو شرایط ویژه منطقه 
و تأثیر مستقیم انتخابات بر جوامع اسلامی است؛ بنابراین بسیار مهم است که 
کسانی به مجلس راه یابند که وفادار به ارزش های انقلاب، خون شهدا، نظام و 
ولایت فقیه باشند.بازدید فرمانده نیروی زمینی ارتش از اماکن رفاهی، خدماتی 
و آموزشــی قرارگاه عملیاتی لشــکر ۲8 پیاده کردستان و دیدار با جمعی از 
خانواده های کارکنان این یگان بخش دیگری از برنامه های این سفر بود./ایسنا
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جایزه ملی مدیریت مالی ایران به 

بانك سینا اعطا شد

جایزه چهاردهمین دوره جایزه ملی مدیریت مالی ایران بر 
اساس عملکرد مؤثر یک ســاله حوزه مالی به بانک سینا اعطا 
شد.به گزارش روابط عمومی بانک سینا، در چهاردهمین دوره 
جایزه ملی مدیریت مالی ایران که با حضور جمعی از مسئولان 
کشوری، مدیران بانک ها، شرکت ها و سرآمدان حوزه مدیریت 
مالی کشور در سالن اجلاس سران برگزار شد، با ارزیابی کمیته 
داوران، بانک ســینا به واسطه عملکرد مؤثر یک ساله و تعالی 
مدیریت مالی توانست در سطح تقدیرنامه سه ستاره، جایزه ملی 
مدیریت مالی ایران را دریافت کند.بر اساس این گزارش، برگزاری 
جایزه ملی مدیریت مالی ایران با هدف حمایت از مدیریت مالی 
حرفه ای در مســیر دســتیابی به جایگاه واقعی در شرکت ها و 
سازمان ها، تشویق و ترغیب شرکت ها برای انجام خود ارزیابی و 
شــناخت نقاط قوت و ضعف و زمینه های بهبود، ایجاد فضای 
رقابتی مناســب و حرفه ای، معرفی و قدردانی از شــرکت ها و 
سازمان های برتر و... صورت می گیرد و بسترساز بهبود و ارتقای 
ســطح مدیریت مالی و اقتصادی در شرکت ها و سازمان های 
شرکت کننده و فراهم کننده امکان تبادل تجربیات موفق مدیران 
مالی می شود.این جایزه را وجیه اله زارع، مدیر امور مالی بانک 
سینا به عنوان نماینده این بانک دریافت کرد.گفتنی است بانک 
سینا در نخستین سال از اجرای طرح راهبردی کسب و کار، با 
طراحی نظام مالی منطبق بر استانداردهای مالی و برنامه ریزی 
صحیح در جهــت اجرای بهینه، موفق به کســب جایزه ملی 
مدیریت مالی ایران به عنوان یکی از سندهای افتخار این بانک 
در حوزه مالی شــده است که از نتایج رویکردهای تحولی بانک 

سینا در پی اجرای موفق این طرح است.

با حکم دکتر امیر خرمی شاد، مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران، حمید علی آبادیان، به عنوان مدیرحوزه مدیرعامل و مدیر گروه روابط عمومی شرکت 
ملی صنایع مس ایران، منصوب شد.به گزارش  اعتبار  به نقل از مس پرس، مراسم معارفه مدیرحوزه مدیرعامل و مدیر گروه روابط عمومی شرکت ملی 
صنایع مس ایران، با حضور مدیرعامل، قائم مقام مدیرعامل، معاونان، مدیران مجتمع ها و برخی مدیران ستادی شرکت ملی صنایع مس ایران، برگزار شد.

دکتر خرمی شاد در این مراسم، با تقدیر از زحمات محمدجواد خلیلی، مدیر سابق گروه روابط عمومی شرکت ملی صنایع مس ایران، حمید علی آبادیان را 
به سمت مشاور، مدیر حوزه مدیرعامل و مدیر گروه روابط عمومی این شرکت، منصوب کرد.

علی آبادیان در کارنامه اش، مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( و نیزشرکت دخانیات 
را داراست.

همچنین مدیریت منابع انسانی و مدیریت هسته گزینش سازمان ایمیدرو نیز از جمله سوابق حمید علی آبادیان است.

حمیدعلیآبادیانمدیر
حوزهمدیرعاملو
مدیرگروه
روابطعمومیشرکت
ملیصنایعمسایران
شد

مهدی اسلام پناه رئیس سازمان ملی استاندارد 
گفت: یکی از مهمترین مواردی که سازمان استاندارد با 
جدیت به آن ورود کرده بحث ایمنی و سلامت مردم جامعه 
است که با تدوین استاندارد اجباری در منسوجات سلامت 
محور به عنوان یکی از موارد مهم بدان پرداخته است،روند 
اجرای هر استاندارد اجباری به بازه ای 6 ماهه پس از تصویب 
نیاز دارد، یکی از دلایل اجرا نشدن استاندارد پوشاک، تعلل 
وزارت صمت به عنوان یکی از مسئولان اصلی در این حوزه 

است که هنوز برنامه ای برای اجرای برچسب گذاری بر 
منسوجات سلامت محور ارائه نکرده است.

در گام اول منسوجاتی که به طور مستقیم با پوست 
بدن در ارتباط هستند را نشانه گذاری کردیم و البسه نوزاد 
و کودک و البســه زیر را مشمول استاندارد اجباری قرار 
دادیم که در تیر ماه امسال در یکصد و هفدهمین جلسه 

شورای عالی استاندارد به تصویب رسیده است،استفاده از 
برخی منسوجات در البسه های یاد شده در بلند مدت به 
دلیل تماس مستقیم با پوست باعث انواع بیماری های 
لاعلاج و سرطانی و عوارضی مانند ناباروری می شود و در 

واقع تفاوت بین سلامت تا سرطان است.
رئیس ســازمان ملی استاندارد ادامه داد: پوشاک 

کالایی پرکاربرد است پس زمانی که در سبد خرید خانوار 
قرار می گیرد و برای آن هزینه می شود باید مصرف کننده 
را نسبت به جنسی که خرید می کند آگاه کنیم،با ایجاد 
این اســتاندارد اجباری، تولیدکنندگان پوشاک در این 
زمینه موظف به برچســب گذاری بر روی البسه نوزاد و 
کودک و لباس زیر شده اند تا مصرف کننده بتواند با آگاهی 
کامل از جنس و به عنوان مثال میزان پنبه و ویسکوزی در 
آن به کار رفته کالای مورد نظر خود را انتخاب کند./ایسنا  

تعللوزارتصمتعلتاجرانشدناستاندارداجباریپوشاک

شنبه 30 دی ماه 1402، شماره 395-485
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــرخبـــر اقدامات وزارت اقتصاد برای ارتقای کیفی نظام گزارشگری مالی
وزیر اقتصاد با اشــاره به اقدامــات این وزارتخانه بــرای ارتقای کیفی و 
پوست اندازی نظام گزارشگری مالی در کشور تاکید کرد: از همه دست اندرکاران 
نیز در این زمینه یاری می طلبیم تا نظام نه چندان کارآمد شرکت داری دولتی را 

بتوانیم تا پایان این دوره دولت ارتقا دهیم و برای آیندگان ریل گذاری کنیم.
سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی با حضور در چهاردهمین 
گردهمایی مدیران اقتصادی و مالی کشور و جایزه ملی مدیریت مالی ایران با قدردانی 
از برگزارکنندگان این گردهمایی اظهار کرد: در جهانی که سرعت نوآوری های مالی 
در آن بسیار بالا است و در کشوری که از لحاظ اقتضائات مدیریت مالی در شرایط 
خاص و ویژه تحت نظام های مالی متفاوت و در تحریم نظام سلطه به سر می برد و 
در جامعه ای که دانش مالی آحاد جامعه چندان وسیع و عمیق نیست، ۳ مولفه 
محیطی در عرصه بین المللی و اجتماعی و ملی برای ما پیام ها و الزامات ویژه ای را 
طلب می کند.اولا وظیفه داریم که ارتقای دانش و فهم مالی را در جامعه در دستور 
کار قرار دهیم تا امکان مدیریت انتظارات برای ما فراهم شــود و شــاهد کاهش 
رفتارهای هیجانی در بازارهای مختلف مالی باشیم.دوماً وظیفه داریم که گزارشگری 
مالی را ارتقا دهیم برای اینکه حکمرانان بتوانند با وقفه های کمتری در شناخت و 
تصمیم و اجرا، تصمیمات بهینه را برای نظام مالی دولت و شرکت ها اتخاذ کنند و 
ثالثا وظیفه داریم که مساله شفافیت مالی و انگیزه پاسخگویی مدیران اقتصادی و 

مالی نسبت به عملکردشان را نهادینه کنیم و بستر کاهش فساد را فراهم کنیم.
از این سه مولفه و الزامی که در نوع مواجهه و رویکرد ما وجود دارد، قصد دارم 
مستقیما وارد حوزه مسئولیت اولویت دار وزارت اقتصاد شوم. در این دو سال و نیم 
که از آغاز به کار دولت سیزدهم و وزارت اقتصاد می گذرد، همواره سعی کرده ایم 
برخی نکات و موارد را به عنوان اعتقادات عملی در این وزارتخانه نهادینه کنیم که 
تا حد زیادی نهادینه نیز شده است و همواره تلاش کرده ایم که به وسع خودمان 
آنها را عملی کنیم.نکته اول در حوزه مدیریت مالی بخش عمومی که وزارت امور 
اقتصادی و دارایی یکی از ارکان اصلی آن است؛ مدیریت مالی بخش عمومی در 

اقتصاد ایران با چند گام تحولی مواجه بوده است.
گام نخست در این زمینه اصلاح حسابداری بخش عمومی در کشور و به 
کارگیری حسابداری تعهدی است که متاسفانه سال ها مورد غفلت بوده و اکنون 
هم در بسیاری از مراکز سیاستگذاری مورد غفلت است و ثمره آن در گذشته این 
بوده است که به ظاهر دولت ها بودجه تراز ارائه می کردند و هر سال میزان بدهی 
دولت به بخش غیردولتی، پیمانکاران، صندوق های بازنشستگی و بانک ها و ... 

افزایش پیدا می کرد.
این واقعیت گذشته ما بوده است، یعنی بودجه تعهدی نبوده است و ما به این 
سمت حرکت کردیم که بتوانیم حسابداری بخش عمومی را اصلاح کنیم و اصرار 
کردیم که ترازهایی که سال ها پوشیده شده بود را تا زمانی که علاج نشود، شهامت 
عدم پذیرش آن را داشته باشیم؛ چرا که تا این اتفاق رخ ندهد، گریزی به سمت 

وضعیت تعادلی موجود وجود نداشت.
نکته دوم کیفیت گزارش های صورتحساب عملکرد بودجه سالانه و سرعت 
آن است. اگر می بینیم که بسیاری از نهادها و سازمان ها توانسته اند با سرعت بیشتری 
گزارش های خود را ارسال کنند، بخش مهم آن به این دلیل است که ما در وزارت 
اقتصاد این امکان را فراهم کردیم تا گزارش ها با دقت های بالاتری تنظیم شود.نکته 
سوم استفاده کردن از همه ظرفیت مدیریت مالی بخش عمومی است. ما از دولت، 

بخش عمومی و شرکت های دولتی و دستگاههای اجرایی صحبت می کنیم؛ اما از 
همه این ظرفیت آن هم با مولفه یکپارچگی استفاده نمی کردیم که البته حساب 
واحد خزانه که تکمیل شد و تا پایان سال از مرحله جدید پرداخت به ذینفع نهایی 
به صورت مستقیم از حساب واحد خزانه و نظام اعتباری رونمایی خواهیم کرد و 
این امکان را فراهم خواهیم کرد که بتوانیم مانند سال 1401 و امسال بدون تنخواه 
بانک مرکزی، منابع عمومی دولت را در خزانه کشور تامین کنیم آن هم بعد از دهه 
ها که کشورمان ماه های ابتدایی سال را نمی توانست بدون تنخواهی که از بانک 

مرکزی استقراض می کرد، مدیریت کند.
پیشنهاد استقرار حساب واحد خزانه شرکت های دولتی در 

بانک های دولتی
 وی گفت: الان حدود ۲ سال است که این اتفاق رخ داده است، البته ما به 
دلیل برنامه آتی حساب واحد خزانه واقعا معتقد هستیم که بعد از انضباطی که فراهم 
شــد و تجمیع و یکپارچگی که صورت گرفت، ذیل حســاب واحد خزانه برای 
شرکتهای دولتی و شرکت های بخش عمومی نیازمند این هستیم که حساب واحد 
خزانه را در بانک های دولتی مستقر کنیم چراکه شرکتهای دولتی نیازمند خدمات 
مالی هستند که آن خدمات مالی را نمی تواند بانک مرکزی برای شرکت ها فراهم 
کند.به همین جهت پیشــنهاد برای آینده این اســت که حساب واحد خزانه 

شرکت های دولتی را بتوانم در بانک های دولتی مستقر کنیم.
اطلاعات دقیق بیش از یک میلیون اموال دولتی در سامانه سادا 

قرار گرفت
وی با اشاره به اقدامات انجام شده برای مدیریت اموال دولتی و قرار گرفتن 
اطلاعات دقیق آنها با مختصات مشخص روی سامانه سادا تاکید کرد: اینکه دولت 
بداند چه دارایی هایی دارد و از 600 هزار به بیش از یک میلیون رسیدیم و گام دوم 
پس از اشراف برنامه ریزی برای استفاده فعالانه از دارایی های دولت تحت عنوان 
مولدسازی، این است که مدیران بتوانند استفاده بهره ورانه از این دارایی ها داشته 
باشند، موضوعی که مدیران ما پیش از این یاد نگرفته بودند. این هم گامی است که 

در حوزه مولدســازی به عنوان یک ضلع مدیریــت مالی دولت مورد تاکید و در 
دستورکار است. گام بعد موضوع شرکت های دولتی است، اول باید بتوانیم نسل ۲ 

و ۳ و 4 شرکتهای دولتی را نیز تحت نظارت دولت قرار دهیم.
این مساله موجب شد که برای اولین بار هر ۳ ماه تمام اطلاعات مالی و .... 
شرکت ها برای بیش از ۲ هزار شرکتی که به نحوی تحت کنترل نمایندگان دولت 
هستند را در یک سامانه جدید بسیار فراگیر که از جهت شمولیت سامانه دیگری 
تا این حد کامل نبوده است، قرار دهیم و یک نسخه از آن را در اختیار نهادهای مالی 
نیز قرار دادیم.برای اولین بار طی ۲ سال اخیر صورتهای مالی صدها شرکت دولتی 
و بخش عمومی در سامانه کدال منتشر شد و آن را به عدد ۲ هزار خواهیم رساند. 
شما مدیران مالی پیامدهای این اقدام و تاثیرات آن را برای سهامداران، صاحبنظران 
و دانشگاهیان و حتی منتقدین دولت می دانید و می دانید که چه ظرفیت بالایی را 
ایجاد و به کیفیت نظام شرکت داری دولت کمک می کند.اصلاح اساسنامه جامعه 
حسابداران رسمی ایران و آیین نامه انتظام بخشی شرکت های دولتی که در هیات 
دولت به تصویب رسید، از دیگر اقدامات در حوزه مدیریت مالی بود. مجموعا تلاش 
ما در وزارت اقتصاد همواره این بوده که نظام گزارشــگری مالی در کشور ارتقای 
کیفی و پوست اندازی که نیازمند آن است را داشته باشد و از همه دست اندرکاران 
نیز در این زمینه یاری می طلبیم تا نظام نه چندان کارآمد شرکت داری دولتی را 

بتوانیم تا پایان این دوره دولت ارتقا دهیم و برای آیندگان ریل گذاری کنیم.
در جلسه هیئت دولت وزیر امور اقتصادی و دارایی در گزارشی از اجرائی 
شدن دستور رئیس جمهور برای رفع ناترازی های شبکه بانکی گفت: برای رفع 
ناترازی و کفایت سرمایه پایین بانک ها که یکی از مهم ترین نقاط ضعف شبکه بانکی 
کشور بود، به ترتیب در سال های 1400 حدود 4۳ هزار میلیارد تومان، در سال 
1401 حدود 98 هزار میلیارد تومان و در ســال جاری حدود 141 هزار میلیارد 
تومان به سرمایه بانک ها افزوده شده و خواهد شد تا وضعیت کفایت سرمایه شبکه 

بانکی بهبود یافته و مشکلات ناترازی های بانک ها برطرف شود./ شادا

بانک  مرکزی از اقدامات جدید خود برای بازار طلا و ســکه در کشور رو 
نمایی کرد. محمدرضا فرزین، رئیس کل بانک مرکزی از آغاز ضرب سکه جدید 
و بــدون تاریخ با هدف افزایش ذخایر ارزی کشــور خبر داد. به گفته فرزین، 
بانک مرکزی توان ضرب روزانه ۲0هزار سکه را دارد و  اولین عرضه شمش طلا 
از ، ۲۷دی ماه آغاز شد. به گفته مدیرعامل مرکز مبادله، قیمت  طلا در این عرضه ها 
نزدیک به قیمت های روز و مبتنی بر عرضه و تقاضا خواهد بود، سکه جدید بدون 
تاریخ ضرب و با طرح جدید در بازار عرضه خواهد شد و تلاش بانک  مرکزی این 
است که عرضه طلا به بازار هم از طریق ضرب و عرضه سکه جدید و سکه های 
موجود و هم ظرفیت مرکز مبادله ارز و طلا از محل افزایش ذخایر طلا در سال 
جاری افزایش یابد. فرزین در رابطه با ویژگی این سکه ها گفت: سکه های جدید 
بدون تاریخ و به صورت تمام بهار آزادی با طرح جدید ضرب شده است. سکه های 
جدید بانک مرکزی با سکه های قبلی ضرب شده تفاوت هایی دارد. توان ضرب 

روزانه ۲0هزار سکه را داریم.
علی سعیدی، مدیرعامل مرکز مبادله ارز و طلای ایران، در رابطه با جزئیات 
اولین عرضه شمش طلا در مرکز مبادله ایران گفت: اولین جلسه حراج شمش 
طلا به شکل حراج حضوری انجام می شود ، عرضه شمش در مرکز مبادله ایران 
از طریق سامانه و حراج حضوری خواهد بود. شمش ها به صورت یک کیلویی 
عرضه می شود و عرضه کنندگان تمام افراد از جمله واردکنندگان طلا از طریق 
رفع تعهد ارزی خواهند بود،متقاضیان طلا نیز رسته تولیدکنندگان در صنف 
جواهر و بانک ها هستند، حراج در گذشته از طریق بانک کارگشایی انجام می شد، 
اما از این به بعد به شکل مدون و با مقررات از طریق مرکز مبادله ارز و طلای ایران 
عرضه خواهد شد. بانک مرکزی نیز به عنوان بازارگردان درطرف عرضه وتقاضا 

حضور خواهد داشت.
یکی از نکات مهم در رابطه با اقدام انجام شده از سوی بانک  مرکزی،  تعیین 
قیمت شمش است. کارشناسان تاکید می کنند در صورتی که قیمت تعیین شده 
تفاوت قابل توجهی با قیمت بازار داشته باشد، استقبال از آن کاهش خواهد یافت. 
به گفته سعیدی، قیمتی که در مرکز مبادله ایران مبنای مبادلات طلا خواهد 
بود مبتنی بر عرضه و تقاضا است و مبادلات بر اساس پیشنهاد قیمت از سوی 
خریداران و پذیرفته شدن آن از سوی فروشندگان خواهد بود. قیمت معاملات 

طلا در مرکز مبادله ایران به قیمت های روز نزدیک است./روابط عمومی 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی کشور از لغو مصوبه ای خبر 
داد که  تعیین حریم میراث فرهنگی و پروژه های گردشگری با کاربری ترکیبی را به 
وزارت راه تکلیف کرده بود.عزت الله ضرغامی، در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:»مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، مصوبات مجلس در مورد تشکیل شورای عالی زیارت و تنظیم 
آیین نامه ها ی مرتبط با حریم میراث فرهنگی و پروژه های گردشگری با کاربری ترکیبی 
با مسئولیت وزارت راه را لغو کرد.« وزیر میراث فرهنگی پیش از این در نامه های جداگانه 
به رؤسای مجلس، تشخیص مصلحت نظام و دبیر شورای نگهبان، خواستار اصلاح 
مصوبه حریم آثار ثبتی شده بود.پروژه های گردشگری با کاربری ترکیبی )تجاری، 
اداری، مســکونی یا گردشــگری(، آن طور که پیشتر علی اصغر شالبافیان، معاون 
گردشگری گفته است، راهی است که سرمایه گذاری در حوزه گردشگری را جذاب تر 
می کند و یک مسیر تأمین مالی جدید برای ایجاد و تکمیل پروژه های گردشگری 
پیش روی سرمایه گذاران این حوزه می گذارد. به گفته او:»همین شرایط باعث شد 
پروژه های گردشگری با کاربری  ترکیبی از سوی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی در لایحه برنامه هفتم توسعه گنجانده شود.« شالبافیان بر اساس لایحه ای 
که از وزارتخانه و دولت به مجلس رفته است، می گوید:»در بند »ث« ماده 8۳، وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی مکلف اســت با همکاری وزارت راه  
و شهرسازی و سایر دستگاه های مربوطه، نسبت به صدور مجوز ایجاد طرح )پروژه( های 
گردشگری با کاربری ترکیبی )تجاری، اداری، مسکونی یا گردشگری( و امکان فروش 
و پیش فروش تأسیسات و واحدها بر اساس طرح مصوب، در محدوده و حریم شهرها 
و روســتاها با اخذ مجوز از دســتگاه های اجرایی ذیربط صرفاً در اراضی با کاربری 
گردشگری مندرج در طرح های جامع و تفصیلی شهر یا طرح هادی روستا با لحاظ 
برقراری مشوق های لازم در تعیین تعرفه برای همه کاربری های یک پروژه ترکیبی 
اقدام کند.« اما در مصوبه کمیسیون تلفیق مجلس، وزارت راه  و شهرسازی )شورای عالی 
شهرسازی و معماری ایران( مکلف شده است تا این اقدام را با همکاری وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی انجام دهد.مجلسی ها در بررسی احکام برنامه 
هفتم توسعه تصمیم گرفتند تا تصمیم گیری درباره پروژه های گردشگری با کاربری 
ترکیبی را به وزارت راه و شهرسازی واگذار کنند. در نهایت نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی، وزارت راه و شهرسازی را مکلف کردند با هماهنگی وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی و سایر دستگاه های مربوطه، نسبت به سامان دهی صدور 

مجوز ایجاد طرح های گردشگری با کاربری ترکیبی اقدام کند./ایرنا 

بانك مرکزی توان ضرب روزانه 
۲۰هزار سکه را دارد 

تعیین حریم آثار تاریخی به وزارت 
میراث فرهنگی برگشت

بانک پارسیان در راستای کاهش نرخ بیکاری در مناطق کم برخوردار و ایجاد اشتغال پایدار در بخش روستایی و عشایری، از ابتدای 
سال 1398 تا پایان آذرماه 1402، توانست با پرداخت تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی، 340 هزار شغل پایدار در روستاها ایجاد و رتبه 
نخست ایجاد اشتغال روستایی رابین بانک های کشور از آن خود کند.این تعداد شغل با پرداخت بیش از 69 هزار میلیارد ریال تسهیلات 
قرض الحسنه توسط صندوق قرض الحسنه بانک پارسیان به بیش از 113 هزار طرح اشتغالزایی اجتماع محور معرفی شده از سوی بنیاد برکت 
ایجادشده است.اگرچه حمایت از تولید داخلی، مشـارکت و تأمین مالی طرح های ایجادی و توسعه ای و حمایت از شرکت های دانش بنیان 
به زعم خود سهم قابل توجهی در پیشبرد سیاست های اقتصادی کشور بر عهده داشته است ولیکن توسعه اشتغال پایدار روستایی و عشایری 
نیز بیش ازپیش در اولویت برنامه های اعتباری این بانک قرار گرفت به طوری که عملکرد این بانک در صدر جدول پرداخت های سیستم بانکی 
و در جایگاه برتر قرار دارد.اقدامات این بانک در راستای توسعه عدالت اجتماعی، ایجاد فرصت های شغلی پایدار به ویژه در مناطق محروم و 
روستایی و ارتقای رفاه و امنیت اقتصادی اقشار جامعه، آثار معنوی و اجتماعی قابل توجهی برای مردم و جوامع محلی داشته و امید به پویایی 
و رونق اقتصادی را زنده کرده است و علاوه بر کاهش نرخ بیکاری، توانسته در رونق اشتغال روستاها و کاهش مهاجرت به شهرها اثرگذار باشد، 
بانک پارسیان با برنامه ریزی و هدف گذاری در سال گذشته موفق گردید با تخصیص هدفمند اعتبار به طرح ها و پروژه ها، سهم قابل توجهی 
در ایجاد فرصت شغلی به دست آورد به طوری که بر اساس کارنامه عملکرد توانست با ایجاد 47,538 فرصت شغلی طی سال 1401، در بخش های 

مختلف خدمات، صنعت و معدن و کشاورزی، متناسب با سهم خود از نقدینگی کشور، در این مهم نقش آفرینی نماید./ روابط عمومی

ایجاد340هزارشغلپایداردر
روستاها،دستاوردافتخارآمیزبانک
پارسیاندرحمایتازاقتصادملی

بانک پارسیان

در چهاردهمین دوره جایزۀ ملی مدیریت مالی ایران، بالاترین سطح این جایزه به بانک پاسارگاد اهدا شد.
به گزارش روابط عمومی بانک پاسارگاد، جایزۀ ملی مدیریت مالی ایران با حضور دکتر سید احسان خاندوزی؛ وزیر محترم 
امور اقتصادی و دارایی، دکتر سید رحمت اله اکرمی؛ خزانه دار کل کشور و معاون وزیر اقتصادی و دارایی، دکتر محمد شیریجیان؛ 
معاون اقتصادی بانک مرکزی ج.ا.ا، دکتر مجید قاســمی؛ رئیس انجمن مدیریت مالی ایران، دانشمندان و اساتید حوزۀ مالی و 
نمایندگان شرکت های برگزیده، به  همت انجمن مدیریت مالی ایران در محل سالن اجلاس سران برگزار گردید.لازم به ذکر است 
این جایزۀ از سال 1389 آغاز  شد و در سال جاری چهاردهمین دورۀ خود را برگزار کرد. در این رویداد پس از ارزیابی شرکت کنندگان 
بر اساس شاخص های تخصصی مالی، حسابداری و عملکردی توسط نخبگان و اساتید خبره، در سه بخش تندیس، تقدیرنامه و 
گواهینامه از سازمان های حائز رتبه تقدیر به عمل آمد که بانک پاسارگاد در ادامۀ افتخارآفرینی های خود موفق به کسب عالی ترین 
سطح این جایزه گردید. گفتنی است جایزۀ مدیریت مالی ایران هرساله با اهداف حمایت مدیریت مالی حرفه ای در مسیر دستیابی 
به جایگاه واقعی در سازمان ها، تشویق و ترغیب شرکت ها برای انجام خودارزیابی و شناخت نقاط قوت و ضعف و زمینه های بهبود، 
ایجاد فضای رقابتی مناسب و حرفه ای شرکت ها و سازمان های ایرانی، تعریف راهبردی از مدیریت  مالی و اقتصادی سازمان در 
جهت دستیابی به اهداف استراتژیک و معرفی و قدردانی از شرکت ها و سازمان های برتر در حوزه های مالی و اقتصادی و همچنین 

فراهم کردن امکان تبادل تجربیات موفق مدیران مالی برگزار می شود.

تندیسزرینچهاردهمین
دورۀجایزهمالیایرانبه
بانکپاسارگاداهداشد

 بانک پاسارگاد

 رحیم سرهنگی مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش در مراسمی که در تالار شهر کیش با حضور سردار سرلشکر محسن رضایی، دبیر 
تشخیص مصلحت نظام و جمعی از مسئولان ادارات و نهادهای جزیره،  همچنین اصحاب رسانه برگزار شد، ضمن خیر مقدم به خانواده های 
معظم شهدا زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدا را یکی از راهبردهای اساسی انقلاب اسلامی خواند. وی با تأکید بر آگاه سازی نسل جوان در 
خصوص دستاوردهای انقلاب اسلامی و پیشرفت های حوزه های مختلف گفت: دشمن ابتدا سعی کرد تا با جنگ نظامی بر انقلاب اسلامی چیره 
شود اما با دیدن توان و انسجام نظامی کشور در دفاع مقدس به کلی از جنگ نا امید شد. دشمن پس از ناکامی در جنگ نظامی، وارد جنگ نرم 
در حوزه فرهنگ شد تا با نا امید کردن مردم و سردرگمی آنها برای رسیدن به اهداف خود گام بردارد، بنابراین هرکس که در میدان نا امید کردن 
مردم فعالیت دارد نیز در جبهه دشمن مبارزه می کند. آنچه می تواند با جنگ نرم دشمن مقابله کند، آگاه سازی نسل هایی است که کمتر با 
شهدا و رشادت های آنها آشنا هستند. او  برگزاری کنگره ملی شهدای غواص در جزیره را مصداق مبارزه با جنگ نرم دشمن از طریق تولید 
محتوا برشمرد و بیان داشت: به مدد گروه های فرهنگی اجتماعی فعال در منطقه آزاد کیش، امسال وجه تمایز برگزاری این کنگره در مقایسه 
با سال گذشته حضور نوجوانان است.سرهنگی تلاش دانش آموزان مدارس کیش برای ایجاد غرفه هایی با موضوع شهدای غواص را نوعی 
آگاه سازی نوجوانان عنوان کرد و بیان داشت: هرچه نوجوانان از فضایی که پدران ما دیده اند و نسل ما شنیده دور شوند برای دشمن خوشایند تر 
است. وی با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری در خصوص جنگ نرم گفت: فشار اقتصادی، تحریم و تهدید نظامی، فعالیت های دشمن در جهت 
نا امید کردن مردم و رسیدن به اهداف جنگ نرم است بنابراین تنها مردم و نسل آگاه در جنگ نرم مقابل دشمن پیروز می شوند./ روابط عمومی

آگاهسازینسلجدیدکلید
پیروزیدرجنگنرمبادشمن
است

 محمد عنبری ، مدیرکل دفتر امور شرکت های دولتی وزارت امور اقتصادی و دارایی از اتمام شناسایی و انتشار صورت های مالی 
شرکت های تحت کنترل بخش عمومی یا دولتی تا پایان سال جاری خبر داد.  وی  درخصوص آخرین وضعیت انتشار صورت های مالی 
شرکت های دولتی گفت: شرکت های دولتی که در سال 1401 حسابرسی شده اند تا این لحظه عمده صورت های مالی آنها آماده شده 
است، به جز شرکت های محدودی مانند شرکت ملی گاز که هنوز حسابرسی آنها به اتمام نرسیده، چرا که دیر به حسابرس تحویل داده 
شده و البته این شرکت از موعد قانونی خود برای این منظور تخلف کرده، اما صورت های مالی سایر شرکت ها منتشر شده یا به زودی 
منتشر می شود.او درخصوص شرکت های سودده و زیان ده گفت : 20 شرکت در لیست سودده ها قرار دارند که شرکت توسعه و نوسازی 
معادن یعنی ایمیدرو، شرکت ملی پتروشیمی، شرکت تهیه و تولید مواد معدنی، شرکت ملی نفت، پست بانک و شرکت فرودگاه ها 
مهم ترین آنها هستند که در سال 1401 بیشترین سوددهی را در بین شرکت های دولتی داشتند. از این رو، سازمان هدفمندی یارانه ها، 
شرکت نیروی برق حرارتی و شرکت پالایش و نفت آبادان نیز زیان ده ترین شرکت های دولتی اعلام شده اند. به عنوان مثال، شرکت 
ایمیدرو به عنوان سودده ترین شرکت دولتی 44 هزار میلیارد سود را برای سال 1401 گزارش کرده که این سود از محل درآمدهای 
عملیاتی و فروش و دریافت حق سهم معادن بوده است، سود فروش از محل فروش سنگ های معدنی بوده و در بخش واگذاری ها نیز 
این شرکت حق سهم خود را از این محل دریافت کرده و این رقم بزرگ به دست آمده و عمده سود سرمایه گذاری های این شرکت نیز 

مربوط به شرکت های وابسته است. این شرکت درآمدهایی نیز دارد که ناشی از تعدیل نرخ کلوخه مجتمع سنگان است./ شادا

اتمامشناساییوانتشار
صورتهایمالی
شرکتهایدولتی

محمد عنبری

مدیرعامل بانک آینده در مراسم رونمایی از دیجیتال »آبانک« بر شتاب گرفتن روند تولید محصولات نوآورانه در بانک آینده 
تاکید کرد.به گزارش روابط عمومی بانک آینده، در سومین روز »نهمین دوره نمایشگاه تراکنش ایران« بانک آینده از محصول منحصر 
به فرد و نوآورانه ی کاربری عملیاتی »ریال دیجیتال« روی اپلیکیشن آبانک، رونمایی کرد.در این مراسم »بهمن اسکندری« مدیرعامل 
بانک آینده، با اشاره به محصولات و برنامه های کاربردی منحصر به فرد این بانک، اعلام کرد که در آینده ای نزدیک در عرصه بانکداری، 
سهم از بازار آن ها و شتاب بیشتر تولید، ارائه خدمات و محصولات نو آورانه اقدامات ویژه ای در بانک آینده رقم خواهد خورد.وی در ادامه 
با صراحت براین موضوع تاکید کرد که بانک آینده نخستین بانکی است که موفق شده »ریال دیجیتال« را روی اپلیکیشن نئوبانک خود 
عملیاتی کند و با بهره برداری از این محصول بهره وری اقتصادی بیشتری عاید کشور خواهد شد.در این مراسم »حمید بنائیان« معاون 
بانکداری الکترونیکی بانک آینده، »مسعود وکیلی نیا« مدیرعامل شرکت ارتباط فردا، »احمد کریمی« مدیر امور حوزه مدیریت و روابط 
عمومی، جمعی از مدیران بانک آینده و شرکت ارتباط فردا و همچنین مدیران و مسئولان و فعالان اکوسیستم صنایع مالی، بانکی، 
پرداخت و فن آوری حضور داشتند.در بخش دیگری از این مراسم، »پیام حروفچین« مدیرفنی آبانک فرآیندهایی مانند ساخت کیف 
پول شخصی و تجاری و همچنین تراکنش هایی مانند تبدیل ریال به »ریال دیجیتال«، انجام خرید با »ریال دیجیتال« از طریق دستگاه 
کارت خوان و بازگشت وجه به کیف پول را به صورت عملیاتی و آنلاین در اپلیکیشن آبانک به نمایش گذاشت. »بهمن اسکندری« 

مدیرعامل بانک آینده در ادامه این مراسم از غرفه شرکت ارتباط  فردا و سایر غرفه های نمایشگاه بازدید کردند.

شتابتولیدمحصولاتنوآورانه
دربانکآینده؛اسکندریازریال
دیجیتال»آبانک«رونماییکرد

بهمن اسکندری

تندیس زرین چهاردهمین دوره جایزه مدیریت مالی ایران بر اساس شاخص های تخصصی مالی به بانک تجارت اعطا شد.در جریان 
مراسم سالانه جایزه ملی مدیریت مالی ایران، که چهاردهمین دوره آن، با حضور سیداحسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی، سید 
رحمت اله اکرمی خزانه دار کل کشور و معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی، محمد شیریجیان معاون اقتصادی بانک مرکزی و جمعی از مدیران 
و کارشناسان حوزه مالی و نمایندگان شرکت های برگزیده و به همت انجمن مدیریت مالی ایران در محل سالن اجلاس سران برگزار شد، 
بانک تجارت یک بار دیگر پس از ارزیابی شرکت کنندگان بر اساس شاخص های تخصصی مالی، حسابداری و عملکردی توسط نخبگان و 
اساتید خبره، برنده تندیس زرین چهاردهمین جایزه ملی مدیریت مالی ایران شد.مجید دارابی معاون مدیرعامل بانک تجارت در امور مالی 
به نمایندگی از این بانک، تندیس و جایزه زرین چهاردهمین دوره مدیریت مالی را دریافت کرد.جایزه ملی مدیریت مالی ایران از سال 1389 
تاکنون هرساله با اهداف هدایت مدیریت مالی حرفه ای در مسیر دستیابی به جایگاه واقعی در سازمان ها، تشویق و ترغیب شرکت ها برای 
انجام خودارزیابی و شناخت نقاط قوت و ضعف و زمینه های بهبود، ایجاد فضای رقابتی مناسب و حرفه ای شرکت ها و سازمان های ایرانی، 
تعریف راهبردی از مدیریت  مالی و اقتصادی سازمان در جهت دستیابی به اهداف استراتژیک و معرفی و قدردانی از شرکت ها و سازمان های 
برتر در حوزه های مالی و اقتصادی و همچنین فراهم کردن امکان تبادل تجربیات موفق مدیران مالی برگزار می شود.این جایزه در سه سطح 
تندیس، تقدیرنامه و گواهینامه به شرکت ها و سازمان ها اعطا می شود و تندیس جایزه برای تفکیک دقیق تر سطح سازمان ها به سه سطح 

تندیس زرین، سیمین و بلورین و سطح تقدیرنامه نیز به سه سطح یک ستاره، دو ستاره و سه ستاره تقسیم شده است. / روابط عمومی

کسبتندیسزرینجایزه
مدیریتمالیایرانازسوی
بانکتجارت

مجید دارابی

صمد عزیز نژاد عضو هیات مدیره بانک ملی ایران به عنوان نماینده بانک گواهی شایســتگی در مدیریت دانش را از دبیر 
دوازدهمین کنفرانس بین المللی مدیریت دانش دریافت کرد.دوازدهمین کنفرانس بین المللی مدیریت دانش با حمایت این بانک  در 
مرکز همایش های بین المللی دانشگاه شهید بهشتی،با حضور اساتید و پیشکسوتان علم مدیریت به مدت دو روز برگزار شد و بانک 
ملی ایران پس از ارائه تجربیات خود در خصوص پیاده سازی مدیریت دانش در این کنفرانس با رای داوران  گواهینامه شایستگی را 
دریافت کرد. مهدی سوهانیان رئیس اداره کل آموزش بانک در این همایش گفت:بانک ملی ایران نسبت به مدیریت دانش اهتمام 
جدی دارد و این مقوله با دستور مدیریت ارشد بانک بازطراحی شده و مورد حمایت ویژه قرار گرفته است.وی با ارائه مقاله ای با عنوان 
“ هوش مصنوعی،مرزی نو در مدیریت دانش” گفت: نظام بانکی کشور پهنه و وسعت زیادی دارد و در چنین پهنه ای،وجود هوش 
مصنوعی،نه یک اختیار که یک ضرورت اجتناب ناپذیر است.نظام بانکی مبتنی بر چهار بخش ارتباط با مشتری،منابع انسانی،مدیریت 
ریسک و بازاریابی است و در همه این بخش ها هوش مصنوعی می تواند ظرفیت های جدیدی مانند تشخیص تقلب مالی،تجزیه و 
تحلیل مالی،تسهیل پذیره نویسی، مدیریت آموزش و...را به وجود آورد و موجب ارائه خدمات بیشتر و بهتر به مشتریان شود.همچنین 
تجربیات بانک ملی ایران درباره پیاده سازی مدیریت دانش توسط کارشناسان اداره کل آموزش در پنل های تخصصی این همایش 
تشریح شد و توسط اساتید دانشگاه و علاقمندان دانشگاهی مورد بحث و بررسی قرار گرفت. گفتنی است در این همایش اساتیدی 

از دانشگاه های ایران و جهان با ارائه مقالات علمی پرداختند و درباره مدیریت دانش، بحث و تبادل نظر کردند./ روابط عمومی

گامهایاستواربانکملی
ایراندرمسیرپیادهسازی
مدیریتدانش

صمد عزیز نژاد

سرمایه بانک کشاورزی با 110 هزار میلیارد ریال افزایش، به رقم 335 هزار میلیارد ریال رسید.سرمایه این بانک طی 2 مرحله به 
مبالغ 35 هزار میلیارد ریال از محل انتقال سهام پالایشگاه نفت امام خمینی )ره( و 75 هزار میلیارد ریال به صورت نقدی طی 9 ماهه 
ابتدای سال جاری افزایش یافته است.شایان ذکر است این امر که با حمایت و اعتماد دولت محترم و مجوز بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران صورت پذیرفته است، می تواند به افزایش توان حمایتی بانک کشاورزی از تولید و اشتغال در بخش کشاورزی و تحکیم بیش از 
پیش پایه های امنیت غذایی کشور منجر شود؛فقرزدایی، رسالت بانک کشاورزی در برنامه بانکداری پیوندی؛بانک کشاورزی در راستای 
رسالت و هویت ذاتی خود، از دیرباز برنامه های متعددی را با هدف توانمند سازی اقشار کم درآمد و فقر زدایی در جامعه در دستور کار 
دارد؛ ولی به جرات می توان گفت عملکرد موفق این بانک در برنامه تامین مالی خرد و بانکداری پیوندی، مشارکت در طرحی بین المللی 
برای توانمندسازی و فقرزدایی در جوامع روستایی است که از آثار مثبت و ماندگار آن، می توان به توسعه پایدارجوامع محلی، رشد اقتصاد 
روستایی و مهاجرت معکوس روستائیان اشاره کرد.محمدرضا پویافرد معاون مدیرعامل بانک در امور اعتباری گفت : یکی از بزرگترین 
دستاوردهای  بانک کشاورزی در مسیر فقرزدایی از روستاهای کشور، عملکرد موفق این بانک در اجرای طرح تامین مالی خرد و برنامه 
بانکداری پیوندی و حمایت از ایجاد کسب و کارهای پایداردر 2 هزار روستای دورافتاده است.بانک کشاورزی در طرح تامین مالی خرد با 
رویکرد بانکداری پیوندی با پرداخت بالغ بر 5 هزار میلیارد ریال تسهیلات خرد به بیش از 84 هزار نفر در قالب 5 هزار گروه خودیار 

روستایی، تاثیر به سزایی در توانمندسازی، فقرزدایی و بهبود معیشت روستائیان با تاکید بر زنان و جوانان روستایی داشته است.

افزایش110هزارمیلیارد
ریالیسرمایهبانککشاورزی

محمدرضا پویافرد

رحیم سرهنگی

افزایش سرمایه بی نظیر بانک ملت از ناحیه سود انباشته، واکنش و تمجید نمایندگان مجلس شورای اسلامی را در پی داشت.به گزارش روابط عمومی بانک ملت، پس از افزایش سرمایه 
بانک ملت و توییت وزیر اقتصاد و تمجید از این اقدام بانک ملت، نمایندگان مجلس شورای اسلامی نیز این رویداد را در راستای افزایش ظرفیت و استحکام مالی بیش از پیش این بانک 
برای تاثیرگذاری بیشتر در اقتصاد کشور ستودند. محمدرضا پورابراهیمی، رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: هر بانکی که افزایش سرمایه دهد، می تواند به بهبود شاخص های 
موجود در حوزه بانکی کمک کند، از این رو مورد حمایت جدی مجلس خواهد بود.بهروز محبی نجم آبادی، عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس گفت: افزایش سرمایه بانک 
ها که منتهی به تزریق بیشتر تسهیلات به جامعه شود، قطعا در حوزه تولید نیز تحولات مثبتی ایجاد خواهد کرد، تقدیر و تشکر از بانک های متعهد به انجام وظایف خود لازم است، از این 
رو تقدیر وزیر اقتصاد از بانک ملت در مسیر افزایش سرمایه کار درستی بوده است.رحیم زارع، عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس نیز افزایش سرمایه بانک ملت را 
گامی موثر در مسیر بانکداری قلمداد کرد و گفت: باید سایر بانک ها نیز با الگوگیری از بانک ملت در مسیر افزایش سرمایه و استحکام ساختار مالی حرکت کنند.افزایش سرمایه بانک 

ها در راستای تسریع در انجام وظایف تکلیفی آن ها و افزایش توان تامین مالی باید انجام شود، افزایش سرمایه بانک ها اتفاقی مثبت در مسیر انجام وظایف شبکه بانکی است.
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سند راهبری حقوقی بانک سپه در مراسمی با حضور دکتر ابراهیمی مدیرعامل، اعضای هیات مدیره و معاون حقوقی بانک سپه رونمایی شد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی 
بانک ســپه، سند راهبری حقوقی بانک ســپه به همت معاونت حقوقی و با بهره  مندی از دانش، تخصص، قانون مداری، تجربه، تعهد و روحیه جهادی ضمن اصلاح و 
هوشمندسازی فرآیندها و همچنین بسترسازی و توسعه نظام یکپارچه حقوقی با در نظر گرفتن تامین حقوق و انتظارات ذینفعان و حفظ و نگهداشت حقوق بانک تدوین 
شده است.دکتر محمد ابوالحسنی معاون حقوقی بانک سپه در حاشیه مراسم رونمایی از سندراهبری حقوقی گفت: این سند با پیروی از سند تحول بانک سپه و به صورت 
تخصصی ذیل آن سند تهیه شده و برنامه های کوتاه مدت و میان مدت حقوقی بانک در سراسر کشور بر مبنای این سند تدوین و اجرا می شود.کاهش ریسک های حقوقی 
با توسعه نقش پیشگیرانه، مدیریت سبد مطالبات بانک، حفظ حقوق ذینفعان با توسعه مدیریت دانش همگام با بانکداری دیجیتال، توسعه قانونمداری و ارتقاء رضایت 
ذینفعان و بسترسازی و توسعه نظام یکپارچه حقوقی از جمله استراتژی های کلان سند راهبری حقوقی بانک سپه به شمار می رود.چابک سازی و عملیاتی کردن فرآیندها، 
مستندسازی، ایجاد و توسعه بستر فناوری در اتخاذ تصمیمات و اجرای آنها، ارتقاء سطح علمی و عملی تمامی کارشناسان و مدیران حقوقی ستاد و مناطق، کاهش دعاوی 

بانک و کاهش مطالبات غیرجاری و یکپارچگی اقدامات و فعالیت های حقوقی با بکارگیری فناوری های نوین نیز از اهداف استراتژیک سند راهبری بانک سپه است. 
www.etebar.net
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خبـــر ضرورت انتقال نتایج کاربردی پژوهش های پژوهشکده بیمه به بیمه مرکزی
برگزاری جلسه هیات امنای پژوهشکده بیمه با حضور رئیس کل بیمه 

مرکزی جمهوری اسلامی ایران
جلسه هیئت امنای پژوهشکده بیمه با حضور دکتر علی استاد هاشمی 
رئیس کل بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران و رئیس هیات امنای پژوهشکده 
بیمه، دکتر محمدمهدی عسگری دبیر هیات امنا و رئیس پژوهشکده بیمه، 
دکتر پرویز خوش کلام خسروشاهی مشاور رئیس کل بیمه مرکزی و رئیس 
کمیسیون دائمی پژوهشکده بیمه، دکتر شهاب کسکه نماینده وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری، دکتر مژگان خانلو نماینده سازمان برنامه و بودجه کشور ، 

اعضای هیئت امنا و معاونین و مدیران ارشد پژوهشکده بیمه برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل پژوهشکده بیمه، در جلسه 
هیات امنای پژوهشکده بیمه که به میزبانی پژوهشکده بیمه برگزار گردید، 
ضمن بررسی و تصویب برنامه عملیاتی و راهبردی پژوهشکده بیمه برای بازه 
چهار ساله 140۳ تا 1406، گزارش عملکرد پژوهشکده بیمه در سال 1401 
در سه حوزه ریاست، معاونت پژوهشی و معاونت پشتیبانی ارائه شد. همچنین 
صورت های مالی سال 1401 پژوهشکده موضوع گزارش حسابرس مستقل 
تایید و مجوز راه اندازی چهار گروه پژوهشی جدید شامل »آینده پژوهی در 
بیمه«، »بیمه و مخاطرات طبیعی«، »مدیریت بیمه« و »داده کاوی در بیمه« 
صــادر گردید. در این نشســت با راه اندازی مرکز نــوآوری صنعت بیمه در 
پژوهشــکده بیمه نیز در راستای تاکیدات وزارت علوم، تحقیقات و فناوری 

موافقت شد.
در این نشست دکتر علی استادهاشمی رئیس کل بیمه مرکزی و رئیس 
هیات امنای پژوهشکده بیمه با ابراز خرسندی از حضور در جمع هیات امنای 
پژوهشکده بیمه و قدردانی از رئیس پژوهشکده بیمه برای یک سال فعالیت 
موثر در حوزه بیمه و تکافل، بر ضرورت انتقال نتایج کاربردی پژوهش های 
پژوهشکده بیمه به بیمه مرکزی در راستای بهبود وضعیت صنعت بیمه کشور 
تاکید نمود و خواستار تقویت بیش از پیش ارتباط پژوهشکده بیمه با صنعت 

بیمه شد.
دکتر استادهاشمی با تاکید بر لزوم ایجاد راهبردهای اساسی در صنعت 
بیمه کشور، از عضویت بیمه مرکزی در شورای هماهنگی بیمه گران پایه خبر 
داد و تصریح کرد؛ تشکیل شورای سیاست گذاری پژوهش های حوزه بیمه 
سلامت در آینده نزدیک و استفاده از ظرفیت های پژوهشکده بیمه در کنار سایر 
پژوهشگاه ها و پژوهشکده های مرتبط با موضوع فعالیت این شورا در دستور کار 

شورا قرار گرفته است.
رئیس کل بیمه مرکزی و رئیس هیئت امنای پژوهشکده بیمه همچنین 
تاسیس چهار گروه پژوهشی جدید در پژوهشکده بیمه را از نیازهای صنعت 
بیمه برشمرد و تاکید کرد تاسیس گروه های پژوهشی جدید، فعالیتی ارزشمند 
و حرکتی مثبت است که به تسریع و تسهیل روند تبدیل پژوهشکده بیمه به 

پژوهشگاه صنعت بیمه نیز کمک خواهد کرد.
دکتر استادهاشمی با تاکید بر تقویت مشارکت صنعت بیمه در وبینارهای 
داخلی و بین المللی پژوهشکده بیمه، فصلنامه تازه های بیمه ایران و جهان 
مشتمل بر آخرین رویدادها و دستاورهای صنعت بیمه، تکافل و مالی اسلامی 
جهان را  اثری ارزشمند دانست و تصریح کرد این نشریه تاثیر به سزایی در به 

روز رسانی دانش تخصصی صنعت بیمه کشور خواهد داشت و لازم است که 
به صورت گسترده در سطح صنعت بیمه منعکس گردد.

وی در پایان با اشاره به تغییر روند فعالیت و ایجاد پیشرفت های محسوس 
در اقدامات و دستاوردهای پژوهشکده بیمه در سال گذشته، از رئیس و کارکنان 
مجموعه پژوهشــکده بیمه، اعضای کمیســون دائمی و شورای پژوهشی 
پژوهشکده بیمه قدردانی و ابراز امیدواری کرد این روند در سال  آتی نیز ادامه 
یابد و در آینده نزدیک شاهد تبدیل شدن پژوهشکده بیمه به پژوهشگاه صنعت 

بیمه کشور باشیم.
رئیس پژوهشکده بیمه در این نشست با اشاره به فعالیت های صورت 
گرفته در پژوهشکده بیمه شامل نگارش طرح ها و گزارش های پژوهشی، تالیف، 
ترجمه و انتشــار کتب، نشریات و اســناد  علمی، ورود به عرصه های جدید 
تحقیقاتی متناسب با نیاز روز صنعت نظیر تکافل، فناوری های نوین، دانش 
بنیان و آینده پژوهی، حمایت از پایان نامه های کارشناسی ارشد و رساله های 
دکتری، ایجاد شورای فقهی صنعت بیمه، پیگیری راه اندازی آزمایشگاه ریسک، 
برگزاری نشست های تخصصی با نخبگان پژوهشی صنعت بیمه و برگزاری 
دوره های فرصت مطالعاتی اعضای هیات علمی دانشگاه ها در پژوهشکده بیمه 
خاطرنشان کرد، توسعه تعاملات بین المللی پژوهشکده با تمرکز بر نیازهای 
پژوهشی صنعت بیمه از ابتدای سال 1401 در دستور کار قرار گرفته است و 
حاصل آن انعقاد 11 تفاهم نامه همکاری شامل 6 تفاهم نامه بین المللی با مراکز 
علمی و اجرایی کشورهای مالزی و امارات متحده عربی و 4 تفاهم نامه داخلی 
با مراکز حرفه ای و دانشگاهی کشور بوده است که در سال 140۲ نیز این روند 
به شکل گسترده تری ادامه یافته است. دیگر اقدام پژوهشکده بیمه نیز تشکیل 
کارگروه تکافل و پیگیری اجرایی سازی نظام تکافل در صنعت بیمه کشور 
می باشــد که تاکنون ۲5 جلسه آن برگزار شده و در نتیجه این جلسات 10 

شرکت بیمه موفق به اخذ مجوز ارائه محصولات تکافل در صنعت بیمه کشور 
گردیده اند.دکتر عســگری یکی از اهداف پژوهشکده بیمه در سال جاری را 
تاسیس اولین شرکت تخصصی تکافل در کشور عنوان کرد و افزود؛ شورای 
فقهی صنعت بیمه که با همت پژوهشکده بیمه از تابستان سال 1401 تشکیل 
شده است تاکنون بیش از 40 جلسه برگزار شده و برنامه های اجرایی تکافل 
شرکت های بیمه را به لحاظ فقهی مورد بررسی قرار داده است. در حوزه بین 
الملل نیز نشست های حضوری و مجازی با کشورهای مختلف در سال 1401 
برگزار شده اســت که نتیجه آن انعقاد تفاهم نامه با مراکزی مانند دانشگاه 
بین المللی اسلامی مالزی، دانشگاه اینسیف مالزی، موسسه آموزشی کینگز 
امارات متحده عربی و موسسه آموزشی لجند دبی بوده است و منجر به برگزاری 

دوره های آموزشی بین المللی در داخل و خارج از کشور گردیده است.
دکتر عســگری در پایان با قدردانی از رئیــس و اعضای هیات امنای 
پژوهشکده بیمه اعلام کرد، پژوهشکده بیمه تمامی توان و ظرفیت خود را در 
جهت ادامه روند رو به رشد و تحقق اهداف برنامه راهبردی این مجموعه به کار 

خواهد گرفت.
شایان ذکر است در این نشست، اعضای حقوقی و حقیقی هیات امنای 
پژوهشــکده بیمه نیز با قدردانی از اقدامات و دستاوردهای علمی واجرایی 
پژوهشکده بیمه در سال 1401 و برگزاری باشکوه سی امین همایش ملی و 
یازدهمین همایش بین المللی بیمه و توســعه، بر ضرورت اجرایی ســازی 
راهبردهای برنامه عملیاتی پژوهشکده بیمه با تشکیل کمیته های تخصصی، 
وزن دهی به اقدامات کلیدی و سنجش میزان موفقیت برنامه راهبردی حین 
اجرا، بهره برداری از ظرفیت های جوان دانشجویی و فعالان صنعت در راستای 
اجرای موفقیت آمیز برنامه راهبردی و برقراری و رصد اتصال میان پژوهش و 

اجرا و اطمینان بخشی به فعالان اقتصادی حوزه بیمه تاکید کردند.

سندراهبری
حقوقی
بانکسپه
رونمایی

شد

امیر محمدرضا آشــتیانی، وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح 
درخصوص فروش دســتاوردهای وزارت دفاع به سایر کشورها گفت: غالب 
کشورهای آزادیخواه و مستقل از دستاوردهای ما استفاده می کنند چرا که آنها 
به دنبال تأمین امنیت خودشان هستند،ما از سوی کشورهایی که مشکلات 
مرزی و مشکلات مقابله با مواد مخدر و تروریست دارند، درخواست های بسیار 
زیادی برای خرید سلاح داریم. با توجه به اینکه در کمک کردن به کشورها 
یک ســری ملاحظات، شــرایط و قوانین را باید رعایت کنیم، با حفظ این 
ملاحظات و قوانین به این کشورها کمک هایی در این زمینه صورت می گیرد.
امیر آشتیانی به میزان ارزآوری از فروش دستاوردهای وزارت دفاع اشاره 
و اعلام کرد: میزان ارز آوری نسبت به دو سال گذشته چند برابر افزایش داشته 
اســت.وی درخصوص ساخت بالگرد ملی اظهار داشت: در مرحله طراحی 
مفهومی ساخت بالگرد ملی یا بومی هستیم. در زمینه تعمیرات اساسی بالگردها، 
در حوزه شرقی و غربی در حال انجام کار هستیم و هیچ مشکلی در تعمیرات 
اساسی نداریم.ساخت بالگرد ملی در حقیقت دستیابی به این فناوری است که 
بتوانیم ابتدائاً در تعمیرات و ساختن قطعات همه بخش های بالگرد اقدام کنیم 
که این کار شده و طراحی مفهومی نیز تمام شده و باقی مراحل دنبال می شود 
لذا در آینده نه چندان دور حتماً ساخت بالگرد ملی به سرانجام خواهد رسید.
اقدامات جنایتکارانه جلوی سقوط صهیونیست ها را نخواهد گرفت

امیر محمدرضا آشتیانی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، با اشاره 
به اقدام جنایتکارانه تروریست ها در کرمان گفت: این گونه اقدامات هیچ تاثیری 
در جلوگیری از شرایط روبه سقوط آنها نخواهد داشت،واقعیت این است که 
صهیونیســت ها دارند دست و پاهای آخر خود را می زنند و با توجه جنایات 
سنگینی که اینها در جهان انجام دادند از نظر مردم دنیا کاملا مطرود هستند.
این ها با شکست های راهبردی و سنگینی که در منطقه خوردند رو به کارهای 
اینچنینی آورند و دست به اقداماتی می زنند که هیچ جنبه عملیاتی ندارد.

تروریست ها و دشمنان با این اقدامات به جایی نمی رسند و این اقدامات هیچ 
تأثیری در شرایط آنها نخواهد داشت.آنها در حال طی کردن یک شرایط رو به 
نزول و در حال سقوط هستند و این شرایط هم برای آنها ادامه خواهد داشت.

به گزارش فارس، وی درباره واکنش ایران به این اقدامات تاکید کرد: ایران 
مســیر خودش را                              در حمایت از جبهه مقاومت و محکوم کردن نظام سلطه 

مشخص کرده است.

در مرحله طراحی مفهومی ساخت 
بالگرد ملی هستیم  

انسیه خزعلی ، معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور توضیحاتی را درباره اظهاراتش در موضوع عدالت جنسیتی و برابری جنسیتی 
ارائه کرد.وی در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران درباره موضوع عدالت جنسیتی و برابری جنسیتی که از قول او در برخی 
رسانه ها مطرح شده، گفت: این موضوع جدیدی نبود و نمی دانم چرا انقدر منتشر شد. بعد از اینکه خدمت حضرت آقا رسیدیم و ایشان 
فرمودند که »ما قائل به عدالت جنسیتی هستیم نه برابری جنسیتی«، من توضیح دادم که ما شاخص های عدالت جنسیتی را تعیین 
کرده ایم.بسیاری از اوقات ممکن است برابری به ضرر زنان باشد. زنان به دلیل شرایط و مسئولیت های چندگانه ای که دارند باید شغل 
منعطف و امتیازاتی برایشان در نظر گرفته شود تا بتوانند به مسئولیت های خانواده هم برسند.او  درباره دومین کنگره بانوان تاثیرگذار گفت: 
این دوره خیلی با دوره قبل تفاوت دارد. این دوره تخصصی تر شده و در هشت کارگروه ثبت نام صورت می گیرد که ثبت نام های خوبی 
نزدیک به 40 هزار ثبت نام صورت گرفته و الان داوری ها درحال انجام است تا موثرترین زنان از محیط های کوچک و محلات تا شهرها 
شناسایی شوند تا بتوانیم زنان تاثیرگذار را معرفی کنیم. این موضوع ادامه دار است و فقط مختص روز زن نیست.وی در پاسخ به سوالی 
درباره موتورسواری بانوان تاکید کرد: چون قانون است ما نتوانستیم فعلا کاری کنیم. اما پیگیر هستیم مثلا برای بیمه بانوانی که الان پیک 
موتوری هستند تا صدماتی متوجه این ها نباشد اما چون در قانون است باید از مسیر لایحه یا طرح بگذرد.او در واکنش به مطلوب نبودن 
اجرای قانون جوانی جمعیت، اظهار کرد: الان که نسبت به قبل خیلی بهتر شده است. البته این را باید از ستاد جمعیت بپرسید تا دقیقا با 
آمار خدمتتان بگویند اما وضعیت تسهیلات و موارد مرتبط با مرخصی های زایمان بهتر شده هر چند همچنان اشکالاتی وجود دارد./ ایسنا

شاخصهایعدالتجنسیتیرا
تعیینکردهایم

انسیه خزعلی

کارشناسان بیمه آسیا، دو مورد خسارت جعلی را در شهرستان اهر کشف کردند
کارشناسان بیمه آسیا در شعبه اهر، از پرداخت 2 میلیارد  و 358 میلیون ریال خسارت در دو پرونده جعلی جلوگیری کردند.

به گزارش روابط عمومی بیمه آسیا، در پی گزارش تصادف یک دستگاه  سواری پیکان با فردی در شهرستان هریس، پرونده ای 
در این خصوص در شعبه بیمه آسیا تشکیل شد.براساس این گزارش، پس از تکمیل پرونده، کارشناسان بیمه آسیا در شعبه اهر تحقیقات 
خود را در باره چگونگی وقوع حادثه آغاز کردند و پس از  بررسی های فنی و پیگیری های مداوم، مشخص گردید که در زمان حادثه، 

راننده مقصر و زیاندیده جابه جا شده اند.
این گزارش می افزاید، بدین ترتیب، مدارک و مستندات مستدل در این خصوص به مراجع ذیصلاح قضایی و انتظامی ارائه شد 
و در نهایت در دادگاه تجدید نظر، جابه جایی راننده و نیت سوء این افراد برای اقدام مجرمانه اثبات گردید و از پرداخت بیش از 1 میلیارد 

و 350 میلیون ریال خسارت جعلی جلوگیری به عمل آمد.
 همچنین در پرونده ای دیگر در این شهرستان، در پی گزارش تصادف یک دستگاه سواری سمند و مصدومیت یک نفر، کارشناسان 
بیمه آسیا در بررسی و تحقیقات خود، به ساختگی  بودن حادثه پی بردند، لذا گزارش های کارشناسی،  لایحه، مدارک و مستندات 
مربوطه به مراجع ذیصلاح قضایی و انتظامی ارائه و از پرداخت یک  میلیارد و هشت میلیون  ریال خسارت بدنی ثالث من غیر حق، 

جلوگیری شد.

جلوگیریازپرداختخسارت
جعلی

شرکت بیمه آسیا

جشنواره فروش پیشتاز بیمه رازی با معرفی نفرات و شعب برتر به ایستگاه پایانی رسید.به گزارش روابط عمومی و تبلیغات 
بیمه رازی، جشنواره فروش پیشتاز بیمه رازی که همزمان با روز بیمه در بیمه رازی آغاز شد بعد از یک ماه به ایستگاه پایانی رسید 
و نفرات برتر معرفی شدند.در این جشنواره که با هدف ایجاد انگیزه، توانمند سازی شبکه فروش و ارتقا مهارت های بازاریابی و 
فروش، ایجاد رقابت، ارتقا فروش نقدی، ایجاد پرتفوی پایدار از طریق خرده فروشی و تولید پرتفوی با کیفیت و متنوع برگزار شد 
رشد 36 درصدی فروش نقدی را نسبت به مدت مشابه سال گذشته را به ثبت رسانده است.بررسی ها حکایت از آن دارد که هفت 
نماینده از شعب آپادانا، شیراز، ایران مال و آیت الله کاشانی بیش ترین امتیازات این دوره از جشنواره را از آن خود کرده اند که آن ها 
می توان به محسن حاج میرزاعلی اکبر، محمدغفاری، سمیه صادقی، زیبا تقی پور، نمایندگی بیمه تامین فرزانگان آینده، گشایش 
فتح اله زاده خویی و علیرضا گروسی اشاره کرد.این هفت نماینده در مجموع بیش از 28 میلیارد ریال فروش نقدی در مدت زمان 
یک ماه داشته اند و در کنار آن ها 12 شعبه بیمه رازی بیش ترین میزان فروش نقدی را از آن خود کرده اند که از این تعداد می توان 
به شعبه آپادانا، آیت الله کاشای، رشت، بندرعباس، شیرازی، تبریز، بیرجند، همدان، زاهدان، کرمانشاه، اراک و چالوس اشاره 

کرد.فروش نقدی 12 شعبه برتر بیمه رازی در مدت زمان برگزاری جشنواره بیش از 115 میلیارد ریال بوده است.
براساس این گزارش، به ترتیب رشته اتومبیل )ثالث- بدنه(، مسئولیت، آتش سوزی، باربری، مهندسی، حوادث، عمر زمانی، 

کشتی و درمان از سوی نمایندگان به صورت نقدی در این جشنواره به بیمه گذاران عرضه شده است.

پیشتازانفروشنقدیبیمه
رازیمعرفیشدند

شرکت بیمه رازی

رئیس مرکز ملی بهبود محیط کسب و کار گفت: تمامی مجوزهای کاغذی باید تبدیل به شناسه یکتا شود و 
مأموران حاکمیتی حق ندارند از صاحبان کسب وکار مجوز کاغذی بگیرند بلکه نظارت و بررسی ها باید برمبنای 
شناسه یکتا انجام شود.امیر سیاح با تأکید بر ضرورت تسهیل اخذ مجوزهای کسب وکار گفت: در حال حاضر 82 
درگاه تخصصی به درگاه ملی مجوزها متصل هستند و 42 استعلام تخصصی در درگاه ملی مجوزها انجام می شود. 
سیاح با اشاره به صدور الکترونیکی مجوزها و ضرورت تسهیل فضای کسب و کار اظهار کرد: هیچ دستگاه تخصصی 

اجازه دریافت شرط و مدرک اضافه از متقاضی برای صدور مجوز ندارد.
وی تصریح کرد: اگر متقاضی تمام شرایط اخذ مجوز را داشته باشد باید دستگاه تخصصی آن را صادر کند در 

غیر این صورت مجوز از سوی درگاه ملی مجوزها صادر می شود.
تمام شناسه های کاغذی باید تا پایان سال به شناسه یکتا تبدیل شود. تبدیل شناسه با داشتن کد ملی، کد 
پستی، شماره تلفن و کد پروانه کسب در کمتر از دو دقیقه انجام می شود. سیاح با بیان اینکه در فرایند صدور مجوز 
باید حق مردم و تکالیف حاکمیتی روشن باشد، خاطرنشان کرد: تمامی مجوزهای کاغذی باید تبدیل به شناسه یکتا 
شود و مأموران حاکمیتی حق ندارند از صاحبان کسب و کار مجوز کاغذی بگیرند بلکه نظارت و بررسی ها باید برمبنای 

شناسه یکتا انجام شود.

تبدیلمجوزهایکاغذیبه
شناسه،درکمتراز
دودقیقه

نخستین همایش راهکارهای بانک سامان در توسعه تجارت و اعتبار بین  المللی برگزار شد.در این همایش ضمن تبیین خدمات بانک 
سامان در زمینه های مختلف از جمله ارزی و اعتباری، خدمت جدید بانک سامان با موضوع ارائه گواهینامه اعتبارسنجی به شرکت های 
ایرانی به منظورایجاد اطمینان برای شرکت های خارجی که درصدد گسترش فعالیت های اقتصادی خود در ایران هستند نیز معرفی شد. 
علیرضا معرفت، مدیرعامل بانک سامان ضمن خوشامدگویی به همگی میهمانان ایرانی و غیرایرانی این همایش، هدف از برگزاری چنین 
همایش هایی را تبیین دقیق تر خدمات قابل ارائه بانک سامان در زمینه های مختلف و همچنین آشناشدن بیشتر مشتریان با توانایی های 
تیم های  گوناگون بانک سامان عنوان کرد.هاله حسین زاده، معاون بین الملل بانک سامان ضمن معرفی خدمات ارزی بانک سامان، آخرین 
تحولات حوزه قوانین ارزی را مورد بررسی قرار داد. وی اعتماد مشتریان به بانک سامان را حاصل تعامل صحیح و مناسب و تداوم آن در 
طول زمان دانست و عنوان کرد محصول این اعتماد خود را در سهم 35 درصدی بانک سامان از تجارت دارو و تجهیزات پزشکی کشور 
نشان داده است.داود سوری، عضو هیئت مدیره بانک و رئیس آکادمی سامان به تشریح پارامترهای اقتصاد کلان ایران و آخرین وضعیت 
این عوامل پرداخت و از پتانسیل های گسترده طبیعی، انسانی و ژئوپلیتیک ایران به عنوان نقاط قوت اقتصاد ایران یاد کرد.سیامک 
شهباززاده، مدیر تطبیق و مبارزه با پولشویی بانک سامان نیز ضمن تشریح ابعاد و پیامدهای تعامل با مشتریان پرریسک، الزامات قانونی 
معاملات و مبادلات مالی با طرفهای تجاری را برای حاضرین همایش تبیین کرد. بر اساس ارزیابی اخیر بانک مرکزی، بانک سامان از حیث 

تطبیق و میزان رعایت ضوابط مبارزه با پولشویی و تأمین مالی تروریسم، رتبه نخست شبکه بانکی را کسب کرده است./ روابط عمومی

ارائهگواهینامه
اعتبارسنجیبهشرکتهای
ایرانیتوسطبانکسامان

 علیرضا معرفت

غلامعلی حدادعادل ، رئیس شورای ائتلاف نیروهای انقلاب اسلامی در جلسه این شورا با اشاره به اعلام نتایج تایید صلاحیت 
داوطلبان انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی از سوی شورای نگهبان گفت: همانطور که ملاحظه کردید شورای نگهبان 
در این دوره با مساعدت بیشتری صلاحیت تعداد زیادی از کاندیداها را تایید کرد که نشانه آمادگی برای افزایش مشارکت و شور انتخاباتی 
است و ما هم امیدواریم شاهد تشکیل مجلس کارآمد و انقلابی باشیم. وی با اشاره به ضرورت همراهی قوا بویژه مجلس و دولت با یکدیگر 
برای حل بهتر مشکلات کشور، به تمثیل رهبر معظم انقلاب از این همکاری اشاره کرد و گفت: رهبر انقلاب همراهی 2 قوه مقننه و مجریه 
را مانند حرکت قطار تشبیه کردند که در اینجا مجلس ریل گذاری می کند و دولت لکوموتیو پیشرفت کشور را روی این ریل ها حرکت 
می دهد. بنابراین همراهی و همفکری و یک جهت بودن این 2 قوه تاثیر بسیار زیادی بر حل سریع تر مشکلات خواهد داشت، مجلس 
آینده باید مجلسی باشد که در عین توجه به مشکلات و درخواست های حوزه های انتخابیه به برنامه های درازمدت اداره کشور نظیر 
برنامه های توسعه، بودجه و... نیز توجه داشته باشد، در گذشته شاهد بودیم یکی از دلایل اختلافات میان 2 قوه این بود که میان نگاه های 
منطقه ای و ملی گاهی تعارضاتی به وجود می آمد که باید در این دوره توازن میان این 2 نگاه برقرار شده تا شاهد رشد کشور باشیم. من 
از اعضای شورای ائتلاف نیروهای انقلاب در استان ها که وظیفه مهم و سنگین تعیین نامزد نهایی مورد حمایت جبهه ائتلاف را بر عهده 
دارند درخواست می کنم کاندیدایی را معرفی کنند که فقط به مسائل ساده منطقه ای توجه نکند و نگاه ملی داشته باشد و منافع محلی 

را به منافع ملی ترجیح ندهد؛ این مساله یکی از شاخصه هایی است که نماینده تراز انقلاب باید داشته باشد./ فارس

همراهیمجلسودولتحل
مشکلاتراتسریعمیکند

غلامعلی حدادعادل

 محمدرضا رضایی کوچی، رئیس کمیسیون عمران مجلس گفت: دولت توانست برای تامین مالی ساخت مسکن، مجوز 
تهاتر فروش نفت با سازندگان تا سقف 2 میلیارد و 200 میلیون دلار را از رهبر انقلاب دریافت کند،رویکرد ما این است که 
سالانه یک میلیون مسکن ساخته شود درحال حاضر نیز ساخت بیش از 1,9 میلیون واحد مسکونی ذیل قانون جهش تولید 
مسکن آغاز شده است که میزان پیشرفت فیزیکی آنها به طور متوسط بالای 30 درصد است.وی به افزایش قیمت نهاده های 
ساختمانی اشاره و تصریح کرد: 25 درصد قیمت مسکن به مصالح ساختمانی برمی گردد و سبب شده تا قیمت ساخت مسکن 
افزایش یابد لذا باید بسته حمایتی برای تامین مسکن اقشار آسیب پذیر تعریف کرد. اقدام خوب شورای پول و اعتبار برای 
تسهیلات ساخت مسکن 18 درصد تعیین شده که 5 درصد کمتر از نرخ مصوب این شورای برای تسهیلات بانکی است؛ اما 
با این حال باز هم نرخ سود 18 درصدی تسهیلات مسکن برای برخی اقشار بالاست و باید به کمتر از این رقم برسد درنتیجه 
باید منابع دیگری به دولت داده شود.او با اشاره به دریافت مجوز دولت از رهبر انقلاب برای استفاده از ظرفیت تهاتر نفت در 
ساخت مسکن گفت: سقف فروش نفت برای تامین مالی مسکن، بیش از 2 میلیارد و 200 میلیون دلار است که سازنده ها و 
تولیدکنندگان مسکن داده می شود؛ همچنین بحث تهاتر زمین های دولتی با انبوه سازان است به این صورت که زمین به 
انبوه ساز داده می شود و سازنده با منابع خودش اقدام به مسکن سازی می کند در مقابل هر یک از طرفین )دولت و انبوه ساز( 

براساس میزان قدر السهم خود، از واحدهای مسکونی ساخته شده برمی دارند./ایرنا 

تهاتر2.2میلیارددلاری
نفتبامسکنسازان

 محمدرضا رضایی کوچی

مدیرعامل بنیاد ملی بازی های رایانه ای گفت: صنعت گیم به عنوان یک هنر، صنعت، رسانه و فناوری، بدون 
حوزه اقتصاد راه به جایی نمی برد.محمدامین حاجی هاشمی در این مراسم افزود: این مراسم اختتامیه جشنواره 
که پس از 4 سال وقفه برگزار شد به نوعی تجلیل از بازی سازان و یک دورهمی دیگر بازی سازان است چرا که 
حوزه بازی های رایانه ای یک حوزه مهجور است و چنین برنامه هایی حداقل کاری است که می توان برای معرفی 
صنعت گیم انجام داد.به گفته وی زمانی که می خواستیم برنامه ریزی مجددی پس از 4 سال وقفه برای جشنواره 
بازی های رایانه ای فجر انجام دهیم به این نتیجه رسیدیم که صنعت گیم علاوه بر آنکه به یک رویداد فرهنگی 
نیاز دارد، نیازمند یک رویداد اقتصادی و هم افزایی اقتصادی است و این هنر، صنعت، رسانه و فناوری بدون حوزه 

اقتصاد، راه به جایی نمی برد.
دبیر نهمین جشنواره بازی های رایانه ای فجر گفت: ما به این دوره از جشنواره، بخش سرمایه گذاری را اضافه 
کردیم و از اواخر بهار امسال مذاکراتی را با صندوق های سرمایه گذاری و ناشران انجام دادیم، چرا که قصد داریم 
بحث اقتصاد و فرهنگ را پیوند بزنیم و از این جهت همراهی خوبی را میان بازی سازان و صندوق های سرمایه گذاری 
شاهد بودیم و بخش سرمایه گذاری جشنواره توانست جای خود را باز کند و سال آینده هم بخش سرمایه گذاری 

را در کنار جشنواره بازی های رایانه ای فجر خواهیم داشت./ مهر

صنعتگیمبدوناقتصادراه
بهجایینمیبرد

محمدامین حاجی هاشمی امیر سیاح

خبر

رئیس کل دادگستری استان تهران گفت: در مورد ۷ پرونده مرتبط 
با نظام بانکی طی 9ماهه سال جاری هزار و 684میلیارد تومان در مرحله 
تحقیقات رد مال صورت گرفته است.علی القاصی رئیس کل دادگستری 
استان تهران در نشست بررسی مشکلات نظام بانکی که با حضور مدیران 
عامل بانک های کشور و معاون مالی، پشتیبانی و عمرانی قوه قضائیه برگزار 
شد، با بیان اینکه سرمایه نظام بانکی، چیزی جز سپرده های مردم نیست، 
گفت: بعضا برخی اشخاص در پوشش فعالیت های تولیدی و یا موارد دیگر 
اقدام به اخذ تسهیلات کلان از نظام بانکی و مصرف تسهیلات اخذشده در 
محلی غیر از محل تعیین شده می نمایند و نظام بانکی را با چالش های اساسی 
مواجه می سازند.وی ضمن اشاره به نقش حمایتی عدلیه از دارایی های نظام 
بانکی به عنوان بیت المال افزود: در چنین مواردی دستگاه قضا به منظور 
وصول مطالبات از بدهکاران نظام بانکی با جدیت پای کار می آید و برای 
وصول مطالبات و استیفای حقوق بیت المال از هیچ اقدامی دریغ نمی کند 
که در همین راستا و حسب گزارش های واصله با پیگیری های صورت گرفته 
در مورد هفت پرونده مرتبط با نظام بانکی طی 9ماهه سال جاری هزار و 
684میلیارد تومان در مرحله تحقیقات رد مال صورت گرفته است و همین 
امر نشان دهنده این است که دستگاه قضا در حوزه نظام بانکی مدعی حقوق 

بیت المال است.
عدم ارائه مستندات لازم و کافی و عدم دفاع خوب و مؤثر در پرونده های 
مرتبط با نظام بانکی ممکن است زمینه ساز صدور آرائی شود که در تعارض 
با منافع بانک ها باشد؛ لذا ضرورت دارد مدیران حقوقی نظام بانکی، در مراحل 
رسیدگی مستندات لازم را در اختیار مرجع قضائی قرار دهند و در مقام دفاع 
نیز به گونه ای عمل نمایند که یاور قاضی در جهت کشف حقیقت و استیفای 

حقوق بیت المال باشند.
او نظارتی بانک ها به منظور »اعمال نظارت بر محل مصرف تسهیلات 
ارائه شده« را یادآور شد و در همین زمینه گفت: بعضا گزارش می شود که 
شــخصی از بانک تسهیلات کلانی را اخذ کرده، اما در محل تعیین شده 
استفاده نکرده و اکنون این موضوع در قالب پرونده قضائی در حال رسیدگی 
است که این موضوع دستگاه قضا و حتی بانک را با مشکلات متعددی مواجه 
ساخته است؛ سؤالی که در این زمینه مطرح می شود این است که چرا بانک ها 
بر روند مصرف تسهیلات اعطائی به اشخاص نظارت لازم را اعمال نمی کنند 

تا تسهیلات موردنظر در محل مشخص شده مصرف شود؟/میزان

تحقق ۱68۴میلیارد تومان رد مال 
در ۷ پرونده مرتبط با نظام بانکی
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استاندار کرمانشاه گفت: سایت تولیدی ایران خودرو در کرمانشاه 
یکی از مراکز صنعتی بزرگ این استان است که از ظرفیت تولید خوبی 
برخوردار است و نقش مهمی در توسعه استان ایفا می کند و به دنبال 
توســعه این ســایت تولیدی با حمایت مدیرعامل گــروه صنعتی 

ایران خودرو هستیم.
محمدطیب صحرایی در حاشیه بازدید از ایران خودرو اظهار کرد: 
گروه صنعتی ایران خودرو از ظرفیت های خوبی در حوزه های مختلف 
طراحی و تولید برخوردار است و این مجموعه در کنار دیگر صنایع  و 
شرکت های دانش بنیان با اعتماد به متخصصان داخلی گام های مهمی 

برای شکوفایی صنعت خودرو برداشته است.
وی با بیان این که تولید محصولات باکیفیت در ســایه تلاش و 
کوشش حاصل شده و جلوه ای از خودباوری صنعت گران ما است اظهار 
امیدواری کرد، این روند توسعه، خودکفایی و خوداتکایی ادامه دار باشد 
و مشتریان شکوفایی را در محصولات ایران خودرو ببیند و با اطمینان 

و با افتخار از محصولات داخلی استفاده کنند.
استاندار کرمانشاه با اشــاره به اقدامات ایران خودرو در توسعه 
خودرو برقی اظهار کرد: در شرایط فعلی آلودگی هوا و مصرف سوخت 
فسیلی، طراحی و تولید خودرو برقی انتخاب خوب و به موقعی است و 
ایــران خودرو با توجه بــه نیروهای متخصــص، برنامه و همچنین 
زیرساخت های موجود، موفق به طراحی و تولید خودرو برقی ری را شد 
و امیدوارم از چنین پروژه هایی که نقش مهمی در کاهش آلودگی هوا 

دارد، حمایت شود.
صحرایی با بیان این که اســتفاده از خودرو برقی در کلانشــهر 
کرمانشاه ضروری است، افزود: کرمانشاه مانند دیگر شهرهای بزرگ 
برای کاهش آلودگی هوا، راهی جز اســتفاده از خودروهای برقی در 
ناوگان حمل و نقل عمومی ندارد، افزود: برنامه داریم که با استفاده از 
توان و ظرفیت های ایران خودرو شرایط برای استفاده از این خودروها 

در شهر کرمانشاه را فراهم کنیم.
گفتنی اســت، صحرایی استاندار کرمانشــاه و هیات همراه از 
سالن های مونتاژ، بدنه سازی و از نمایشگاه محصولات ایران خودرو در 
مرکز تحقیقات، طراحی و تکوین محصول بازدید کردند و از نزدیک با 
توانمندی و آخرین محصولات تولید شده این خودروساز آشنا شدند.

مهرکام پارس کرمانشاه سایت جامع تولید 
مجموعه های تزیینی خودرو می شود 

استاندار کرمانشاه در حاشیه بازدید از مهرکام پارس تهران نیز 
گفــت: با حمایــت حداکثری و با اقدام مشــترک، بــه زودی تمام 
ظرفیت های تولیدی سایت مهرکام پارس را در کرمانشاه فعال خواهیم 

کرد.
صحرایی در بازدید از مهرکام پارس تهران که با حضور قائم مقام 
مدیرعامــل ایران خودرو در بازاریابی و فروش و مدیرعامل شــرکت 
گســترش سرمایه گذاری ایران خودرو انجام شــد، با اعلام این که در 
همکاری با گــروه صنعتی ایران خودرو، تصویری روشــن تر را برای 
همکاری با مهرکام پارس ترسیم خواهیم کرد، افزود: هدف این است 

که این شرکت در کرمانشاه به یک سایت جامع و فعال تبدیل شود.
وی خاطرنشــان کرد: تولید تمام مجموعــه قطعات تزیینی و 
بسته های مشــخص مورد نیاز خودرو در سایت کرمانشاه، هم برای 

شرکت ایران خودرو و هم برای استان کرمانشاه مزیت است.
سیدمرتضی صدر، رییس هیات مدیره شرکت مهرکام پارس نیز 
در این بازدید از حمایت های استاندار کرمانشاه از مهرکام پارس در این 
استان قدردانی کرد و گفت: شرکت مهرکام پارس با حمایت های دولت 
و اســتانداری کرمانشاه به دنبال توســعه فعالیت ها و افزایش تولید 

محصولات است.
وی افزود: مهرکام پارس در کرمانشاه با ایجاد خط رنگ جدید بر 
اساس استانداردهای روز جهان، ظرفیت تولید و اشتغال زایی را افزایش 

خواهد داد.
گفتنی است، شرکت مهرکام پارس یکی از شرکت های تولیدی 
موفق استان کرمانشاه است که در زمینه تولید مجموعه قطعات تزیینی 
خودرو برای شرکت ایران خودرو کرمانشاه فعالیت می کند. این شرکت 
با تولید محصولات باکیفیت و اشتغال زایی برای جوانان استان کرمانشاه، 
نقش مهمی در توسعه اقتصادی این استان ایفا می کند./ روابط عمومی

هفته نامه اقتصادی ایران

استاندار کرمانشاه در بازدید از ایران خودرو مطرح کرد

توسعه سایت ایران خودرو کرمانشاه را دنبال می کنیم

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، با بیان این که با وجود مشکلات 
تامین ارز، فشارهای ناشی از تحریم و کمبود نقدینگی، توانسته ایم اهداف 
تولید را دنبال کرده و تیراژ تولید را نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
افزایش دهیم، گفت: از ابتدای فروردین تا ۲5 دی ماه امسال، 45۳ هزار و 
501 دستگاه خودرو سواری و تجاری تولید شده که نشان دهنده افزایش 
حدود 10 هزار دستگاهی تولید نسبت به مدت مشابه سال گذشته است.

علیمردان عظیمی، با اشاره به روند صدور فاکتور خودروها، اظهار 
کــرد: از ابتدای فروردین تا ۲5 دی مــاه، 441 هزار و ۳9۲ فاکتور برای 
محصولات سواری و تجاری سنگین و نیمه سنگین صادر شده و میزان 
عرضه محصولات در این بازه زمانی نیز، 45۷ هزار و ۲49 دستگاه بوده 

است.
وی با اشاره به برنامه های توسعه محصولات، عنوان کرد: در حال 
حاضر با بهبودهــای صورت گرفته در محصولات فعلــی و انطباق با 
استانداردهای 85گانه، تولید ادامه دارد و تا پایان امسال خودرو جدید ری را 

نیز به سبد محصولات افزوده خواهد شد.
عظیمی با بیان این که رویکرد صنعت خودروسازی کشور براساس 
راهبرد وزارت صمت، بر تولید خودرو برقی متمرکز شــده، عنوان کرد: 
ایران خودرو به عنوان اولین خودروساز داخلی توانسته با تکیه بر توانمندی 
مهندسان و متخصصان این صنعت طراحی خودرو برقی را با موفقیت انجام 
دهد و در صورت حمایت و ایجاد زیرســاخت های لازم، ظرف یک سال 

آینده محصول ری را برقی را به تولید انبوه خواهد رساند.
وی با تاکید بر این که علاوه بر حفظ روند رو به رشد تیراژ تولید در 
شاخص های کیفیت محصولات نیز توانسته ایم گام های موثری برداریم، 

خاطرنشان کرد: در آذرماه امسال بیش از ۷0 درصد 
در شــاخص خودروهای متوقف و متوقع در شبکه 
خدمات پس از فروش نسبت به مدت مشابه سال 
1401 بهبود حاصل شــده و از تعداد این خودروها 

کاسته شده است. 
به گفته عظیمی، با برنامه ریزی شبکه خدمات 
پــس از فروش و ایجاد انبارهــای مجازی در دفاتر 
منطقه ای برای قطعات دارای بیش ترین تعویض و 
تامین ویژه قطعــات پرتعویض، تعداد خودروهای 

متوقع و موقف مدیریت شده است. 
وی با بیان این که در شاخص ارزشیابی کیفی 
سبد محصولات که توسط شرکت بازرسی کیفیت و 
استاندارد ایران اندازه گیری شده، شاهد بهبود پنج 
امتیازی در آذرماه امسال نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته و همچنین نســبت عملکرد سال 1401 
هستیم، افزود: براساس آخرید گزارش منتشر شده 
در شاخص رضایت از کیفیت اولیه محصول نیز که 
مربوط به مردادماه امســال است، شاهد بهبود 10 
امتیازی نسبت به مدت مشابه سال گذشته هستیم. 

عظیمی افزود: در شاخص ایرادات اظهار شده از سوی مشتریان 
)IQS( نیز شاهد بهبود شش امتیازی در مردادماه نسبت به عملکرد سال 

1401 هستیم.
به گفته مدیرعامل ایران خودرو، در شاخص درصد عدم سلامت 
خودرو در زمان تحویل به مشتری )طبق طرح follow up(، در آذرماه 

امسال 56 درصد بهبود نسبت به فروردین سال 1401 محقق شده است. 
وی تاکید کرد: گروه صنعتی ایران خودرو به عنوان بزرگ ترین تولید 
و تامین کننده خودرو در کشور، با طراحی و تولید محصول با کیفیت به 
دنبال افزایش رضایتمندی مشتریان است و در این مسیر از تمام ظرفیت ها 

و توانمندی موجود استفاده خواهد کرد. / روابط عمومی

افزایش 10 هزار دستگاهی تولید در ایران خودرو/ بهبود شاخص های کیفی محصولات

گفتگو-4

سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت خودرو 
ثبات مدیریت شرط لازم در اجرای توسعه خودروهای برقی

برای توسعه خودروهای برقی باید ابتدا چشم انداز دو تا سه دهه ای در 
این خصوص تدوین شود، همان جریانی که در سایر کشورها انجام می شود. 
نبود نگاه جامع به ظرفیت ها و چالش های موجود، سند توسعه خودروهای 

برقی را ناکام خواهد کرد.
در توسعه خودروهای برقی، نکته مهم هماهنگی لازم دستگاه های 
متولی مانند وزارت نفت، سازمان برنامه و بودجه و بانک مرکزی است و در 
واقع برای عملی شــدن این برنامه، این سه دستگاه باید در سند توسعه 

خودروهای برقی دیده شوند.
ثبات مدیریت در اجرای توسعه خودروهای برقی، شرط لازم در اجرای 
این طرح اســت. باید برنامه و پروژه ها به نحوی تعریف شوند که با تغییر 

دولت ها، کماکان ضمانت اجرایی داشته باشند.
در جریان واردات خودروهای برقی، تجهیز تاکسیرانی به محصولات 
پاک و اصرار به توسعه این محصولات بدون در نظر گرفتن شرایط جوی و 
زیرساختی کشور، نشان از عدم توجه وزارت صمت به ساختار صنعت خودرو 

دارد.
در تولید خودروهای برقی باتوجه به توافقات اخیر دولت با چینی ها، 
بایــد انتقال تکنولوژی صورت گیرد در حالــی که چینی ها توان انتقال 

تکنولوژی به خودروسازی کشور را ندارند.
در تولید خودروهای برقی اگر بخواهیم فقط به چین تکیه کنیم، فقط 
مونتاژ کار خواهیم بود. بنابراین وزارت صمت با ایجاد بستری برای همکاری 
طراحان، قطعه سازان و خودروسازان بزرگ دنیا با صنعت خودرو کشور، 
فضای رقابتی در تولید خودروهای برقی در داخل ایجاد کند تا بتوانیم در 

تولید محصولات برقی خودکفا شویم.
در صورت رفع موانع و مشکلات موجود، لازمه حرکت به سمت تولید 
خودروهای برقی توسط خودروسازان داخلی، سرمایه گذاری گسترده در 
بخش طراحی پیشرانه، بدنه و پلتفرم است البته در تمامی این زمینه ها، 
بخش قطعه سازی نیز باید هم گام با سایر بخش ها حرکت کرده و پیش برود.

بررسی اختصاص سالی 3میلیارد دلار برای واردات 
خودروهای برقی 

تولید خودروهای برقی نیاز به برنامه ریزی 
درازمدت دارد، نمی توان در کوتاه مدت مساله 
خودروهای برقی در ایران را به نتیجه رساند 

رشد اقتصادی به هفت درصد رسید، اجرای 
پروژه های عمرانی جدید ممنوع شد

داوود منظورمعــاون رئیس جمهورورئیــس ســازمان برنامه و 
بودجه،در نشست شورای برنامه ریزی و توسعه استان مازندران گفت: 
اقتصاد ایران یک دهه فرصت سوزی را پشت سر گذاشته و با تلاش دولت 
مردمی سیزدهم رشد اقتصادی آن از شرایط صفر و منفی خارج شده و 
اکنون و در سال جاری به هفت درصد رسیده است،میزان رشد اقتصادی 
کشور در 6 ماه نخست امسال در حالی به ۷ درصد رسیده که نرخ بیکاری 
در کشــور نیز ۷ درصد کاهش یافته اســت. دولت سیزدهم از کارنامه 
صحبت می کند و هر کارنامه خوبی به برنامه خوب و دقیق نیاز دارد. در 
همین راســتا نیز برای دولت ســیزدهم برنامه ریزی اساسی بر اساس 
اولویت ها و نظام مســائل مدنظر اســت،دولت برای شناسایی موانع 
پیش روی تولیدکنندگان برنامه ریزی و هدفگذاری کرده است، برای رفع 
موانع و مشکلات به نظرات تولیدکنندگان هم نیاز داریم، زیرا مشکل ما 
در حال حاضر تولید نیست، بلکه بازاررسانی و فروش است،زنجیره تولید 
مرغ اجداد، مرغ مادر و تخم مرغ های نطفه دار در حال بازســازی است، 
زیرا در دوره ای به دلیل سیاست های نادرست این زنجیره دچار آسیب 
شــد،باید زنجیره تولید دام در کشور به گونه ای بازسازی شود تا نیاز به 
واردات گوشــت وجود نداشته باشد، در بازار مرغ و گوشت برنامه ریزی 
دقیق صورت گرفته و تا آخر خرداد ســال آینده زنجیره مرغ و گوشت 

کشور بازسازی می شود.
سد انحرافی لشتو شهرستان رامسر یکی از زیرساخت های مهم 
مهار آب های سطحی برای تأمین آب کشاورزی با حضور منظور معاون 
رئیس جمهور ، استاندار و مسئولان محلی به بهره برداری رسید،ساخت 
این سد انحرافی روی رودخانه چالکرود تأثیر زیادی در تأمین آب مورد 

نیاز باغ ها و زمین های کشاورزی منطقه دارد .
اجتناب سازمان برنامه از پروژه های جدید عمرانی

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: این سازمان از شروع طرح های 
جدید عمرانی مگر در موارد ضروری اجتناب می کند. منظور در صفحه 
مجازی خود نوشــت: »ســازمان برنامه و بودجه در راســتای تأمین 
حداکثری رضایت عمومی به تخصیص اعتبارات عمرانی برای تکمیل 
طر ح های زیرساختی با اولویت طرح های در آستانه بهره برداری و وعده 
شده در سفرهای استانی رئیس جمهور می پردازد و از شروع طرح های 
جدید مگر در موارد ضروری اجتناب می کند.« منظور پیش از این هم 
از اختصاص ۷ هــزار و 500 میلیارد تومان برای طرح های حوزه آب و 
فاضلاب با هدف تکمیل زنجیره تأمین انرژی خبر داده بود،در راستای 
تحقق راهبرد رشد تولید در سال جاری، 11 هزار و 500 میلیارد تومان 
جهت توسعه زیرساخت های حمل و نقل به بیش از 1۲ کلان پروژه در 
این حوزه تخصیص داده شد،منظور پیش از این از اختصاص ۷5 درصد 
اعتبارات حوزه بهداشــت و درمان از طــرف دولت و نیز از تخصیص 4 
میلیارد و ۲۷۳ میلیون دلار برای حوزه درمان بودجه در سال جاری خبر 

داده بود.
 پرداخت 33 هزار میلیارد تومان

 اعتبار عمرانی در 20 روز
خزانه داری کل کشور از یکم تا بیستم دی امسال، ۳۳ هزار میلیارد 
تومان اعتبار به پروژه های عمرانی پرداخت کرد. به گزارش فارس، بودجه 
عمرانی یکی از محورهای توسعه ای قوانین بودجه سالیانه است و تغییر 
در رشــد این اعتبــارات می تواند معیاری برای ارزیابی روند توســعه 
زیرساخت های کشور باشد. در دولت سیزدهم پرداخت اعتبارات عمرانی 
رشد قابل توجهی داشته است به طوری که میزان پرداخت ها از ۷۷ هزار 
و 4۷0 میلیارد تومان در سال 1۳99 به 140 هزار و 90۲ میلیارد تومان 
در ســال 1400 و در سال 1401 با رشد 94.5 درصدی نسبت به سال 

قبل به ۲۷۳ هزار و 816 میلیارد تومان رسیده است./ ایرنا

خبر

 آیین نامــه واردات خودروهای نو و مصوبه ســود بازرگانی انواع 
خودورهای سواری برقی اعلام شد. معاون اول رئیس جمهوری، آیین نامه 
واردات خودروهای نو را ابلاغ کرد که براساس این مصوبه واردات خودروی 
سواری زیر ۲0 هزار یورو مجاز بوده و اولویت با واردات خودروهای اقتصادی 

کمتر از 10 هزار یورو است.
محمد مخبر آیین نامه واردات خودروهای نو را به وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، وزارت امور اقتصادی و دارایی، وزارت امور خارجه، سازمان 
برنامه و بودجه، بانک مرکزی، ســازمان ملی استاندارد، معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور، دبیرخانه شورای عالی مناطق 

آزاد تجاری و ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز ابلاغ کرد.
هیات وزیران در جلسه 10 دی ماه 140۲ به پیشنهاد وزارت صنعت، 

معدن و تجارت و به اســتناد اصل یکصد و سی و هشتم قانون اساسی 
جمهوری اسلامی ایران و ماده )4( قانون ساماندهی صنعت خودرو مصوب 
1400 و اصلاحات بعدی آن، آیین نامه واردات خودروهای نو را به شرح 

زیر تصویب کرد:
گفتنی است؛ براساس ماده )1( این آیین نامه، سقف واردات خودرو، 
بنابر ضرورت و براساس نیازسنجی بازار خودروی کشور، به صورت سالانه 

و با رعایت قوانین و مقررات مربوطه، تعیین می شود.
طبق ماده )۳(، منابع ارزی مورد نیاز این آیین نامه با رعایت ضوابط 
ارزی بانک مرکزی، از محل ارز حاصل از صادرات، سرمایه گذاری خارجی 

با اولویت حمل ونقل عمومی و سایر منابع ارزی مورد تایید بانک مرکزی 
تامین خواهد شد.

ماده )4( بر ممنوعیت ورود و ترخیص خودروهای فاقد ثبت  سفارش 
و بدون تخصص ارز تاکید دارد و آن را مصداق قاچاق برشمرده است.

ثبت سفارش صادره، پس از ورود خودرو به کشور نیز فاقد اعتبار 
است.

براســاس بند ۷ ماده )5( این آیین نامه؛ ثبت ســفارش و واردات 
خودروهای سواری با حجم بالاتر از ۲500 سی سی، ممنوع است.

براساس ماده )۷( این آیین نامه، مبنای تعیین ارزش خودرو و حقوق 

ورودی، براساس تبصره 6، اصلاحی ماده واحد قانون چگونگی محاسبه و 
وصول حقوق گمرکی، سود بازرگانی و مالیات انواع خودرو و ماشین آلات 
راهسازی وارداتی و ساخت داخل و قطعات آن ها، موضوع ماده )1۲( قانون 

الحاق موادی به قانون ساماندهی صنعت خودرو مصوب 140۲ است.
رئیس سازمان توسعه تجارت از ابلاغ مصوبه واردات خودروهای 
برقی با پیگیری های وزارت صمت خبر داده و اعلام کرد که سقف قیمتی 

برای خودروهای برقی برداشته شده است.
طبق اعلام رئیس ســازمان توســعه تجارت، در مصوبه واردات 
خودروهای برقی، سقف قیمتی برداشته شده و سود بازرگانی یک تا ۲6 
درصد در نظر گرفته شده است. به گفته این مقام مسئول محدودیت واردات 
خودروی برقی با هر قیمتی صرفا به صورت کلی، برای خودروهای آمریکایی 

وجود دارد و طبق ابلاغیه هر خودرویی با هر قیمتی )جز برند آمریکایی( 
منــع ورود ندارد. ضیغمی تاکید کرد: ازســوی دیگر طبق این مصوبه، 
خوروهای برقی می توانند به لحاظ قیمتی بسیار رقابتی باشند و خودروهای 

با کیفیت امکان ورود خواهند داشت.
گفتنی است هیات وزیران در جلسه ششم دی ماه به پیشنهاد وزارت 
صنعت، معدن و تجارت و به استناد اصل یکصد و سی و هشتم قانون اساسی 
تصویب کرد. سود بازرگانی انواع خودروهای سواری برقی با شماره تعرفی 
8۷0۳8000 به شرح ذیر تعیین شد. خودروهای برقی تا ۲0 هزار یورو، 
سود بازگانی یک درصد، خودروهای برقی بالاتر از ۲0 هزار تا ۳0 هزار یورو 
11 درصد ســود بازرگانی و خودروهای بالاتر از ۳0 هزار یورو ۲6 درصد 

سود بازرگانی اختصاص می یابد./مهر

ابلاغآییننامهوارداتخودروهاینوومصوبهسودبازرگانیخودروهایبرقی

دکتر نادر  نوروزی با حضور در دانشگاه آزاد اسلامی با رئیس ، معاونان و کارکنان واحد کرمانشاه دیدار و گفتگو نمود.شهردار کرمانشاه در این دیدار با تأکید بر ارتباط بیشتر و دوسویه 
دانشگاه و مدیریت شهری گفت: بطور حتم هر چه ارتباط مجموعه علمی و دانشگاهی با مدیریت شهری بیشتر باشد توسعه و آبادانی برای شهر کرمانشاه دنبال خواهد داشت و برای 
تعمیق این ارتباط شهرداری کرمانشاه از هیچ تلاشی دریغ نخواهد ورزید. به گزارش مرکز اطلاع رسانی اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری کرمانشاه ، دکتر نادر نوروزی 
گفت: خوشبختانه دانشگاه آزاد اسلامی از ظرفیت و پتانسیل های خوبی برخوردار است که با استفاده از آن در مدیریت شهری می توان آینده درخشانی را برای هر دو مجموعه 
دانشگاه و شهرداری متصور بود چرا که تبادل تجربیات و دانش همیشه منجر به ماندگاری کارها و اقدامات خوب ، تاثیر گذار و هدفمند می گردد.  در این دیدار صمیمانه مواردی 
نظیر: مشخص کردن میزان عوارض سالیانه مربوط به دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرمانشاه، اخذ مجوز ورودی خودروها به دانشگاه از سمت بزرگراه کربلا همچنین ایجاد یک راه 
دسترسی شهری و الحاق بخشی از دانشگاه به شهر مطرح گردید. از دیگر نکات  این دیدار حضور شهردار کرمانشاه و همراهان ایشان در مزار پنج شهید گمنام آرمیده در دانشگاه و 

تجدید عهد و پیمان با شهدای انقلاب، شرکت در فریضه نماز جماعت همچنین حضور در طرح سراسری یکشنبه های قرآنی و طرح تلاوت قرآن در مسجد الغدیردانشگاه بود.

دانشگاهآزاد
اسلامیازظرفیتو
پتانسیلهایخوبی

برخورداراست

   شــرکت امدادخودرو سایپا در گامی نوآورانه، خود را برای 
ارائه خدمات امداد تخصصی به خودروهای الکتریکی آماده می 

کند.
این خدمات با هدف حمایت از مالکان خودروهای الکتریکی 
در آینده نزدیک و همزمان با ورود خودروهای برقی به کلان شهر 
تهران به مشــتریان ارائه خواهد شد و در ادامه با توجه به استفاده 
بیشتر مشتریان از خودروهای الکتریکی در شهرهای بزرگ، ارائه 
خدمات امدادی به مشتریان این شهرها در دستور کار قرار خواهد 

گرفت. 

تعمیرات تخصصی در مواقع اضطراری، شــارژ الکتریکی 
درصــورت نیاز، تامین قطعات الکتریکی در هنگام ارائه خدمات 
امــدادی، حمل خودرو به نزدیکتریــن محل تخصصی تعمیر 
خودروهای الکتریکی، پشتیبانی تلفنی و مشاوره فنی، ارائه آموزش  
لازم به مشتریان برای بهره وری بیشتر از خودروهای الکتریکی از 
جمله خدماتی است که شرکت امدادخودرو سایپا برای مشتریان 
در ردیف برنامه های توسعه ای خود در حوزه خدمات امدادی به 
خودروهای الکتریکی قرار داده است و در فاز اول در شهر تهران به 

مرحله اجراء در خواهد آمد. 
شرکت امدادخودرو سایپا در حال حاضر با توجه به گستردگی 
ناوگان خدمات امدادی خود در کشور به مشتریان گروه خودرو 
سازی سایپا و همچنین سایر خودروهای تولید داخل و خارج در 
قالب اشــتراک امدادی، خدمات ارائه می دهد و سایر دارندگان 
خودروهای سواری نیز می توانند با خرید اشتراک خدمات امدادی 

کوتاه مدت و یکساله از طریق مراجعه به سایت و اپلکیشن شرکت 
امداد سایپا یا تماس با 096550 نسبت به ثبت درخواست خدمات 
امدادی اقدام کنند. همچنین مشتریان می توانند جهت دریافت 
خدمات خودرو در محل مشتری و یا خرید کارت طلایی سایپا با 

شماره تلفن 0۲184444 داخلی ۳ تماس حاصل کنند.
گروه سایپا خودروهای برقی چانگان و سینوگلد را 

وارد می کند
گروه خودروسازی ســایپا در آینده ای نزدیک خودروهای 

برقی چانگان و سینوگلد را وارد و به بازار عرضه می کند.
به گزارش سایپانیوز،  گروه خودروسازی سایپا در راستای 
اســتراتژی و برنامه ریزی وزارت صمت و همچنین مســئولیت 
اجتماعی خود اقدام به واردات خودروهای برقی مطابق با آخرین 
استانداردهای روز دنیا کرده است. بر این اساس در گام اول، سایپا 
محصول شرکت چانگان به نام ایدو EV460 و سینوگلد 5 تانگو 

را به سبد محصولات وارداتی خود افزوده است و در آینده ای نزدیک 
شاهد ورود این خودروها به بازار خواهیم بود.

چانگان یکی از شناخته شده ترین شرکت های خودروساز 
چینی است که در زمینه تولید خودروهای برقی اقتصادی و لوکس 
موفقیت های زیادی داشته است. چانگان ایدو EV460 مدل برقی 
سدان ایدو است که به عنوان یک محصول الکتریکی اقتصادی در 

بازار چین عرضه می شود.
خودروهای تمام برقی یاد شده از باتری جدید و به روز  بهره 
می برند و همچنین قابلیت شارژ در منزل و شارژ سریع را دارند. این 
خودروها با یکبار شارژ می توانند مسافت طولانی را پیمایش کنند. 

باتری این خودروها از سوی شرکت تولیدکننده گارانتی دارد.
گروه خودروسازی ســایپا در حال مذاکره با چند شرکت 
مطرح دیگر بــرای واردات خودروهای برقی در انواع کلاس های 

ابعادی و قیمتی است.

خودروهای برقی ویژگی های متعددی دارند که از جمله آن 
می توان به کیفیت سواری بهتر به همراه راحتی سرنشین،  عدم نیاز 
به مراجعه به پمپ بنزین و توانایی شارژ خودرو در منزل،  هزینه 
نگهداری پایین تر نسبت به خودروی بنزینی،  قیمت کمتر برق )در 
ســطح جهانی( نسبت به سوخت فســیلی و آلایندگی پایین و 

دوستدار محیط زیست اشاره کرد.
از دیگر امکانات و تجیزات این خودروها می توان به فرمان 
برقی، صفحه جلو آمپر بزرگ )Cluster(، سیســتم نگه دارنده 
خودکار )Auto Hold(، سیستم کنترل پایداری )ESP( و ... 

اشاره کرد.

همزمانباوارداتوتولیدخودروهایالکتریکی:
امدادخودروسایپاخودرابرایارائهخدماتبهخودروهایالکتریکیآمادهمیکند
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اعضای هیأت مدیره بانك قرض الحسنه مهر ایران 

انتخاب شدند
مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده بانک قرض الحسنه مهر ایران 
برگزار شــد و با رأی نمایندگان ســهامداران، اعضای هیأت مدیره این بانک 
مشخص شدند.به گزارش روابط عمومی و امور مشتریان بانک قرض الحسنه 
مهر ایران، مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده بانک با حضور 100 درصد 
سهامداران بانک برگزار شد.دستور کار این مجمع انتخاب اعضای هیأت مدیره 
بود. با رأی مثبت همه نمایندگان سهامداران، دکتر »سید سعید شمسی نژاد«، 
»عیسی امامی«، »محمدرضا محمودپناه«، »مصطفی ازگلی« و »حمیدرضا 
توسلی« به عنوان اعضای هیأت مدیره بانک انتخاب شدند.همچنین مجمع 
عمومی فوق العاده بانک نیز با دستور کار تغییر اساسنامه بانک و افزایش سرمایه 
بانک تشکیل شد.در این مجمع افزایش سرمایه بانک از 5 همت به 4/8 همت 
به تصویب همه نمایندگان سهامداران رسید. این افزایش سرمایه از محل سود 
انباشته و مطالبات سهامداران در سال مالی 1401 است.تغییر اساسنامه بانک 
قرض الحسنه مهر ایران نیز دستور کار دیگری بود که در مجمع عمومی فوق العاده 
بانک به تصویب رسید. تغییر اساسنامه بانک با مجوز شورای پول و اعتبار صورت 
گرفته که آن را در جلسه 1۳69 خود مورخ 9 آبان سال 140۲ به تصویب رساند.
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هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین9
معاون اقتصادی و مالی فولاد مبارکه از اختصاص تندیس زرین جایزه ملی مدیریت مالی ایران به فولاد مبارکه برای نخستین بار در صنعت فولاد کشور خبر داد.مهدی 
کویتی، ضمن تبریک کسب این موفقیت و سربلندی، در خصوص اهمیت اخذ سطح زرین این جایزه ملی گفت: طی فرایندی، اظهارنامه و عملکرد فرایندهای اقتصادی 
و مالی شرکت به مرکز جایزه ملی مدیریت مالی ایران ارائه شد و از سوی ارزیابان این جایزه به طور کامل موردبررسی و ارزیابی قرار گرفت. نتیجه بررسی ارزیابان 
نشان داد که فولاد مبارکه هم از منظر شفافیت گزارشگری مالی و هم از منظر فرایندها و کنترل های مالی، کفایت و لیاقت دریافت این جایزه ملی را دارد و امروز 
خرسندیم که این جایزه ملی به گروه فولاد مبارکه تعلق گرفته است.کسب این افتخار، حاصل تلاش تنها معاونت اقتصادی و مالی نیست، بلکه نتیجه زحمات همه 
معاونت ها و مدیریت های زیرمجموعه آن هاست.وی در خصوص انگیزه فولاد مبارکه برای شرکت در این ارزیابی بیان داشت: فولاد مبارکه در ارزیابی های متنوعی 
شرکت می کند و در این ارزیابی به این دلیل حضور یافت که فرایندهای مالی را از منظر دیگری غیر از حسابرسی و بازرسی و از منظر فرایندها و از نظر متخصصان این 

حوزه موردبررسی قرار دهد که خوشبختانه نتیجه بررسی ها منتج به کسب بالاترین نشان این ارزیابی یعنی تندیس زرین جایزه ملی مدیریت مالی ایران گردید.

افتخاریدیگربرای
صنعتکشور؛اختصاص

تندیسزرینجایزه
ملیمدیریتمالی

ایرانبهفولادمبارکه

 اجرای پروژه فیبرنوری منازل و 
کسب و کارها در تهران

تأمین 9۰ درصد نیاز دارویی کشور 
توسط شرکت های دانش بنیان

 دومین جلسه هم اندیشی برای اجرای پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارها 
در شهر تهران، با حضور عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، علیرضا 
زاکانی شــهردار تهران و معاونان شهردار و شهرداران مناطق ۲۲ گانه پایتخت در 
ساختمان خیابان بهشت برگزار شد.در این جلسه وزیر ارتباطات با تشریح آخرین 
وضعیت پیشرفت پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارها در کشور بر لزوم اجرای هر 

چه سریعتر این پروژه در شهر تهران تاکید کرد.
علیرضا زاکانی شهردار تهران نیز با توجه به نقشی که این پروژه برای توسعه 
شهر تهران و افزایش رضایتمندی شهروندان تهرانی دارد، از همه شهرداران مناطق 
شهرداری خواست تا در اجرای این ابر پروژه حداکثر همکاری را با وزارت ارتباطات 
داشــته باشند، اوایل دی ماه بود که تفاهمنامه ای میان وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات و شهرداری تهران برای اجرای پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارها در 
پایتخت میان طرفین امضاء شد.براساس گزارش سایت شهر، طبق آخرین اطلاعات 
منتشر شده در سایت iranfttx.ir، تاکنون بیش از 5 میلیون و ۲00 هزار خانوار در 
پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارها در سراسر کشور تحت پوشش قرار گرفته اند 
و چندی پیش توسط رئیس جمهوری، این پروژه در استان گلستان به عنوان نخستین 
 اســتانی که تمام ۳۷ شهر آن تحت پوشــش فیبرنوری قرار گرفته است، رسماً 

افتتاح شد.
اپراتورها باید افزایش قیمت اینترنت را صرف خرید تجهیزات 

و توسعه شبکه کنند
عیســی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: موافقت با افزایش 
۳4درصدی تعرفه های اینترنت مشروط به افزایش ۳0درصدی سرعت اینترنت همراه 
تا خردادماه سال آینده است، بنابراین از اپراتورها تعهد گرفته ایم که ریال به ریال این 
افزایش قیمت، صرف توسعه شبکه و خرید تجهیزات شود.وی در توضیحی پیرامون 
دلایل افزایش تعرفه  اینترنت در کشور گفت: از آنجا که توسعه بخش قابل توجهی از 
زیرساخت های ارتباطی کشور بر عهده بخش خصوصی است، باید زیرساخت ها را 
به منظور افزایش کیفیت شبکه توسعه داد، اما عدم سرمایه گذاری در این حوزه کندی 
شبکه را به دنبال خواهد داشت که در نهایت مردم از آن متضرر می شوند، طی سال های 
گذشته باوجود افزایش هزینه اپراتورها، تعرفه ها همچنان ثابت مانده بود، به همین 
دلیل اپراتورها قادر به ســرمایه گذاری برای توسعه زیرساخت ها نبودند، هرچند 
درخواســت افزایــش 100درصدی تعرفه های اینترنت را داشــتند، اما به دنبال 
بررسی های انجام شده در وزارتخانه نهایتا با افزایش ۳4 درصدی تعرفه ها موافقت 
کردیم که البته این ۳4درصد هم صرفا بر ترافیک بین الملل اعمال شد. در واقع بهای 
ترافیک داخلی همچون گذشته است، بنابراین میانگین افزایشی - که مردم احساس 
می کنند- کمتر از ۳4 درصد مذکور خواهد بود،هیچ بسته  اینترنتی بیشتر از ۳4 درصد 
افزایش نداشته است، از اپراتورها تعهد گرفته ایم که ریال به ریال این افزایش قیمت، 
صرف توسعه شبکه و خرید تجهیزات شود و سرعت شبکه ظرف شش ماه آینده 
افزایش پیدا کند، علاوه  بر نسل پنجم، پوشش نسل چهارم در کشور بیشتر شود تا در 
نهایت با افزایش کیفیت و سرعت شبکه رضایت مندی مردم بالا رود، طبق تعهد گرفته 
شده در حوزه ارتباطات موبایل باید تا خردادماه سال آینده سرعت ۳0 درصد افزایش 
پیدا کند، در حوزه ارتباطات ثابت پروژه بزرگ فیبر نوری را در دستور کار داریم که 
اکنون 5.5 میلیون خانوار را در سراسر کشور تحت پوشش قرار داده و در حدود 160 
شهر فراگیر شده است که تا پایان سال پوشش 8میلیون نفر امکان پذیر می شود، البته 
سرعت اینترنتی که در این پروژه تقدیم مردم خواهد شد تا 100 برابر سرعت فعلی 

یعنی هزار مگابیت بر ثانیه خواهد بود.

دکتربهرام عین اللهی وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی در 
افتتاحیه دومین نمایشگاه محصولات دانش بنیان حوزه غذا، دارو و تجهیزات 
از ۲۳ قلم محصول جدید شامل داروهای ضد سرطان، محلول های چشمی، 
کیت رادیودارویی، داروی تزریقی تشخیص سرطان پروستات و همچنین 
تجهیزات پزشکی رونمایی کرد و گفت: ایران با وجود تحریم ها و مشکلاتی 
که مسأله بانکی برایش ایجاد کرده امروزه کارنامه درخشانی در همه حوزه ها 
بویژه حوزه سلامت دارد به طوری که اکنون بیش از 90 درصد داروها و حدود 
40 درصد تجهیزات پزشکی مورد نیاز کشور توسط شرکت های دانش بنیان 

تولید می شود.
یکهزار و ۲85 شرکت دانش بنیان سلامت محور داریم. کیفیت مطلوب 
محصولات دانش بنیان ایرانی سبب شده است بسیاری از کشورهای همسایه 

و حتی دورتر خواهان محصولات ایرانی باشند.
با اجرای برنامه های حمایتی و اعطای تسهیلات بانکی، در یک سال 
گذشته ایجاد شرکت های دانش بنیان در حوزه سلامت رشد قابل ملاحظه ای 
داشته است. گسترش شرکت های دانش بنیان و پارک های علم و فناوری از 
مهم ترین اقداماتی است که در دولت سیزدهم مورد توجه قرار گرفته است؛ 
به طوری که حدود 1۲ پارک علم  و فناوری و حدود 600 شرکت دانش بنیان 
در سطح کشور فعال هستند. همین امر منجر به اتفاقات خوبی در حوزه دارو 
شده است. مفتخریم اکنون 99 درصد داروی مورد نیاز کشور در داخل تولید 
می شــود. در زمینه ماده اولیه 50 درصد آن را خودمان تولید می کنیم و 
امیدواریم در این بخش هم رشد داشته باشیم،حدود ۳0 هزار میلیارد تومان 
تسهیلات از بانک های عامل به شرکت های دانش بنیان اختصاص داده شده 
اســت، بزرگ ترین حمایت ما از دانش بنیان ها، خرید دارو و تجهیزات این 
شرکت هاست؛ به عنوان مثال امسال قرارداد خرید ۳5 دستگاه سی تی اسکن 

داخلی را بستیم و این کمک بزرگی است.
امسال به همت این شرکت ها ۳۳ نوع از تجهیزات پزشکی، 1۷ قلم 
دارو و 8 قلم داروی طب سنتی در کشور مورد بهره برداری قرار گرفته است 
و با ادامه حمایت دولت و افزایش تولید انبوه، بزودی جشــن خودکفایی را 

خواهیم گرفت.
 50 درصد از شرکت های دانش بنیان  

در حوزه دارو فعالیت می کنند
سیدحیدر محمدی، رئیس سازمان غذا و دارو گفت: سیاست ما حرکت 
به سمت عمق تولید و کاهش ارزبری است. این رویداد عرصه مهمی برای 
حوزه ســلامت و همه ذی نفعان آن است تا با دستاوردهای این حوزه آشنا 

شوند.
معاون وزیر بهداشت با بیان اینکه سال گذشته حدود ۲1 درصد داروها 
ارزبری بالای یک میلیون دلار و 10 درصد آنها ارزبری بالای ۳ میلیون دلار 
داشتند، اظهار داشت: هرچه به سمت توسعه دانش بنیان ها برویم، عمق تولید 

بیشتر شده و هزینه تمام شده کمتر می شود.
محمدی، سیاســت وزارت بهداشــت را حمایت از شــرکت های 
دانش بنیان عنوان کرد و افزود: قبل از انقلاب ۲0 درصد نیاز دارویی کشور 
در شرکت های داخلی تولید می شد و 80 درصد را واردات تشکیل می داد. 
این درحالی است که امروز بیش از 90 درصد نیاز کشور را تولید داخل تشکیل 

می دهد.
شناسایی 56 بیماری متابولیک با کیت های غربالگری نوزادان

محمد اسلامی، رئیس سازمان انرژی اتمی، با اشاره به ۲۲ محصول که 
در فاز بالینی سازمان انرژی اتمی است، گفت: صنعت هسته ای، شکافنده 
مسیر پیشرفت علم و فناوری است و امروز ایران به عنوان یک بازیگر مطرح 
در دنیا دیده می شود. آب سنگین، یک تحول اساسی در تولید دارو به حساب 
می آید و ایران در این زمینه از قابلیت بالایی در دنیا برخوردار است،یکی از 
این محصولات کیت غربالگری نوزادان اســت که تحول اساسی در حوزه 
بهداشت و درمان به شــمار می رود و می توان با استفاده از آن 56 بیماری 

متابولیک را در نوزادان شناسایی کرد.
اسلامی با بیان اینکه استفاده از این فناوری هزینه های درمان را کاهش 
و کیفیت زندگی را افزایش می دهد، از وزیر بهداشت خواست تا دستور لازم 
را برای استفاده از این کیت های غربالگری صادر کند.اسلامی به ورود صنعت 
هسته ای به حوزه فناوری پلاسما و استفاده از آن در درمان بیماری ها اشاره 
کرد و گفت: حوزه پلاسما می تواند علاوه بر استفاده در بخش کشاورزی و 
صنعت، در پلاسماتراپی برای درمان سرطان و زخم های بدخیم بویژه دیابت، 

استفاده شود.
 صادرات دارو و تجهیزات پزشکی تا سه برابر افزایش می یابد

روح الله دهقانی فیروزآبادی، معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری، 
گفت: معاونت علمی ریاســت جمهوری برای حمایت از شــرکت های 
دانش بنیان صادرات را مدنظر قرار داده و پیش بینی می شــود میزان این 
صادرات بخصوص در بخش دارو و تجهیزات پزشــکی سه برابر شود،همه 
کشورهای دنیا دنبال آن هستند که محصولات راهبردی در حوزه سلامت 
داشته باشند. ایران در این زمینه خوب عمل کرد و کشورهای دنیا خواهان 

مشارکت با ما برای تولید محصول مشترک هستند./وبدا

وزیر جهادکشــاورزی بر ورود تحقیقات کاربردی به مزارع و واحدهای 
تولیدی کشاورزی تاکید کرد و دانش بنیان سازی کشاورزی را تنها راه بقای 

کشاورزی ایران برای تأمین امنیت غذایی کشور دانست.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت جهاد کشــاورزی، محمدعلی 
نیکبخت در نشست با رییس، معاونین و رؤسای موسسات تحقیقاتی افزود: 
وزارت جهادکشاورزی متولی سفره و معیشت مردم است و باید غذای سالم و 

کافی را در اختیار جامعه قرار دهد.
وزیر جهادکشاورزی با اشاره به 1۲ قلم محصول اساسی کشاورزی در 
کشور اظهارداشت: ما باید این محصولات را با توجه به اقلیم خشک و نیمه خشک، 
محدودیت منابع آب و خاک و عقب ماندگی در سرمایه گذاری کشاورزی، تولید 

کنیم.
وی با تاکید بر پیشرفت کشاورزی به رغم محدودیت  های موجود، تصریح 
کرد: ما راهی به جز کشاورزی دانش بنیان برای افزایش بهره وری نداریم و در راه 
رسیدن به آن ناگزیر از عملیاتی ساختن و کاربردی کردن تحقیق و پژوهش و 
کشاندن دانش به عرصه  مزارع هستیم ، ۲.5 درصد مقالات کشاورزی جهان 
مربوط به تات است و این افتخار بزرگی برای ایران است، این افتخار  باید در پای 
ســاقه گندم، تولید بذر و نهاده، فناوری واحد تولیدی و همه زیربخش های 
کشاورزی تزریق شود و میوه آن که بهره وری و فراوانی تولید با منابع محدود 

است، شاکله امنیت غذایی پایدار را بسازد.
او دانش بنیان کردن کشاورزی و افزایش بهره وری را خواست رهبری و 
مطالبه رییس دولت دانســت و گفت: علم را از چاردیواری مراکز تحقیقاتی و 
پژوهشی بیرون آورید و ردپای تات را در جای جای زیربخش های کشاورزی 

باقی گذارید.
وزیر جهاد کشاورزی بر استفاده از ظرفیت دانشگاهی، معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری، سازمان انرژی اتمی، هنرستان های آموزش و پرورش 
و کشاورزان پیشرو تاکید کرد و همبستگی مبارک اجرا و تحقیق را گره گشای 

مشکلات کشاورزی کشور خواند.
در این نشست، استفاده از ظرفیت شرکت های دانش بنیان کشاورزی و 
نخبگان فعال در این بخش و اقتصادی شدن آنان از راه فروش دانش و فناوری، 

دیگر توصیه نیکبخت به مسوولان سازمان تات بود.           
پیگیر رفع تعهد ارزی محصولات کشاورزی هستیم

 علیرضا پیمان پاک،قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی گفت: تمام تلاشمان 
را طی این چند ماه کردیم که در این مدت در جهاد کشاورزی بیشترین ارتباط 
را با فعالان اقتصادی و تشکل ها در صادرات و واردات بخش کشاورزی داشته 
باشیم و سعی کردیم مشکلات را بشنویم و تا جایی که در ساختار وزارت جهاد 

بوده پیگیری و موانع را حل کنیم،یکی از مهمترین اقداماتی که در وزارت جهاد 
کشاورزی انجام شد، چارچوب دادن به واردات در مرحله اول بود. حجم قابل 
توجهی از کالاهای اساسی توسط وزارت جهاد وارد کشور می شود و باید بتوانیم 
بازدهی را بالا ببریم و صرفه جویی ارزی داشته باشیم. از طرفی به تولیدکننده 

نیز آسیبی وارد نشود.
در بحث تنوع مبادی وارداتی اقداماتی امســال صورت گرفته است. با 
همکاری بیشتر تجاری با کشورهای اورسیا در حوزه کالاهای اساسی سهم 

واردات از این کشورها افزایش یافت.
استفاده از ظرفیت کشورهای همسایه و کشورهای نزدیک برای برخی 
اقلام کشاورزی از دیگر اقدامات امسال بود. در سال جاری با بحران کنجاله سویا 
مواجه بودیم که بخشی از نیاز کشور از هند تامین شد و رضایت زنجیره های 
تولید را نیز دربرداشت. وی همچنین به پیگیری مشکلات صادرات کیوی به 
هند، ثبت برخی از محصولات کشاورزی و مسائل دامپزشکی در روسیه نیز 

اشاره کرد.
وی به موضوع تعهد ارزی نیز اشاره کرد و گفت: این یک قانون مصوب 
مجلس است و وزارت جهاد کشاورزی در مساله تعهد ارزی و پیمان سپاری ارزی 
محصولات کشاورزی اختیاری ندارد. اما پیگیر این هستیم که برون سپاری ارزی 
از محصولات کشاورزی برداشته شود. اگر برگشت ارز را تسهیل کنیم، اظهارات 

واقعی تر می شود و صادرات توسعه می یابد. 
امکان صادرات گندم با جلوگیری از خرد شدن 

زمین های کشاورزی
علیرضا مهاجر،معاون زراعت وزیر جهاد کشــاورزی گفت: ۷0 درصد 
زمین های کشور معادل 1۲ میلیون هکتار هستند و مساحتی حدود پنج هکتار 
دارند. اگر جلوی خرد شدن آنها را بگیریم علاوه بر تداوم خودکفایی گندم، امکان 
صادرات وجود خواهد داشت، خرد شدن اراضی کشور تهدید جدی برای عملکرد 
و بهره وری محصولات کشــاورزی است که مجلس شورای اسلامی، مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، قوه قضائیه و حتی حوزه های علمیه باید کمک کنند،در 
راستای اجرای قانون جلوگیری از خرد شدن اراضی کشاورزی است که در سال 
1۳85 تصویب شد . به گفته مسئولان وزارت جهاد کشاورزی طی این سال ها 
قانون ارث مانع اجرای این قانون )جلوگیری از خرد شدن اراضی کشاورزی( شده 
است.کشاورزان طبق قانون ارث، زمین های کشاورزی را بین فرزندان تقسیم 
می کنند و زمین ها مدام کوچک تر می شود. در مناطق شمال کشور میانگین 
قطعات زمین های کشاورزی به حدود یک هکتار رسیده و هزینه تولید را بیشتر 
و درآمدها را کاهش داده اســت.طبق یک تحقیق اگر جلوی کوچک شدن 
زمین های کشاورزی گرفته نشود، طی 10 سال آینده متوسط زمین ها به کمتر 

از سه هکتار می رسد. در این صورت برداشت گندم کشور ممکن است به نصف 
هم کاهش می یابد.

سازمان امور اراضی کشور  اعلام کرد که طرح تجمیع زمین های کشاورزی 
و جلوگیری از خرد شدن زمین ها به صورت پایلوت در کشور اجرا می شود.
 کشت تمام مکانیزه گندم در برنامه هفتم توسعه

سهراب سهرابی، مجری طرح گندم وزارت جهاد کشاورزی هم با بیان 
این که ۳0 درصد کشت گندم به صورت مکانیزه انجام می شود، گفت: کشت 
مکانیزه گندم در قالب برنامه هفتم توسعه باید به 100 درصد برسد، ارزیابی ها 
نشان می دهد که گندم تولیدی کشور از کیفیت خوبی برخوردار است، با این 

حال ما به دنبال ارتقای این کیفیت هستیم. 
براســاس ارزیابی کیفیت گندم های ایران که با همکاری معاونت امور 
زراعت، مؤسسه تحقیقات اصلاح نهال، بذر و بخش شیمی غلات انجام شده، 
میزان پروتئین گندم تولید استان خوزستان نزدیک به 1۲ و پنج دهم درصد، 
استان فارس 1۲ و شش دهم درصد، گلستان 1۲ و شش دهم درصد، بوشهر 

1۲ و هفت دهم درصد و ایلام 1۲ و شش دهم درصد است.
سالانه دو هزار نمونه گندم دیم و آبی توسط مؤسسه تحقیقات نهال و بذر 
و ۲0 هزار نمونه هم از سوی مرکز پژوهش های غلات شرکت بازرگانی دولتی 
ایران ارزیابی می شــود. نتایج تحقیقات این دو مجموعه در مورد کیفیت این 
محصول با هم منطبق اســت.وی با اشاره به استاندارد 104 گندم گفت: این 
استاندارد ملی، گندم های تولیدی کشور را به گروه های درجه یک تا درجه چهار 
تقسیم می کند. گندم های درجه یک در 15 استان کشور از جمله خوزستان، 
گلستان، فارس، مازندران و هرمزگان تولید می شود که حداقل پنج میلیون تن 
از گندم های تولید کشور را شامل می شود و میزان پروتئین آنها بالای 1۲ درصد 
است،دولت گندم درجه یک، دو و سه را خرید تضمینی می کند، نیاز کشور به 
گندم با توجه به جمعیت در مجموع 1۲ میلیون تن در سال است و سال گذشته 
از 1۳ میلیون و 500 هزارتن گندم تولیدی، 10 میلیون و 400 هزارتن آن خرید 
تضمینی شد. بخشی از این میزان تولید هم مربوط به بذر گندم است و قسمتی 
نیز به مصرف طیور خانگی می رسد.او معرفی ارقام جدید را یکی از دلایل افزایش 
گندم تولیدی کشور عنوان کرد و گفت: در سال جاری 109 رقم جدید گندم 
آبی و دیم میان کشــاورزان توزیع کردیم. از 109 رقم جدید معرفی شده، ۷5 
رقم گندم آبی و ۳4 رقم دیم بوده اســت.وی در همین حال مصرف متعادل 
کودهای شیمیایی، مدیریت کنترل خسارت آفات به ویژه آفت سن، بیماری ها 
و علف های هرز، ارتقای کیفیت مدیریت آبیاری با توسعه سامانه های نوین آبیاری 
را از دیگر اقدامات برای افزایش کیفیت گندم تولیدی کشور برشمرد و گفت: 
اکنون ۲5 تا ۳0 درصد اراضی گندم به سیستم های آبیاری نوین مجهز هستند.

دانش بنیان سازی تنها راه بقای کشاورزی و امنیت غذایی کشور است خبـــرخبـــر
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 گردش حساب یکی از شاخص ها

 برای دهك بندی افراد است

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ملاک دهک بندی شــاخص های 
متعددی داشته که یکی از شاخص های آن گردش حساب بوده است.

به گزارش مرکز اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ، سیدصولت 
مرتضوی اظهار داشت: بخش قابل توجهی از کسانی که در دهک های درآمدی 4 
به بالا بودند، در دهک های یک تا ۳ قرار گرفته اند. ملاک دهک بندی شاخص های 

متعددی داشته که یکی از شاخص های آن گردش حساب بوده است.
وی افــزود: درباره حقوق کارگران برای ســال  آینده گمانه زنی ها و 
پیش داوری های مطرح است اما در شورای عالی کار که در وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی و براساس اصل ۳جانبه گرایی تشکیل می شود، نمایندگان 
دولت، کارفرمایان و کارگران با شاخص های قانونی درباره مزد سالیانه کارگران 
تصمیم می گیرند.مرتضوی ادامه داد: دولت یک سری سیاست های کمک 
معیشتی و تشویقی برای مردم دارد که بنا دارد به شکلی بتواند قیمت ها را 
متعادل کند.  وی گفت: یارانه نقدی تا آن زمانی که مصوب شده ادامه پیدا 

خواهد کرد و حذف نمی شود.

معاون سرمایه گذاری و امور شرکت های فولاد مبارکه ، از ادغام دو شرکت 
لوله سازی نورد لوله کوثر صنعت اسپادانا و تنبوشه سازان آتیه جی وابسته به 
هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان در راستای افزایش سودآوری برای ذی نفعان خبر 

داد.
عباس اکبری محمدی تأکید کرد: این ادغام در پی تأکید مدیریت ارشد 
گروه فولاد مبارکه مبنی بر استفاده حداکثری از ظرفیت های موجود و سودآوری 

هرچه بیشتر برای کشور و همچنین به منظور تقویت منابع مالی و عملیاتی، 
افزایش صرفه جویی و بهره وری شرکت ها، بهینه سازی و کاهش هزینه های 
عملیاتی و در راستای استراتژی راهبردی برای گرفتن سهم بیشتری از بازار در 
برابر سایر رقبا در دستور کار قرار گرفت.وی خلق فرصت های جدید کسب وکار، 
کاهش مالیات پرداختی و امکان استفاده از ظرفیت تولید و هم افزایی عملیاتی را 
از دیگر اهداف این کار دانست و افزود: بهینه سازی فرایندها برای تسهیل ارتباطات 
و جلوگیری از اســتانداردهای دوگانه، اشــتراک پایگاه های داده و تجربیات 
عملکردی رفتار با مشتریان، دسترسی به مزیت برند و حذف فعالیت های موازی 
از دیگر مواردی است که در این ادغام مدنظر بوده است.دو شرکت نورد لوله کوثر 
صنعت اسپادانا و تنبوشه ســازان آتیه جی از تولیدکنندگان مطرح لوله های 
درزجوش یا اسپیرال، سال گذشته توسط هلدینگ آتیه فولاد خریداری شدند 
و با برنامه ریزی های انجام شده توسط مدیران این هلدینگ به ظرفیت تولید 

رسیدند.

اخذ تصمیمات واحد و درنتیجه افزایش سودآوری برای 
ذی نفعان هلدینگ

معاون سرمایه گذاری و امور شرکت های فولاد مبارکه اذعان کرد: در دنیای 
کنونی که تغییرات بسیار سریع اتفاق می افتد، شرکت ها باید بتوانند چابک تر 
تصمیم بگیرند و فعالیت های موازی نداشته باشند و در این راستا، ادغام شرکت ها 
می تواند منجر به اخذ تصمیمات واحد و درنتیجه افزایش سودآوری برای مجموعه 
و ذی نفعان شــود. اکبری محمدی تصریح کرد: در این خصوص، پس از انجام 
بررسی های تخصصی و مطالعات اولیه، گفت وگوهای مفصلی با کارشناسان انجام 
گرفت و روش ادغام انتخاب شد که بر اساس آن، شرکت تنبوشه سازان آتیه جی 

در شرکت نورد لوله کوثر صنعت اسپادانا ادغام و منحل شد.
با ادغام این دو شرکت، هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان و 

 شرکت نورد لوله کوثر صاحب 5  خط تولید لوله درزجوش 
خواهد شد

با ادغام این دو شرکت، هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان و شرکت 
نورد لوله کوثر صاحب 5  خط تولید لوله درزجوش خواهد شــد که با 
استفاده از آن می تواند با تأمین نیاز 5 مشتری موازی، انواع لوله اسپیرال 
را باضخامت ۳ تا ۲5 میلی متر بر اساس استاندارهای ملی و بین المللی 

تولید کند و به جایگاه اول کشور در این زمینه دست یابد.
بهره مندی شرکت نورد لوله کوثر از 13 کیلومتر 
 راه آهن اختصاصی از دیگر فرصت های به دست آمده 

در این ادغام
بهره مندی شــرکت نورد لوله کوثــر از 1۳ کیلومتر راه آهن 
اختصاصی از دیگر فرصت های به دست آمده در این ادغام است که زمینه 
را برای حمل ۳۲0 هزار تن محصول این شرکت به نقاط مختلف کشور 
و نیز صادرات آن فراهم می کند تا امکانی برای خلق فرصت های جدید، 
کاهش هزینه های عملیاتی و کسب سود بیشتر برای سهام داران باشد.

ادغام دو شرکت لوله سازی نورد لوله کوثر صنعت اسپادانا و تنبوشه سازان آتیه جی وابسته به هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان

معاون توسعه و فناوری و اشتغال 
وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی گفت: 
در چند فصل اخیــر نرخ بیکاری در 
استان اصفهان کاهشی و تک رقمی 
شده اســت. نرخ مشارکت اقتصادی 
زنان اصفهانی نیز از میانگین کشوری 
بالاتر است و سهم ایجاد اشتغال زنان 
هم در استان از میانگین کشوری بالاتر 

است.
به گزارش اعتبار به نقل از  اداره 
کل روابــط عمومی و امور بین الملل 
استانداری اصفهان، محمود کریمی 
معاون توسعه و فناوری و اشتغال وزارت 
کار، تعاون و رفاه اجتماعی در حاشیه 

کارگروه اشتغال و سرمایه گذاری استان 
اصفهان گفت: عملکــرد مجموعه 
سیســتم بانکی در حوزه اشتغال در 
همراهی با بازار کار مطلوب بوده است، 
امــا به دلایــل اداری و اولویت بندی 
عملکرد بانک ها در حوزه اشتغال کمتر 
شده است، اما با پیگیری های مستمر 
وزارت کار تلاش می شود از نظام بانکی 
تسهیلات حوزه اشتغال را پیگیری 
می کنیم.تا پایان امسال و اوایل سال 
آینده باتوجه به پیگیری های شورای 
اشتغال فضای تسهیلات حوزه اشتغال 
بیشتر خواهد شد.در سال جاری نرخ 
بیکاری کل کشور به کمترین میزان 

خــود در ســال های اخیر رســیده 
بطوریکه در پاییــز 140۲ به هفت و 
شش دهم درصد رسیده است و نرخ 
بیکاری دانــش آموختگان وهم نرخ 
بیکاری زنان و نرخ اشتغال ناقص هم 
روند کاهشی داشــته است.در چند 
فصــل اخیر نرخ بیکاری در اســتان 
اصفهان کاهشــی و تک رقمی شده 
است بطوریکه نرخ مشارکت اقتصادی 
استان و نسبت اشتغال استان هم که از 
متغیرهای اساســی بازار کار است از 
میانگین کشوری بالاتر است و از نقاط 
بسیار مطلوبی است که در حوزه بازار 

کار استان به چشم می خورد.
کریمی گفت: استان اصفهان در 
حوزه کســب و کار های خرد نیز در 
تبصره 16، سال گذشته هم عملکرد 
قابل قبولی داشــت و امسال و سال 
گذشته هم در حوزه مشاغل خانگی 
عملکرد مطلوبی داشته و امیدواریم این 
مسیر ادامه پیدا کند.چند مصوبه در 
حوزه پیگیری تسریع در تأمین مالی 
برخی موضوع های کلان بیکاری دانش 

آموختگان که هم در سطح استان و هم 
ملی روند کاهشی داشته لازم است به 
آن بیشــتر توجه شــود و در بررسی 
عملکرد تمام دستگاه ها و شهرستان 
ها، خروجی این جلسه بهبود شرایط 

کسب و کار استان را نشان می دهد.
استان اصفهان در شاخص های 
کلیدی بازار کار روند کاملا رو به بهبود 
دارد بطوریکه نرخ مشارکت اقتصادی 
زنان از میانگین نرخ مشارکت اقتصادی 
زنان در کشور بالاتر است و سهم ایجاد 
اشتغال زنان هم در استان از میانگین 
کشوری بالاتری برخوردار است.فضای 
خوبی در بازار کار استان اصفهان فراهم 
است و تعهد سنگین است و بار بر زمین 
مانده از گذشته بیشــتر بوده جهاد 

مجاهدانه را می طلبد.
کاهش نرخ بیکاری در استان 

اصفهان
دکتر سیدرضا مرتضوی استاندار 
اصفهان نیز در این نشست، گفت: در 
کلیت نظام حکمرانی این که سازمان ها 
را در تهران وارد فرایند اجرا شوند، یک 

ایراد است.
وی ادامه داد: دلیل اینکه در آیین 
نامه ها و دستورالعمل ها با مشکلاتی 
مواجــه می شــویم این اســت که 
ســازمان های متولی به جای آنکه به 
سیاست گذاری بپردازند وارد فرایند 
اجرا می شــوند در صورتــی که اجرا 

بایستی در اختیار استان ها باشد.
دکتر مرتضوی اظهار کرد: 1۲ و 
6 دهــم درصد نرخ بیکاری اســتان 
اصفهان بود که در پاییز 140۲ به 8 و 

شش دهم درصد رسیده است.
استاندار اصفهان عنوان کرد: روند 
دنبال شده در بنگاه ها، افزایش اشتغال 
به خصوص در حوزه فارغ التحصیلان و 
حل کردن مســائل بانکی اخیر برای 
کاهشی تر شدن نرخ بیکاری و افزایش 

اشتغال در استان است.
اســتاندار اصفهان تأکید کرد: 
تعهدات استان نسبت به سامانه رصد، 
به صورت مستمر پیگیری شود و نتایج 
جمع بنــدی هــا تا پایــان هفته به 

استانداری ارائه شود.

نرخ بیکاری در استان اصفهان کاهشی و تک رقمی شده است
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ارتقای اعضای هیأت علمی براساس میزان بهره وری

محمدعلی زلفی گل، وزیر علوم تحقیقات و فناوری، با تأکید بر ارتقای بهره وری 
در حوزه آموزش عالی، گفت: ارتقای اعضای هیأت علمی باید براساس نقش آنها در 
افزایش بهره وری انجام شود. وی در اجلاس بهره وری در علوم، تحقیقات و فناوری 
که در دانشگاه علامه طباطبایی برگزار شد، با تأکید بر ضرورت ارتقای بهره وری در 
آموزش عالی گفت: دانشگاه ها و پارک های علم و فناوری ظرفیت بالایی در زمینه 
علم و فناوری دارند و می توانند در زمینه بهره وری گام های بزرگی بردارند به طوری که 
وزارت علوم می تواند در این زمینه محور و مدار شــود. اقدامات در زمینه بهره وری 
می تواند اقتصادی، آموزشی و سرمایه گذاری باشد. نظام بهره وری با تغییر افراد متأثر 
نخواهد شد و به مسیر خود ادامه خواهد داد. افزایش بهره وری براساس مزیت های 
نسبی موجود ازجمله وظایف وزارت علوم است. آمایش آموزش عالی یکی دیگر از 
روش هایی اســت که به افزایش بهره وری منجر می شــود. برای مثال ســامانه 
جست وجوی آزمایشگاه های مرجع به پژوهشگران کمک می کند که تجهیزات مورد 

نیاز خود را پیدا و از آنها استفاده کنند./فارس 

شنبه 30 دی ماه 1402، شماره 395-485
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تندیس زرین چهاردهمین دوره جایزه ملی مدیریت مالی ایران به بانک ملت تعلق گرفت.به گزارش روابط عمومی بانک ملت، مراسم چهاردهمین دوره جایزه ملی مدیریت مالی ایران با حضور 
سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی، داود منظور معاون رئیس جمهور و رییس سازمان برنامه و بودجه، محمد شیرجیان معاون اقتصادی بانک مرکزی و جمعی از مدیران اقتصادی و 
مالی بانک ملت و شرکت های بزرگ کشور در سالن اجلاس سران برگزار شد.بر اساس این گزارش، بانک ملت با توجه به شفافیت مالی، حائز امتیاز لازم برای دریافت تندیس زرین، به   عنوان 
بالاترین سطح جایزه شد و سید نقی شمسی معاون مدیرعامل در امور مالی، به نمایندگی از بانک ملت این تندیس را دریافت کرد.سید احسان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی و دارایی در این مراسم 
با اشاره به اهمیت ارتقاء دانش و فهم مالی در جامعه به منظور مدیریت انتظارات، گفت: کاهش رفتارهای مالی هیجانی در بازارهای مختلف نیازمند آگاه سازی آحاد جامعه در این حوزه است.وی 
افزایش کیفیت گزارشگری مالی را لازمه تصمیم گیری های اثربخش تر از سوی حکمرانان دانست و با اشاره به لزوم نهادینه کردن بحث شفافیت مالی، اظهار داشت: باید اقداماتی صورت گیرد تا 
انگیزه مدیران برای پاسخگویی نسبت به عملکرد ایشان افزایش یابد و بسترهای کاهش فساد در حوزه مالی کشور بیش از پیش فراهم شود.بر اساس این گزارش، جایزه ملی مدیریت مالی ایران 

از سال 1۳۸9 تاکنون با هدف تعالی مدیریت مالی در سازمان های ایرانی برگزار شده و بستر   ساز بهبود و ارتقاء سطح مدیریت مالی و اقتصادی در شرکت ها و سازمان های شرکت کننده است.

کسبتندیسزرین
جایزهملیمدیریت
مالیایرانتوسط
بانکملت

در مراسمی در ساختمان مرکزی بانک توسعه تعاون با حضور محمد 
شیخ حسینی مدیر عامل، معاونین و روسای ادارات از سفته الکترونیک بانک 

توسعه تعاون و سامانه »تی تی پلاس« به صورت رسمی رونمایی شد.
محمد شیخ حسینی مدیر عامل بانک توسعه تعاون در جلسه رونمایی 
سفته الکترونیک اظهارکرد: عملیاتی نمودن سفته الکترونیک اقدام ارزنده ای 
است که با تدابیر ، تلاش ها و تعاملات مجموعه فناوری بانک در سطح معاونت، 

مدیریت و شرکت سمات صورت پذیرفته است.
سفته الکترونیک گام بسیار بلندی برای تحول دیجیتال در بانک توسعه 
تعاون است، امضای دیجیتال، سفته الکترونیک و احراز هویت گام هایی هستند 
که برای تکمیل امکانات و قابلیت های سامانه »تی تی پلاس« به یک عنوان 
مگا اپلیکیشن بانکی اجرایی شــده اند. این هدفگذاری وجود دارد که سایر 
خدمات و ابزارهای تامین مالی به ویژه ابزارهای تامین مالی زنجیره ای نیز در 
سکوها و پلتفرم های دیجیتال قرار گیرد.بانک توسعه تعاون این اراده را دارد تا 
با اقدامات مهم فناورانه؛ چشم انداز ترسیمی خود به عنوان بانک برتر کشور در 
حوزه ارائه خدمات دیجیتال بانکی و اعتباری به تعاونی ها و بنگاه های کوچک 
و متوسط را تحقق بخشد. طی مدت اخیر سند تحول دیجیتال و نقشه دیجیتال 

بانک نیز تدوین و رونمایی شده است.
ضرورت دارد هر مدیر بانکی از سیاست های کلان پولی و بانکی کشور 
اطلاع داشته و برای تحقق اهداف اقتصادی دولت اهتمام لازم را داشته باشد. 
در حال حاضر بانک مرکزی به درستی و با هدف تثبیت اقتصاد، حفظ ارزش 
پول ملی، تنظیم نقدینگی و کاهش تورم؛ کنترل سمت راست ترازنامه بانکها 
را به طور دقیق اعمال می کند، سال گذشته محدودیت در حد 1.68 درصد 
بود و در حال حاضر سهمیه عددی برای سهمیه تسهیلات دهی بانک ها در نظر 
گرفته است. آگاه هستیم که چنانچه سمت راست ترازنامه بانکها که تسهیلات 
نیز در آن است کنترل نشود اثر آن در سمت چپ ترازنامه بانک ها دیده می شود 

و در مجموع موجب رشد بی رویه نقدینگی در اقتصاد می شود.
بانک توسعه تعاون از ابتدای سال تاکنون 40 همت تسهیلات پرداخت 
کرده است که 10 همت آن به عنوان سهمیه ده ماهه بانک مرکزی بوده است 
و ۳0 همت نیز مرتبط با وصولی ها بوده است، هدفگذاری این است که تا پایان 
سال 50 همت تسهیلات پرداخت شود و منابع بانک نیز در حدود ۷0 همت 
هدفگذاری شده و در حال حاضر 65 همت هستیم و از هدف منابع نیز فراتر 

خواهیم بود.

بانك توسعه تعاون؛ اولین بانك عرضه کننده 
سفته الکترونیك برای اشخاص حقوقی

 یاسر مرادی ، عضو اجرائی هیئت مدیره بانک صادرات ایران با تشریح کاربرد 
سامانه توثیق الکترونیکی دارایی )ست( بانک صادرات ایران، آمادگی این بانک 
برای ارائه خدمات ویژه این زیرساخت راهبردی به سایر بانک ها و ارائه دهندگان 
خدمات اعتباری را اعلام کرد.وی در تشریح ویژگی های راهبردی سامانه توثیق 
الکترونیکی دارایی »ست« بانک صادرات ایران با بیان اینکه در حال حاضر در 
تمامی دنیا مؤسسات تضمین اعتبار حضور دارند و وظیفه اعتبارسنجی مشتریان 
بانک ها را انجام می دهند، گفت: باید به سمت گرفتن وثایق به صورت الکترونیکی 
پیش برویم. بانک صادرات ایران با فراهم کردن این زیرساخت آماده است تا این 
امکانات را با حداقل کارمزد در اختیار سایر بانک ها قرار دهد. در عین حال هر 
لندتکی که برای مشتریان خود تقاضای اعتبارسنجی و دریافت وثیقه گیری 
الکترونیکی داشته باشد، می تواند از قابلیت ها و امکانات سامانه »ست« بانک 
صادرات ایران استفاده کند.همواره در کشور ما بانک ها با مشکل وثیقه گرفتن و 
مردم با مشکل وثیقه گذاری روبرو بوده اند. مردم وثیقه هایی را معرفی می کنند که 
چندان مورد قبول بانک ها نیست و بانک ها هم در دریافت وثیقه سخت گیری هایی 
دارند. این در حالی است که دارایی های مالی زیادی وجود دارند که بانک ها تمایلی 
به پذیرش آنها به عنوان وثیقه تسهیلات ندارند چراکه در نقدشوندگی با کارسازی 
آنها دچار مشکل می شوند. در واقع مردم یک سری از دارایی های راکد دارند که 
تمایل دارند از آنها به عنوان وثیقه دریافت تسهیلات استفاده کنند اما بانک ها عموما 
ملک، چک یا سفته را به عنوان وثیقه پذیرفته اند. البته در این میان بانکی مانند 

بانک کارگشایی طلا را به عنوان وثیقه تسهیلات خرد قبول کرده اند.
او با یادآوری اینکه بانک ها در زمان وصول مطالبات خود نیز با دعاوی مختلف 
در مراجع متعدد روبه رو هستند که امکان وصول مطالبات را تضعیف می کند، 
گفت: با آسیب شناسی های انجام شده در بانک صادرات ایران توانسته ایم این 

معضل را با تهیه سامانه توثیق الکترونیکی دارایی »ست« برطرف کنیم.
در اولین گام، دامنه شمولیت وثایق را گسترش دادیم و علاوه بر وثایق 
سنتی، تعریف کردیم که هر دارایی که قابلیت نقدشوندگی دارد را به وثیقه بگیریم 
و در گام دوم این اقدام به صورت الکترونیکی و غیرحضوری انجام شود و از همه 
مهمتر اینکه در گام سوم دیگر بانک برای وصول مطالبات طرف دعوا نیست بلکه 
این سامانه در زمان لازم اقدام به فروش و نقد کردن وثیقه می کند و مطالبات بانک 

را پرداخت می کند./ روابط عمومی

»ست« بانك صادرات ایران برای گره گشایی وثیقه 
تسهیلات در خدمت مردم، نظام بانکی و فین تك ها است

مدیرکل ارزیابی عملکرد شرکت ها و کنترل کیفیت معاونت فنی و حسابرسی امور اقتصادی و زیربنایی دیوان محاسبات در گفت 
وگوی اختصاصی با خبرگزاری صدا و سیما گفت: تعداد دقیق شرکت های دولتی، موسسات بیمه و بانک های دولتی که در پیوست بودجه 
1402 آمده، 341 مورد است، اما اگر تعداد شرکت هایی که تحت کنترل و مدیریت دولت است و همچنین شرکت های وابسته به نهاد های 
عمومی غیردولتی را اضافه کنیم، تعداد کل شرکت ها به 3 هزار و 255 مورد می رسد.به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل 
دیوان محاسبات کشور، وی اضافه کرد: تعداد شرکت های شبه دولتی که از نظر ماهیت دولتی نیستند، اما تحت کنترل دولت هستند و 
دولت در عزل و نصب ها و راهبری ها ورود دارد به 2 هزار و 116 مورد می رسد.مدیرکل ارزیابی عملکرد شرکت ها و کنترل کیفیت معاونت 
فنی و حسابرسی امور اقتصادی و زیربنایی دیوان محاسبات خاطر نشان کرد: اهمیت شرکت های شبه دولتی بسیار بالاست، چون گردش 
مالی بالایی دارند و از این جهت اهمیت دارد که صورت های مالی و حسابرسی آن ها انجام و منتشر شود.ازوجی افزود: شرکت های دولتی 
زیر نظر دستگاه های نظارتی هستند، اما شرکت های شبه دولتی به دلیل ماهیت حقوقی غیر دولتی از روند نظارت های دستگاه های 
نظارتی به دور هستند و بودجه آن ها در مجلس هم بررسی نمی شود. بر اساس قانون بودجه 1402 کلیه شرکت هایی که دولت سهم بیش 
از 50 درصدی در آن ها دارد و همچنین شرکت های تحت کنترل دولت در سال 1402 هم مشمول نظارت دیوان محاسبات کشور هستند 
و هم موظف هستند صورت مالی شرکت های مذکور را سالانه در سامانه کدال منتشر کنند.طبق اعلام وزیر اقتصاد در بازدید ستادی 

رئیس جمهور از این وزارتخانه تاکنون هزار صورت مالی سال 1401 منتشر شده و قرار است تا آخر سال به 2 هزار مورد برسد.

3هزارو2۵۵شرکت
دولتیوشبهدولتیدر
کشوروجوددارد

ازوجی

شرکت بیمه حکمت صبا به منظور همکاری های دوجانبه در سه مگا پروژه ملی در زمینه های مدیریت و تامین مالی زنجیره 
های تولید کشور، جذب و مدیریت منابع مالی و سپرده گذاری اتباع و مهاجرین خارجی در زنجیره های تولید ، با شرکت مدیریت 
زنجیره تامین دانش که طراح و مجری طرح های مذکور در سراسر کشور می باشند ، تفاهم نامه همکاری منعقد نمود. دکتر حجت  
بهاری فر مدیرعامل این شرکت ضمن ابراز خشنودی از اجرای طرح ها و پروژه های ملی در کشور گفت : شرکت آمادگی کامل دارد 
تا پوشش های بیمه ای سه طرح بزرگ کشور را مدیریت نماید و در ارائه خدمات تخصصی ، الگوی قابل ملاحظه ای را در سطح ملی به 
ثبت رساند .در ادامه دانش راهداری طراح و مجری سه مگا پروژه ملی و مدیرعامل شرکت مدیریت زنجیره دانش ضمن اشاره به این 
موضوع که فرصت مناسبی برای گسترش فعالیت های کار آفرینانه ، خلاقانه و فرصت افزایی در عرصه اقتصاد ایران و صنعت بیمه 
می باشد ، گفت : شرکت بیمه حکمت صبا مجموعه پیشرو ، پیشران و تحول گرا در صنعت بیمه می باشد و ابراز امیدواری کرد : باهم 
افزایی، ظرفیت سازی ، فرصت افزایی و هم کوشی بتوانیم خدمات نوینی را با رویکرد علمی به جامعه هدف ارائه نماییم .لازم به ذکر 
است ، شرکت بیمه حکمت صبا در راستای سیاست های راهبردی نظام مقدس جمهوری اسلامی و جذب و مدیریت منابع مالی و 
سپرده گذاری اتباع و مهاجرین خارجی در زنجیره های تولید و با هدف توانمند سازی از طریق ارائه خدمات بیمه ای در حوزه های 
درمان ، حوادث ، بیمه عمر و سرمایه گذاری و ... به آنها که بعنوان یکی از شاخص ترین و بارزترین نیاز امروز جامعه مهاجرین شناخته 
شده است ، مقرر گردیده است که خدمات بیمه ای را در قالب دو بسته اولیه و ثانویه برای اتباع و مهاجرین ارائه نماید./ روابط عمومی

عقدتفاهمنامههمکاریشرکت
بیمهحکمتصباباشرکتمدیریت
زنجیرهدانش

حجت  بهاری فر

نشست کاهش ریسک های بیمه و آشنایی با قراردادهای بیمه ای شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران با حضور مدیرعامل، معاونین و 
مدیران بیمه نوین و مدیران شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران، در یزد برگزار شد، یکی از اهداف آن ارتقای خدمات بیمه ای و هم افزایی 
تعاملات دو سویه بود، حسین کریم خان زند؛ مدیرعامل بیمه نوین با تأکید بر آن که خدمات رسانی سریع، به موقع و ارائه محصولات بیمه ای 
مورد نیاز مشتریان از مهم ترین اهداف این شرکت است، گفت: افزایش چشم گیر هزینه های درمانی به دلیل وجود تورم در چند سال گذشته 
یکی از چالش های جدی در حوزه بیمه درمان است که دغدغه بسیاری از بیمه شدگان شده است با این حال تلاش ما در بیمه نوین حفظ بیمه گذاران 
ارزشمند با ارائه خدمات مطلوب و همراهی حداکثری با مطالبات و درخواست های به حق ایشان است.در صنعت بیمه، بیمه های اشخاص یکی 
از پرچالش ترین بخش ها به شمار می آید. زیرا افراد خسارت دیده در واقع بیمارانی هستند که انتظار به حق دریافت خدمات و خسارت مطلوب 
و به موقع داشته و لذا تمام تلاش ما در بیمه نوین به کارگیری نیروی انسانی صبور، توانمند و کارآمد بوده تا در پاسخگویی مناسب و مورد انتظار 
به بیمه گذاران این بخش خللی ایجاد نشود.جهت ارائه خدمات مطلوب به بیمه شدگان بخش درمان تلاش داشته ایم تا با بهترین مراکز درمانی 
سراسر کشور قرارداد ببندیم. همچنین برای تسهیل در ارائه خدمات، نرم افزار موبایلی با نام »همراه بیمه نوین« برای مشتریان بیمه نوین طراحی 
شده است. این نرم افزار امکانات مختلفی را در اختیار مشتریان بیمه نوین قرار می دهد و در آینده امکانات آن بروزرسانی نیز خواهد شد. در 
حال حاضر مشاهده آدرس و شماره تماس مراکز درمانی طرف قرارداد با بیمه نوین و ارائه مسیریابی مناسب در نقشه نرم افزار جهت دسترسی 

به این مراکز و نیز جستجوی آدرس و اطلاعات شعب و نمایندگان، توسط نرم افزار همراه بیمه نوین فراهم شده است.

نشستکاهشریسکهایبیمهو

آشناییباقراردادهایبیمهایشرکت

فرودگاههاوناوبریهواییایران

حسین کریم خان زند

شــرکت بیمه ملت که در تمام صورت های مالی میان دوره ای سال جاری، درخشان ظاهر شده بود، موفق شد در 
عملکرد 9 ماهه منتهی به پاییز 1402 منتشر شده در سامانه کدال رشد چشمگیر سودآوری خود را با تحقق 170 درصد 
سود خالص بیشتر در مقایسه با مدت مشابه سال مالی گذشته تثبیت کند.براساس گزارش 9 ماهه منتهی به 30 آذر 1402 
این شرکت به ازای هر سهم 81 ریال سود خالص شناسایی کرده که این مبلغ نسبت به مدت مشابه سال قبل 170 درصد 
افزایش داشته است. این شرکت در دوره مشابه سال مالی گذشته برای هر سهم 30 ریال سود خالص محقق کرده بود.

شرکت بیمه ملت که با سرمایه ثبت شده  30,657,213 میلیون ریال فعالیت می کند، توانست در دوره 9 ماهه منتهی به 
پایان آذرماه 1402 مبلغ 2,470,411 میلیون ریال سود خالص شناسایی کند که این مبلغ در مقایسه با مدت مشابه سال 
مالی گذشته رشد 170 درصدی را به ثبت رسانده است. این رقم در دوره 9 ماهه سال 1401 حدود 911,847 میلیارد ریال 
بوده است.بنابراین گزارش شــرکت بیمه ملت در دوره یاد شده مبلغ 29,042,577 میلیارد ریال درآمد حق بیمه در 

حساب های خود ثبت کرده که نسبت به مدت مشابه سال مالی قبل 41 درصد افزایش یافته است.
سود ناخالص فعالیت های بیمه ای در این دوره مبلغ 2,700 میلیارد ریال بوده که رشد چشمگیر 643 درصدی را رقم 
زده که در جای خود بسیار با اهمیت است.ضمن اینکه سود عملیاتی شرکت که تا پایان پاییز 1402 به مبلغ 1,734 میلیارد 

ریال رسیده، نسبت به دوره مشابه سال مالی قبل با رشد بی سابقه 1352 درصدی همراه شده است./ روابط عمومی

رشد1۷0درصدیسود
خالصبیمهملت

شرکت بیمه ملت

بیمه دی در 9 ماهه نخست سال 1402 سودی بالغ بر 7٫745 میلیارد ریال را شناسایی کرده که در مقایسه با مدت 
مشابه سال قبل، 151 درصد افزایش داشته است. گام جدید بیمه دی به سمت سودآوری و ارزش آفرینی پایدار شرکت 
بیمه دی در دوره 9 ماهه منتهی به 1402/09/30 به ازای هر سهم 1٫302 ریال سود خالص شناسایی کرده است. این سود 
نسبت به مدت مشابه سال قبل که 518 ریال به ازای هر سهم بود، رشد 1/5 برابری را نشان می دهد. رشد سودآوری شرکت 
در 9 ماه اخیر، بیانگر عملکرد مناسب شرکت در حوزه بیمه گری و سرمایه گذاری بوده که می تواند شرکت را در مسیر 
ســودآوری پایدار قرار دهد. شرکت بیمه دی با سرمایه ثبت شده 5٫950 میلیارد ریال طی عملکرد 9 ماهه منتهی به 
1402/09/30 مبلغ 7٫745 میلیارد ریال ســود شناسایی کرده است. این در حالی است که سود این شرکت در 9 ماهه 
منتهی به 1401/09/30مبلغ 3,085 میلیارد ریال بوده است.رشد خیره کننده سود عملیاتی بیمه دی فروش شرکت در 9 
ماهه سال جاری بالغ بر 156,476 میلیارد ریال بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل )87,272میلیارد ریال( معادل 
79 درصد رشد نشان می دهد.سود عملیات بیمه گری بیمه دی در 9 ماهه منتهی به 1402/09/30  به رقم 9,958 میلیارد 
ریال رسیده که در مقایسه با 9 ماهه منتهی به 1401/09/30 رشد 187 درصدی را نشان می دهد. وجود سود عملیات بیمه 
گری و رشد چشمگیر آن نسبت به دوره مشابه سال قبل، فاکتور بنیادی مهمی در تحلیل سهم به شمار می رود چرا که به 

معنای گسترش و افزایش فروش و درآمد حق بیمه و مدیریت مناسب ریسک است./ روابط عمومی

رشد1.۵برابریسودخالص
“ودی”در۹ماههسال
جاری

یونس مظلومی ، مدیرعامل شرکت بیمه تعاون با بیان این که صنعت بیمه یکی از بخش های مهم صنعت خدمات مالی در جهان 
است و نقش مهمی در اقتصاد جوامع ایفا می کند، در پاسخ به این سوال که چرا در کشور ما ایران، این صنعت از لحاظ توسعه یافتگی 
نسبت به میانگین جهانی و حتی کشورهای منطقه، در جایگاه پایین تری قرار دارد، مطالبی را مطرح کرد.وی با اشاره به این که 
کارکردهای بیمه در اقتصاد جامعه بسیار متنوع و گسترده است، گفت: »تسهیل جریان نقدینگی« یکی از این کارکردهاست، به 
گونه ای که بیمه به کسب و کارها کمک می کند تا پولی که برای روز مبادا کنار می گذارند را در جریان اقتصاد قرار دهند. بیمه همچنین 
با »تسهیل توسعه کسب و کارها«، به آنها کمک می کند تا بدون ترس از شکست و نابودی، دست به توسعه فعالیت خود بزنند.او  با 
بیان این که بیمه به »کاهش بیکاری« در زمان تعطیلی کسب و کارها کمک می کند و ذخایر بیمه ای می تواند به کمک »سرمایه گذاری 
در اقتصاد« بیاید، اظهار کرد: همچنین شرکت های بیمه می توانند از سایر کشورها، ریسک قبول کرده و درآمد ارزی کسب کنند 
که این اقدام به »ایجاد درآمد و صادرات نامرئی« می انجامد، »کاهش خسارت ملی« را نیز می توان یکی از مهمترین کارکردهای 
عملیات بیمه ای دانست و این در نتیجه توصیه های ایمنی شرکت های بیمه می تواند محقق شود.تازه ترین آمارها از میزان توسعه 
یافتگی صنعت بیمه در ایران نشان می دهد ضریب نفوذ بیمه به عنوان یکی از مهمترین شاخص های اندازه گیری این صنعت، حدود 
1,8 درصد است و این در مقایسه با میانگین جهانی 7 درصد، رقم بسیار پایینی است ، حق بیمه سرانه در ایران حدود 50 دلار است 

که در مقایسه با کشورهایی مانند امارات متحده عربی با متوسط حدود 1200 دلار، بسیار ناچیز است./ روابط عمومی

راهکارهایتوسعهصنعت
بیمهدرایران

یونس مظلومی

با حضور مدیر عامل بیمه سرمد نشست هم اندیشی نمایندگان شرکت برگزار شد.به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، جمعی از نمایندگان  
بیمه سرمد در نشستی صمیمانه با حضور سید محمدمهدی بهشتی نژاد به بحث و تبادل نظر نشستند. در این نشست نمایندگان بیمه سرمد به 
صورت جداگانه به بیان مسائل و مشکلات موجود پرداختند و در جهت رفع موانع پیشنهاداتی مطرح کردند. مدیرعامل بیمه سرمد گفت: با 
اصلاح نیروی انسانی تلاش کردیم تا چابکی در انجام امور محوله ارتقا یابد و  پاسخ  گویی همکاران به شبکه فروش بهبود یابد. به حمدالله تلاش 
تیم مدیریتی شرکت به نتیجه رسیده و  وضعیت شرکت بهبود ملموس یافته است ولی حرکت به سمت نقطه  مطلوب ادامه دارد تا رضایت 
سهامدار، شبکه فروش و بیمه گذاران را در تمامی سطوح شرکت شاهد باشیم. دکتر  بهشتی نژاد با اشاره به اصلاح پرتفوی شرکت گفت: در سال 
جاری، شرکت کشش پذیرش پورتفوهای پرخطر را نداشت و با تدبیر و  نرخ دهی مناسب از بحران گذشته عبور کردیم که امیدوارم این اتفاق 
باعث شود در سال پیش رو با رویکردی جدید وارد فضای مناسب کسب وکار شده تا اتفاقات خوبی را برای نمایندگان به ارمغان آوریم. زاهدنیا، 
عضو هیأت مدیره و ناظر فنی شرکت سه اصل احترام، سرعت در پاسخگویی و خدمت رسانی مناسب در حوزه صدور و خسارت را لازمه کار 
بیمه گری دانست و نماینده محوری را از سیاست های پیش روی هیأت مدیره اعلام کرد.محسن بزرگ زاده سرپرست معاونت بازاریابی و شبکه 
فروش به ارائه گزارش از اقدامات انجام شده در چند ماهه اخیر پرداخت و گفت: راه اندازی شورای راهبری شبکه فروش،تصویب آیین نامه رفاهی 
نمایندگان ، کوتاه تر شدن فرایند پرداخت خسارت، افزایش سقف صندوق نمایندگان تا 100 میلیون ریال برای کلیه نمایندگان، ایجاد صندوق 

تا سقف 400 میلیون ریال برای نمایندگان برتر و ایجاد نظم در پرداخت خسارت از جمله این اقدامات بوده است.

حرکتبهسمتنقطه
مطلوبتارضایتسهامدار،
شبکهفروشوبیمهگذاران

سید محمدمهدی بهشتی نژاد

مدیرعامل بیمه دانا در نشست مشترک با مدیرکل و مسئولان آموزش وپرورش استان کرمان و نیز بازدید از مجروحان و خانواده شهدای 
دانش آموز حادثه تروریستی کرمان از پرداخت خسارت و پوشش کامل هزینه های درمان حادثه دیدگان و مجروحان فرهنگی و دانش آموزِ 
عملیات تروریستی کرمان خبر داد.به گزارش روابط عمومی بیمه دانا، دکتر رضا جعفری مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره بیمه دانا و هیئت 
همراه در نشست مشترکی که در محل آموزش وپرورش شهر کرمان برگزار شد،  با مدیرکل و دیگر مسئولان آموزش وپرورش این استان دیدار 
و درباره مهم ترین مسائل، مشکلات و دغدغه های بیمه ای فرهنگیان به ویژه شهدای دانش آموز به بحث و تبادل نظر پرداختند.مدیرعامل بیمه 
دانا در این نشست ضمن عرض تسلیت در پی حادثه تروریستی اخیر در گلزار شهدای کرمان و بیان اینکه مردم این دیار طی سال های اخیر درد 
و رنج بسیاری را متحمل شده اند، گفت: بخشی از خسارت ها و تعهدات بیمه دانا در خصوص حادثه دیدگان بابت غرامت بیمارستانی و هزینه های 
بستری و درمانی پرداخت شد.وی همچنین خواستار تسریع در پرداخت سایر هزینه های درمانیِ مربوط به مجروحین فرهنگی و دانش آ موزِ 
حادثه تروریستی اخیر و تکمیل مدارک و پرونده های بیمه شدگان این حادثه شد.دکتر رضا جعفری در ادامه ضمن تأکید بر اهمیت رسیدگی 
فوری و جدی به پرونده حادثه دیدگان، به شهدای حادثه تروریستی اخیر به ویژه شهدای دانش آموز نیز اشاره کرد و افزود: شرکت بیمه دانا در 
خصوص شهدای دانش آموز این حادثه تروریستی تعهداتی دارد که هم از بعُد تکالیف قانونی و هم اجتماعی برای ما از اهمیت بسیاری برخوردار 
است.وی همچنین در بخش دیگری از این نشست با بیان اینکه خدمت رسانی به معلمان و فرهنگیان در راستای ایفای نقش مسئولیت اجتماعی 

بیمه داناست، بر لزوم تکریم ایشان تأکید و عنوان کرد: نگاه ما همواره به قرارداد وزارت آموزش وپرورش، راهبردی و بلند مدت است.

رضا جعفری
انجامتعهداتبیمهدانادرقبال
حادثهدیدگانوشهدایدانشآموزِ
عملیاتتروریستیکرمان

شرکت بیمه دی

تنها دغدغه فعالان اقتصادی باید کسب وکار خودشان باشد 

محمدهادی سبحانیان، رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشوردربرنامه صف 
اول گفت: دولت بنا ندارد با افزایش نرخ های مالیاتی به افزایش درآمدهای مالیاتی 
برسد. افزایش درآمدهای مالیاتی با تمرکز بر دانه درشت ها و فراریان مالیاتی محقق 
خواهد شد. در دولت سیزدهم، بیش از 50درصد از منابع بودجه ای از محل درآمدهای 

مالیاتی است و سهم درآمدهای نفتی در بودجه به کمتر از ۳0درصد رسیده است.
مالیات پرداختی حدود 50درصد مشاغل، صفر است و به طور میانگین مالیات 
اخذشــده از برخی دیگر از اصناف و مشاغل به شرح زیر است: دفاتر اسناد حدود 
14.5میلیون، رستوران ها 9میلیون، طلاوجواهر 9.9میلیون، هنرمندان 6میلیون و 
لوازم خانگی 6میلیون است که گویای عدم فشار بر مودیان و اصناف خرد و حرکت 
به سمت مالیات ستانی عادلانه است. وی درباره افزایش درآمدهای مالیاتی در بودجه 
گفت: نرخ درآمدهای مالیاتی به ویژه در زمینه تولید، نه تنها افزایش نمی یابد، بلکه 

در دو سال اخیر ۷واحد درصد کاهش یافته است.
  امسال یک  میلیون  و6۲0 خودروی لوکس برای اخذ مالیات شناسایی شده 
که مبلغ مالیات آنها ۲800میلیارد تومان است. مالکان خودروهای لوکس تا بهمن 

 ماه فرصت دارند که مالیات خودروهای خود را پرداخت کنند.
  80 تا 90 درصد کل مالیات های وصولی کشور را شرکت ها و هلدینگ های 
بزرگ، بانک ها، پتروشیمی ها و فولادی ها پرداخت می کنند و کل مالیات وصولی 
امسال ۷50هزار میلیارد تومان است و حداکثر مالیاتی که اصناف و مشاغل خواهند 

داد 40هزار میلیارد تومان است.
افزایش یک درصدی مالیات ارزش افزوده صرف اقشار آسیب پذیر جامعه 
خواهد شــد. اساسا مالیات ارزش افزوده از اقشار پرمصرف اخذ می شود و کالاهای 
اساسی و مرتبط با سفره مردم از قبیل آرد، گوشت و... و خدمات درمانی، از مالیات 
ارزش افزوده معاف هستند، رشد 4۲برابری از لحاظ حجم ورودی اشخاص حقوقی 
را در سامانه مودیان شاهد هستیم، با اجرای کامل قانون پایانه های فروشگاهی و 

سامانه مودیان نه تنها نظام مالیاتی بلکه اقتصاد کشور سامان خواهد یافت.
در تلاش هســتیم تکالیف مالیاتی مودیان در ســاده ترین، راحت ترین و 

کم هزینه ترین شکل با آرامش و همدلی که به نفع خود آنها هم هست، انجام شود. 
اکنون مودیان مالیاتی با یک دستگاه کارت خوان اندرویدی در کمتر از یک دقیقه 
می توانند صورت حساب الکترونیکی ارسال کنند ، تنها دغدغه فعالان اقتصادی باید 
کسب وکار خودشان باشد و ما در نظام مالیاتی تلاش حداکثری داریم تکالیف آنان به 
بهترین شکل ممکن و از طریق توسعه خدمات الکترونیکی تسهیل شود. رویکردهای 
مالیاتی باید برای فعالان اقتصادی پیش بینی پذیر باشد. اکنون قبل از اینکه بخشنامه 

و آیین نامه ای تدوین شود از طریق سامانه در اختیار ذی نفعان قرار می گیرد. 
دریافت 4 هزار میلیارد تومان اظهارنامه  مالیاتی از هنرمندان

به گزارش سازمان مالیاتی، شاهین مستوفی مدیرکل دفتر حسابرسی سازمان 
مالیاتی گفت:طبق اصل 51 قانون اساسی مطابق قانون، مالیات دریافت می شود، هر 
معافیت و نرخ صفر مالیاتی یا مشوق مالیاتی الزاما باید بر مبنای قانون باشد، سازمان 
امور مالیاتی که به استناد ماده 159 قانون برنامه پنجم توسعه تشکیل شد صرفا مجری 
قوانینی است که در کشور تصویب و هر آنچه در مراجع قانونی مصوب شود سازمان 
امور مالیاتی مکلف به اجرای آن اســت فارغ از آن که الان می خواهیم بگوییم چه 

اشخاصی باید مالیات بدهند یا ندهند.
صرف این که یک فعالیتی را به هر دلیلی معاف کنیم قاعدتا با اصل عدالت خود 
مالیات و عبارت مالیات مخالفت دارد، اما نکته ای است که مالیات را از سود می گیریم 
نــه از فروش نــه از آن چه که به عنوان عایدی کســبش می کنند، قبل از این که 

هزینه هایشان را کسر کنند.
اگر یک فعال اقتصادی فارغ از این که ناشر است، کتاب فروش است، هنرپیشه 
است هزینه هایی که انجام می دهد مطابق با قانون بیشتر از آن چیزی باشد که درآمد 
کسب می کند با اعمال معافیت مالیاتی که در قانون برای همه اقشار جامعه به عنوان 
معافیت معیشتی در نظر گرفته شده، حالا اگر سودی داشت دیگر فرقی نمی کند که 
کارگر است، کتاب فروش است یا هر شغل دیگری دارد باید بیاید نسبت به سودش 
مالیات بدهد، اما همان طوری که تایید کردم به هر حال قانون گذار با توجه به جمیع 
شرایط افرادی را معاف از مالیات کرده با همین رویکرد هم بند ل ماده 1۳9 قانون 
مالیات های مستقیم و فعالیت های انتشاراتی و مطبوعاتی و قرآنی، فرهنگی و هنری 
طبق قانون از مالیات معاف شدند، اما نکته ای که به آن تاکید می شود این است که 
معافیت هنرمندان مشروط بر این است که اگر باید جزو گروه یک باشند دفاتر قانونی 
دریافت بکنند باید حتماً دفاترشان را تنظیم کنند به سازمان امور مالیاتی ارائه کنند.

حتما باید اظهارنامه مالیاتی بدهند و حتما باید اسناد و مدارک شان را ارائه 
کنند، اما نکته مهم این که با توجه به این که به این نتیجه رسیده شده که اصل عدالت 
مالیاتی در سطح کشور باید اجرایی شود و در سطح حاکمیت به این مساله توجه ویژه 
شده است که بتوانند معافیت ها را ساماندهی بکنند، هم اکنون سه سال است در قوانین 
بودجه متفاوت معافیت مالیاتی فعالیت های هنری با شرایط خاصی مشروط شده 

است.
وی در پاسخ به این سوال که میانگین درآمدی ناشران چقدر است، گفت: آن 
چه از اظهارنامه های مالیاتی برای عملکرد سال 1401 در خردادماه و تیرماه سال 
140۲ در اختیار سازمان امور مالیاتی قرار گرفت بالغ بر چهار هزار میلیارد تومان سود 

فعالیت های افراد مشمول بند ل ماده 1۳9 معاف از مالیات به ما ابراز شد.
عدد معافیت مالیاتی نزدیک 906 میلیارد تومانی از این چهار هزار میلیارد 

تومانی که این افراد در اظهارنامه هایشان ابراز کردند، لحاظ شد ، در سه سال 
گذشته سازمان امور مالیاتی یک درصد جامعه بالغ بر 50 درصد مودیان اشخاص 
حقیقی را که احتمالا هنرمندان ما هم در زمره همین افراد قرار خواهند گرفت با توجه 
به پایگاه های اطلاعاتی که در اختیار داریم بدون رسیدگی ابراز آن ها را مورد پذیرش 
قرار دادیم.علاوه بر آن چهار میلیون مودی مالیاتی را باز هم با توجه به اطلاعاتی که 
در پایگاه اطلاعاتی وجود دارد مالیات مقطوع را برای آن ها تعیین کردیم، به آن ها 
اعلام کردیم و با توجه به این که این عزیزان اعداد و ارقامی که ما برای آن ها ابراز و اعلام 
کرده بودیم بدون هیچ شــک و شبهه ای پذیرفته بودند، این مالیات مقطوع مورد 

پذیرش شان قرار گرفت.
ناظر بر این که بالغ بر دو میلیون و ۳00 هزار نفر از این چهار میلیون نفر با توجه 
به همین فایل های اطلاعاتی و میزان معافیت قانونی، مالیات آن ها صفر شده است؛ 
به عنوان مثال بــرای آن ۳0 هزار نفری که فعالیت هنری دارند، قطعاً پایگاه های 
اطلاعاتی ما با توجه به اطلاعاتی که از طریق بانک مرکزی و سایر مراجع اطلاع رسانی 
در جریان ماده 169 و 169 مکرر در اختیار ســازمان قرار می گیرد، یک بخشی از 
مودیان را اما مشروط بر این که حتما اظهارنامه مالیاتی خود را در موارد مقرر و قانونی 
تسلیم کنند، حتما بدون رسیدگی ابراز آن ها را مورد پذیرش خودمان قرار می دهیم.

در بند قاف تبصره شش قانون بودجه سال 1400 کلیه فعالان هنری را که از 
معافیت بند لام ماده 1۳9 استفاده می کنند صرفا تا سقف ۲00 میلیون تومان درآمد 
سالانه معاف می کند. در سال 1401 در بند عین ماده واحده مربوطه برای بازیگران 
و کسانی که اجرای صحنه کنسرت دارند و تهیه کنندگان آثار موسیقی، تا سقف 
۲60 میلیون تومان از معافیت مالیاتی به آن ها تعلق می گیرد و مازاد بر آن مشمول 
مالیات هستند،در سال 140۲ سقف معافیت مالیاتی کارگران 10 میلیون تومان در 
ماه است. البته در سال 1401 این عدد نزدیک به ۷ میلیون تومان بود. وی تاکید کرد: 
در قانون بودجه 140۲ هم تمام اشخاصی که در بخش هنری فعالیت می کنند تا 
سقف 480 میلیون تومان از معافیت مالیاتی می توانند استفاده کنند. بر این اساس 
چهار برابر معافیت حقوق بگیران برای معافیت مالیاتی هنرمندان لحاظ شده است
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شهرداری ها با چالش های متعددی از جمله مسئولیت حفظ امنیت و رفاه شهروندان روبه رو است. در این میان، بیمه مسئولیت جامع 
شهرداری و شهروندی به عنوان یک ابزار مدیریت ریسک مطرح است که در مقابله با خسارت های ناشی از اقدامات یا ترک فعل های شهرداری ها 
نقش بسزایی ایفا می کند.این نوع بیمه نه تنها به حمایت مالی از شهرداری ها در مواقع بحرانی کمک می کند، بلکه اطمینان خاطر را برای شهروندانی 
که ممکن است از فعالیت های شهرداری آسیب ببینند فراهم می آورد. این مقاله به بررسی دقیق بیمه مسئولیت جامع شهرداری و شهروندی، 
نحوه عملکرد، موارد تحت پوشش و چالش های مرتبط با آن می پردازد؛ بیمه مسئولیت جامع شهرداری و شهروندی؛ پوشش مسئولیت های 
قانونی شهرداری ها؛بیمه جامع شهرداری و شهروندی از انواع بیمه مسئولیت است که مسئولیت قانونی شهرداری ها در برابر شهروندان را پوشش 
می دهد. این بیمه برای جبران خسارت های جانی و مالی که به دلیل اقدامات یا ترک فعل های شهرداری ها به شهروندان وارد می شود، طراحی 
شده است. در واقع، اگر شهرداری به دلیل فعل یا ترک فعل خود مسئول خسارت های وارده شناخته شود، بیمه گر متعهد می شود که خسارات 
را تا سقف تعهدات خریداری شده در بیمه نامه جبران کند. این بیمه برای شهرداری ها امکان فراهم می آورد تا در برابر مسئولیت های احتمالی 
خود نسبت به شهروندان، محافظت شوند؛چگونگی عملکرد بیمه مسئولیت جامع شهرداری؛بیمه مسئولیت جامع شهرداری همانند بیمه تمام 
خطر پیمانکاران هنگام بروز حوادث و خسارات، عملکردی مشخص دارد. هنگامی که یک حادثه رخ می دهد و شهروندی خسارت می بیند، 
فرآیند ارزیابی خسارت آغاز می شود. در این مرحله، شهرداری یا بیمه گذار موظف است حادثه را به شرکت بیمه اطلاع دهد. سپس، بیمه گر با 

بررسی مستندات و شواهد مربوط به حادثه، میزان خسارت و مسئولیت شهرداری در این خصوص را تعیین می کند./ روابط عمومی

بیمهمسئولیتجامع
شهرداریوشهروندی
چیست؟

شرکت بیمه آسماری

مدیرعامل شرکت پتروشیمی بوشهر به تشریح اقدامات زیست محیطی این شرکت پرداخت و گفت: سایت شیرین سازی گاز 
بوشهر لقب پاک ترین واحد پالایش گاز ترش را به خود اختصاص داده است.دکتر جواد حاتمی اظهارداشت: پتروشیمی بوشهر با وجود 
اینکه 3 سال بیشتر از تاسیس واحدهای اصلی آن نمی گذرد، اما مجموعه اقدامات مهمی را در 3 سایت خود انجام داده است.وی افزود: 
از بهمن 1400 تا مردادماه امسال طرح جامعی را با همکاری دانشگاه اراک به منظور تعیین کامل ورودی ها و خروجی های شرکت انجام 
دادیم تا به وسیله آن برنامه ریزی های زیست محیطی شرکت را تنظیم کنیم.مدیرعامل شرکت پتروشیمی بوشهر ادامه داد: از جمله 
دیگر اقدامات می توان به کاهش شدید نشتی های گاز طبیعی در مجموعه هر سه واحد که برای محیط زیست و همچنین سلامت 
پرسنل آسیب های فراوانی دارد، اشاره کرد.حاتمی با اشاره به اینکه سایت شیرین سازی گاز بوشهر لقب پاک ترین واحد پالایش گاز 
ترش را به خود اختصاص داده افزود: متاسفانه در روزهای اخیر به دلیل آلایندگی صنایع مجاور محیط این سایت با مخاطرات زیادی 
برای پرسنل همراه بوده است و به همین منظور شیفت کاری پرسنل را به نصف کاهش دادیم.وی گفت: اقدامات صورت گرفته توسط 
این شرکت در حوطه محیط زیست باعث شد این شرکت در اولین همایش رویش به عنوان نخستین رویداد برای شناسایی، معرفی و 
تقدیر از پروژه های برتر محیط زیستی فعال در منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس برگزار گردید موفق به درافت تندیس زرین پروژه 
برتر محیط زیستی این همایش شود. مدیرعامل شرکت پتروشیمی بوشهر یادآور شد: این تندیس به پاس اجرای پروژه موفق و اثرگذار 

واحد تکمیلی بازیابی گاز های اسیدی )TGTU( این شرکت اعطاء شد./روابط عمومی 

پتروشیمیبوشهربه
عنوانپاکترینواحد
پالایشیگازمعرفیشد

جواد حاتمی

 رییس سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به حذف گوگرد از پتروشیمی بوشهر با اتکا به توان داخلی گفت: پیوست های محیط 
زیستی در اجرای پروژه های اقتصادی و صنعتی ضروری است.علی سلاجقه، معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست در جریان سفر به استان بوشهر و بازدید از مجموعه های صنعتی بیان داشت: عملی شدن پیوست های محیط زیستی در اجرای 
پروژه های اقتصادی و صنعتی نیازمند ضمانت اجرایی است و در این خصوص تخصیص مقداری از محل سودآوری صنایع به حوزه محیط 
زیست مورد تاکید و حائز اهمیت بوده که خوشبختانه پتروشیمی بوشهر در این راستا گام بسیار خوبی برداشته است.وی با اشاره به 
اینکه این سیستم با اتکا به توان داخلی و با اعتبار بالغ بر 150 میلیون یورو انجام گرفته است، گفت: ایفای پیوست های محیط زیستی 
در اجرای پروژه های اقتصادی و صنعتی در راستای حفاظت از محیط زیست در منطقه ضروری است و با توجه به درآمد صنایع مستقر 
در شهرستان های کنگان و عسلویه باید نسبت به ایفای نقش در مسائل محیط زیست اقدام مؤثر کنند.در شهرستان های متأثر از صنعت 
به ویژه عسلویه، 100 فلر و کنگان 25 فلر وجود دارد و امروز فناوری ها و تکنولوژی ها به سمتی رفته است که بتوان با اعتبارات حداقلی 
نسبت به سرمایه گذاری های بزرگی که انجام شده است، تهدیدها را به فرصت تبدیل کنیم.او با اشاره به پروژه TGTU که توسط 
پتروشیمی بوشهر در پالایشگاه گازی اجرایی شده است تاکید کرد: این شرکت در حقیقت برای حفظ محیط زیست تلاش کرده است. 
در پتروشیمی بوشهر و هلدینگ شستان شاهد اقدامات اساسی و مؤثر در حوزه کاهش انتشار آلایندگی فلر در سطح اتمسفر و محیط 

پیرامون هستیم که باعث مباهات است و شایسته است شرکت های پتروشیمی کشور از این اقدام و الگو پیروی کنند.

حذفگوگردازپتروشیمی
بوشهربااتکابهتوان
داخلی

علی سلاجقه

علی اصغر جهانگیر، معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه گفت: طرح دستبند و پابند 
الکترونیکی برای محکومانی است که دوران محکومیت خود را سپری کرده اند و این طرح برای پیشگیری از 
تکرار وقوع جرم اجرا می شــود. وی در پاسخ به این پرسش که آیا زندانیانی که به جرم سرقت اکنون برای 
گذراندن دوران محکومیت در زندان به سر می برند از پابند الکترونیک و این ارفاق قانونی بهره مند خواهند 
شد، اظهار داشت: این طرح برای سارقانی اجرا می شود که پیش از این سوابق متعدد سرقت داشتند و دوران 
محکومیت خود را در زندان سپری کردند و پس از آن می توانند مانند افراد عادی در جامعه زندگی کنند، اما 
از آنجایی که تدابیر پیشگیرانه برای تکرار وقوع جرم می تواند تضمینی برای برقراری امنیت در جامعه باشد، 
قرار است تحت نظارت قرار گیرند. این طرح به این معنا نیست که افرادی که در زندان هستند قرار است آزاد 
شوند و با پابند در جامعه حضور یابند و تحت نظارت الکترونیک قرار گیرند،مطابق قانون و براساس مصلحت 
جامعه، اگر شخصی با تکرار و تعدد جرم روبه رو باشد و نوع جرائم ارتکابی او هم از انواع جرائم خاص باشد، 
می تواند تحت کنترل و نظارت قرار گیرد و این طرح برای آن دسته از محکومان دارای پایان حبس آزاد شده 
است که با تعدد جرم روبه رو بودند و به نوعی بحث خطرناک بودن و اقدامات احتیاطی برای آنها ایجاب کرده 

است که تحت مراقبت پس از خروج از زندان قرار گیرند./ایرنا 

اجرایطرحدستبندوپابند
الکترونیکبرایجلوگیریاز
تکرارجرماست

علی اصغر جهانگیر

دریافتوتمدیدگواهی
نامههایبیمهکوثر

شرکت بیمه کوثر

حالداروسازی
خوباست

 مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی

نتیجه بررسی گزارش های آماری بیمه تجارت نو، از رشد شاخص های عملکردی این شرکت خبر داد.دکتر مهران رضوانی، 
مدیرعامل بیمه تجارت  نو، با اعلام اینکه، جذب پرتفوی سودآور و حذف پرتفوی زیان ده یکی از مهم ترین محورهای راهبردی فعلی 
است، گفت: به همت متعالی همکاران پرتلاش، بیمه تجارت نو توانسته 120 درصد از بودجه خود را محقق کند تا با توانمندی هر چه 
بیشتر، پاسخگوی اعتماد سهامداران و بیمه گزاران باشد، درآمد حاصل از حق بیمه تولیدی شرکت، از 18 شهریور ماه تا 26دی ماه سال 
جاری به 12,835 میلیارد ریال رسیده است تا نویدبخش رشد 27 درصدی حق بیمه تولیدی طی دوره ذکر شده نسبت به مدت مشابه 
سال قبل باشد.برقراری توازن در ترکیب پرتفوی شرکت به منظور دستیابی به سودآوری مطلوب را از الزامات شرکت بیمه تجارت نو 
دانست و افزود: با توجه به استراتژی مناسب اتخاذ شده در شرکت، روند رو به رشد شاخص ها ادامه خواهد داشت.ضروری می دانم در 
این فرصت، قدردان تمامی سهامداران و بیمه گزاران که با اعتماد به بیمه تجارت نو، ما را در تحقق اهداف بزرگ و تسهیل مسیر رفاه و 
آسایش برای تمامی هموطنان یاری می کنند، باشم؛ گامی مهم به سوی خدمات بیمه ای متنوع؛قرارداد همکاری بین شرکت بیمه تجارت نو 
و بانک رفاه به منظور افزایش تعاملات و تکمیل سبد خدمات قابل ارائه به حقوق و مستمری بگیران بانک رفاه کارگران در تمامی رشته های 
بیمه ای منعقد شد.گفتنی است پیرو این قرارداد تمامی کارکنان این بانک، دارندگان کارت حقوق بانک رفاه و همچنین بازنشستگان و 
مستمری بگیران از این بانک ، می توانند از خدمات ویژه شرکت بیمه تجارت نو برای خرید انواع بیمه نامه  به صورت اقساط بدون نیاز به 

ارائه چک یا ضامن بهره مند شوند و حتی با همین شرایط نسبت به خرید بیمه نامه برای بستگان خود نیز اقدام نمایند ./ روابط عمومی

بیمهتجارتنوبارشد
چشمگیرشاخصهای
عملکردیهمراهشد

 مهران رضوانی

عباس هنرمند ، عضو هیات مدیره بانک توسعه صادرات ایران به همراه جمعی از مدیران ارشد این بانک از شرکت فولاد 
مکران بازدید و با مدیرعامل این شرکت پیرامون توسعه تعاملات بانکی و برنامه ریزی برای همکاری های آتی گفتگو کرداو 
با اشاره به جایگاه ویژه مشتریان خوشنام و توانمند نزد بانک توسعه صادرات، گفت: این بانک با طراحی خدمات جدید و 
استفاده از ظرفیت بانکداری شرکتی، خدمات متنوعی به مشتریان بزرگ خود ارائه می کند.وی بانک توسعه صادرات ایران 
را از نظر دانش بانکی در زمره بهترین بانک های کشور دانست و گفت: مطالبه ستاد مرکزی از شعب، تعامل بیشتر با فعالین 
اقتصادی منطقه و معرفی ظرفیت های بسته اعتباری جدید بانک است که با هدف یافتن راهکارهای مناسب برای تحرک 
تولید و صادرات به شعب این بانک ابلاغ شده است.هنرمند، شرکت های صرافی توسعه صادرات و تامین سرمایه تمدن را 
دو بازوی توانمند بانک برای تسهیل فرایند ارایه خدمات بانکی به مشتریان معرفی کرد و گفت: سرعت عمل صرافی در ارایه 
خدماتی اعم از خرید و فروش ارز، دریافت و پرداخت حواله های ارزی به تمامی نقاط جهان، تامین ارز مورد نیاز وارد کنندگان 
و ارسال حوالجات مربوطه به اقصی نقاط جهان در کمترین زمان ممکن، بی نظیر است. همچنین امکان تامین مالی در بستر 
شرکت تامین سرمایه تمدن برای مشتریان فراهم است.همچنین مدیرعامل شرکت فولاد مکران در این جلسه ضمن ارایه 
گزارش عملکرد این واحد صنعتی، گفت: توسعه و رشد تولید در این شرکت و برخی دیگر از شرکت های هلدینگ همگامان 

توسعه سیستان و بلوچستان مرهون حمایت های بانک توسعه صادرات ایران در گذشته است./ روابط عمومی

مشتریانخوشنامدرسیاستهای
اعتباریجدیدبانکتوسعه
صادراتجایگاهویژهایدارند

بانک توسعه صادرات ایران

خبـــر رد پای صهیونیست ها در اکثر مناقشات منطقه قابل مشاهده است
 محمد اسلامی، رئیس سازمان انرژی اتمی و معاون رئیس جمهور، 
در برنامه تلویزیونی به افق فلســطین درباره نامه به مدیرکل آژانس در 
خصوص تهدید رژیم صهیونیستی اظهار داشت: آن نامه جواب نداشت، 
روزی که وزیر گردشگری صهیونیستی تهدید کرد در کمال ناباوری هیچ 
عکس العملی رخ نداد و کسی اعتراضی نکرد و قبل از آن در مهرماه نتانیاهو 

در سخنرانی خود ایران را به حمله هسته ای تهدید کرد.
وی گفت: نامه ای به رئیس آژانس نوشتم و خواستم به این موضوع 
بپردازد و به شورای امنیت گزارش کند. اتفاقی نیفتد و انتظار داشتم در 
شورای حکام این مسئله مطرح شود اما با لابی سنگین صهیونیستی این 
اتفاق نیفتد. ما همچنان این انتظار را داریم که به این تهدیدها پرداخته 

شود.
اسلامی در خصوص اظهارات مقامات صهیونیستی مبنی بر داشتن 
سلاح هسته ای تصریح کرد: نخست وزیر صهیونیستی اعلام کرد و این یک 
اظهار اســت. آنان این را به عنوان ابزار بازدارندگی خود مطرح می کنند. 
شــرایط فلسطین یک پرده ای را کنار زد و برای کل جهان ماهیت رژیم 
صهیونیستی معرفی شد. همیشه اینها فلسطینی ها را تروریست قلمداد 
می کردند و حق خود می دانستند که باید برخورد کنند و دست به جنایت 
بزنند اما این شرایط در دنیا تغییر کرده، در این مقطع روایتگری نزدیک 

به حقایق صحنه بهتر توانست خود را ارائه دهد.
معاون رئیس جمهور در خصوص برآورد میزان تســلیحات رژیم 
صهیونیستی هم گفت: طبق آماری که در نشریات منتشر شده بیش از 
1۳ هزار تسلیحات و ۲۲0 کلاهک هسته ای وجود دارد. این آماری است 
که نزدیک به واقعیت است. با توجه به ظرفیت رژیم صهیونیستی و اینکه 
امور اتمی خود را افشا نکرده و عضو آژانس نشده، می شود گفت برخورداری 

از این میزان تسلیحات امری مسلم است.
وی افزود: تاکنون هیچ بازرسی از رژیم صهیونیستی صورت نگرفته 
است. مدیرکل حتی در سفر به اراضی اشغالی در خصوص برنامه هسته ای 
ایران صحبت کرد. هیچ مســتندی ندیدیم که نظارت و کنترل صنعت 
هسته ای را سؤال کند و مورد مطالبه باشد. رد پای صهیونیست ها در اکثر 
مناقشات در منطقه دیده می شود. اگر مناقشه ای نباشد اینها آرامش ندارند 
و این مناقشــات در راستای منافع آنان است همین بحث ایران هراسی، 
موجب می شود اینان کسب و کار سیاسی و اقتصادی خود را بهتر انجام 

دهند.
رئیس سازمان انرژی اتمی در خصوص خطر اسرائیل هسته ای گفت: 
وقتی که می گوییم رژیم وحشی، یعنی چارچوبی وجود ندارد. نگاهی که 
به موضوع حقوق خود دارند و برای حاکمیت شان هرگونه جرمی را توجیه 
می کنند. اینها با تحریف کتاب خدا توجیه می کنند و داشتن هرگونه ابزار 
و سلاح را برای حفظ خود توجیه می کنند. وقتی به انسانی رحم نمی کنند 
و حقوق آنان برایشان مهم نیست حکایت از خطرناک بودن آنان و ناکارآمد 

کردن سازمان های بین المللی است.
اسلامی ادامه داد: تاکنون قطعنامه ای مهم علیه آنها در سازمان ملل 

صادر نشده است. این حکومت آپارتاید همواره از ظرفیت های سازمان ملل 
توانسته برای خود مصونیت ایجاد کند و به حیات خود ادامه دهد. ضربه ای 
که رژیم اکنون خورده، یک دگرگونی برای وضعیت رژیم به وجود آورده 

است.
سلاح کشتار جمعی در دکترین دفاعی ایران جایگاه ندارد

وی در پاسخ به این سؤال که آیا وقت آن نرسیده ایران سلاح هسته ای 
داشته باشد، تصریح کرد: داشتن سلاح کشتار جمعی هرگز در دکترین 
دفاعی ایران جایگاه نداشته و ندارد. فتوای مقام معظم رهبری هم هست 
که حرام می دانند. راهبرد امنیت ملی ما مؤلفه ای دارد که کمتر کسی در 
اختیار دارد. جمهوری اسلامی مردم پایه است و هزینه سنگینی هم داده 

است.
اسلامی بیان کرد: سیســتم دفاعی ایران هیچ وابستگی ندارد و 
کارهای خلاقانه و نوآورانه توسط دانشمندان خلق شده است. این دو عامل 
با قدرت رهبری بازدارندگی فعال را ایجاد کردند. سیاست خارجی ایران 
تعامل فعال است و با این تفکر توأمان بازدارندگی فعال به وجود آمده است.

رئیس سازمان انرژی اتمی در پاسخ به این سؤال که آیا برای موازنه 
قدرت نباید ســلاح داشــت، افزود: این موضوع نتوانستن نیست بلکه 
نخواستن است. اراده نظام ما این نیست. راهبرد امنیت ملی این است که 
در این راستا پیش برویم. ما به نقطه ای رسیدیم که بازدارندگی وجود دارد 

بدون اینکه قوانینی را زیرپا گذاریم.
وی ادامه داد: ایران نظارت پذیرترین کشور بوده است. اساس موضوع 
آمریکایی ها در بحث موضوع هسته ای ما این بوده که ایران هسته ای نشود. 
فناوری هسته ای شکافنده علوم است. در همه سرفصل های علوم نقش 

فناوری هسته ای پیش برنده است.

اسلامی گفت: امروز بدون اینکه وابسته باشیم به نقطه ای رسیدیم 
که در ترازهای بالای جهانی قلمداد می شویم. آنان از این نگران بودند و 
این نگرانی پابرجاست. آنان می خواستند که ما به این فناوری نرسیم اما 

اکنون رسیدیم.
رئیس سازمان انرژی اتمی در خصوص فعالیت های هسته ای ایران 
افزود: در انرژی اتمی اول اینکه در بخش سلامت جامعه و پزشکی هسته ای 
تولید رادیوداروها را انجام می دهیم. یکی از تولیدکنندگان مطرح در دنیا 

هستیم و ۲۲0 مرکز پزشکی از این داروها استفاده می کنند.
وی بیان داشت: همچنین در بخش صنعتی، خدماتی به کشاورزی 
و صنعت می دهیم. این یک ســفرفصل مهم مقابله با تحریم بوده است. 
مجتمع هــای مهم صنعتی امروز از هســته ای اســتفاده می کنند. در 

بخش های دیگر حوزه کشاورزی و محیط زیست هم است.
اسلامی در خصوص افزایش نیروگاه های برق هسته ای نیز تصریح 
کرد: یک نیروگاه برق داریم و به دنبال توسعه دو نیروگاه دیگر در بوشهر 
هستیم و هر کدام 50 هزار مگاوات است. در افق 14۲0 می خواهیم بتوانیم 
سقف برق اتمی خود را به ۲0 درصد برسانیم. در خصوص آب هم ما آب 
شیرین کن بوشهر را به عنوان تکلیف شروع کردیم و تا پایان سال آینده به 
افتتاح می رسانیم و آمادگی داریم برای نیروگاه های کوچک آب شیرین کن 
را بــرای آنان انجام دهیم. به گزارش ایرنا، رئیس ســازمان انرژی اتمی 
خاطرنشان کرد: آب شیرین کن های ما همانی است که در دنیا کار می شود. 
آنانی که از رآکتورهای اتمی است در دنیا کم است. یک فرآیندی است که 
تعــداد محدودی اســتفاده می کنند. در این فرآیند قــرار گرفتیم که 
خودکفایی ایجاد کنیم. امروز یک طرحی را وعده کردیم که دو ساله افتتاح 

خواهد شد.

روح الله دهقانی فیروزآبادی معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهور گفت: زمانی که شرکت های دانش بنیان روی کار می آیند،شروع 
فعالیت در بخش سرمایه گذاری در بازی های رایانه ای قابل تقدیر است، تفاوت 
کسب وکار خلاق با مؤسسات هنری سنتی این است که همزمان بال فناوری، 
کسب وکار و هنر دیده می شود و نقش فناوری در آن پررنگ است و به همین 
دلیل است که شرکت های خلاق همیشه مورد توجه ستاد توسعه فناوری های 
فرهنگی و نرم بوده است .آنچه درباره این مؤسسات مورد توجه و قابل رقابت است، 
توجه و زمان افراد است، زیرا هرکسی بتواند زمان و توجه افراد را بیشتر به دست 
بیاورد، موفق تر خواهد بود.فقط مسأله بازار مهم نیست بلکه مسأله آموزش، 
فرهنگ و رفتار بسیار نقش زیادی در ارتقای شخصیت افراد به عنوان غذای بشر 
دارد.کشور ما دارای تاریخ، فرهنگ و جوانان پراستعداد است اما برای موفقیت 
بیشتر و استفاده حداکثری از ظرفیت های خود باید روی چند حوزه مشخص 
متمرکز شویم و سرمایه گذاری کنیم.یکی از چالش های مهم عملکرد فردی در 
این حوزه است که باید افراد، شرکت ها و مجموعه ها با یکدیگر عجین شوند تا با 

ایجاد شرکت های بزرگ تر، آثار بزرگی خلق شود.
اختصاص وام قرض الحسنه 500 میلیونی به بانوان فناور

معاون علمی ریاست جمهور از اختصاص وام قرض الحسنه 500 میلیون 
تومانی به بانوان فناور و کارآفرین دعوت شده به گردهمایی بانوان موفق و فعال 

در حوزه فناوری و مشارکت اجتماعی خبر داد.
دهقانی با اشــاره به رویداد »مادرانه، فناورانه« که در تالار دکتر ربیعی 
دانشگاه صنعتی شریف برگزار شد، درباره نسبت بین زن و کارآفرینی، گفت: 
وقتی از کارآفرینی سخن به میان می آید، دو گزاره قابل طرح است؛ نخست اهمیت 
کارآفرینی و دوم اهمیت و ارزش کارآفرین شدن.وی کارآفرینی را از کارآفرین 
شدن مهم تر خواند. به باور او، کارآفرین شدن کاری به غایت دشوار است و اگر 
در افراد این خاصیت نباشد و صرفاً متأثر از تجربیات کارآفرینان موفق به این 
حیطه ورود کرده باشند، بی تردید، تجربه موفقی نخواهند داشت و اساساً هر 
کسی لازم نیست کارآفرین شود. فرزانه دانشمند، فعال در حوزه هوش مصنوعی 
و صنعت نفت، بهاره صفارنیا، فعال در حوزه مشارکت اجتماعی، فریبا فهیم 
یحیایی، فعال حوزه پژوهش و فناوری، زیبا عزیزی، چهارمین دختر برتر روستایی 
جهان، الهام زند، مدیر پروژه مستند مادران ایرانی، فاطمه چهرئی، مدیرعامل 
یک شــرکت خلاق، خدیجه سعیدپور، بانوی کارآفرین نمونه کشوری و بهار 

صالحی، مدیر یک کافه کتاب، از بانوان کارآفرین و نوآوری بودند./ایسنا

فناوری باید با کسب و کار و اقتصاد عجین شود

تازه ترین گزارش مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی  نشان می دهد که تولیدات صنعتی کشور در 9ماهه امسال 
نسبت به مدت مشابه سال قبل 0,2درصد رشد کرده است.

آنطور که آمارها نشان می دهد بیشترین میزان تولید در 9ماهه امسال مربوط به صنعت دارو سازی  بوده است. طبق این 
اطلاعات سطح تولید در کارخانه های دارو سازی  16,8درصد و میزان فروش 13,4درصد افزایش یافته است. با این حال در آذر ماه 
سطح تولید اندکی کاهش یافته است.بعد از صنعت دارو سازی  گروه تجهیزات برقی با 11,8درصد در رتبه دوم و گروه ماشین آلات 
و تجهیزات با 10درصد افزایش تولید در رتبه سوم قرار گرفته اند.طبق آمار ها میزان تولیدات صنایع خودروسازی در 9ماهه 
امســال 4درصد و در آذر ماه نسبت به آذر ماه پارسال 23,7درصد کاهش یافته است. افت تولید در صنعت خودرو سازی  در 

شرایطی اتفاق افتاده که وزارت صنعت در تلاش است تیراژ تولید را در سال جاری بالاتر از یک میلیون دستگاه حفظ کند.
خبر مهم دیگرکاهش ســطح تولید در گروه محصولات شیمیایی است. این گروه که عمدتا شامل تولیدکننده های 
محصولات پتروشیمی هستند در آذر ماه امسال با 5,5درصد افت تولید مواجه شده اند. مقایسه سطح تولیدات کارخانه های 
پتروشیمی با آذر ماه سال قبل نیز نشان می دهد که  محصولات تولید شده در این کارخانه ها 21,3درصد کمتر از پارسال است.

صنایع فلزی نیز در آذر ماه امسال با 5,3درصد کاهش تولید مواجه شده اند. اهمیت کاهش تولید در صنایع پتروشیمی و 
فلزی در این است که این دو صنعت مهم ترین صنایع صادراتی و ارزآور کشور هستند./روابط عمومی 

دریافت و تمدید گواهی نامه های بیمه کوثر
دریافت ایزو 31000 و صدور مجدد ایزوهای 9001، 10002، 10004 و 10015

 ISO31000 و دریافت گواهی نامه ISO10015 ،ISO10004 ،ISO10002،ISO9001 بیمه کوثر موفق به تمدید گواهی  نامه های
شد.به گزارش روابط عمومی بیمه کوثر و اعلام مدیریت سیستم و نوآوری شرکت، شرکت IMQ ایتالیا پس از بررسی وضعیت و 
عملکرد بیمه کوثر، گواهی نامه استانداردهای سیستم مدیریت کیفیت ISO9001:2015، سیستم رسیدگی به شکایات مشتریان 
ISO10002:2018،  سیستم مدیریت رضایتمندی مشتری ISO10004:2018، سیستم مدیریت شایستگی و توسعه کارکنان 

ISO10015:2019 و سیستم مدیریت ریسک ISO31000:2018 را بدون وجود ناهمخوانی با الزامات صادر نمود.
زهرا جافری رضایتمندی ذی نفعان و بهبود مستمر را دستاورد پیاده سازی الزامات نام برده در بیمه کوثر دانست و گفت: 

استقرار استانداردهای بین المللی می تواند از طریق آگاه کردن مدیران ارشد از نقاط قوت و ضعف سیستم فراهم گردد.
وی با اشاره به همدلی و انسجام همه معاونان، مدیران و کارکنان بیمه کوثر در اجرای کارهای گروهی، خاطرنشان کرد: به جهت 
اهتمام ویژه به تدوین و ارائه دقیق مستندات، مدارک و فرآیندها از همه همکارانم قدردانی می کنم. امیدوارم با تداوم این همکاری 
مستمر، الزامات موجود در استانداردهای بین المللی به فرهنگ سازمانی مبدل گردد و با اجرای توصیه های بهبود گزارش ممیزی، 

شاهد افزایش نقاط قوت شرکت در این زمینه باشیم.

 محسن اسلامی ، سخنگوی ستاد انتخابات کشور گفت: 5 پیام رسان »گپ«، »سروش«، »بله«، »ایتا« و »آی گپ« موظف شدند در هر حوزه انتخابیه، یک بستر مجازی 
برای تبلیغات نامزدها شکل دهند. وی در نشست بررسی فرآیند حقوقی و اجرای قانون جدید انتخابات در دانشگاه تربیت مدرس، به تشریح جزئیات تبلیغات 
نامزدهای انتخاباتی در بستر فضای مجازی پرداخت و اظهار داشت: در فرآیند رای  دهی، ۳4 هزار صندوق الکترونیکی داریم و بستر برگزاری انتخابات الکترونیک 
در کل کشور فراهم شده است. وی با اشاره به اینکه منتظر تایید شورای نگهبان هستیم و در صورت موافقت شورا، رای دادن و شمارش آرا با دستگاه انجام می شود، 
اضافه کرد: این اتفاق جدیدی است و قانون هم اجازه آن را داده است. سخنگوی ستاد انتخابات کشور تصریح کرد: در این دوره، ضمن اینکه وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات، زیرساخت های لازم را فراهم کرده است، 5 پیام رسان گپ، سروش، بله، ایتا و آی گپ موظف شدند در هر حوزه انتخابیه یک بستر مجازی برای 
تبلیغات نامزدها شکل دهند. اسلامی با بیان اینکه این بسترها شکل گرفته تا نامزدها در زمان خود، در فضای مجازی تبلیغات داشته باشند، یادآور شد: وزارت کشور 

موظف شده سامانه ای طراحی کند که همه صفحات مجازی رسمی نامزدها در آنجا نمایان باشد. کارهای آن در حال انجام است و این اتفاق خواهد افتاد./ ایرنا

۵پیامرسانداخلی
برایتبلیغاتنامزدها
تعیینشد

خبـــر

آیین افتتاحیه اولین نمایشگاه بین المللی صادرات به پاکستان، با حضور 
وزیر کشور و جمعی از مقامات سیاسی و اقتصادی ایران و پاکستان در چابهار 
برگزار شد.به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات ایران، مشارکت کنندگان 
در این نمایشگاه از حوزه های صنعت، خودرو، بانک ها، فرآورده های نفت ، گاز و 
پتروشــیمی، حمل ونقل، محصولات و ماشین آلات کشــاورزی و غذایی، 
محصولات و تجهیزات صنعتی، محصولات شیمیایی و سلولوزی، لوازم خانگی، 
منسوجات و چرم، صنعت ساختمان، صنایع معدنی، فلزات و سنگ های قیمتی، 
محصولات و تجهیزات پزشکی و آزمایشگاهی، محصولات فناور، دانش بنیان و 
های تک و منسوجات هستند و کارشناسان بانک توسعه صادرات ایران در غرفه 
A1۲ برای ارائه مشاوره و معرفی خدمات و تسهیلات این بانک توسعه ای به 
فعالین اقتصادی حاضر در نمایشگاه حضور دارند.احمد وحیدی با تاکید بر اهمیت 
تبادل اقتصادی در منطقه، گفت: روابط دو کشور بر اساس پیوندهای راهبردی 
و استراتژیک فرهنگی و دوستی های عمیقی است که از گذشته وجود داشته و 
زیربنای تعامل اقتصادی دو کشور به شمار می رود که به نفع همه ملت های 
منطقه خواهد بود.وی با اشــاره به اهمیت تقویت روابط فرهنگی بین ایران و 
پاکستان، اظهار داشت: تعامل با همسایگان، سیاست راهبردی دولت سیزدهم 
بوده و تحقق این هدف در گرو توسعه تعامل اقتصادی دو کشور است.وزیر کشور 
اولین گام در مسیر تعامل اقتصادی بین دو کشور را شناخت ظرفیت های متقابل 
دانست و گفت: باید اعتراف کنیم که ایران و پاکستان ظرفیت های یکدیگر را به 
خوبی نمی شناســند.ترجیح ما این اســت که هرآنچه نیاز وارداتی داریم، از 
کشورهای همسایه تامین شود و این گمان می رود که همین ترجیح را کشورهای 
دیگر نسبت به ایران دارند و البته کیفیت کالا، قیمت تمام شده و مزیت ترانزیتی 
بر این تصیمیم بی تاثیر نیست. وزیر کشور با تاکید دوباره بر اینکه نگاه اقتصادی 
در منطقه، منافع ملت ها را تامین می کند، از شرکت کنندگان داخلی و خارجی 
حاضر نمایشگاه ، خواست تا نقش موثر و سزاواری را در این زمینه ایفا کنند. وی 
افزود: روابط ما با پاکستان، تاریخی و مرزهای ما مرزهای صلح و دوستی بوده و 
از قرابت فرهنگی فراوان برخوردار است و این ویژگی ها می تواند بسترساز توسعه 
تعامل فی مابین دو کشور باشد.وحیدی با بیان اینکه در حال حاضر مرز زمینی 
فعال بین ایران و پاکستان وجود دارد گفت: این توان در دو کشور وجود دارد که 

ظرفیت مناطقی مانند ریمران و میرجاوه را بالفعل برسانیم.

 تعامل همسایه ها به نفع
 ملت های منطقه است
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تفاهم نامه همکاری بانك رفاه کارگران و 
صندوق بازنشستگی فولاد امضاء شد

تفاهم نامه  همکاری طی مراسمی به منظور در محل این بانک برگزار شد، 
به امضای دکتر اسماعیل للـه گانی مدیرعامل بانک رفاه کارگران و دکتر سید 
حجت کاظمی مدیرعامل موسسه صندوق حمایت و بازنشستگی کارکنان 

فولاد رسید.  
دکتر للـه گانی گفت: بانک رفاه کارگران در راستای ایفای نقش موثر در 
حوزه مسئولیت های اجتماعی همواره از تولید ملی و اشتغازایی در کشور حمایت  
کرده و این حمایت ها در دولت عدالت محور سیزدهم از گستردگی قابل توجهی 

برخوردار بوده است.
وی با بیان اینکه بانک رفاه کارگران مزین به نام “کارگران” و متعلق به 
بازنشستگان و مستمری بگیران تحت پوشش سازمان تامین اجتماعی است، 
تصریح کرد: رویکرد اصلی این بانک حمایت از بازنشستگان است و در این راستا 
آمادگی داریم حمایت ها از جامعه هدف صندوق بازنشستگی فولاد را افزایش 
دهیم، ظرفیت ها و طرح های توسعه ای ارزشمندی در صندوق بازنشستگی 
فولاد وجود دارد، در صورتی که منابع مورد نیاز این طرح ها تامین و نسبت به 
اجرای آنها اقدام شود، می تواند منجر به افزایش بهره وری و منافع بسیار زیادی 

برای بازنشستگان عضو این صندوق به همراه داشته باشد. 
صنایع فولاد و معدن از جمله صنایع استراتژیک کشور محسوب می شوند 
و بر این اساس بانک رفاه کارگران آمادگی دارد در تامین مالی طرح های اقتصادی 
زیرمجموعه های صندوق بازنشستگی فولاد از طریق انتشار اوراق گواهی سپرده 
مدت دار ویژه سرمایه گذاری )خاص(  اقدام کند.تامین مالی طرح ها و پروژه ها از 
طریق انتشار این اوراق، مدلی است که بانک رفاه کارگران بر مبنای بانکداری 
اسلامی طراحی و اجرا کرده است. از طریق این مدل که مورد تأیید حوزه علمیه 
قم و شورای فقهی بانک مرکزی نیز قرار گرفته است، این بانک در پروژه های 

مختلف در سطح کشور که نیاز به منابع مالی دارند، مشارکت می کند.
بانک رفاه کارگران با افزایش سرمایه ای که انجام داده است، در حال حاضر 
بانک برتر کشور در شاخص “کفایت سرمایه” است و بر این اساس آمادگی دارد 
از طریق هم افزایی، در راستای ارتقای ظرفیت های سرمایه گذاری صندوق 
بازنشستگی فولاد اقدام کند.  وی به تسهیلات قرض الحسنه پرداختی از سوی 
بانک رفاه کارگران به بازنشستگان تحت پوشش این صندوق اشاره کرد و گفت: 
پرداخت این تسهیلات در سال های اخیر بسیار تسهیل شده و بر اساس تحولاتی 
که این بانک در حوزه فناوری اطلاعات داشته است، این تسهیلات به صورت 
کاملا غیرحضوری پرداخت و اقساط مربوطه نیز به صورت الکترونیک از حساب 
افراد کسر می شود.دکتر سید حجت کاظمی ، مدیرعامل صندوق بازنشستگی 
فولاد با قدردانی از حمایت های بانک رفاه کارگران از این صندوق، گفت: این 
بانک در دور اخیر فعالیت خود به واقع متحول شده و در شاخص هایی مانند 

“میزان سرمایه” و “سودآوری” جزو برترین بانک های کشور است. 
در سال های اخیر شاهد بوده ایم که حمایت های بانک رفاه از بازنشستگان 

عضو صندوق به نحو چشم گیری افزایش یافته که شایسته قدردانی است.
بانک رفاه کارگران در این سال ها در حوزه های مختلف از جمله فناوری 
اطلاعات دستاوردهای ارزشمندی داشته و این صندوق سعی کرده است با 
استفاده از ظرفیت های الکترونیک این بانک، نسبت به پیشبرد برنامه های 
حمایتی و توسعه ای خود اقدام کند.تاکنون بخش قابل توجهی از بازنشستگان 
تحت پوشش صندوق از تسهیلات قرض الحسنه بانک رفاه کارگران بهره مند 
شده اند که این تسهیلات کاملا غیرحضوری و بدون نیاز به مراجعه متقاضیان 
به شعب، به آنان پرداخت شده است.صنایع معدنی و فولادی ازجمله صنایعی 
هستند که اشتغال در آنها بیش از سایر صنایع، آسیب ها و صدمات جسمی به 
همراه دارد و بر این اساس در سال های اخیر تلاش کرده ایم خدمات درمانی به 
بازنشستگان را ارتقاء دهیم، به گونه ای که درحال حاضر تمامی هزینه های 

درمانی اعضاء از سوی صندوق پرداخت می شود./ روابط عمومی

خبرخبـــر

مشارکت خیرین آب رسان در تامین آب شرب پایدار ۲۳00 روستا
 هاشم امینی مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور گفت: 
مشارکت در آب رسانی به ۲ هزار و ۳00 روستا و ساخت تاسیسات آبرسانی 
در 660 روســتا، از عمده ترین اقدام های خیرین آب رسان در یک سال 
گذشته بوده است. وی در مراسم گشایش رسمی مجمع خیرین آب رسان 
آب شرب کشور درباره روند پیشرفت »طرح جهاد آبرسانی« افزود: تامین 
آب 10 هزار روستای دارای تنش آبی یا فاقد تاسیسات آب رسانی در مرحله 

نخست این طرح، به بهره برداری خواهد رسید.
در گام بعدی برای رفع تنش های آبی، تامین آب هفت هزار و 1۳8 
روستا از محل اعتبارات محرومیت زدایی و تامین آب سه هزار روستا در 
کشور از سایر منابع اعتباری )منابع عمومی( توسط پیمانکاران بخش 

خصوصی انجام می شود.
مدیرعامل آبفای کشور اعتبار مورد نیاز برای اجرای فاز نخست این 
طرح را 50 هزار میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: تاکنون ۲9 هزار و ۳00 
میلیارد تومان اعتبار مصوب برای این پروژه در نظر گرفته شده که 15 هزار 
و ۳00 میلیارد تومان آن تخصیص یافته است و تاکنون توانسته ایم 45 

درصد پیشرفت فیزیکی را در این پروژه ها شاهد باشیم.
به گزارش شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور، امینی با قدردانی 
از همراهی خیرین آب رسان آب شرب کشور آنان را »سقایان وطن« خواند 
و درباره اقدام ها خیرین در سال گذشته، ادامه داد: تشکیل مجمع خیرین 
آب رسان کشور، انعقاد تفاهمنامه با خیرین و صنایع و نهادهای انقلابی برای 
مشــارکت در آب رسانی به ۲ هزار و ۳00 روستا و اتمام عملیات اجرایی 
آبرســانی در 660 روستا که خیرین در ساخت تاسیسات آنها مشارکت 
داشته اند، از عمده ترین اقدام های خیرین آب رسان کشور بوده است. به 
گفته وی ارزش مشارکت خیرین در آبرسانی به روستاها افزون بر ۲ هزار 

میلیارد تومان بوده است.
آبرسانی در کشور به فعالیتی مستمر و دائمی تبدیل شود

علی اکبر محرابیان وزیر نیرو نیز در این مراسم ورود خیرین به آبرسانی 
روستایی را امری مبارک و ارزشمند که باید فراگیر شود، برشمرد و گفت: 
شرایط اقلیمی و بارشی کشور می طلبد که آبرسانی در کشور به یک روند 
مستمر و دائمی تبدیل شود و همواره موردتوجه قرار گیرد،مجمع خیرین 
آب رسان یکی از نهادهای بسیار مهم در صنعت آب کشور است که آبرسانی 
به روســتاها و مناطق محروم کشور را هدف گذاری کرده و ازاین حیث از 

اهمیت بسیار بالایی برخوردار است.
وی با اشاره به اینکه حمایت از تامین آب شرب روستایی و توسعه 
آن در کانون توجه مجمع خیرین آب رســان قــرار دارد، گفت: حفظ 

روستاهای کشور و کمک به توسعه آن از طریق تامین آب پایدار به معنی 
حفظ اقتصاد ملی، افزایش تولید، افزایش اشتغال و تضمین معیشت جامعه 
است و در این  بین آبرسانی به این روستاها با توجه  به اقلیم متنوع کشور و 
پراکندگی موجود، کار بسیار دشواری است که در این زمینه استفاده از 

ظرفیت و همراهی خیرین ضرورت دارد.
محرابیان با بیان اینکه پیش  از این، خیرین فعالیت های گسترده ای 
در حوزه مدرسه سازی، بیمارستان سازی و خانه سازی داشتند، اما ورود این 
عزیزان به حوزه آبرسانی یک اقدام ارزشمند و مبارک است، گفت: تشکیل 
مجمع خیرین آب رسان گامی بلند در مسیر آبرسانی به روستاهای محروم 
کشور است که با همت انسان های بزرگ به جریان افتاده و امیدواریم آثار 
مطلوب آن در حوزه توسعه روستاهای کشور روزبه روز بیشتر نمایان شود.
وزیر نیرو ضمن اشاره به هدفگذاری دولت سیزدهم برای آبرسانی 
به 10 هزار روستا، گفت: این گام بلند با همکاری بخش های مختلف از جمله 
خیرین آب رسان در جریان است و اقدامات بسیار ارزشمندی در این حوزه 
رقم خورده است که نیاز است با همکاری و تعامل همه بخش ها در مدت 

کوتاه به پایان برسد.
 ضرورت مدیریت تامین آب شرب

 با توجه به کاهش بارندگی ها
وی در ادامه به موضوع طرح های آبرسانی پرداخت و گفت: شرایط 
بارشی کشور به شکلی است که تا امروز با کاهش بارندگی مواجه هستیم.

به گزارش اعتباربه نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت 
نیرو)پاون(،محرابیان تاکید کرد: در تلاش هستیم با وجود این شرایط، 
کوچکترین تنشی در تامین آب شرب کشور رخ ندهد. در همین راستا 
فهرســت پروژه ها مشــخص و اعتبارات این مهم به صورت صد درصد 
پیش بینی شده است،پیشبرد پروژه ها طبق جدول زمان بندی روز به روز 
پیگیری و نظارت می شود. در عین حال آگاه سازی و همراه کردن مردم 
لازم و ضروری اســت و باید به گونه ای مدیریت صورت گیرد که مصارف 

مازاد حذف و در مصرف آب صرفه جویی شود.
 از آبیاری فضای سبز با آب شرب جلوگیری شود

وزیر نیرو در ادامه با اشاره به اینکه در برخی از شهرها و نقاط از آب 
شرب به عنوان آبیاری فضای سبز استفاده می شود، افزود: خوشبختانه در 
برنامه هفتم حکم بسیار مهمی در این باره آمده است و بر اساس آن مدیران 

عامل باید در عمل به قانون جلوی اینگونه بدمصرفی ها را بگیرند.
 تاکید وزیر نیرو بر اطلاع رسانی به موقع و هوشمندانه

وزیر نیرو در ادامه به اقدامات انجام شده در چارچوب اطلاع رسانی 
صنعت آب پرداخت و افزود: در بخش اطلاع رسانی باید واقعیات به مردم 

گفته شود و گزارش دهی  صحیح از جمله وظایف مدیران این صنعت است.
تابستان سختی را در پیش داریم

 وزیر نیرو گفت: تابستان سختی را در پیش داریم اما می توانیم از آن 
بدون خاموشی عبور کنیم به شرط آنکه این برنامه ها را رعایت کنیم. علی 
اکبر محرابیان در مراسم تکریم و معارفه مدیرعامل توانیر گفت: 180 پروژه 
و برنامه در گروه های مختلف تدوین شده است که یکایک این برنامه ها 
ضامن موفقیت ماست، به عبارتی تکمیل حلقه های این زنجیر بزرگ 
می تواند ضامن موفقیت باشد و اگر در هر بخشی، هر شرکتی یا هر استانی، 
حلقه های مفقوده داشــته باشیم حتما بدون شــک از آن نقطه لطمه 

می خوریم.
علی اکبر محرابیان وزیر نیرو بعد از حدود دو سال، مدیرعامل شرکت 
توانیر )شرکت مادر تخصصی تولید، انتقال و توزیع نیروی برق ایران( را تغییر 
داد و مصطفی رجبی مشهدی را سکاندار این شرکت مهم و جانشین کرد. 

آرش کردی هم به عنوان مشاور وزیر در امور برق و انرژی منصوب شد.
نیاز 8 میلیارد دلاری صنعت برق به سرمایه گذاری

مصطفی رجبی مشهدی مدیرعامل شرکت توانیر گفت: اگر به رقم 
سرمایه مورد نیاز برای رشد مصرف )5 میلیارد دلار در سال( ناترازی را هم 
اضافه کنیم باید سالانه ۷ تا 8 میلیارد دلار در صنعت برق سرمایه گذاری 
شود،در حال حاضر با رشد 4 تا 5 درصدی مصرف برق مواجهیم، این میزان 
رشد مصرف در کشور ما در حالی است که در کشورهای پیشرفته رقم رشد 
مصرف تنها یک درصد است و برخی کشورها صنایع انرژی بر را به دلیل 
مباحث سرمایه گذاری، آلایندگی و تامین سوخت از حوزه داهل سرزمین 
خارج کرده اند،سالانه ۳500 مگاوات به میزان مصرف برق اضافه می شود، 
امسال این افزایش مصرف 4 هزار مگاوات بوده است که برای پاسخ به این 
میزان تقاضا باید 5 هزار مگاوات نیروگاه نصب شود و برای این منظور باید 

5 میلیارد دلار سرمایه گذاری شود.
اگر به رقم سرمایه مورد نیاز برای رشد مصرف )5 میلیارد دلار در 
سال( ناترازی را هم اضافه کنیم باید سالانه ۷ تا 8 میلیارد دلار در صنعت 
برق سرمایه گذاری شود،در دولت سیزدهم ۲50 همت سرمایه گذاری در 
صنعت برق شــده و 500 همت هم در برنامه قرار دارد،تامین این میزان 
سرمایه توسط دولت مقدور نیست،البته هدف هم این نیست که دولت این 
سرمایه را تامین کند، براساس آنچه در قانون مقرر شده برنامه این است که 
10 هزار مگاوات نیروگاه توسط صنایع احداث شود، تاکنون برای 16 تا 1۷ 
هزار مگاوت موافقتنامه اصولی صادر شده و احداث 6 هزار مگاوت نیروگاه 
از سوی صنایع آغاز شده است که از این میزان ۲ هزار مگاوات تا سال آینده 

وارد مدار خواهد شد.

ضرورت مدیریت تامین آب شرب با توجه به کاهش بارندگی ها   

سردار سرتیپ پاسدار محمد پاکپور، فرمانده نیروی زمینی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: هدف از ایجاد سامانه بیمارستان های سیار، متحرک و انعطاف پذیر خدمت رسانی 
به مردم و تداوم اجرای برنامه های جهادی نیروی زمینی سپاه است.وی با اشاره به اینکه ساختار بهداری رزمی این نیرو مبتنی بر تهدیدات بزرگ مقیاس، تقویت و جهش پیدا کرده 
است، ادامه داد: در ادامه تداوم و اجرای برنامه های جهادی نیروی زمینی سپاه، پیشرفته ترین و مجهزترین بیمارستان سیار نیروی زمینی سپاه در نگین خلیج فارس راه اندازی شده 
است.این بیمارستان از نظر مختصات و ویژگی ها بی نظیر و در عین پیشرفته و مجهز بودن، از قابلیت تحرک و پویایی و ظرفیت خدمات رسانی بسیار بالایی برخوردار است. در 
شرایط غیرجنگی، علاوه  بر همه بیمارستان ها و مراکز درمانی نیروی زمینی سپاه، حداکثر ظرفیت و امکانات بیمارستان های سیار و صحرایی نیروی زمینی سپاه و از جمله همین 
بیمارستان بزرگ و ویژه 1۲۸ تخت خوابی حضرت فاطمه زهرا )سلام الله علیها( برای خدمت رسانی به مردم اختصاص پیدا می کنند. حجت الاسلام و المسلمین محمد هادی رضایی، 
مسئول نمایندگی ولی فقیه در نیروی زمینی سپاه نیز در آیین افتتاح این طرح بزرگ خدمت رسانی گفت: معاونت بهداری و نیروهای آن با تلاشی جهادی و خستگی ناپذیر در عین 

پرداختن به مسئولیت ها و ماموریت های ذاتی در حوزه بهداری رزمی، مکمل و یاور بسیار خوبی برای نظام بهداشت و درمان و سلامت در سراسر کشور هستند./ایرنا 

ساختاربهداری
رزمینیرویزمینی

سپاهمبتنیبر
تهدیداتبزرگ
تقویتشدهاست

انتخاب مدیرعامل بیمه البرز بعنوان 
کارمند تراز مکتب شهید سلیمانی

در چهارمین سالگرد شهادت ســردار شهید حاج قاسم 
سلیمانی مدیرعامل بیمه البرز کارمند تراز شناخته شد.

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل، فرمانده ســپاه 
حضرت محمدرسول الله )ص( تهران بزرگ در سومین جشنواره 
کارمند تراز مکتب شهید حاج قاسم سلیمانی و براساس شاخص 
های تعریف شــده و در راستای تحقق اهداف دولت اسلامی  از 

موسی رضایی میرقائد تقدیر نمود.
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خواستن، توانستن است

حجت الاسلام و المسلمین سید امین جوادی ، ضمن گرامیداشت یاد 
و خاطره شــادروان جناب حاج آقای مروجی و با تاکید بر لزوم بهره گیری از 
فرصتهای معنوی در ماههای رجب، شعبان و رمضان  گفت: در سه ماه بافضیلت 
پیش رو، سعی کنیم با تقویت خصایص اخلاقی، به خودسازی اهتمام ورزیم. 
یکی از خصلتهای اخلاقی، خوش برخوردی، احترام و تکریم به مشتریان است. 
لذا، بر اساس فرمایش امیرالمومنین علی )ع(، که “فرصتها، همانند ابر، زودگذر 
هستند.”، از این فرصتها، بهره مند شویم؛ چراکه با توجه به این مسائل، پاداش 

دنیوی و اخروی برای همه ما خواهد داشت.
وی احترام به مردم و مشتریان موسسه اعتباری ملل را یکی از ضروریات 
دانســت و گفت: رعایت آداب اخلاقی و انســانی و نیز اهمیت دادن به نظم و 
انضباط و در نظر داشتن آراستگی فردی و نظافت محیط کار، از ابزارهای جلب 
رضایت مشتریان به حساب می آید که باید به آنها توجه وافری داشته باشیم.

از ابتدای تاســیس این موسسه، نیت پاک بوده و خداوند هم، سلامت، 
صداقت و پاکی را به موسســه هدیه کرده است. با لطف خداوند منان و کرم 

حضرت امام رضا )ع(، تا به امروز، مسیر راه را به درستی طی کردیم.
 مدیر عامل موسســه اعتباری ملل، با اشاره به اینکه سال 140۲، سال 
درخشش موسسه بوده است، گفت: با برنامه های مدون، و اجرای صحیح این 
برنامه ها، توانستیم در 9 ماهه سال جاری، خوش بدرخشیم. اگر فعالیتهای 
بیشتری را در برنامه ها در نظر بگیریم، بدون تردید، با توکل به خداوند متعال 
و پایبندی به اصول و قوانین کشور، می توانیم آینده درخشانی را پیش رو داشته 
باشیم.به لطف خداوند متعال، سفره ای پر نعمت در موسسه ملل گسترده شده 
اســت. از یک سو، سرمایه گذاران، با اعتماد خودشان به موسسه، نگاه شان به 
سود پرداختی موسسه است. از سوی دیگر، استفاده کنندگان تسهیلات، با 
هدف به حرکت درآوردن چرخه تولید و اشتغال، مشتاق استفاده از اعتبارات 
موسســه هستند. بدون شک، رسالت ما سنگین خواهد بود. هم حفظ منابع 

سرمایه گذاران و هم همراهی در به حرکت درآوردن چرخه تولید کشور.
باید براساس دستورالعملهای بانک مرکزی و با تکیه بر قانون و رعایت 
بهداشت اعتباری تسهیلات پرداخت کنید؛ چراکه، اعطای بموقع تسهیلات، 

یعنی کمک به دولت، کشور و تولید داخلی.
وی با تشریح برنامه های جامع موسسه در حوزه فن آوری افزود: آمارهای 
ارائه شــده از سوی بانک مرکزی، مبین این مهم است که “موسسه اعتباری 
ملل”، در بخش فن آوری، جزو یکی از 10 بانک برتر کشور بوده است.  اعضای 
خانواده ملل، باید فن آوریهای نوین را، با هدف اســتفاده بهتر مشــتریان از 

خدمات جدید بانکی، برای مردم تشریح کنند.
او با یادآوری اینکه دستیابی به این جایگاه، با لطف خداوند وهمراهی، 
همیاری، دلسوزی و تلاش تک تک همکاران عزیز این موسسه مردمی بوده 
است، گفت: دو ماه پایانی سال 140۲، فرصت مناسبی است تا بتوانیم با همدلی 
افزونتر و با تکیه بر شــعار “خواستن، توانستن اســت”، گام های بلندتری را 

برداشته و فراتر از برنامه های تعیین شده پیش برویم.
موسسه ملل، خانه امن مشتریان است. در بحث وصول مطالبات معوق، 
باید با تکیه بر شــاخصهای اخلاق و ادب، با مشــتریان خود رفتار کنیم. لذا، 
همکاران عزیزمان در شعب، سعی نمایند تا از طریق تفاهم و تعامل، نسبت به 
وصول مطالبات اقدام کنند و اقدامات قانونی را در مراحل بعدی خود درنظر 

بگیرند./ روابط عمومی
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پایان بررسی برنامه هفتم توسعه در 

مجمع تشخیص مصلحت نظام
 دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام پس از پایان بررسی برنامه هفتم 
مصوب مجلس شورای اسلامی گفت: هیات عالی نظارت در مجموع 14 مورد 
عدم انطباق و ۷0 مورد مغایرت برنامه هفتم مصوب مجلس با سیاست های 
کلی نظام را تشخیص داد که به شورای نگهبان اعلام خواهد شد.کمیسیون 
مشــترک برنامه هفتم مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز که متشکل از 
نمایندگان کمیسیون های 5 گانه مجمع تشخیص مصلحت نظام بوده اند، با 
حضور نمایندگان و کارشناسان دستگاه ها و نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
در ۳۲ جلسه به بررسی کارشناسی برنامه هفتم مصوب مجلس پرداخت که 
ماحصل بررسی ها و مصوبات آن در هیات عالی نظارت رسیدگی شد.مصوبات 
هیات عالی نظارت از طریق شورای نگهبان در اختیار مجلس شورای اسلامی 
قرار خواهد گرفت و مجلس شورای اسلامی نیز در موعد مقرر به اصلاح مصوبات 
خود در رفع مغایرت و انطباق با سیاست های کلی مبادرت خواهند کرد./فارس

شرکت ملی صنایع مس ایران و دانشگاه 
آزاد اسلامی به منظور گسترش همکاری های 
فی مابین و استفاده از توانمندی های علمی و 

آموزشی، تفاهم نامه همکاری امضا کردند.
به گزارش اعتبار به نقل از مس پرس، 
دکتر امیر خرمی شاد مدیرعامل شرکت ملی 
صنایــع مس ایران در مراســم امضای این 
تفاهم نامه که با حضور محمدمهدی طهرانچی 
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی و جمعی از معاونان 
و مدیران این دانشگاه و شرکت مس برگزار 
شد، ضمن عرض تسلیت به مناسبت شهادت 
امام الهــادی)ع(، گفت: هدف از امضای این 
تفاهم نامه استفاده از توانمندی های علمی، 
تحقیقاتی و آموزشی دانشگاه آزاد اسلامی و 
برطرف کردن نیازهای متقابل و هم افزایی 
بیشتر است،ارائه آموزش های مهارت محور در 
حوزه های مختلف فنی مهندسی، بهداشت و 
مراقبت های پزشکی و علوم اجتماعی از جمله 
موضوعاتی است که در مفاد این تفاهم نامه 

مطرح شده است.
مدیرعامل شــرکت مس تأکید کرد: 
باتوجه  به سیاســت گذاری هایی که در این 
شرکت انجام شده، مقید هستیم که از تمام 
ظرفیت های تحقیقاتــی و علمی موجود 

استفاده کنیم.
او با اشاره به ظرفیت های بالای دانشگاه 
آزاد اسلامی، این دانشگاه را یکی از اولویت های 
همکاری شرکت ملی مس دانست،در این 
تفاهم نامه کمیته راهبری به منظور تسهیل در 
انجام و اجرایی کردن مفاد تفاهم نامه در نظر 
گرفته شده، این کمیته متشکل از همکاران 
هر دو طرف اســت و قرار است موضوعات 
فی مابین را مشخص کرده و مراحل اجرایی 

آن را فراهم سازد.
وی ضمن یادآوری این که شرکت ملی 
صنایع مس ایران یکی از شرکت های بزرگ 

کشور است، اظهار کرد:  شرکت مس دومین 
یا سومین شرکت بزرگ بورسی اوراق بهادار 
است و از گستردگی بالایی برخوردار است، 
49 میلیــون و 600 هزار نفر ســهامدار در 
شرکت وجود دارد، ۲8 هزار و 500 نفر به طور 
مستقیم با شــرکت در ارتباط هستند و با 
احتساب پیمانکارانی که داریم، این تعداد به 

100 هزار نفر خواهد رسید.
دکتر خرمی شاد حمایت از پایان نامه ها، 
مقالات و رساله های تحصیلی دانشجویان 
تحصیــلات تکمیلی را از جملــه مفاد این 
تفاهم نامــه عنــوان کرد و اظهار داشــت: 
درصورتی که رساله ها و مقالات در راستای 
نیازمندی های شــرکت مــس و مطابق با 
موضوعات همکاری این تفاهم نامه باشد، در 

اولویت حمایت قرار خواهند گرفت.
مدیرعامل شــرکت ملی صنایع مس 
ایران با بیان این که همواره نزدیکی صنعت و 
دانشگاه از دغدغه های مقام معظم رهبری 
بوده اســت، افزود: در این راستا امیدواریم 
بتوانیم از ظرفیت های یکدیگر استفاده کرده 
و زمینه حضور استادان و دانشگاهیان را در 
شرکت ملی مس مهیا کنیم،انرژی های پاک 
و دستیابی به کربن صفر الزام است نه انتخاب، 
یکی از کلیدی ترین عناصری که در این حوزه 
کاربرد دارد فلز مس و آلیاژهای آن می باشد.

وی با اشاره به تاکیدات وزیر صمت در 
زمینه استفاده از خودروهای برقی افزود: فلز 
مــس در خودروهــای برقی نســبت به 
خودروهای فسیلی دو برابر بیشتر استفاده 
می شود و در آینده نیز اهمیت این فلز افزایش 

می یابد.
دکتر خرمی شــاد، با اشاره به صندوق 
سرمایه گذاری خطرپذیر، میزان سرمایه این 
صندوق را 50 میلیارد تومان عنوان کرد و از 
تصمیم شرکت مس به افزایش آن در آینده 

به 1000 میلیارد تومان خبر داد.
وی با اشاره به اقدامات مؤثر مرکز نوآوری 
شهید ستاری گفت: امیدوارم با استفاده از 
ظرفیت های موجود و گسترش همکاری های 
فی مابین قدم های بزرگ تری را در این مسیر 

برداریم.
در ادامه دکتر طهرانچی رئیس دانشگاه 
آزاد اســلامی با اشاره به مؤثربودن اقدامات 
شرکت ملی صنایع مس ایران در حوزه صنعت 
و معدن، گفت: معادنی که در کوه ها نهفته 
شده، نعمت خداوند است. مسیری که خداوند 
ترسیم کرده نشان می دهد نتیجه استخراج از 
این معادن باید نصیب مردم شود،صرفاً وارد 
کردن فناوری کافی نیســت؛ باید آموزش و 

استفاده از فناوری را نیز مدنظر قرار دهیم.
دکتر طهرانچی بیان کرد: سیر تحول 
صنعت مس بیانگر اتفاقات نو است؛ لذا ما نیز 
می خواهیم مســیر را هموار سازیم و زمینه 
پیشــرفت را فراهم کنیم،باید برای تمایل 
جوانان به رشــته های مهندسی اقدامات 
بیشتری انجام دهیم، تصریح کرد: لازم است 
برای رونق رشــته های مهندســی تلاش 

بیشتری کرده و جوانان را برای تحصیل در این 
رشته ها ترغیب کنیم،دانشگاه و صنعت باید 
به گونــه ای عمل کند که جوانــان از دوران 
مدرسه بدانند که می توانند در این زمینه ها 
سرمایه گذاری کرده و در آینده اثرگذار باشند. 
وی با برشمردن اهمیت آشنایی جوانان 
با صنعت مس و محصولات پایین دســتی 
اظهار کرد: ایجاد اشتغال و حمایت از صنایع 
پایین دستی یا مقوله هایی نظیر اکتشاف و 

استخراج از ضرورت بالایی برخوردار است.
او با تاکید بر تهیه برنامه علمی در زمینه 
اکتشاف، استخراج و فرآوری در صنعت مس 
بیان کرد: با استفاده از این روش هر چالشی که 
پیش رو داشــته باشــیم را می توان از بین 
برد،دانشــگاه آزاد اسلامی همانند پلی بین 
دانشــجویان و شرکت مس است، صندوق 
پژوهش وفناوری دانشگاه نیز اعلام آمادگی 
می کند تا همکاری بیشــتری با  صندوق 

CVC شرکت مس داشته باشد.
در پایان، دکتر طهرانچی نشان دانشگاه 
آزاد اسلامی را به دکتر خرمی شاد مدیرعامل 

شرکت ملی صنایع مس ایران اهدا کرد.

امضای تفاهم نامه همکاری شرکت ملی صنایع مس ایران با دانشگاه آزاد اسلامی
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پایان رزمایش مشترک پدافند هوایی 
مدافعان آسمان ۱۴۰۲

سخنگوی رزمایش مشترک پدافند هوایی مدافعان آسمان ولایت 
140۲ از پایان رزمایش خبر داد.امیر سرتیپ دوم عباس فرج پور سخنگوی 
رزمایش مشترک تخصصی پدافند هوایی مدافعان آسمان ولایت 140۲ با 
اعلام پایان رزمایش در خصوص برنامه ها و عملیات های اجرا شده در این 
رزمایش گفت: رزمایش مدافعان آسمان ولایت 140۲ با طرح ریزی مشترک 
و با حضور تمامی نیروهای مسلح مرتبط در حوزه پدافند هوایی به اجرا در 

آمد و به تمام اهداف از پیش تعیین شده دست یافتیم.
وی با بیان اینکه رزمایش مدافعان آسمان ولایت 140۲ در این دوره 
با ابتکارات، خلاقیت ها و قابلیت های جدید مورد ارزیابی و آزمون قرار گرفت 
اذعان داشت: مراحل مختلفی که در این رزمایش انجام شد عبارت بود از 
بازی جنگ یا تمرین رزم در قالب نرم افزارهای هوشمند و استفاده از مدل 
سازی پدافند هوایی در جنوب کشور، آب های نیلگون خلیج فارس، دریای 
عمان و تنگه هرمز مورد تمرین و ارزیابی قرار گرفت.در این رزمایش تمرینات 
از پیش تعیین شده و سامانه های جدید در محیط واقعی مورد ارزیابی و 
آزمون قرار گرفت و مشخص شد با آمادگی های کسب شده سناریوهای 
تهدیدات دشمن برای ما قابل شناسایی و رفتارشناسی است.در این رزمایش 
تمرین مواجهه با تهدیدات متنوع در حوزه پهپادهای پرسه زن و پرنده های 
بدون سرنشین و مهمات هوشمند دور ایستا و پهپاد ها با سطح مقطع بسیار 
کم و قابلیت های مختلف در قالب نیروی مهاجم به اجرا گذاشته شد که 
نیروهای عمل کننده توانستند در مرحله کشف، شناسایی، درگیری و انهدام 
بسیار موفق عمل کنند.سخنگوی رزمایش مشترک تخصصی پدافند هوایی 
مدافعان آسمان ولایت 140۲ همدلی و هم افزایی نیروها و یگان های مختلف 
را از دیگر دستاوردهای این رزمایش اعلام کرد و گفت: نیروهای مسلح ما 
اعم از نیروی پدافند هوایی ارتش، نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی، نیروی دریایی ارتش و سپاه و سایر نیروها از جمله یگان های 
پدافندی نیروی زمینی ارتش و سپاه به خوبی در قالب شبکه یکپارچه پدافند 

هوایی کشور به خوبی عمل کردند./ فارس
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هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران13

تردد ۱۲ میلیون موتورسیکلت و 
خودروی بدون بیمه در کشور

فرماندهی میدانی بی نظیر مدیرعامل 
بانك مسکن

رئیس مرکز ارتباطات مردمی ریاســت  جمهوری همزمان با 
ســالروز تاسیس بانک مسکن در بازدید از این بانک بر الگوسازی از 
اقدامات بانک مسکن در سطح دستگاه های ستادی و اجرایی کشور 
تاکید و پیشرو بودن این بانک را وجه تمایز آن با سایر بانک ها دانست.

حجت الاسلام  والمسلمین احمد صالحی رئیس مرکز ارتباطات 
مردمی ریاست جمهوری گفت: رضایت مقام معظم رهبری از دولت 
سیزدهم بر اســاس خدمت بیشتر است که در این مدت خاطرات 
شیرینی رقم خورد.وی با بیان اینکه در نظامی خدمت می کنیم که 
افتخار خدمت گزاری به مردم را نه در شعار بلکه در اقدام و عمل نشان 
می دهد ادامه داد: بانک مســکن توانستن را معنا بخشید و ارزیابی 
عملکرد مدیران و کارکنانش بر اســاس میزان رضایتمندی مردم 
تعیین می شــود. شما به  عنوان مدیران بانک مسکن در بسیاری از 
بخش ها پیشرو بوده اید و در بسیاری از شاخص ها خط شکنی کردید. 
در بیشــتر میدان ها نشان دادید که »نتوانستن« و »نشدن« شعار 
دولت مردمی نیســت و می شود در کوتاه ترین زمان بر اساس نظام 
برنامه ریزی، شاخصه های مهندسی و مدیریتی و روحیه مردم مدار 
و انقلابی »توانستن« ها و »شدن«ها را معنا بخشید؛ این افتخاری 

است که برای بانک مسکن رقم خورده است.
این انتهای کار نیســت؛ ما زمانی می توانیم در دولت مدعی 
خدمتگزاری به مردم باشیم که به تکلیف ولایی، اعتقادی و دستورات 
ابلاغی مقام معظم رهبری اهتمام داشته باشیم. مشکل مسکن که 
ابتدایی ترین پله رفاه مردم شــناخته می شــود و باید محلی برای 
آسایش شــهروندان باشد، باعث رنجش خانواده ها، به ویژه جوانان 

شده است.
الگوسازی از اقدامات جهادی بانک مسکن

وی با تأکید بر الگوســازی از اقدامات جهادی بانک مســکن 
توضیح داد: تعدادی از دستگاه ها و بانک ها تکلیف قانونی دارند اما 
نسبت به انجام این تکلیف یا ترک فعل کرده اند یا قصور دارند. قطعاً 
ما به عنوان خادمان مردم، بر اساس تکلیف ارتباطات مردمی ریاست 
جمهوری، حسابرســی، پیگیری و به خط کردن دســتگاه ها برای 

خدمت به مردم را به شکل مستمر انجام می دهیم.
دولت مردمی برنمی تابد که دستگاهی تکلیف قانونی خود را 
زمین بگذارد. مردم از دولت انتظار دارند بی وقفه خدمت رسانی  کند، 
بــه همین دلیل توجیــه و بهانه ای برای ترک فعــل وجود ندارد. 
امیدواریم با همین نگاه، روحیه، توان و فرماندهی جهادی مدیرعامل 

محترم بانک، شاهد امیدآفرینی بانک مسکن برای مردم باشیم.
مکتب سلیمانی باید تبدیل به نقشه راه شود

بانک مســکن با کمترین اعتبارات، بهتریــن مدیریت را در 
نقش آفرینی ساخت مسکن داشته است. افتخارات و دستاوردهای 
این بانک با فاصله بسیار زیاد نسبت به بانک های دیگر در صدر است 
و نشــان از عزم جدی برای خدمت به مردم دارد. امید می رود این 
توفیقات روزافزون به  عنوان نماد و الگویی در سراسر کشور گسترده 

شود و اقدامات این مجموعه مورد عنایت الهی قرار بگیرد.
بانک مسکن؛ بانک ولایی

سیدعباس حسینی، مدیرعامل بانک مسکن نیز ضمن تبریک 
فرا رسیدن هشتاد و پنجمین سالروز تأسیس این بانک گفت: بانک 
مسکن تلاش می کند علاوه بر رضایت خداوند، رضایت مردم را هم 
به دست آورد. از این منظر مدیران و کارکنان این بانک همواره خود 

را یک بانک ولایی می دانند.
پروژۀ قرچک؛ الگوی بانک مسکن

وی با اشاره به طرح ساخت 1100 واحد مسکونی در قرچک 
یادآور شد: یکی از مؤسسات منحل  شده از سال 1۳80 این پروژه را 
آغاز کرد و طی 15 ســال تنها 85 درصد از ساخت واحدها را پیش 
برد. پس از روی کار آمدن دولت سیزدهم، رئیس جمهوری بازدیدی 
از پروژه داشت که در آن تخریب بخش هایی از زمین و بنا در بسیاری 
واحد ها مشاهده می شد و ریاست جمهوری شخصاً دستور تکمیل 

این پروژه را صادر کردند.
در آن مقطع به ما چهار ماه فرصت داده شــد تا مقاوم سازی 6 
بلوک انجام شود. با این وجود تصمیم گرفتیم تمام پروژه را به صورت 
جهادی تکمیل و آماده تحویل کنیم. مهندسان طرح اعتقاد داشتند 
که فقط مقاوم سازی 1100 واحد به 18 ماه زمان نیاز دارد اما برای 
آنکه نشان دهیم »خواستن توانستن است« یک  ماهه 100 درصد 
پروژه قرچک را تکمیل کردیم بطوریکه امروز پروژه قرچک به مثابه 

یک الگو در بانک مسکن است.
حمایت از پروژه های انبوه سازی و ایرانی  ـ اسلامی

مدیرعامل بانک مسکن با بیان اینکه جهت گیری اعتباری بانک 
مسکن تغییر کرده است، یادآور شد: این بانک به پروژه های مربوط 
به ساخت و ساز در صورتی که به سمت انبوه سازی سوق داده شوند، 
وام بیشــتری می پردازد و از پروژه های با سبک ایرانی ـ اسلامی نیز 

حمایت می کند.
حســینی در ادامه به موضوع افزایش ســرمایه بانک اشاره و 
خاطرنشان کرد: بانک مسکن خواستار افزایش سرمایه در بودجه 

140۳ است تا بتواند خدمات بیشتری را به متقاضیان ارائه دهد.
اقناع مردم در مرکز پاسخ گویی

رئیس مرکز ارتباطات مردمی ریاست جمهوری همچنین از 
مرکز پاسخ گویی بانک مسکن بازدید کرد و گفت: در این مجموعه 
کارمندان سخت کوشانه مشغول فعالیت و پاسخ گویی به سوالات و 
ابهامات هستند. همچنین اگر در بخش هایی از خدمت رسانی ضعفی 
وجود دارد، همکاران این بخش با روی گشــاده می توانند مردم را 

راهنمایی و اقناع کنند.
حجت الاسلام صالحی اضافه کرد: در دولت مردمی برای مردم 
باید اقدام صورت گیرد و اگر امکان اقدام نیست، باید قانع سازی شود. 
این موضوع خط قرمز دولت اســت. قطعاً فعالیت چنین مرکزی به 

شفاف سازی اقدامات بانک هم کمک می کند./ روابط عمومی

وزیر راه و شهرسازی با اشاره به تکمیل و تحویل 10 هزار واحد مسکن 
مهر پردیس بعد از 1۳ سال، از تحویل ۷ هزار واحد دیگر این شهر تا پایان سال 
خبر داد و گفت: دومین تصفیه خانه فاضلاب این شهر نیمه اول سال آینده 

تکمیل می شود.
به گزارش اعتبار  به نقل از پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، مهرداد 
بذرپاش وزیر راه و شهرسازی در حاشیه بازدید از پروژه های نهضت ملی مسکن 
پردیس و تصفیه خانه شماره۲ فاضلاب این شهر جدید اظهار کرد: پروژه اتمام 
تصفیه خانه فاضلاب شهر جدید پردیس یکی از مشکلات اساسی بود که 
مقرر شد با انجام لوله کشی و اتصال به تصفیه خانه شماره 1 در کوتاه مدت 
این مشکل برطرف شود، جمعیت پذیری شهر جدید پردیس نیز روز به روز 
در حال افزایش اســت و جمعیت ساکن نیز توســعه یافته است، یکی از 

زیرساخت های اصلی موضوع فاضلاب شهر است.
تصفیه خانه شماره ۲ نیز پیشرفت ۳0 درصدی دارد که با قرارگاه خاتم 
به عنوان مجری این طرح توافق شد تا وزارت راه و شهرسازی تامین  منابع 
مالی را انجام دهد و این تصفیه خانه با ظرفیت ۲۲ هزار متر مکعب در زمان 

بندی 6 ماهه به اتمام برسد.
وی روش های تامین مالی را تهاتر زمین و منابع نقدی اعلام کرد و گفت: 
این اقدام نیازهای موجود شــهر جدید پردیس را پاسخ می دهد و یکی از 

دغدغه های محیط زیستی و ساکنان برطرف می شود.
یکی از نیازهای زیرســاختی که توســط وزارت راه و شهرسازی در 
شهرهای جدید ایجاد می شود، تصفیه خانه های فاضلاب است که در شهر 
پردیس نیز از قبل یک تصفیه خانه وجود داشت اما با توجه به افزایش تعداد 
فازها، تصفیه خانه دوم نیز تعریف شد.او از دیگر مسایل شهر جدید پردیس 
را تکمیل مساکن مهر باقی مانده داست و گفت: 10 هزار واحد از مسکن های 
مهر شهر جدید پردیس که بیش از 1۲ الی 1۳ سال معطل مانده بود، امسال 
تامین  منابع و تحویل مردم شد.برای 10 هزار واحد دیگر نیز از مسکن مهر 
این شهر جدید هدف گذاری شده که ۷ هزار واحد آن تا پایان سال تقدیم 

مردم شود و بخشی از پروژه ها نیز در سال آینده تکمیل خواهد شد.
به گفته بذرپاش، در مجموع در کل کشور، تکمیل ۲40 هزار واحد 
مسکن مهر باقی مانده از سال های گذشته در ابتدای دولت آغاز شد در حالی 

که نه آورده اولیه داشت و نه تسهیلات بانکی و بودجه عمومی.
تا کنون 116 هزار واحد از این  مقدار تقدیم هموطنان شده و تلاش 
می کنیم تا پایان سال این عدد افزایش قابل توجهی یابد و تا پایان دولت واحدی 
از مسکن مهر باقی نماند.وی به مدیریت بازار مسکن در شهر جدید پردیس 
اشــاره کرد و گفت: یکی از اقدامات قابل توجهــی که در حوزه مدیریتی 
شهرســتان پردیس در نظر گرفته شد، موضوع کنترل بازار بود و در برخی 
فازهای شهر جدید پردیس تا 40 درصد کاهش قیمت مسکن را شاهد بودیم.

مسکن کالای سوداگری نیست بلکه کالایی برای استفاده عمومی 
مردم است بنابراین از همه ابزارهای خود برای کاهش قیمت استفاده می کنیم.

در حوزه عرضه خانه های خالی با استفاده از مکانیزم های تنظیمی  مثل 
مالیات بر خانه های خالی، در حوزه نظارت بر مشــاورین املاک و ســایر 
روش هایی که در دستور کار وزارت راه و شهرسازی قرار دارد، برای ثبات قیمت 

و در فواصل بعدی کاهش قیمت اقداماتی انجام خواهد شد.
4 بانک خصوصی به نهضت ملی مسکن تسهیلات نداده اند

ابوالفضل نوروزی مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه درباره وضعیت 
تسهیلات دهی به نهضت ملی مسکن اظهار کرد: یکی از اقدامات مؤثر برای 
کمک به متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن تعیین سقف 5 میلیون و 900 

هزار تومانی برای بازپرداخت اقساط در دو سال اول است.

شبکه بانکی در طول دو سال منتهی به فروردین ماه 140۲ در مجموع 
۲00 هزار قرارداد پرداخت تسهیلات مسکن امضا کرده بود. ولی در شش ماه 
گذشته با پیگیری های ویژه ای که صورت گرفته و دستورات رئیس جمهور، 
حدود 640 هزار قرارداد عموما در بانک های دولتی امضا شده است. با این حال؛ 
بانک های پاسارگاد، خاورمیانه، سامان و اقتصاد نوین در شش ماه اول سال 
606 هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداخت کردند که سهم مسکن تقریبا 
هیچ بود،لزوم همراهی کل شــبکه بانکی کشور به ویژه برخی بانک های 
خصوصی که تا الان متأسفانه عملکردی نداشته اند، پرداخت تسهیلات 
مســکن، تکلیف قانونی و لازم الاجرا اســت. در حالی که برخی بانک های 
خصوصی تسهیلات را به بخش های خارج از حوزه مسکن پرداخت می کنند.

اگر این بانک ها قدرت پرداخت وام ندارند نباید به هیچ بخشی تسهیلات بدهند 
و اگر تسهیلات می دهند باید طبق قانون یک پنجم آن را به بخش مسکن 
بدهد. با توجه به اهمیت موضوع و اجرای قانون، جرایم مالیاتی برای بانک هایی 

که اقدام به پرداخت تسهیلات مسکن نمی کنند در نظر گرفته شده است.
 تسهیلات مسکن 550 میلیون تومانی برای تمام شهرها

نوروزی با اشاره به همکاری بانک مرکزی در تصویب و ابلاغ افزایش 
تسهیلات مسکن روستایی به ۳50 میلیون تومان با نرخ سود پنج درصد هم 
گفت: سقف این تسهیلات قبلا ۲00 میلیون تومان بود و الان در شهر های 
زیر ۲5 هزار نفر تسهیلات ساخت مسکن روستایی به ۳50 میلیون تومان 

افزایش پیدا کرده است.
اتفاق مثبت دیگری که افتاد این است که قبلا تسهیلات مسکن شهری 
در شهر های بزرگ بیشتر بود و در شهر های کوچک کمتر و عددش هم در 
نهایت 450 میلیون تومان بود که این عدد به 550 میلیون تومان برای تمام 

شهرها، افزایش یافت.
او با اعلام اینکه پرداخت وام جدید مسکن روستایی آغاز شده و اکنون 
مردم در روستا ها و شهر های زیر ۲5 هزار نفر می توانند تسهیلات ۳50 میلیون 
تومانی را دریافت کنند، افزود: تاکنون حدود ۳۷۳ هزار فقره وام مســکن 
روستایی پرداخت شده یا در حال پرداخت است،پرداخت وام 550 میلیونی 
شهری هم دستورالعملش ابلاغ شده و قراردادهای جدیدی که منعقد می شود 

نیز به این مبلغ است.

کمک 4 میلیارد دلاری صندوق توسعه ملی به مسکن
علی رغم بدعهدی برخی بانک ها، دیگر بخش ها هم به کمک نهضت 
ملی مسکن آمده اند. مهدی غضنفری؛ مدیرعامل صندوق توسعه ملی هم از 
کمک چهار میلیارد دلاری این صندوق به طرح نهضت ملی مسکن خبر داد 
و افزود: این پروژه ملی است و همه دستگاه ها وظیفه دارند در آن نقش داشته 
باشند. بخش اولی که برعهده گرفتیم این است که ما منابعی از صندوق را در 
نزد بانک ها سپرده گذاری ارزی انجام بدهیم. این سپرده گذاری ارزی بعد از 
یک سال یا دو سال عیناً به ما برمی گردد. قرار است بانک این سپرده ما را به 
مشتری بدهد و بخش ناچیزی از آن سود را به صندوق برگرداند. مابقی آن را 
هم استفاده کند برای کاهش وام های ریالی که به متقاضیان نهضت ملی 

مسکن داده می شود. 
وی، رقم این سپرده ارزی را در سقف دو میلیارد دلار اعلام کرد و افزود: 
البته در شورای عالی مسکن مطرح شد که تمام این مبلغ را بانک مسکن 
بگیرد. به نظر ما اگر چندین بانک باشند، ارتباط با تعداد بیشتری از مشتریان 

برقرار می شود و زودتر می تواند در دسترس آن ها قرار بگیرد.
مدیرعامل صندوق توسعه ملی گفت: راه دومی که می توانیم در این 
مسیر گام برداریم، این است که وزارت راه و شهرسازی اجازه دارد، بخشی از 
تهاتر نفتی را که برای آن مهیا شده است در مسیر توسعه طرح مسکن یا همین 
نهضت ملی مسکن استفاده کند. طبیعتاً تا این اوراق نفتی اش را تبدیل کند 
به پول و دلار بیاورد به سوی طرح ها زمانبر خواهد شد،ما اعلام آمادگی کرده ایم 
که باز در سقف دو میلیارد دلار حواله های نفتی که واقعاً قابل تبدیل به نفت 

باشد به صندوق بدهند و ما پول را در اختیار وزارت مسکن بدهیم.
وی ادامه داد: صندوق توسعه ملی، صندوقی نیست که بتواند کمک 
کند و منابع اش برنگردد، منابع باید حتماً برگردد چون اگر منابع صندوق از 

بین برود دیگر در طرح بزرگ نمی توانیم مشارکت داشته باشیم.
مدیرعامل صندوق توسعه ملی درباره استجازه رهبری هم گفت: این 
اجازه ای است که به وزارت نفت و وزارت مسکن داده شده است که تهاتر نفت 
کند. ما گفته ایم به عنوان یک رابط این جا وسط کار قرار می گیریم. پول وزارت 
مســکن را کمی زودتر می دهیم و از وزارت نفت در قبال آن نفت دریافت 

می کنیم.

مسکن کالای سوداگری نیست بلکه کالایی برای استفاده عمومی مردم 
است بنابراین از همه ابزارهای خود برای کاهش قیمت استفاده می کنیم

خبـــرخبـــر

بیمه سینا 9 ماهه امسال را در حالی پشت سرگذاشت که با 4 هزار و 410 میلیارد تومان درآمد بیمه ای، 170 میلیارد تومان سود 
خالص محقق کرد، نگاهی به عملکرد این شرکت نشان می دهد که درآمد بیمه ای در دوره مالی 9 ماهه منتهی به آذرماه با 

رشدی 105 درصدی در مقایسه با مدت مشابه سال قبل، رقم 4 هزار و 410 میلیارد تومان را به ثبت رسانده است.
سود خالص بیمه سینا در پایان آذرماه به رقمی بالغ بر 170 میلیارد تومان رسیده و به ازای هر سهم ۲90 ریال سود شناسایی 

کرده است، در حالی که در مدت مشابه سال قبل به ازای هر سهم ۲۲۳ ریال زیان شناسایی کرده بود.
سود عملیاتی این شرکت بیمه ای در مدت مورد اشاره به رقمی بالغ بر 175 میلیارد تومان رسید.

برنامه ریزی بیمه سینا برای اصلاح و بهبود ترکیب پرتفوی، بازنگری در ساختار سرمایه گذاری و توسعه شبکه فروش به ثمر 
نشسته و انتظار می رود در پایان سال مالی جاری به نتایج بسیار خوبی برسد./ روابط عمومی

سودخالص170میلیاردیبیمهسینادر9ماهه
 محسن ایروانی، معاون کارآفرینی و اشتغال مرکز توانمندسازی سازمان بهزیستی کشور گفت : کارفرمایان اگر بخواهند از 
تسهیلات چهاردرصد استفاده کنند، به ازای هر نفر 150میلیون تومان و در ۲۸ رسته شغلی مشخص، به ازای به کارگیری هر 
فرد معلول ۳00میلیون تومان دریافت می کنند. این ۲۸ رسته شغلی را بانک مرکزی تأیید کرده است که در رسته های شغلی 
مانند پوشاک و بسته بندی خرما است که برای راه اندازی آن به پول بیشتری نیاز است. بنابراین کارفرمایان می توانند در 
رسته های مورد تأیید بانک مرکزی ۳00میلیون تومان و در بقیه رسته ها 150میلیون تومان به ازای هر فرد، تسهیلات چهاردرصد 
و هفت ساله دریافت کنند.تسهیلات دیگری نیز برای کارفرمایان وجود دارد که با نرخ سود بالاتر است اما سرانه اش بیشتر 
می شود؛ به طور مثال کارفرما می تواند از 500میلیون تومان تا 900میلیون تومان به ازای استخدام هر فرد تحت پوشش بهزیستی، 
تســهیلات دریافت کند.سقف تســهیلات چهاردرصدی برای کارفرمایان، چهارمیلیارد تومان است و سقف تسهیلات 

۲۳درصدی که برای مناطق محروم ۲1درصد است، 50میلیارد تومان و به ازای هر مددجو 900میلیون تومان است./ فارس

پرداختوامبهکارفرمایاندرازایاستخداممددجویانبهزیستی

علی بنیادی نائینی ،  معاون طرح و توسعه بیمه مرکزی گفت : در حال حاضر 
بیش از 10 میلیون دستگاه موتورسیکلت بدون بیمه در کشور تردد می کنند. 
همچنین تعدادی خودرو بدون بیمه هستند که در مجموع 1۲ میلیون دستگاه 

وسیله نقلیه شامل موتورسیکلت و خودرو بدون بیمه در کشور تردد می کنند.
طرحی به دولت پیشنهاد کرده ایم که موتورسیکلت های صفر کیلومتر که 
قرار است از کارخانه ترخیص شوند، همانند خودرو بیمه نامه داشته باشند. اما 
متأسفانه دست اندرکاران مونتاژ موتور با برخی شرکت های بیمه ای همراه هستند 
و بــا پرداخت رقم اندکی، بیمه نامه یک هفته ای برای موتور صادر می کردند تا 

موتورسیکلت ها ترخیص شوند و بعد از آن بدون بیمه در جامعه تردد می  کرد.
اخیرا به دولت پیشنهاد کرده ایم و در کمیسیون اجتماعی دولت هم تصویب 
شده است که موتورسیکلت های نوشماره و صفرکیلومتر به مدت یک سال بیمه 

شوند و در این زمینه ۲0 درصد تخفیف هم برای بیمه آنها در نظر گرفته ایم.
طبق ماده 48 قانون بیمه شخص ثالث، فرآیند صدور کارت سوخت ناوگان، 
اختصاص سهمیه و کارت سوخت برای خودروها منوط به داشتن بیمه نامه شخص 
ثالث است و ستاد مدیریت سوخت این مسئله را                              پیگیری می کند. این اقدام را ابتدا 
از خودروهای گازوئیلی شروع کردیم، سپس ناوگان تاکسی و بعد از آن از وسایل 
نقلیه موتوری باید الزام به داشتن بیمه نامه داشته باشند. فقط از این طریق کارت 

سوخت صادر و یا سهمیه آنها شارژ می شود.
در کنار الزام ماده 48 قانون بیمه شخص ثالث، مسائل انگیزشی هم در نظر 
گرفتیم. از جمله بخشش جریمه های بیمه و نیز تسهیلاتی که برای خرید بیمه نامه 
در نظر گرفته ایم که نمونه آن قراردادی بود که بین بیمه مرکزی و بانک قرض الحسنه 
مهر ایران امضا شد. کسانی که می  خواهند بیمه نامه خریداری کنند، اما نقدینگی 
ندارند، از طرف بانک اعتباری به مبلغ ۲0 میلیون تومان در اختیار آنها داده می شود 
تا انواع بیمه نامه ها را                              خریداری کرده و اقساط این اعتبار را                              به تدریج به بانک بپردازند، 
به مناسبت 1۳ آذر که هفته بیمه بود و نیز به مناسبت هفته دولت بخشودگی جرایم 
بیمه موتور و ماشــین را                              در نظر گرفتیم و پیشنهاد می دهیم برای دهه فجر این 
بخشودگی مصوب شود تا تعداد بیشتری از رانندگان موتور و یا ماشین برای خرید 
بیمه نامه شخص ثالث مراجعه کنند.وی در مورد موتورسیکلت هایی که مرتب توسط 
پلیس توقیف و به پارکینگ منتقل می شود، گفت: برای شماره گذاری موتور و نیز 
برای ترخیص کردن این وسایل حتما باید بیمه نامه شخص ثالث هم تهیه شود، 
همکاری زیادی بین بیمه مرکزی و پلیس راهور برقرار است. یکی از نمونه های آن 
طرح کروکی آنلاین، همچنین الزام خودروها و موتورسیکلت ها به داشتن بیمه نامه 
شخص ثالث هنگام شماره گذاری و ترخیص خودروهای توقیفی از پارکینگ است. 
یکی دیگر از موارد، راننده محور کردن تخفیفات بیمه است که لازم است  الزام قانونی 
در این زمینه اجرا شود. رانندگانی که پرخطر هستند، باید هزینه بیشتری برای 
بیمه نامه بپردازند و آنهائی که کم خطر بوده باید هزینه کمتری برای بیمه نامه بپردازند. 

این مسئله در همکاری نیروی انتظامی و بیمه مرکزی انجام می شود./ فارس

 علیرضا زاکانی شــهردار تهران با حضور در 
صحن شورای شهر تهران، ضمن ارائه لایحه بودجه 
140۳به شورا، با ارائه گزارشی درباره پویش امید و 
افتخار، گفــت : تا امروز 90 رویداد را پشت ســر 
گذاشــتیم. تنها ۲ هفته پروژه های ما نرسید که 
سه درصد از کل آمار را به خود اختصاص می دهد. 
۳۲8.۲همت ارزش مالی کل پروژه های این رویداد 
است. ۷۷.۲همت از این اعتبارات به غیر از مسکن 
است. این 90 پروژه در 8۲0 نقطه دنبال شد و این 
افتخاری برای ما به سبب خدمت به مردم و امیدی 

برای خدمتگزاری به آنها بود.
 جزئیات لایحه بودجه 1403 

شهرداری تهران
وی در رابطه با جزئیات لایحه ارائه شــده به 
شورای شهر افزود: ۳8درصد پروژه های انتخابی به 
آلودگی هوا، ۲4درصد به ترافیک، 1۳درصد به بافت 
فرسوده و ایمنی، 11درصد به مسائل فرهنگی و 
اجتماعی، 9درصد به نگهداشت شهر و 6درصد به 
هوشمندسازی و بهبود مدیریت اختصاص دارد. 
هفت هزار و 5۷1میلیــارد تومان برای پروژه های 
انتخابی مردم در نظر گرفته شد که پایه اولیه بودجه 

سال 140۳ است.
ســال 1401 رقم 50هزار و ۳۷0میلیارد 
تومان مصوب و 69هزار و 8۳میلیارد تومان محقق 
شد. دوره ششــم مدیریت شهری بی نظیرترین 
تحقق را رقم زده است. در سال 140۲ رقم ۷5هزار 
و 990میلیارد تومان بودجه مصوب است و تا ۲۳ 
دی ماه از مرز تحقق 60هزار و ۷6۷میلیارد تومان 

عبور کردیم.

 پیشنهاد بودجه 169هزار و 800 میلیارد 
تومانی شهرداری برای 1403

پیشنهاد ما برای بودجه سال 140۳، 169هزار 
و 800 میلیارد تومان است. این رقم قطعاً و یقیناً محقق 
خواهد شد. بودجه سال بعد به صدق عملکرد گذشته 
ارائه شده است. یکی از بزرگ ترین توفیقات مدیریت 
شهری ششم عملیاتی شدن قرارداد ۷91 واگن بود 

که ساخت آن هفته آینده آغاز خواهد شد.
هیچ امکانی در سطح شهر بدون مولدسازی به 
فروش نمی رسد. 14همت از اموال ما در حال غارت 
بود که جلوی آن را گرفتیم. ما قفل های دولت آقای 
روحانی که برای طرح تفصیلی شهر ایجاد کرده بود، 

باز می کنیم.
  به بودجه شهرداری به چشم طمع 

نگاه نشود
مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران نیز 
پس از اســتماع گزارش شهردار، با بیان اینکه وقتی 
درخصوص میزان تحقق بودجه ســخن می گوییم 
ممکن است تلقی اشتباهی صورت بگیرد و برخی از 
پول شهرداری به عنوان قلک استفاده کنند، گفت: 

هرجا بگوییم پول ما را بدهید می گویند شهرداری پول 
دارد. برای مثال وقتی می خواهند پول گندمکاران را 
بدهند از سهم شــهرداری برمی دارند و می گویند 
شــهرداری پول دارد. در حال حاضر رقم اجرای هر 
کیلومتر مترو ۲هزار میلیارد تومان است و قیمت هر 
اتوبوس در حال حاضر 8میلیارد تومان است در حالی 
که سال گذشته 4میلیارد تومان بود. وی با بیان اینکه 
ما با این رشد بودجه هم باز کمبود اعتبار داریم، افزود: 
با پول های سال قبل شهر را نمی توان اداره کرد و به 
بودجه شهرداری تهران به چشم طمع نگاه نکنند، من 
معتقدم بــا این بودجه باز هم کــم داریم و حتی با 
180همت نیز نمی توان شهر را به خوبی پوشش داد؛ 
امیدوارم این بودجه به حل مشــکلات شهر تهران 

کمک کند. 
 اخطار به چند بیمارستان تهران

 برای ایمن سازی
 مهدی چمران رئیس شورای شهر تهران در 
حاشیه دویســت و هفتمین جلسه علنی شورای 
اســلامی شــهر تهران در جمع خبرنگاران گفت: 
اساسنامه سازمان زیباسازی در جلسه امروز بررسی 

می شود. همچنین بررسی پرونده باغات نیز در این 
جلسه در دستور کار است،قرار است آنچه به موتورهای 
برقی اختصاص داده شده در درجه اول برای کسانی 
باشد که در شهرداری تهران خدمت رسانی می کنند، 
اظهار کرد: با توجه با اینکه ممکن اســت قیمت این 
موتورها بالاتر از موتورهای بنزینی باشد، تشویقاتی 
برای مردم در نظر گرفته خواهد شد. البته از سازندگان 
داخلی درخواســت می کنیم نســبت به ساخت 
موتورهای برقی اقدام کنند؛ هرچند به زیرساخت نیاز 
دارد. چمــران با بیــان اینکه با کمک دادســتانی 
ساختمان های ناایمن به ویژه ساختمان های بزرگ 
شناسایی شدند و پس از آن مقاوم سازی در دستور کار 
قرار گرفت، افزود: با پیگیری های انجام شده از تعداد 
ساختمان های ناایمن کاسته شد و امیدواریم از تعداد 
ساختمان های ناایمن درجه یک مجددا هم کاسته 
شود.وی با تاکید بر اینکه برخی بیمارستان های قدیمی 
ناایمن هستند و به چند بیمارستان اخطار داده شده 
که نسبت به ایمن سازی و یا حتی تغییر ساختمان 
اقدام کنند، گفت: ساختمان های جدید از مقاومت و 

ایمنی برخوردار هستند./مهر

پیشنهاد بودجه 169هزار و 800 میلیارد تومانی شهرداری تهران برای سال آینده
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ریسك ماشین آلات و تجهیزات صنعت آب و 
فاضلاب در آبفای استان اصفهان

ناصر اکبری مدیر کل دفتر مدیریت بحران و پدافند غیر عامل شرکت 
مهندســی آبفای کشور با تاکید بر رعایت نکات ایمنی در پروژه های آب و 
فاضلاب و کارگاه های اجرایی گفت: نخستین موردی که باید در صنعت آب 
و فاضلاب به آن توجه کرد رعایت ایمنی است و باید به این نکته بسیار مهم 
در همه پروژه هاتوجه شود،پیشگیری از وقوع حادثه مسئله بسیار مهمی 
است که بایدهمه مدیران در شرکت های آب و فاضلاب به آن توجه داشته 
باشند، دفاتر Hse باید در شرکت های خود اثر گذار باشند و نقش پررنگی را 
ایفا کنند و مرزبندی های مناسب بین واحد ها و تهیه و تدوین نظام نامه ایمنی 
در هر شرکت از الزامات شرکت های آب و فاضلاب می باشد.وی ضمن بیان 
تجربیاتی از حوادث مرتبط با صنعت آبفا ، خواستار توجه ویژه به بحث آموزش 
و انتقال تجربیات میان دفاتر HSE شــرکت های آب و فاضلاب و تعیین 
نماینده HSE در کارگاه ها شد.حسین اکبریان مدیر عامل آبفای استان 
اصفهان بر لزوم توجه به رعایت نکات ایمنی در کارگاه  ها و پروژه های اجرایی 
و مستندسازی فرآیندها تاکید کرد و احصای ریسک های ماشین آلات در 
فرآیندهای شرکت ها و توجه ویژه به موضوع HSE را موضوعات مهمی بر 
شمرد.وی آموزش به پیمانکاران بهره برداری جهت پیشگیری از اتفاقات غیر 
مترقبه را یکی دیگر از موضوعات مهم بر شمرد و بر الزام شرکت ها بر توجه 
ویژه به سلامت نیروی انسانی تاکید کرد.شایان ذکر است در این نشست ۲ 
روزه مسئوولین HSE شرکت های آب و فاضلاب استان های آذربایجان 
شرقی، تهران، چهارمحال و بختیاری، کردستان، کهگیلیویه و بویر احمد، 
گیلان، فارس، یزد، همدان، هرمزگان و مشهد حضور داشتند و به بیان نقطه 

نظرات خود در زمینه HSE پرداختند./روابط عمومی 

محمدمهدی میرزایی قمی ، مدیرعامل شرکت کنترل کیفیت هوای تهران درباره نقش موتورسیکلت در آلودگی هوا گفت: موتورسیکلت جزو لاینفک سیستم حمل و نقل است. بر اساس مطالعات 
سهم آنها در جابه جایی های روزانه 1۳ درصد است که سال های قبل فقط 5 درصد بود.سهم موتورسیکلت در جابه جایی های روزانه در حال افزایش است چرا که قیمت ارزان و سهولت در حمل 
و نقل از مزایای آن به شمار می رود پس باید برنامه ریزی ها در این حوزه افزایش داشته باشد. موتورسیکلت یکی از منابع انتشار آلودگی هواست به ترتیبی که بر اساس سیاهه انتشار سال 96، 
موتورسیکلت ها ۲1.۳ درصد در انتشار آلایندگی هوا و 10.1 درصد در انتشار ذرات معلق نقش دارند و این سهم با توجه به افزایش تعداد و فرسودگی موتورسیکلت ها در حال افزایش است.
موتورهای کاربراتوری 10 برابر موتورسیکلت های دیگر و تا 1۳ برابر بیشتر از خودروها آلایندگی دارند. خوشبختانه موضوع برقی سازی وسایل حمل و نقل عمومی مبناست و موتورسیکلت های 
برقی در اولویت این برنامه هستند تا موتورسیکلت های برقی جایگزین باقی موتورسیکلت ها شوند. قانون هوای پاک هم موارد گوناگونی در این حوزه دارد به عنوان نمونه از ابتدای 97 کلیه 
پیک های حمل و نقلی باید ناوگان خود را برقی می کردند و قوانین دیگری از این دست که متأسفانه هیچ کدام انجام نشد. در این حوزه سند آسیب شناسی تهیه شده است تا بتوان در مدت زمان 

کوتاهی مشکلات را کاهش داد. واردات موتورسیکلت های برقی در دستور کار است و 100 هزار موتورسیکلت برقی از چین بزودی وارد کشور می شود./ ایرنا

موتورسیکلت
کاربراتوری13
برابرخودرو
هواراآلوده
میکند
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14 هفته نامه اقتصادی ایران
مهدی رمضانی دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشوردر نشست هم اندیشی با اساتید گروه های روانشناسی و مشاوره دانشگاه های کشور گفت : فاصله ای در فعالیت هایی که در دانشگاه ها 
انجام می شود، با آنچه در حوزه اجرا رخ می دهد وجود دارد. ما معتقدیم که باید این فاصله را کم کرد و از حوزه دانشگاه در حوزه اجرا بهره برد. هر دو حوزه مدیریت و دانشگاه باید قدری برای 
شکل گیری این ارتباط کوتاه بیایند،این نیاز وجود دارد که دانشگاه به حوزه اجرا نزدیک شود و مسائل این حوزه را بپذیرد. نهاد کتابخانه های عمومی کشور، یک نهاد عمومی غیردولتی است و به 
صورت هیئت امنایی اداره می شود. هیئت امنای نهاد متشکل از ده نفر است که 5 نفر اشخاص حقیقی و 5 نفر اشخاص حقوقی هستند. اشخاص حقیقی توسط رئیس جمهور منصوب می شوند و یکی 
از آنها دبیرکلی نهاد را با حکم وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی برعهده می گیرد. شبکه کتابخانه های عمومی، بعد از مسجد و مدرسه، بزرگترین شبکه فرهنگی کشور محسوب می شود. در حال حاضر 
۲۸00 کتابخانه عمومی به صورت مستقیم زیر نظر نهاد و 1000 کتابخانه به صورت مشارکتی و مستقل اداره می شود و این میزان کتابخانه، جدای از کتابخانه های مدارس، مساجد، شهرداری ها، کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان و..است.حدود 1۲ میلیون نفر از مردم ایران عضو کتابخانه های عمومی هستند؛ از این 1۲ میلیون عضو، نزدیک ۳ میلیون نفر تراکنش عضویت و امانت داشته اند،که 

از این میزان 60 درصد کودک و نوجوان هستند. روزانه حدود 1۲0 هزار امانت در کتابخانه  ثبت می شود. لذا معتقدیم مردم ما کتاب خوان و به این حوزه علاقه مند هستند./روابط عمومی

شبکهکتابخانههای
عمومی،بعدازمسجد
ومدرسه،بزرگترین
شبکهفرهنگی
کشورمحسوب
میشود

ادامه از صفحه یک 
رئیس جمهور با اشــاره به بیانات رهبــر انقلاب مبنی بر اینکه در راه 
رســیدن به قله خســتگی و ناامیدی ممنوع، گفت: ما از کار جهادی باز 
نخواهیم ایستاد، بلکه معتقدیم با کار جهادی می توانیم در همه عرصه ها 

به قله برسیم.
دکتر رئیسی ظرفیت منطقه دماوند در حوزه اقتصاد گردشگری را بالا 
توصیف کرد و گفت: صنعت گردشگری می تواند اشتغال و درآمد خوبی 
برای کشــور به وجود بیاورد. این مســئله در منطقه دماوند یکی دستور 

کارهای مهم دولت است.
من همیشه گفته ام مدیرانی که روحیه تحولی، مردمی و 

جهادی ندارد باید کنار گذاشته شده و کار به جوانان تحولگرا 
واگذار شود

رئیس جمهور خطاب به جوانان با تاکید بر اینکه آینده بسیار روشن 
اســت و ایران ظرفیت های زیادی برای پیشــرفت دارد، تصریح کرد: ما 
باید از ظرفیت های کشــور به درستی بهره برداری کنیم. جوانان برومند 
ما می توانند در میدان های مختلف موجب تحول شوند و از این نظر یکی 
از ذخایر کشــور هستند. من همیشه گفته ام مدیرانی که روحیه تحولی، 
مردمی و جهادی ندارد باید کنار گذاشــته شده و کار به جوانان تحولگرا 

واگذار شود.
وی با تاکید بر اینکه مردان و زنان بزرگ در مسیر تحول موانع زیادی 
پیش رو دارند و با قدرت آنها را کنار می زنند، تصریح کرد: به عنوان مثال 
شهید حاج قاسم سلیمانی در راه تامین امنیت کشور موانع بسیاری داشت 
و این طور نبود که همیشــه راه برای او هموار باشد اما با اتکال به خدا و 

اعتماد به نفس کارهای بزرگی انجام داد.
دکتر رئیسی از مراحل پایانی احداث سد »نم رود« بازدید کرد
رئیس جمهور در ادامه ســفر دولت مردمی به شهرستان های استان 

تهران، به فیروزکوه سفر کرد.
وی در بدو ورود در محل احداث سد مخزنی »نم رود« حضور یافت و 
ضمن بازدید از این سد، با توضیحات دست اندرکاران اجرائی از جزئیات 

احداث و مراحل باقیمانده تا تکمیل آن مطلع شد.
سد مخزنی »نم رود« به منظور تنظیم سالیانه 1۲0 میلیون متر مکعب 

آب شرب، کشاورزی و صنعتی احداث شده است.
بهبود و توسعه الگوی کشت اراضی پایین دست به مساحت ۳5 هزار 
هکتار، جلوگیری از شــور شدن سفره های آب زیرزمینی و از بین رفتن 
آب خوان منطقه، اشتغالزایی و جلوگیری از مهاجرت اهالی از جمله اهداف 

احداث این سد است.
این سد با هسته رسی، حجم کل 1۳8 میلیون مترمکعب و با ارتفاع 
تاج 8۳.5 متر احداث شده و مجموع پروژه 8۷.6۷ درصد پیشرفت دارد.

مهم ترین مؤلفه قدرت و اقتدار کشور حضور مردم در 
عرصه های مختلف در حمایت از نظام و رهبری است

دکتر رئیســی در دیدار جمعی از اقشــار و منتخبین شهرســتان 
فیروزکــوه، ضمن تبریک ایام ماه رجب و ابراز خرســندی از حضور در 
جمع مردم فیروزکوه گفت: سفرهای استانی ما محدود به مراکز استان ها 
نیست و در سفرهایی که شهرستان های اطراف تهران داشته ام مشاهده 
کردم که هر کدام از این شهرستان ها به لحاظ جمعیتی و ظرفیت ها در 

حد یک استان هستند.
رئیس جمهور با بیان اینکه شهرســتان فیروزکوه نیز از ظرفیت ها و 
زمینه های بســیار خوبی برخوردار اســت، افزود: شهرســتان فیروزکوه 
مردمانی بسیار سختکوش،  جوانانی برومند، تحصیل کرده و پرتلاش دارد 
که ســرمایه بزرگی برای کشور محسوب می شــود و باید از این سرمایه 
صیانت و حفاظت شــود تا آسیب نبیند و یکی از راه های پاسداشت این 

سرمایه رفع کاستی ها و بالفعل کردن ظرفیت ها است.
وی در ادامه کشاورزی، دامداری، صنعت و گردشگری را از ظرفیت ها 
و اســتعدادهای شهرستان فیروزکوه برای توسعه بیش از پیش برشمرد 
و اظهار داشــت: رفع مشکلات پیش روی توسعه کشــاورزی، دامداری، 
فعالیت های صنعتی و گردشگری این منطقه از جمله تامین آب و افزایش 
ظرفیت برق برای فعالیت صنایع از جمله برنامه های در دستور کار دولت 

در فیروزکوه است.
مقرر شد سد »نم رود« حداکثر در مدت یک سال آینده به 

بهره برداری برسد
رئیس جمهور با اشاره به بازدید خود از سد در دست احداث »نم رود« 
در بدو ورود به شهرستان فیروزکوه تصریح کرد: احداث این سد ۲0 سال 
به طــول انجامیده در حالی که باید خیلــی زودتر از اینها به بهره برداری 
می رســید، اما در جریان این بازدید مقرر شد ظرف نهایتاً یک سال موانع 

افتتاح آن برطرف و مردم از مواهب آن بهره مند شوند.
وی توســعه و تکمیل زیرساخت های سلامت و درمان در شهرستان 
فیروزکوه را مورد اشاره قرار داد و خاطرنشان کرد: در فیروزکوه نیز مثل 
بســیاری از مناطق دیگر پروژه های متعددی از جمله در حوزه سلامت 
برای سال های طولانی نیمه تمام مانده بود اما یکی از برنامه های محوری 
دولت مردمی تکمیل طرح های نیمه تمام است و در همین راستا تکمیل 
و توسعه زیرساخت های سلامت در فیروزکوه نیز با جدیت دنبال شده و 

خواهد شد.
رئیس جمهور در ادامه رفع بیکاری و ایجاد زمینه برای اشــتغال قشر 
تحصیل کرده جامعه را از جمله مسائل اولویت دار برای کشور برشمرد و 
افزود: امروز نیروهای انسانی کارآمد مهم ترین سرمایه کشور هستند که 
پاسداشت این نعمت زمینه سازی برای استفاده از ظرفیت این سرمایه های 

ارزشمند در جهت رشد و توسعه کشور است.
دکتر رئیســی همچنین به موضوع تعریف درســت و منطقی حریم 
رودخانه در شهرســتان فیروزکوه به عنوان یکی از مطالبات مهم مردم 
اشاره کرد و گفت: رویکرد دولت، همواره حفاظت از محیط زیست و منابع 
طبیعی کشــور بوده و قطعاً ساخت و ساز در حریم رودخانه ها از نظر ما 
غیرقانونی است، اما باید به جهت بهره مندی مردم از این منابع طبیعی، 
تعریفی درست و منطقی نسبت به حریم رودخانه ها داشته باشیم که این 

موضوع در دستور کار دولت است.
رئیس جمهور در جمع اقشار و منتخبین شهرستان فیروزکوه حضور 
مردم در عرصه های مختلف را پشــتوانه عظیم انقلاب اســلامی، اجرای 
سیاست های جمهوری اسلامی و پیشــبرد اهداف نظام دانست و افزود: 
بی تردید قدرت نظامی، توان علمی و فناوری و پیشرفت های اقتصادی از 
جمله مؤلفه های قدرت افزایی برای کشور است، اما مهم ترین مؤلفه قدرت 
و اقتدار کشــور حضور مردم در عرصه های مختلف در حمایت از نظام و 
رهبری است و راه قدردانی از این مردم همیشه در صحنه و وفادار توجه 

به خواست آنان است.
تأکید رئیس جمهور به مدیران اجرائی برای الگوگیری از سیره شهدا، 
کار و عمل جهادی و پرهیز از گرفتاری در روزمره گی و بوروکراسی اداری
دکتر رئیســی در ادامــه خطاب به مدیــران اجرائــی در ادارات و 
سازمان های شهرســتان فیروزکوه و سراسر کشور بر الگوگیری از سیره 
شــهدا و کار و عمل جهادی و همچنین پرهیز از گرفتاری در روزمره گی 
و بوروکراســی اداری تأکید کرد و گفت:  بســیار مراقب باشــید که به 
روزمره گری دچار نشــوید و مراجعات مردم برای رفع مشکلات شان نزد 
شما تبدیل به امری عادی نشود. نسبت به رفع مشکل و گرفتاری مردم 
حســاس باشــید و با اقدام و عمل خود برای گره گشایی از امورات مردم 
تلاش کنید و یقین بدانید نتیجه تلاش های شما موجب شاد شدن مردم 

و رضایتمندی خدای متعال خواهد بود.
کارآمدترین سازوکار نظارتی، نظام خودکنترلی است

رئیس جمهور در نشســت شــورای اداری شهرســتان های دماوند و 
فیروزکوه، با تبریک ایام ماه رجب به تشریح اهمیت بهره گرفتن مسئولان 
از قدرت لایزال الهی در انجام مســئولیت ها اشــاره و تصریح کرد: اینکه 
می بینیم امام راحل و رهبر معظم انقلاب اسلامی در عرصه های مختلف 
اهمیتــی به قدرت های جهانی نمی داده و نمی دهند ناشــی از ارتباط و 

اتصال آنها به قدرت لایزال خداوند متعال است.
دکتر رئیسی با بیان اینکه ایســتادگی و مقاومت امروز فلسطینیان 
مظلوم و مقتدر غــزه نیز برگرفته از ارتباط و اتصال این مردم با خداوند 
و بهره گرفتن از منبع اصلی قدرت اســت، افزود: اینکه مردم و مقاومت 
فلســطینی بدون نیرو و تجهیزات معمول و مرسوم در برابر جنایات یک 
ارتش مجهز که مستظهر به پشتیبانی تمام و کمال قدرت های جهانی نیز 
هست، بیش از 100 روز ایستادگی کرده، ناشی از توکل و اتصال آنها به 

خداوند متعال است.
تفاوت جدی نظام مدیریتی در جمهوری اسلامی ایران با 

دیگر نظام های مدیریتی
وی با تاکید بر اهمیت توکل و اتصال مسئولان به قدرت الهی اظهار 
داشــت: در نظام های مدیریتی و سیاسی مختلف معمولا سازوکارهایی 
برای نظارت بر عملکرد مسئولان طراحی می شود و در نظام مدیریتی ما 
نیز چنین سازوکارهایی دیده شده است، اما نظام مدیریتی در جمهوری 
اسلامی ایران یک تفاوت جدی با دیگر نظام های مدیریتی دارد که عبارت 
اســت از اینکه مسئولان اینجا قبل از هر ســاز و کار نظارتی خود را در 

محضر و تحت نظارت الهی می بینند.
رئیس جمهــور با بیان اینکــه کارآمدترین ســازوکار نظارتی، نظام 
خودکنترلی اســت، خاطرنشان کرد: در چنین نظام نظارتی مسئولان و 
کارکنان چه نظارت ســازمانی بر آنها باشد و چه نباشد، از آنجا که خود 
را در محضر الهی می دانند، در آشــکار و پنهان مرتکب تخلف، فســاد و 

خطا نمی شوند.
وی با بیان اینکه در نظامات مدیریتی معمولا بالاترین حد از رعایت 
حقوق مردم در قالب شعارهایی مثل مشتری مداری یا حق با ارباب رجوع 
است،  تبلور می یابد، افزود: در نظام مدیریت اسلامی هر مسئول، مدیر و 
کارمندی بالاتر از مشتری مداری به مردم و ارباب رجوع عشق می ورزد و 
از سر عشق و علاقه به مراجعان کارهای آنها را حتی فراتر از چارچوب های 

اداری دنبال می کنند.
دکتر رئیسی خطاب به مدیران با بیان اینکه همان طور که شما درباره 
کار گذشتگان و نیز دیگران قضاوت کرده و می کنید، یقین داشته باشید 
که دیگران نیز درباره عملکرد شــما قضاوت خواهند کرد، اظهار داشت: 
مردم از شما به عنوان مســئولان دولت مردمی این است که خود را در 
منظر خداوند ببینید و به شــکل واقعی و جهادی دنبال حل مســائل و 

مشکلات باشید.
همین شــما و ما که زیر این سقف نشسته ایم مسئول گره گشایی از 
زندگی و تامین مطالبات مردم هستیم و همان طور که مردم از ما انتظار 
حل مشکلات را دارند ، خداوند نیز از ما انتظار دارد که وقت و توان خود 

را صرف رسیدگی به مسائل مردم کنیم.
وی با اشــاره به خوش آب و هوا بــودن منطقه دماوند و فیروزکوه و 
تمایل مردم برای اســتفاده از این موهبت خاطرنشان کرد: طبیعتا همه 
مردم دوســت دارند که در مناطقی مثل دماوند و فیروزکوه خانه و محل 
اقامت داشته باشند، اما این مسئله با محدودیت هایی مواجه است. اینکه 
مردم ببینند در برابر این محدودیت ها نسبت به آنها تبعیض اعمال شود 

بسیار باعث نارضایتی خواهد بود.
او بر ضرورت اجرای مسئله عدالت به نحوی که همه مردم اجرای آن 
را حس کنند تأکید کرد و افــزود: مردم نباید حس کنند که در اجرای 
مقررات تبعیض وجود دارد. ساخت وســاز و تغییر کاربری ها نباید مورد 
اغماض واقع شود و مردم این را باید در عمل مشاهده کنند. نباید با یک 
دیوار اضافه ای که یک فرد روســتایی در زمین خود احداث کند، برخورد 
شود، اما در شهر جلوی چشم چندین روستایی ساخت وسازهای غیرمجاز 

صورت گیرد.
رئیس جمهور با تأکیــد بر اینکه هر کار غیرمجازی بــرای ادارات و 
سازمان ها باید »غیرمجازتر« محســوب شود، گفت: ادارات و سازمان ها، 

نماد و نمود اجرای قانون هستند.
وی از ضرورت اجرای عدالت در فرآیند جذب و ارتقای نیروی انسانی 
در ادارات دولتی ســخن گفــت و افزود: وقتی این عدالت اجرا نشــود، 
نیرو های اداری اعتراض می کنند که چرا من با سابقه و مدرک تحصیلی 
بیشــتر و بالاتر مشمول ارتقا نشــدم و دیگری با سابقه کمتر و مدرک 

تحصیلی پایین تر ارتقا یافت؟
او به ماهیت غالب کشــاورزی و دامداری منطقه دماوند و فیروزکوه 
اشاره کرد و با تأکید بر لزوم کمک همه نهادها و سازمان ها برای رونق این 
دو حوزه، از ضرورت ارتقای صنایع تبدیلی در این دو منطقه سخن گفت 
و تصریح کرد: در این زمینه صرفاً مدیران محلی مسئولیت ندارند و تمامی 

مدیران دولتی باید به کمک این مهم بیایند.
رئیس جمهور اهمیت حوزه گردشــگری را یادآور شد و با درخواست 
از استاندار و سایر مســئولان منطقه ای برای پیگیری توسعه این حوزه 
خاطرنشان کرد: درباره مسائلی که باعث گلایه ها از تعیین بستر رودخانه 
منطقه شده است، می شود موضوع را بازنگری کرد و من از معاون اجرائی 

می خواهم که این موضوع را پیگیری کند.
دکتر رئیسی از حساسیت بسیار بالای موضوع محیط زیست در نظر 
خود گفت و با اشاره به ضرورت ممانعت از تخریب آن تصریح کرد: البته 
سازمان حفاظت محیط زیست هم راه را برای کسب و کار، درآمد و رونق 
زندگی مردم باز کند. یعنی هم محیط زیست باید حفظ شود و هم زندگی 

مردم رونق گیرد.
این وظیفه ماست کاری کنیم که کشاورزی برای روستائیان 

بصرفه باشد
رئیس جمهور به اهمیت مسئله توســعه روستاها اشاره کرد و افزود: 
چرا روستایی ها در روستای خود نمی مانند؟ باید مشخص شود که کدام 
روستاها هســتند که امکانات لازم را برای ماندگاری روستائیان ندارند؟ 
اکثر مناطق روســتایی کشــور از امکانات برخوردارند اما باید مشخص 
شود که چرا با این حال روستائیان مهاجرت می کنند؟ بعضی می گویند 
کشــاورزی صرف نمی کند، این وظیفه ماست کاری کنیم که کشاورزی 
برای روستائیان بصرفه باشد، از جمله اینکه محصولات آنها را به صورت 

تضمینی خرید کنیم.
دکتر رئیســی با یــادآوری خرید تضمینــی 4.5 میلیون تن گندم 
روســتائیان در سال اول دولت ســیزدهم، اقدام دولت برای خرید 11.5 
میلیون تن گندم در ســال جاری را یادآور شد و اظهار داشت: این برنامه 
ادامه می یابد تا ان شاء الله دیگر نیاز به خرید گندم از خارج نداشته باشیم 

و کشاورزی نیز برای روستائیان بصرفه باشد.
رئیس جمهور با اشــاره به رشــد ۲۲ درصدی تولید کالاهای اساسی 
بخش کشاورزی، بر توانایی کشور در خودکفا شدن در تولیدات کالاهای 
اساسی و بی نیازی نسبت به خرید آنها از خارج تأکید کرد و گفت: در این 

زمینه زمین های کشاورزی و باغات باید مورد حمایت قرار گیرند.
تاکید بر تسریع در ارتقای زیرساخت های درمانی و ایمنی 

جاده ای در دماوند و فیروزکوه
دکتر رئیســی در نشست شورای اداری دماوند و فیروزکوه از اهمیت 
پیگیری وضعیت بیمارستان های این دو شهرستان سخن گفت و اظهار 
داشــت: این دو شهرستان چون محل تردد و عبور و مرور هستند، دچار 
حوادث می شــوند، لذا از اســتاندار می خواهم با پلیس راهور در این باره 
جلســه بگذارند چرا کــه اخبار تصادفات برای همه ناگوار اســت. وقتی 
خانواده ای قصد ســفر دارد اما با تصادفی مواجه می شــود نه تنها همان 

خانواده بلکه یک فامیل به هم می ریزد.
رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت تشــکیل شــورای ترافیک درباره 
تصادفات در منطقه دماوند و فیروزکوه همچنین از ضرورت مســاعدت 
تمامی نهادها همچون وزارت راه و شهرسازی، سپاه و بسیج در این زمینه 
سخن گفت و با اشاره به گزارش مطرح شده درباره اصلاح نقاط حادثه خیز 
منطقه از سازمان های مسئول خواست اجرای مقررات و تصمیمات را در 

این زمینه با جدیت دنبال کنند.
وی با اشــاره به ضرورت اجرای قاطع مقررات راهنمایی و رانندگی به 
منظور کاهش آمار تصادفات و تلفات، اظهار داشت: این میزان آمار تلفات 
رانندگی بالاست و گاهی گمان می کنیم گویا درگیری و جنگی رخ داده 
است. توصیه و پیگیری در این حوزه بسیار خوب است، اما باید با پیگیری 

جدی اجرای مقررات، آمار تصادفات پایین بیاید.
رئیس جمهور به تقاضای مطرح شده در این نشست درباره پیش بینی 
مکان هــای خاصی برای بانوان اشــاره کرد و ضمن تاکید بر پیگیری این 
موضوع از ســوی استاندار، فرماندار و معاون اجرائی ابراز امیدواری کرد تا 
ان شاء الله در نوبت بعدی سفر به دماوند و فیروزکوه، گزارش داده شود که 
خانم ها در این منطقه می توانند به راحتی تفریح کنند و از فضاهای مناسب 

برای خود برخوردار باشند.
دکتر رئیسی با اشاره به گزارش ارائه شده درباره فقدان واحد درمانی در 
منطقه آبعلی بر ضرورت پیگیری مسئله از سوی وزیر بهداشت تأکید کرد.

وی با تأکید بر اینکه باید طرحی نو در انداخت، روش های فعلی اداری 
و بوروکراسی پیچیده را موجب نارضایتی مردم برشمرد و با اشاره به اینکه 
این وضعیت زیبنده نظام اسلامی نیست، خاطرنشان کرد: مردم »عدالت«، 
»دوری از تبعیض« و »سلامت اداری« را می خواهند که اینها خودش مایه 

آرامش زندگی آنهاست.
رئیس جمهور به لزوم متوقف نشدن طرح های توسعه در کنار اهمیت 
دادن به نظر کارشناســان اشــاره کرد و با تأکید بر اینکه توسعه یافتگی 
ضرورت کشــور ماســت، گفت: نظرات کارشناســان نباید مانع پیشبرد 
پروژه های عظیم شود. گاهی مشاهده می شود یک کارخانه بزرگ یا یک 
مجموعه  های تک متوقف نظر یک کارشــناس خاص شده است. در این 
موارد می توان از نظرات دیگر کارشناسان هم استفاده کرد؛ البته کسانی که 

پیشداوری نداشته باشند و ذهن شان کاملًا بی طرف باشد.
تأکید بر صیانت از آزادی اندیشه، قلم و بیان به عنوان 
بزرگ ترین دستاوردها و افتخارات جمهوری اسلامی ایران

آیت ا... سید ابراهیم رئیسی در پانزدهمین مقصد از برنامه نظارت ستادی بر 
دستگاه های اجرائی، ضمن بازدید از بخش های مختلف وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و استماع گزارش وزیر، معاونین و مدیران این وزارتخانه، در سخنانی نکات 
و رهنمودهایی در راستای تقویت فعالیت های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در 

راستای صیانت از فرهنگ و ارزش های ایرانی و اسلامی ارائه کرد.
رئیس جمهور در ابتدای سخنان خود تلاش برای تحقق، حفظ و ارتقای هویت 
ایرانی-اسلامی و همچنین شناخت و به کارگیری بهترین، موثرترین و به روزترین 
ابزار و روش  ها برای مقابله با تهدیدات هویت ایرانی–اسلامی را چهار ماموریت بسیار 

مهم و اساسی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی دانست.
وی ضمن تقدیر از اقدامات انجام شده در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، بر 
ضرورت حرکت تحولی و جهادی برای مقابله با هجوم گسترده فرهنگی تاکید و 

تصریح کرد: امروز در جمع مسئولان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی حضور یافتیم 
تا ضمن ارزیابی طراحی ها و برنامه ریزی های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در 
انجام ماموریت خطیر حفاظت از هویت فرهنگی و دینی کشــور، برنامه ریزی و 
هماهنگی های لازم را برای تداوم حرکت تحولی، انقلابی و جهادی در این مسیر 

انجام دهیم.
دکتررئیسی نهاد خانواده در ایران اسلامی، وجود 80 هزار مسجد، ۲6 هزار 
کانون فرهنگی مساجد و شوراهای فرهنگ عمومی در استان ها و شهرستان ها را از 
جمله سرمایه ها و پایگاه عظیم وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در سراسر کشور 
برشمرد که می توانند به شکلی مؤثر در صیانت از فرهنگ ایرانی-اسلامی مورد 

استفاده قرار گیرند.
تولید ابزارهای سرگرمی و اسباب بازی، تولید در بخش های پویانمایی و 
بازی های رایانه ای و تولید محتوای فرهنگی از جمله دیگر نکات مورد اشاره ایشان 
بود که در تشریح اهمیت آنها گفت: از جمله عرصه های مهم فرهنگی که تا حدود 
زیادی مورد غفلت واقع شده و نیازهای آن همچنان از منابعی تامین می شود که 
محصولات شان چندان با باورها، رسوم و بوم فرهنگ ایرانی-اسلامی ما سازگاری 

ندارد، همین بخش ها هستند.
او به مسئله مهم تشویق و حمایت از اصحاب فرهنگ و هنر اشاره و خاطرنشان 
کرد: تعامل با هنرمندان و اصحاب فرهنگ و ادب نیاز به ظرافت های زیادی دارد. 
مسئولان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی باید توجه کافی به وضعیت زندگی فعالان 
فرهنگی و هنری داشته باشند و از آنان در تامین نیازهایشان حمایت لازم را به عمل 

آورند.
وی مســئولان فرهنگی را به الگوگیری از رهبر معظم انقلاب اسلامی در 
نشســت و برخاست با اصحاب فرهنگ، هنر و ادب کشور فراخواند و تاکید کرد: 
برگزاری جلسات و نشست و برخاست با اصحاب فرهنگ و هنر در ترویج و تقویت 
عرصه هنر و فرهنگ بسیار اثربخش است. با وجود گام های خوبی که در این زمینه 

برداشته شده، همچنان جای کار بیشتر نیز وجود دارد.
رئیس جمهور تامین و صیانت از آزادی های مشروع را از وظایف مهم وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی دانست و گفت: این وزارتخانه مرزبان فرهنگی کشور است 
و مسئولان آن باید در جایگاه رصد فضای فرهنگی کشور از هر اقدامی در راستای 
آسیب زدن به آزادی های مشروع و مخدوش کردن اذهان و امید مردم ممانعت 
کنند. ایجاد و حفظ امید و جلوگیری از تحقق اهداف دشمن برای مأیوس شدن 

مردم از جمله اهداف اصلی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است.
 به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری ، دکتررئیسی آزادی اندیشه، 
بیان و قلم را جزو بزرگ ترین دستاوردها و افتخارات جمهوری اسلامی ایران دانست 
که برخی تلاش دارند با قلم و بیان زهرآگین خود آنها را مخدوش کنند و وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی باید از به ثمر رسیدن این تلاش ها ممانعت کند.
وی تقویت ارتباطات فرهنگی در کنار تقویت روابط سیاسی و اقتصادی با 
کشورهای همسایه، اسلامی و همسو را حائز اهمیت بسیار توصیف و تصریح کرد: 
امپراطوری رســانه ای غربی همواره سعی در مخدوش جلوه دادن وجهه و ایجاد 
گره های ذهنی در افکار عمومی جهانی نسبت به جمهوری اسلامی ایران دارد و لذا 
رایزنان فرهنگی جمهوری اسلامی ایران باید همه توان خود را برای خنثی کردن 

این تلاش ها و ترویج ارزش ها و داشته های فرهنگ ایرانی-اسلامی به کار بگیرند.
دولت مردمی آماده همکاری با هنرمندان برای عرضه 
داشته های فرهنگی ایران اسلامی در قالب های هنری است

دکتر رئیسی در جریان نظارت ستادی از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
ضمن بازدید از معاونت امور سینمایی این وزارتخانه، دیداری با دبیر، هیئت انتخاب 
و هنرمندان دست اندرکار »چهل و دومین جشنواره فیلم فجر« داشت و پس از 
استماع توضیحات و نظرات آنان، با ابراز خرسندی از حضور در جمع ایشان تصریح 
کرد: تمدن ایرانی اسلامی داشته های فرهنگی، هنری و ادبی ارزشمندی دارد که 
یکی از موثرترین روش های ارائه آن به دنیا به تصویر کشیده شدن این داشته ها در 
قالب سینما است و دولت مردمی آمادگی دارد که در این عرصه با همکاری اهالی 

فرهنگ و هنر و به همت خود هنرمندان قدم بردارد.
وی ضمن قدردانی از برگزار کنندگان چهل و دومین جشنواره فیلم فجر، بر 
تلاش برای تقویت نقاط قوت و رفع کاستی ها و ضعف های این رویداد مهم تاکید و 
اظهار داشت: استفاده از نگاه و تجارب پیشکسوتان در این زمینه بسیار اهمیت دارد 
و به هیچ وجه نباید اجازه داد این تجارب ارزنده درحاشیه قرار گیرد،ایران پیشینه و 
تمدن بزرگ و درخشان دارد که قابل ارائه به همه جهان است، سینما موضوعی 
مهم و قابل توجه است که هرگونه هزینه درآن نوعی سرمایه گذاری برای کشور 

است.
دکتررئیسی با اشاره به گزارش ارائه شده درباره افزایش قابل توجه آثار ارائه 
شده در این دوره جشنواره از فیلمسازان فیلم اولی و شهرستانی گفت: یکی از وظایف 
مهم دولت ها این است که زمینه شکوفایی همه استعدادها در هر نقطه از کشور، 

حتی نقاط دورافتاده و محروم را فراهم کنند.
او گزارش ارائه شده از ارتقای کمی و کیفی جشنواره امسال را مایه خرسندی 
دانست و خاطرنشان کرد: در کشورهای مختلف برای رویدادهای بسیار کم اهمیت تر 
از دفاع مقدس، آثار هنری و ادبی متعددی تولید می شود؛ رشادت ها، ایستادگی و 
از خودگذشتگی های دوران دفاع مقدس ظرفیت های بسیار زیادی برای تولید آثار 

هنری، فرهنگی و ادبی دارد که باید به خوبی مورد توجه قرار گیرند.
وی به اهمیت عرضه آثار هنری، سینمایی و ادبی در کشورهای اسلامی، 
همسایه و همسو اشاره کرد و گفت: آنچه تاکنون از آثار فرهنگی، هنری و ادبی کشور 
به این بخش از کشورها ارائه شده با استقبال بسیار خوبی مواجه شده و توانسته 
ارزش های جمهوری اسلامی را ترویج کند بنابراین تولید و عرضه این گونه آثار فاخر 

فرهنگی باید مورد حمایت قرار گیرد.

 ما از کار جهادی باز نخواهیم ایستاد معتقدیم  با کار جهادی می توانیم 
آثار جشنواره مد و لباس باید با قیمتی در همه عرصه ها به قله برسیم

مناسب به تولید انبوه برسد

محمدمهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حاشیه 
بازدید از دوازدهمین جشنواره مد و لباس فجر در جمع خبرنگاران گفت: 
لباس مهم ترین نماد فرهنگی هر تمدن است و برهمین اساس یکی از 
مهم ترین نمادهایی که تمدن هــای مختلف را از هم متمایز می کند، 
پوشش است. ایران اسلامی نماد عفاف و پوشش ویژه خود را دارد و هیچ 
گاه در ایران شاهد نبودیم مسأله پوشش به فراموشی سپرده شود چرا 
که سابقه تمدنی ما با این نماد گره خورده است. باید تلاش کنیم ضمن 
تجهیز به فناوری های جدید و آراستگی های لازم، ریشه های اصیل بومی، 
سنتی و فرهنگی کشورمان را حفظ کنیم. این مسأله، هدف مهمی است 
که باید بتوانیم در جشنواره امسال فجر به آن دست یابیم. او با اشاره به 
ضرورت تولید انبوه آثار جشنواره مد و لباس با قیمتی مناسب گفت: معتقد 
هستیم این حوزه به قدری پرجاذبه است که اگر توان سیاستگذاری و 
اجرای خوب سیاست ها را داشته باشیم می توانیم از این مسأله که برخی 
آن را معضلی برای جامعه امروز می دانند براحتی عبور کنیم؛ چرا که توان 
انجام آن را به واسطه تولید کنندگان هنرمند کشور دارا هستیم. اصولاً 
به دلیل جنبه هنری حوزه مد و لباس است که آن را ذیل وزارت فرهنگ 

تعریف کرده اند.
وی با بیان اینکه هنرمندان بزرگی در این عرصه فعال هستند ولو  
اینکه در ویژندهای بزرگ حضور نداشته باشند، افزود: ویژگی دوازدهمین 
نمایشــگاه مد و لباس فجر این است که توانسته محلی برای نمایش 
تولیدات افراد غیرحرفه ای و تک کارها به وجود آورد. ما هم در مجموعه 
کارگروه مد و لباس برنامه حمایتی جدی در این حوزه داریم و می خواهیم 
با تســهیلگری و انجام حمایت های لازم، بدنه قوی این حوزه بتواند در 
عرضه و فروش به وضعیتی مطلوب دســت یابد، این جشنواره نیز باید 
مقدمه این امر باشد و صرفاً نباید به اقدامات جشنواره ای و موزه ای محدود 
شود بلکه باید با قیمتی مناسب به تولید انبوه برسد. باید تولیدات پوشاک 
مطابق سلیقه همه طبقات و رده های سنی باشد و علاوه بر آن نیز باید به 
تنوع قیمتی و آراســتگی توجه شود تا همه سلیقه های مختلف را در 

چهارچوب چتر پوشش ایرانی - اسلامی شامل شود.
»سفیر عشق« برترین بازی سال شد

14 غزال زرین به بهترین بازی ها در سبک های مختلف رسید
آیین پایانی نهمین جشــنواره بازی های رایانه ای فجر با حضور 
محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و روح الله دهقانی 
فیروزآبادی معاون علمی و فناوری ریاست جمهوری و برخی از مسئولان 
فرهنگی و با حضور پرشور بازی ســازان در محل تالار وحدت برگزار و 
برترین بازی های سبک های مختلف این دوره از بازی ها شناخته شدند 
و در نهایت غزال زرین به 14 بازی رسید. در این دوره جایزه سال 150 
میلیون تومانی از آن بازی سفیر عشق شد. برای نخستین بار هم که برنامه 
جذب سرمایه گذاری به این جشنواره اضافه شده بود، در رویداد پایانی ۷ 

بازی، ۷ میلیارد و 900 میلیون تومان سرمایه جذب کردند.
  تولید بازی های پرمخاطب تکلیف جدی

 برنامه هفتم توسعه است
وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی در این آیین با بیان اینکه تولید و 
انتشار بازی های پرمخاطب تکلیف جدی مان در برنامه هفتم توسعه 
است، گفت: پس از 4 سال این جشنواره مجدداً از سر گرفته شده و حوزه 
بازی ها امروز جزو بالاترین میزان مصرف فرهنگی در میان همه گونه های 

هنری و فرهنگی است و هر روز دایره آن گسترده می شود.
به گزارش مرکز اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
اســماعیلی افزود: اگر روزی تصور بر این بود که صنعت گیم مربوط به 
رده های سنی پایین است اما امروز باید گفت که صنعت بازی های رایانه ای 
در بخش های مهم نقش آفرین است و این صنعت به عنوان یکی از راه های 
ایجاد خلاقیت، گشایش کار و حل مسائل مهم جامعه مورد توجه قرار 

می گیرد.
وی با اشاره به اینکه ما نسبت به بحث بازی به عنوان یکی از راه های 
مهم در حوزه مسائل فرهنگی و اقتصاد فرهنگ و هنر باید توجه کنیم، 
اظهار کرد: امروز بازی ها سهم مهمی را در انتقال فرهنگ ایفا می کنند. 
در گــذر زمان، متوجه می شــویم که یک مجموعه بــازی آنچنان در 
حوزه های مختلف زندگی رسوخ یافته که اثرگذاری کم نظیری دارد. ما 
باید از صنعت به نحو احسن استفاده کنیم. در همه کشورهای توسعه 
یافته صنعت گیم با این نگاه در حال سرمایه گذاری و گسترش حیطه 
فعالیت های مهم است،ما شاهد بودیم در بخش تقدیرها، بازی هایی مورد 
توجه قرار گرفتند که بخش مهمی از آنها به روایت زندگی اسطوره ها و 
شــخصیت های قهرمانی در حوزه های فرهنگی اختصاص یافته بود. 

بسیاری از این بازی ها روایتگر مهمی از اسطوره ها داشت.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: استفاده از این ظرفیت در 
حوزه اقتصاد فرهنگ و هنر امری ضرور است؛ امروز بخش مهمی از اقتصاد 
در صنعت گیم جریان دارد و کسانی که می توانند از این ظرفیت استفاده 
کنند از ایده تا تولید محصول می توانند با ایجاد یک بازار اقتصاد نتایج 
مثبتی را رقم بزنند. این موضوع حتماً باید مورد توجه بنیاد ملی بازی های 

رایانه ای قرار بگیرد.
بیش از 19 استان در این جشنواره شرکت کرده اند و این امر نشان 
می دهد که صنعت گیم ظرفیت فراگیری دارد و ما باید بیش از گذشته 
به نخبگان سراسر کشور در این صنعت توجه کنیم،موانع بازی سازان را 

در استفاده از اینترنت حل خواهیم کرد.
تکالیف روشنی در برنامه هفتم توسعه پیش بینی شده که سالانه 
باید بازی های متنوع و پرمخاطبی را تولید کنیم و در اختیار مردم قرار 

دهیم.
اسماعیلی گفت: در شورای عالی فضای مجازی به دستور رئیس 
جمهور مشغول بررسی رفع موانعی هستیم که بازی سازان در مسائل 
مربوط به استفاده از اینترنت دچار مشکل هستند. آقای رئیس جمهور 
دستور دادند تا گروهی را برای حل این موضوع تشکیل دهیم و برخی از 
موانعی که وجود دارد در جلساتی که با بازی سازان داشتیم مطرح شد تا 

محدودیت هایی را که با آنها مواجه هستند برطرف کنیم.

خبـــر
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جلسه بررسی راهکارهای توسعه و عمران جزایر کشور، به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار شد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاون ریاست جمهوری ، محمد مخبر 
در این جلسه با بیان اینکه دولت سیزدهم نگاه ویژه ای نسبت به توسعه و عمران جزایر ایران دارد، گفت: جزایر جمهوری اسلامی در حقیقت ثروت و ظرفیتی بزرگ در جهت 
توسعه گردشگری، بهره برداری از سواحل و توسعه اقتصاد دریامحور هستند.وی با تأکید بر رویکرد و نگاه جامع الاطراف برای توسعه جزایر کشور و تسریع در نهایی شدن 
سند توسعه جزایر ایرانی، تصریح کرد: مصوبات مربوط به توسعه و عمران جزایر که در جلسات هیأت دولت و سایر کارگروه های مربوطه به تصویب رسیده اند باید به طور 
جدی و در اسرع وقت در دستور کار قرار گیرند. در این جلسه، راهکارهای توسعه، پیشرفت و عمران جزایر کشور مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت. احداث و تکمیل 
پروژه های مسکونی و مراکز درمانی، توسعه حمل و نقل عمومی در جزایر، تکمیل پروژه های زیرساختی و زیربنایی، اجرای طرح ها و پروژه های نیمه تمام با اولویت اشتغالزایی، 
توسعه بنادر و تأسیسات بندری، اجرا و تکمیل طرح های گردشگری و ایجاد مجتمع های فرهنگی، ایجاد فرصت های شغلی با محوریت آبزی پروری، ساخت قایق های سبک و 
تولید و تراش سنگ های زینتی از جمله موضوعاتی بود که در این جلسه مورد تأکید قرار گرفت و مقرر شد دستگاه های اجرایی مربوطه این برنامه ها را با جدیت پیگیری کنند.

دولتنگاهویژه
ایبه
گردشگریو
اقتصاد
دریامحوردارد

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: با توجه به حجم 
کنونی ذخایر نفت و گاز تا 90 تا 100 سال آینده تولید نفت 

و گاز در ایران ادامه خواهد داشت.
به گزارش اعتباربــه نقل ازروابط عمومی وزارت نفت، 
محسن خجسته مهر درنشست معرفی فرصت ها و چارچوب 
سرمایه گذاری در تأمین خدمات دکل های حفاری در قالب 
قراردادهای خرید تضمینی خدمت،  گفت : رشد اقتصادی در 
گرو رونق اقتصادی است و رونق اقتصادی با رونق کسب وکار 
محقق می شود، اگر صاحبان کسب وکار وجود نداشته باشند 

نمی توان به رشد اقتصادی دست یافت.
وی با اشاره به اینکه گام های مهمی برای رونق اقتصاد 
و مردمی سازی آن برمی داریم،گفت: در برنامه هفتم توسعه 
به رشد 8 درصدی اشاره شده است و باید در پایان این برنامه 
به آن دســت یابیم و باید مشخص شود چه طرح هایی قرار 

است این رشد اقتصادی را محقق کند.
خجسته مهر این همایش را از جنس اقتصاد کلان کشور 
دانست و ادامه داد: مهم ترین شاخصه اقتصاد کلان این است 
که مشخص شــود رشد اقتصادی تا چه مقدار خواهد بود و 
برای اهداف بلندمدت تعیین راهبرد ضرورت دارد،مجموع 
ذخایر نفت خام و گاز طبیعی ایران ۳40 میلیارد بشکه معادل 
نفت است و ذخایر نامتعارف هنوز به این ذخایر اضافه نشده 
اســت، طی مطالعات اولیه در حال آماده ســازی شرایطی 
هســتیم تا ذخایر نفت و گاز شیل و هیدرات های گازی به 

ذخایر نفت و گاز ایران اضافه شود.
وی با اشــاره به اینکه با همین ذخایر 90 تا 100 سال 
آینده تولید نفت و گاز در ایران ادامه خواهد داشــت، گفت: 
ایران از نظر منابع زیرزمینی سرزمین ثروتمندی است و باید 

اهداف بلندمدت برای استفاده از آن تعیین شود.
لزوم برنامه ریزی برای تحقق اهداف تولیدی تعیین شده

طرح های نفتی زمان بر هستند و هزینه های بالایی دارند 
بنابراین اگر قرار است برای هفت سال آینده به هدف تولید 
تعیین شده برسیم، امروز باید برنامه ریزی ها را انجام دهیم.

خجســته مهر با بیــان اینکه اگر حفــاری را از بخش 
بالادســت جدا کنیم، از بخش بالادســت موضوعی باقی 
نمی ماند، ادامه داد: توسعه و تعمیر در بخش بالادست صنعت 
نفت به وسیله دکل انجام می شود،هسته اصلی کسب وکار 
شرکت ملی نفت ایران حفاری است، این صنعت طی دو دهه 
گذشــته دچار چالش هایی شده است، زیرا درک عمیقی از 

این موضوع وجود نداشت.
مقاومتی ترین بخش صنعت نفت، حفاری است، زیرا 
اگر این توانمندی وجود نداشت، تولید نفت و گاز با چالش 

همراه بود.
حفاری یک علم، هنر و تخصص است

خجسته مهر با اشاره به اینکه وجود متخصصان حفاری 
مهم تر از دکل هستند، افزود: حفاری یک علم، هنر و تخصص 
اســت و بایــد همه این مــوارد در یک فرد بــرای راهبری 
دستگاه های حفاری جمع شود،بیش از 50 درصد سرمایه 
مورد نیاز برای توسعه یک میدان نفت و گاز مربوط به بخش 
حفاری است و می تواند اقتصاد یک طرح توسعه را متأثر کند.
وی صنعت حفاری را هزینه بر و در مقابل درآمدزا دانست 
و گفت: در گذشته این تضمین را نمی دادیم که اگر فردی در 
این زمینه ورود کند، تضمین دریافت خدمات وجود خواهد 
داشت،صنعت نفت و گاز بخش اصلی اقتصاد کشور است و 
به گواه مرکز آمار ایران، ســهم بخش نفت و گاز در رشــد 
اقتصادی در سه ماه اول امسال 19.۷ و در سه ماه دوم ۲5.6 

درصد بوده است.
معــاون وزیر نفت با بیان اینکــه مردمی  کردن یعنی 
ظرفیت قابل توجهی را برای بخش خصوصی ایجاد کنیم، 
تأکید کرد: در گذشته هیچ شرکتی در کشور دکل نمی خرید، 
مگــر آنکه قرارداد آن را پیش از خرید امضا کرده باشــد،در 
برنامه هفتم توسعه تعدادی طرح پیشران تعریف شده است 
تا بتوان به رشد اقتصادی 8 درصدی رسید، در این میان باید 

یک طرح پیشــران از جنس بالادستی صنعت نفت تعریف 
شود تا بتوان به واسطه آن تولید ثروت و ایجاد ارزش  افزوده 

کرد.
 تضمین جهش تولید نفت و گاز 

با روزآمدسازی ناوگان حفاری
وی با تأکید بر اینکه پیشنهادی برای این طرح پیشران 
دادیم تا جهش تولید محقق شود، البته الزام های زیادی در 
این میان لازم است ، افزود: یکی از الزام ها این است که ناوگان 
حفاری در نوسازی و بازسازی و روزآمد کنیم تا جهش تولید 
نفت و گاز تضمین شود،اکنون پایه و اساس تولید نفت و گاز 
در ایــران 5 هزار حلقه چاه اســت و برای جهش تولید باید 
چاه های تازه حفر شود که دکل حفاری،  پمپ درون چاهی، 

تأسیسات نمک زدایی و... نیاز دارد.
خجسته مهر با اشاره به اینکه باید خود را برای جهش 
تولید مجهز کنیم، تأکید کرد: این نشست تضمین کننده رشد 
اقتصادی است، برنامه شرکت ملی نفت ایران برای جهش 
تولید در ســال های آینده، نوسازی ناوگان حفاری است که 
اشتغال و کسب وکار مطلوبی ایجاد می کند،نیازمندی ها در 
بخش خشکی و دریاست، عمده تولید نفت ایران مربوط به 
بخش خشکی و عمده تولید گاز مربوط به دریاست که این 

موضوع یک انتخاب نیست و اجبار است.
 امضای قراردادهای 10 ساله خرید خدمت

 برای تأمین دکل های حفاری
خجســته مهر تصریح کرد: به هر دو نوع دکل  سبک تا 
سنگین نیاز داریم از این رو در هیئت مدیره شرکت ملی نفت 
ایران تصمیم گرفتیم برای اینکه بخش خصوصی خیالش 
راحت باشــد، به اندازه نیاز خرید خدمــت انجام دهیم و با 
شرکت های خصوصی قرارداد 10 ساله خرید خدمت امضا 
خواهد شد،مشخصه دوم این پیشنهاد این است که قراردادها 
ارزی امضا می شود و سومین ویژگی آن پیش پرداخت برای 
خرید یا اجاره دکل حفاری است، از این رو شرایط را تسهیل 
کردیم تا اقتصاد کلان مردمی شود،اکنون از حداکثر ظرفیت 
شــرکت ملی حفاری ایران اســتفاده می کنیم،  با توجه به 
گســتردگی فعالیت های این شرکت، نوســازی باید انجام 
شود،طرح توسعه فاز 11 پارس جنوبی ۲0 سال معطل ماند 
از این رو تصمیم گرفته شده بود توسعه انجام نشود و این در 

حالی بود که توان توسعه این طرح وجود داشت.
خجسته مهر با بیان اینکه فشارافزایی طرح بزرگی است 
که به ۲0 میلیارد دلار سرمایه  نیاز دارد و برای نخستین بار 
در کشور اجرا خواهد شد، افزود: نتایجی مطلوب به دست آمده 
اســت و در آینده ای نزدیک برای اجرا اعلام خواهد شد،در 
آینده قراردادهای بزرگی برای افزایش تولید نفت و گاز امضا 
خواهد شــد که برای تحقق اهــداف آن نیازمند دکل های 

حفاری هستیم.

34میلیارد دلار گاز در دهه دود شد
طبق گزارش مرکــز پژوهش های مجلس شــورای 
اســلامی ، فلرینگ گاز مشعل در ایران در یک دهه گذشته 
۳4 میلیارد دلار عدم النفع در پی داشت اما دولت سیزدهم 

وعده خاموشی فلرها تا سال 1404 را داده است.
فلرهای نفتی، سرمایه ملی است که می سوزد و تنفس 
را برای مردم مناطق نفت خیز سخت تر می کند؛ گازهایی که 
سهم بیش از 50 درصدی در آلودگی استان محروم خوزستان 
دارند و وعده جمع آوری آنها از دولتی به دولت بعد پاسکاری 

می شود.
اما محسن خجسته مهر، مدیرعامل شرکت ملی نفت 
اعلام کرد طرح  5 میلیارد دلاری جمع آوری گازهای همراه 
)فلر( به ۷0 درصد پیشرفت فیزیکی رسیده و تا پایان سال 

1404 کل گازهای مشعل جمع آوری خواهد شد.
طبق گزارش وزارت نفت، با جمع آوری گازهای مشعل 
به میزان تولید ۲ فاز اســتاندارد از میدان پارس جنوبی، به 
عرضه گاز ایران اضافه می شود، این عدد می تواند درزمستان 

حدود ۲0 درصد از ناترازی گاز ایران را کاهش دهد.
اگر گازهای مشــعل ایران جمع آوری و ســپس صادر 
می شد، در دهه گذشــته ۳۳.8 میلیارد دلار ارزآوری برای 

کشور به همراه داشت.

تولید نفت و گاز در ایران تا 100 سال آینده ادامه خواهد داشت
منطقه آزاد انزلی منطقه شاخص از جمیع 

جهات،به دلیل کارکردها، اثربخشی و نظام 
مدیریتی است

حکمرانی درست، مستلزم شفاف سازی و 
مردمی سازی است

جلسه ستاد جهش سرمایه گذاری سازمان منطقه آزاد انزلی به ریاست 
حجت اله عبدالملکی مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و 
حضور محمد سجاد سیاهکارزاده رئیس هیات مدیره انزلی به منظور بررسی 
و پایش وضعیت کنونی تقاضاهای سرمایه گذاری ارائه شده به این منطقه از 

ابتدای سال جاری برگزار شد.
به گزارش اعتباربه نقل از مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل 
سازمان منطقه آزاد انزلی،عبدالملکی با بیان اینکه از اسفند سال گذشته 
راهبرد اصلی در نظر گرفته شده در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی معطوف به 
بازطراحی و تنظیم سازوکارهای جذب سرمایه گذاران داخلی و خارجی 
متمرکز شــده؛ از مطالبه رئیس جمهور بــرای جلب 10 میلیارد دلاری 
طرح های سرمایه گذاری توسط مناطق آزاد و ویژه اقتصادی خبر داد و اظهار 
داشت: با عنایت به ظرفیت ها و توانمندی های متنوع مناطق آزاد تجاری 
صنعتی کشــورمان، این امر قابل تحقق است،اثربخش بودن بسته های 
سرمایه گذاری که از ابتدای سال تاکنون در مناطق آزاد تهیه، تنظیم و عرضه 
شده،دراثربخشــی این روند می توان به میــزان ارزش ریالی تقاضاهای 
سرمایه گذاری ارائه شده در مناطق آزاد عنایت داشت که تا نیمه دی ماه به 

رقم ۷۲0 هزار میلیارد تومان بالغ شده که 6 برابر کل سال 1401 است.
وی با تصریح براینکه تهیه بسته های سرمایه گذاری در مناطق آزاد 
نقطه شــروعی برای جلب توجه علاقمندان داخلی و خارجی محسوب 
می شود، به ارزیابی ویژگی ها و عملکرد نخستین منطقه آزاد شمال کشور 
پرداخته و تصریح نمود: منطقه آزاد انزلی از جمیع جهات یک منطقه شاخص 
و نمونه بوده و این مهم ناشی از کارکردها، اثربخشی و نظام مدیریتی حاکم 

بر منطقه شما می باشد.
او خواستار اعمال منعطف و مبتنی بر شرایط، تغییر و تحولات داخل 
و خارج از منطقه آزاد، طرح جامع در راستای تسهیل و تسریع فرآیندهای 
بررسی تقاضاهای سرمایه گذاری شده و اظهار امیدواری کرد که سازمان 
منطقه آزاد انزلی تا پایان سال جاری موفق به جذب 60 درصد از طرح های 

سرمایه گذاری گردد.
وی بر لزوم بررسی دقیق طرح های سرمایه گذاری جهت رسیدن به 
قرارداد تاکید نمود و هدف از برگزاری نشست ستاد جهش سرمایه گذاری 
در مناطق آزاد با حضور خود را بررسی تقاضاهای سرمایه گذاری ارائه شده 
به مناطق آزاد و مسیر طی شده از ابتدای سال تاکنون، عنوان کرد تا در قالب 
جلسات ستاد بعد از ارزیابی تک تک تقاضاهای مطرح؛ مسائل پیش روی در 
رویه های جاری و بایسته جهت افزایش دقت در جذب سرمایه گذاران واقعی 

با هم افزایی همه جانبه مورد تدقیق قرار گیرد.
محمد سجاد سیاهکارزاده؛ رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد انزلی گفت: آینده روندهای سرمایه گذاری و موفقیت مناطق 
آزاد در میزان تحقق اهداف ایجابی ایجاد مناطق آزاد وابسته به ارزیابی دقیق 

و نظارت مستمر طرح ها و تقاضاهای سرمایه گذاری ارائه شده می باشد.

رئیس مجلس گفت: وقتی حرف از حکمرانی درست می زنیم، 
باید شفاف سازی، هوشمندسازی، مردمی سازی مورد توجه قرار گیرد 

که خروجی آن کارآمدسازی است .
 محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در افتتاحیه 
اجلاس سراسری اندیشــکده های حکمرانی و قانونگذاری استانی، 
اظهار کرد: در ابتدا اقدام تروریستی جمعی از مردم عزیز کشورمان در 
مراسم سالگرد شهید سلیمانی در کرمان را محکوم می کنم. این حادثه 
ننگین و شرمگین به دست جنایتکاران واقعاً یک شهادت مظلومانه 
بود و باید بگویم که عبور از خط قرمزهای نظام پاسخ محکمی خواهد 

داشت.
وی درباره اندیشــکده های حکمرانی و قانون گذاری استانی، 
گفت: این امر یکی از پایه های تحول است که مقام معظم رهبری هم 
بارها بر آن تاکید فرمودند،ما نمی توانیم در مجلس شورای اسلامی 
قانون گذاری کنیم اما ذی نفعان آن قانون، در فرآیند بررسی و تصویب 
آن نقشی نداشته باشند.هر موضوعی باید مردمی سازی شود و مردم 
باید به شکل واقعی درگیر موضوعات شوند. وقتی حرف از حکمرانی 
درست می زنیم، باید شفاف ســازی، هوشمندسازی، مردمی سازی 

مورد توجه قرار گیرد که خروجی آن کارآمد سازی است .
دکتر بابک نگاهــداری رئیس مرکز پژوهش های مجلس هم 
دراین اجلاسیه گفت: انتخابات از منظر فرصت برای کاهش تعارضات 

اجتماعی و افزایش وحدت اجتماعی اهمیت دارد.
وی با تأکید بر ضرورت افزایش انسجام اجتماعی، افزود: اعتماد 
اجتماعی در جامعه باید تقویت شود. مسئولان باید به مردم اعتماد 
کنند و مردم باید مورد اعتماد مســئولان قرار گیرند تا هم افزایی در 
جامعــه افزایش یابد. مشــارکت مردم و شــکل گیری گفتگوهای 
اجتماعی در بستر انتخابات می تواند سبب افزایش اعتماد عمومی 
شــود،انتخابات فرصتــی فراهم می آوردکه افــراد ببینندچقدربه 
یکدیگرنیازمند هســتند وهماهنگی ها وبهره وری بین افرادجامعه 

افزایش پیدا می کند .
با افزایش هماهنگی بین افراد جامعه، کیفیت تصمیمات مجلس 
ودولت نیز افزایش پیدا خواهد کرد، در واقع هر اندازه مشــارکت بالا 
برود انحرافات و ســوگیری های تصمیمات کلان کاهش می یابد، 

چراکه هر کسی نقطه ضعف دیگری را برطرف خواهد کرد .
او با بیان اینکه انتخابات فرصت تحقق عدالت در کشور است، 
افزود: شاید بهترین تعریف عدالت این باشد که   فرصت رشد ظرفیت 
های انسان ها را فراهم می کنیم و با رشد برابر مردم، فساد قطعا کاهش 
پیدا می کند چراکه با افزایش مشــارکت مردم، نظارت آنان در امور 
مختلف قوی تر از گذشــته شکل می گیرد و از سوی دیگر سازوکار 
نظارت مردم نیز مهیا می شود و در نتیجه قدرت توزیع عادلانه تری 
در جامعه خواهد داشت،مشارکت بیشتر در انتخابات قدرت چانه زنی 
نظام جمهوری اســلامی را در عرصه بین المللــی هم  افزایش می 
دهد،نیاز اســت روایت های قویتری از اقدامهای  مجلس در اختیار 
مردم قرار گیرد، در مجلس یازدهم، 1۲قانون در مبارزه با فقر تدوین 
شــده که نشان دهنده حمایت مجلس از اقشار مختلف مردم است، 
تصویب 9قانون در مجلس یازدهم با موضوع برقراری عدالت، این دوره 

از مجلس هدف برقراری عدالت را دنبال کرده است./خانه ملت 

خبـــرخبـــر

ریل گذاری فاز اول خط ۳  قطار شهری 
مشهد از میدان شهدا تا پایانه امام رضا به طول 
6 کیلومتــر با ریل 54E1 ذوب آهن اصفهان 
در مدار کاری قرار گرفته و هم اکنون سه و نیم 
کیلومتر از این مسیر ریل گذاری شده است. 

کیانوش کیامرز مدیرعامل شرکت قطار 
شــهری مشــهد ضمن بیان مطلب فوق در 
گفتگوی اختصاصی با خبرنگار ما گفت : در 
طراحی قطار شهری مشهد، چهار خط مترو 
در نظر گرفته شده که هم اکنون دو خط آن 
در حال بهره برداری اســت و تجهیز دو خط 
دیگر با اســتفاده از ریل ذوب آهن در دستور 

کار قرار دارد.
مدیرعامل شرکت قطارشهری مشهد 
دورنمای همکاری بــا ذوب آهن اصفهان را 
بسیار مثبت ارزیابی کرد و اظهار داشت : ذوب 
آهن اصفهان به عنوان تنها تولید کننده ریل 
در غرب آسیا همواره به تعهدات خودش با این 
مجموعه  عمل کرده است و پارت های ریلی 
طبق برنامه زمان بندی مشخص و با تناژ بالا 
به شرکت قطار شــهری مشهد تحویل داده 

شده است.
کیانوش کیامرز در پاســخ به این سوال 
که بهره برداری از خط ۳ قطار شهری مشهد 
چه تاثیری در کاهش ترافیک این کلان شهر 
دارد چنیــن گفت : با توجه به تراکم بســیار 
بالایی که در مشــهد مقدس وجــود دارد و 
همواره در طول سال زوار بسیاری در این شهر 

حضور دارند ، بهره برداری از این خط 
ریلی تاثیر فوق العــاده ای در کاهش 
ترافیک شهر دارد و قطعاً مورد استقبال 
همگان قرار می گیرد. همچنین مزیت 
بسیار مهم دیگر خط ۳  مترو این است 
که اتصال بین خط یک و دو را نیز برقرار 

می کند. 
مدیرعامل شرکت قطارشهری 
مشهد خاطرنشــان کرد : بنده بازدید 
های متعــددی از فرایند تولد ریل در 
ذوب آهن اصفهان داشتم و آزمون های 
سختگیرانه تولید را از نزدیک مشاهده 
نمودم، استاندارد تولید این محصول 
ملی با استانداردهای اروپایی برابری 
می کند و بــه واقع ریــل ذوب آهن 
اصفهان نماد بومی ســازی در ایران 

عزیزمان است.
کیانوش کیامرز در خصوص ریل 

سخت تولیدی در ذوب آهن اصفهان نیز گفت 
: با توجه به تولید موفقیت آمیز ریل سخت در 
این شــرکت، یک پکیج کامل را با ذوب آهن 
تنظیم نموده و در آینده نزدیک بخشی از این 

محصول را دریافت می کنیم. 
مهدی کوهی مدیرعامــل ذوب آهن 
اصفهان نیز  با اشــاره بــه اینکه این مجتمع 
عظیم صنعتی باتولید ریل، ســرآمد بومی 
سازی در کشــور است، گفت : تولید ریل در 
ذوب آهن به گونه ای است که کشور به طور 

کامل از واردات این محصول استراتژیک بی 
نیاز شده و تمام محورهای ریلی کشور با ریل 
ذوب آهن اصفهان به بهره برداری می رسند.

وی افــزود :  تاکنون 150 هزار تن ریل 
مورد نیاز راه  آهن سراســری کشــور توسط 
ذوب آهن تامین شــده و ریل متروی کلان 
شهرهای کشور از جمله تهران، مشهد، تبریز 
و اصفهان نیز توســط ایــن مجتمع عظیم 

صنعتی تولید شده است.
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان اظهار داشت 

: در این راستا ریل سخت نیز که در خطوط مترو 
کاربرد دارد برای اولین بار در ذوب آهن تولید شد 
که مطابق قرارداد، تا پایان سال جاری ۲50 تن 
از این نوع ریل برای متروی مشهد تولید می شود.

وی اظهار داشــت : مدیــران عامل قطار 
شهری کشور در آذرماه سال جاری با حضور در 
ذوب آهن اصفهــان از فرایند تولید ریل در این 
مجتمــع عظیم صنعتی بازدید داشــتند و در 
خصوص تولید ریل مورد متروی کلان شهرها 

مذاکرات بسیار خوبی نیز انجام گرفت.

آغاز ریل گذاری خط 3 قطار شهری مشهد با ریل ذوب آهن اصفهان
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تعیین تکلیف پروژه های سکونتگاه های 

غیررسمی استان اصفهان  

به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی از استان اصفهان؛ بیست 
و پنجمین جلسه ستاد بازآفرینی پایدار شهری استان اصفهان به ریاست 
مهران زینلیان معاون امور عمرانی استانداری اصفهان و با حضور علیرضا 

قاری قرآن مدیرکل راه و شهرسازی استان و سایر اعضاء برگزار شد.
در این نشســت گزارشــی در خصوص پروژه های سکونتگاه های 
غیررسمی استان )موضوع بند ب تبصره 11 ماده واحده قانون بودجه سال 
140۲ کل کشور( مطرح و در خصوص تمامی مباحث با همفکری اعضا 
تصمیم گیری شــد.علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه وشهرسازی استان 
اصفهان گفت: از سالهای قبل از انقلاب شکوهمند اسلامی ایران، با مهاجرت 
روستا نشینان به کلان شهر های ایران و گسترش و توسعه بی رویه شهرها 
به محدوده های پیرامونی آن باعث شد تا علیرغم وجود تاسیسات و امکانات 
خدماتی و رفاهی در این محدوده ها، سکونتگاههای غیر رسمی شکل گرفته 

و روز به روز بر رشد آن افزوده شود.
در سال های ابتدایی پیروزی انقلاب اسلامی، شهر های جدید در 
همجواری کلان شهرها تعریف و پایه گذاری شد تا نسبت به ساماندهی و 
عدم توسعه شهرها اقدامی عاجل صورت پذیرد، پس از آن با توجه به روند 
رو به رشد مهاجرت به شهرهای بزرگ نه تنها شهرهای جدید تکافوی اسکان 
مهاجران را نمی داد بلکه سکونتگاههای غیر رسمی قبل نیز مجددا” رونق 
گرفته دچار تحول و توسعه شد.با توجه به اهمیت موضوع در این نشست 
پروژه های سکونتگاه های غیررسمی به تفکیک شهرستان های آران و 
بیدگل، اصفهان، جرقویه، تیران و کرون، خمینی شهر، خوانسار، سمیرم، 
شهرضا، فریدن، فلاورجان، کاشان، گلپایگان، لنجان و نجف آباد بر حسب 
محلات، عنوان پروژه، اعتبار مورد نیاز و ... مورد بررسی قرار گرفت.برخی از 
این پروژه ها می توان به احداث مسجد، مدرسه، پایگاه سلامت، کلانتری، 
فرهنگسرا و کتابخانه عمومی، سالن ورزشی، مرکز فرهنگی و توانمندسازی 

اجتماعی، بهسازی معابر و آسفالت معابر، احداث پل و ... اشاره کرد.
او در خصوص دیگر اقدامات بعمل آمده در راستای بازآفرینی شهری 
اظهار کرد: براساس برنامه چهارساله نهضت ملی مسکن، نوسازی ۳5 هزار 

واحد مسکونی فرسوده در برنامه استان اصفهان است.

جواد اوجی ، وزیر نفت از بهره برداری از 5 طرح بزرگ 
پتروشیمی تا پایان امسال خبر داد و افزود: طرح پتروشیمی 
ابن سینای همدان در سال 83 و در جریان سفر رهبر معظم 
انقلاب اسلامی به این استان مصوب شده، اما بلاتکلیف 
مانده بود تا اینکه اخیرا با ارزش 1 میلیارد دلار فعال شده 

است.
وزیر نفت با بیــان اینکــه وزارت نفت علاوه بر 
پتروشیمی همدان، اجرای 5 طرح بزرگ دیگر پتروشیمی 
را دنبال کرده که 4 واحد از این پتروشیمی ها از سال 83 و 
85 معطل و بلاتکلیف بوده اند، خاطرنشــان کرد: طرح 
پتروشیمی زنجان با وجود 98 هزار سرمایه گذار مردمی در 
استان از دیگر طرح های معطل مانده از سال 85 بود که از 
ابتدای دولت مردمی فعال شده و پیشرفت اجرای آن از 18 
درصد به 53 درصد رسیده است. طرح های پتروشیمی 
گلستان، تربت حیدریه و بروجن نیز از دیگر پروژه های در 
دست اقدامی بودند که وزیر نفت در گزارش خود به فعال 
شدن آنها و اهمیت بهره برداری از این طرح ها در جلوگیری 

از خام فروشی، ارزآوری و ایجاد اشتغال اشاره کرد.

www.etebar.net
توان پشتیبانی تولید چهار میلیون بشکه نفت 

ازسوی شرکت ملی حفاری در صورت 
تحقق نوسازی و بازسازی ناوگان حفاری

 دکتر حمیدرضا گلپایگانی مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران با 
اشاره به تجربه عملیاتی این شرکت در میادین مختلف نفت و گاز کشورگفت: 
در صورت تحقق نوســازی و بازسازی ناوگان حفاری این شرکت قادر به 

پشتیبانی صنعت نفت برای تولید روزانه چهار میلیون بشکه نفت است.
او دراین ارتباط زمان مورد نیاز برای بازسازی ناوگان حفاری را سه سال 
اعلام کرد و با اشاره به اقدامات دولت سیزدهم در راستای تحقق شعار اقتصاد 
مقاومتی توضیح داد: طی سه سال گذشته براساس سیاست های حمایتی 
وزارت نفت تعداد دکل های فعال شرکت ملی حفاری ایران از 55 دکل به 
6۳ دکل افزایــش یافت که این مهم حاصــل توجه ویژه دولت به ناوگان 
عملیاتی این شــرکت است.وی ســاخت ۷0 درصد از قطعات مورد نیاز 
دستگاه های حفاری توسط سازندگان داخلی و شرکت های دانش بنیان را 
از دیگر دســتاوردهای شرکت ملی حفاری ایران در طول فعالیت دولت 
سیزدهم دانست،بیشترین ارتباط با دانشگاه ها در شرکت ملی حفاری ایران 
انجام شده و اخیرا با دانشگاه صنعت نفت و دانشگاه های شیراز، بوشهر، نفت 
شاهرود، دانشگاه تهران، جهاد دانشگاهی و شرکتهای دانش بنیان تفاهمنامه 
و قرارداد منعقد شده است. او توجه دولت به این شرکت را مهم عنوان کرد 
و خواستار ورود جدی وزارت اقتصاد در مساله اصل 44 شد،متراژ حفاری 
چاه های نفت و گاز در سال گذشته توسط این شرکت بیش از 6۷ هزار متر 
بوده و طی ســه سال گذشته بهره وری شرکت از 58 درصد به 68 درصد 
افزایش یافته است و با برنامه ریزی کارشناسی و اقدامات عملیاتی درصورت 
نوسازی و بازسازی کلیه ناوگان حفاری در تلاش هستیم میزان بهره وری 

طی دوره زمانی مشخص به 95 درصد برسد./شانا
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به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی فولاد مبارکه ، بهرام شکوری، 
رئیس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
ایران، گفت : فولاد مبارکه مجموعه پیشرانی است که باعث افتخار کشور است. 
استنباط غلطی در خصوص مسئولیت های اجتماعی در کشور رواج پیدا کرده 
که نیازمند اطلاع رسانی است. مسئولیت های اجتماعی صنایع شامل محافظت 
از محیط زیست، ارتقای بهره وری و توانمندسازی هاست. اقدامات خوبی در فولاد 
مبارکه و دیگر بنگاه های اقتصادی بزرگ کشور انجام شده؛ اما نباید از صنایع 

براساس سود آن ها انتظارات بی جا ایجاد شود.
کاهش قیمت تمام شده در فولاد مبارکه ناشی از مدیریت 

 خوب این مجموعه است و باید تشویق شود، نه اینکه 
مالیات بیشتری از آن گرفته شود

وی با تأکید بر اینکه فولاد مبارکه در کنار کمیسیون معادن و صنایع معدنی 
اتاق بازرگانی ایران باید کمک کند تا تفکر غلط انتظار از صنایع سودآور در کشور 
اصلاح شود تصریح کرد: کاهش قیمت تمام شده در فولاد مبارکه ناشی از مدیریت 
خوب این مجموعه است و باید تشویق شود، نه اینکه مالیات بیشتری از آن گرفته 
شود. حمایت از ایده های دانشــگاهی و استفاده از ظرفیت های شرکت های 
دانش بنیان از دیگر مواردی است که باید در دستور کار صنایع قرار گیرد. ناترازی 
انرژی آسیب جدی به صنایع وارد کرده و دولت در این زمینه نباید به بنگاه های 

اقتصادی فشار وارد کند.
شکوری معتقد است صنایعی همچون فولاد 
مبارکه می توانند برای تأمین بخشی از نیاز خود 
نیروگاه احداث کنند، اما صنایع کوچک تر این 
امکان را ندارند. مدیریت زنجیره فولاد کشــور 
مشکل دارد؛ زیرا نیاز صنایع فولادی به مواد اولیه 
همچنان برطرف نشده است. یکی از معضلات صنعت 
فولاد کشور این است که سازمان های مختلف برای اکتشافات مواد معدنی مانع 
ایجاد می کنند. امروز صنعت فولاد جهان در حال حرکت به سمت فولاد سبز و 
کم کربن است و اگر ایران به این سمت حرکت نکند، در آینده امکان صادرات 
محصولات خود را نخواهد داشت. بسیاری از صنایع و ارگان های دولتی با تفکر 
بخش خصوصی اداره می شــود که یکــی از آن ها فولاد مبارکه اســت. اگر 
موفقیت هایی در صنایعی همچون فولاد مبارکه حاصل شده به واسطه مدیریت 

خوب این شرکت هاست.
کمیسیون معادن و صنایع معدنی یکی از کمیسیون های بیست گانه اتاق 
بازرگانی ایران است که از جمعی از فعالان حوزه معادن و صنایع معدنی کشور 
تشکیل شده است. برگزاری جلسات این کمیسیون در استان های مختلف و 
بازدید از فعالیت بنگاه های اقتصادی این استان ها یکی از رویکردهای جدید 
کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران است و استان اصفهان و 
شرکت فولاد مبارکه اولین مقصد ما برای برگزاری این نشست بود. در این جلسه، 
مدیرعامل این شرکت گزارش کاملی از فعالیت فولاد مبارکه ارائه کرد. بزرگ ترین 
مانع برای فعالیت معادن و صنایع معدنی کشور بی ثباتی در سیاست گذاری ها و 
عدم مشورت با فعالان اقتصادی برای اتخاذ سیاست های این حوزه است و همین 
عوامل منجر به ناترازی در برق، عدم تأمین گاز صنایع، دریافت مالیات ها و وضع 

عوارض سنگین برای صنایع شده است.
 ارزش افزوده و ارزآوری ناشی از تولید فولاد 

با تولید دیگر محصولات قابل مقایسه نیست
بهرام سبحانی، رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران گفت: فولاد 
مبارکه نه فقط در صنعت فولاد کشور بلکه در میان صنایع یک استثناست و این 
امر به مثابه یک شمشیر دولبه شده؛ به گونه ای که از یک طرف باعث افتخار است 
و از طرف دیگر، می خواهند مابقی صنایع فولادی کشور را که از ویژگی های این 
شرکت برخوردار نیستند، با خط کش فولاد مبارکه اندازه گیری کنند و این امر 
نتیجه خوبی در پی نخواهد داشت. صنایع کشور نه از منظر متخصصان، بلکه از 

منظر افکار عمومی متهم اصلی بحران آب هستند. آیا این مقدار مصرف آب برای 
تولید یک تن فولاد به صرفه تر است یا برای تولید محصولات دیگر؟ ارزش ریالی 
و دلاری یک تن فولاد تولیدشده در کشور و ارزآوری آن برای کشور چقدر است؟ 
آیا ارزش محصولات دیگر با این محصول برابری می کند؟ آیا تولید محصولات 

دیگر صنعتی یا دامداری و کشاورزی به همین میزان اشتغال آفرینی می کند؟
چرا وقتی در شهر اصفهان آلودگی وجود دارد، هوای شهر مبارکه 

و محل فعالیت شرکت فولاد مبارکه آلوده نیست؟
وی در تشریح میزان آلایندگی و مصرف آب صنایع گفت: در خصوص 
محیط زیست و میزان آلایندگی صنایع، این سؤال مطرح است که چرا وقتی در 
شهر اصفهان آلودگی وجود دارد، هوای شهر مبارکه و محل فعالیت شرکت فولاد 
مبارکه آلوده نیست؟ می گویند صنعت فولاد آب زیادی مصرف می کند. این 
سؤال مطرح است که چه صنعتی با این میزان مصرف آب می تواند تا این حد 
ارزش افزوده داشته باشد؟ آیا کسی می داند که سود ۷0 تا 80 هزار میلیارد تومانی 
فولاد مبارکه با چه میزان ســرمایه محقق شده اســت؟ آیا این سود با میزان 
سرمایه گذاری در این شرکت مقایسه می شود؟ رقم سود مطلق فولاد مبارکه به 

دلیل وسعتی که دارد رقم بزرگی است، اما سود هر سهم آن چشم گیر نیست.
 مسئولیت های اجتماعی صنایع در کشور ما 

اشتباه تعریف شده
بهرام سبحانی گفت: مسئولیت های اجتماعی 
صنایع در کشور ما اشتباه تعریف شده؛ چراکه این 
صنایع از محل سودشان مالیات خود را پرداخت 
می کنند و دولت می تواند از محل درآمد حاصل از 
این مالیات برای ســاخت مدرســه، بیمارستان، 
راه ســازی و... اقدام کند. صنایع وظیفه ای برای احداث 

نیروگاه و تأمین انرژی ندارند و این کار بر عهده وزارت نیروست.
نشست مشترک کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی، صنایع، 
معــادن و کشــاورزی ایران و اصفهان به میزبانی فولاد مبارکه برگزار شــد و 
تبادل نظرهای خوبی میان مجموعه های معدن و صنایع معدنی کشور صورت 
گرفت. این نشست منجر به ایجاد ارتباط تنگاتنگی میان صنایع فولاد، به ویژه 
شرکت فولاد مبارکه به عنوان مصرف کننده سنگ آهن و بخش معدن کشور 

گردید.
رسیدن به ظرفیت تولید سالانه 55 میلیون تن فولاد در کشور 

تا سال 1404 قابل تحقق است؛ اما بهره برداری از این میزان تولید 
فولاد نیازمند تقویت زیرساخت های لازم است

رسیدن به ظرفیت تولید سالانه 55 میلیون تن فولاد در کشور تا سال 
1404 قابل تحقق است؛ اما بهره برداری از این میزان تولید فولاد نیازمند تقویت 
زیرساخت های لازم است؛ این در حالی است که در حال حاضر ظرفیت بالقوه 
تولید سالانه فولاد در کشور در صورت عدم اعمال محدودیت های انرژی و رفع 
مشکل مواد اولیه، 46 میلیون تن است. با وجود مشکلات مذکور، سالانه حدود 
۳0 میلیون تن فولاد در کشور تولید می شود. مشکل کمبود مواد اولیه با ورود 
فولادســازان به بخش اکتشاف معادن قابل حل است و صنایع بزرگ فولادی 
همچون فولاد مبارکه حتی برای رفع نیاز خود به انرژی برق، به صورت خودتأمین 
اقدام به احداث نیروگاه کرده اند، به شرطی که برق تولیدشده از این نیروگاه ها در 
مواقع اعمال محدودیت برق به صنایع قابل استفاده باشد و به شبکه سراسری برق 
منتقل نشود. در کنار همه این معضلات که بعضاً قابل حل هستند، معضل کمبود 

گاز برای صنایع فولادی کل کشور همچنان پابرجاست.
 فولاد مبارکه برای ورود به اکتشافات معدنی

 با موانع زیادی مواجه است
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل فولاد مبارکه گفت: امروز فولاد مبارکه از 
افتخارات صنعت کشور و بزرگ ترین تولیدکننده ورق های فولادی در خاورمیانه 
و شمال آفریقاست. ارزش فعلی بازار سرمایه این شرکت نزدیک به 500 همت 

است و سهم 1.5 درصدی در تولید ناخالص ملی و سهم 6.5 درصدی در تولید 
ناخالص ملی بخش صنعت دارد. فولاد مبارکه دارای زنجیره تأمین گسترده ای 
شامل ۲500 تأمین کننده خدمات و کالاست. به برکت فعالیت فولاد مبارکه یک 
زنجیره ارزش در داخل کشور شکل گرفته و این شرکت یک صنعت مادر شناخته 
می شود. فعالیت های گروه فولاد مبارکه به وسعت ایران است و این مجموعه 

دارای بالغ بر 140 شرکت زیرمجموعه است.
 ظرفیت فولاد کشور باید برای اکتشاف
 و استخراج معادن کشور به کار گرفته شود

محمدیاسر طیب نیا   با بیان اینکه بستر مناسب 
و ظرفیت های خوبی برای اقدامات اکتشافی در 
کشور وجود دارد، تأکید کرد: ظرفیت فولاد 
کشور باید برای اکتشاف و استخراج معادن 
کشور به کار گرفته شود؛ چراکه کمبود مواد 
اولیه و معدنی یکی از مشکلات صنایع فولادی 
کشور است. طبق آیات قرآن کریم، فولاد برای مردم 
سراسر منفعت است و صنعت فولاد با مدیریت کارآمد می تواند بدون هیچ زیانی، 
منافع متعددی برای مردم داشته باشد. برخی صنایع در کشورهای پیشرفته 

جایگاه تعیین کننده ای برای اقتصاد کشورشان دارند.
 فولاد مبارکه درصدد قرار گرفتن

 در جمع 20 شرکت فولادی برتر دنیاست
فولاد مبارکه جهت گیری و هدف گذاری سنگینی برای خود تعریف کرده 
و با ورود به کسب وکارهای جدید و رفع گلوگاه های خود، درصدد قرار گرفتن در 
جمع ۲0 شرکت فولادی برتر دنیاست. امسال علی رغم وجود محدودیت های 
انرژی، با مدیریت شرایط همچنان میزان تولید خود را حفظ کرده ایم. در حوزه 
نوآوری و فناوری های نوین اقدامات زیادی کرده ایم و درصدد توسعه کمّی، کیفی 

و متوازن هستیم.
 موانع قانونی اجازه نمی دهد فولاد مبارکه

 وارد حوزه اکتشافات معدنی شود
وی در تشریح مشکلات صنعت فولاد و مشخصاً فولاد مبارکه تصریح کرد: 
گــروه فولاد مبارکه برای تأمین قریب به ۲ هزار مگاوات برق از طریق احداث 
نیروگاه های سیکل ترکیبی، خورشیدی و بادی سرمایه گذاری کرده و در حوزه 
حمل ونقل مواد اولیه و محصولات نیز سرمایه گذاری های زیادی انجام داده؛ اما 
در حوزه معدن به دلیل محدودیت قوانین با چالش مواجه است. اگر مشکل مواد 
اولیه فولاد مبارکه و صنایع بزرگ فولادی کشور حل شود، مشکل زنجیره تولید 
فولاد کشور رفع خواهد شد. فولاد مبارکه امکان اکتشاف معادن و سرمایه گذاری 
در حوزه ماشین آلات این حوزه را دارد؛ اما موانع قانونی اجازه نمی دهد این شرکت 
وارد حوزه اکتشافات معدنی شود. خلق ارزش فولاد مبارکه از سنگ معدن تا 
زنجیره کامل فولاد است. این شرکت در حوزه تکنولوژی های جدید برای فراوری 

مواد معدنی اقدامات قابل توجهی انجام داده است.
 اعلام آمادگی فولاد مبارکه در کنار اتاق بازرگانی ایران 

برای رفع مشکلات حوزه معدن و صنایع معدنی
به گفته مدیرعامل فولاد مبارکه، این شــرکت به عنوان یک شــرکت 
توســعه محور در حال اجرای ۲۲0 پروژه است و این در حالی است که معدود 
شــرکت هایی در کشور این تعداد پروژه را در دست احداث دارند. ما معتقدیم 
کارفرمای خوب پیمانکار خوب می سازد و بر همین اساس بسیاری از پروژه های 
فولاد مبارکه همچون نیروگاه سیکل ترکیبی را پیش از موعد اجرا کرده ایم. در 
حال حاضر 90 درصد قطعات و تجهیزات موردنیاز فولاد مبارکه بومی سازی 
شده است. سال گذشته 1۳00 قطعه و تجهیز در فولاد مبارکه بومی سازی شده 
است. این شرکت در راستای توسعه زیست بوم نوآوری باز، سرمایه گذاری های 
خطرپذیر در شرکت های دانش بنیان انجام داده و 5 مرکز نوآوری در دانشگاه ها 

ایجاد کرده و از 400 پایان نامه دانشگاهی حمایت کرده است.

 فولاد مبارکه برای مناطق کم برخوردار،
  سند پیشرفت و آبادانی مبتنی بر استعدادها،

 محدودیت ها و محرومیت ها تعریف کرده
وی در تشریح نگاه فولاد مبارکه به مسئولیت اجتماعی گفت: این شرکت 
در حوزه مسئولیت های اجتماعی اقدامات زیادی به انجام رسانده و در همین 
راستا، برای مناطق کم برخوردار سند پیشرفت و آبادانی مبتنی بر استعدادها، 
محدودیت هــا و محرومیت ها تعریف کرده تا توانمندســازی در حوزه های 
کشاورزی، دامداری و مشاغل خانگی را محقق سازد. بسیاری از موفقیت های 
فولاد مبارکه از ابتدای بهره برداری تاکنون ناشی از حمایت های دولت های وقت 
بوده؛ اما در حال حاضر، این شرکت به بخش خصوصی واگذار شده است. با توجه 
به داشتن بسیاری از منابع و ظرفیت های کشور، هیچ مشکل حل ناشدنی در 
کشور نداریم و همه مشکلات با مدیریت مناسب قابل رفع است. فولاد مبارکه در 
کنار کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران آمادگی کمک رسانی 

برای رفع مشکلات حوزه معدن و صنایع معدنی را دارد.
طرح توازن در زنجیره فولاد نیازمند برخی از ادغام ها و 

مشارکت ها میان شرکت های معدنی و فولادی است
رشد و توسعه یک مسیر است، نه یک نقطه که بتوان یک مرتبه به آن 
رسید. ما در حال طی کردن مسیری هستیم که در این مسیر، سرعت رشد و 
هدف گذاری از اهمیت زیادی برخوردار است. احیای سنگ آهن در فولاد مبارکه 
به جای گاز طبیعی با هیدروژن انجام می شود و این شرکت در این حوزه روش 
پاک تری نسبت به بسیاری از فولادسازان جهان دارد. فولاد مبارکه برق موردنیاز 
خود را خودش تولید می کند و قیمت گاز برای این شرکت نزدیک به قیمت های 
جهانی است. طرح توازن در زنجیره فولاد قابل تحقق و شدنی است و نیازمند 

برخی از ادغام ها و مشارکت ها میان شرکت های معدنی و فولادی است.
 ضرورت ورود بخش خصوصی 

به حوزه اکتشافات معادن کشور
احمد خوروش، رئیس هیئت مدیره انجمن 
نوردکاران فولادی ایران گفت: متأسفانه واگذاری 
معادن به بخش خصوصی جزو اولویت های کشور 
نیست و این در حالی است که بخش خصوصی 
در بخش معدن توانمندی های زیادی دارد و اگر 
بخش خصوصی وارد این حوزه شود، اتفاقات بزرگی 

خواهد شــد؛ نقش بخش خصوصی در پیشرانی در حوزه محقــق 
معدنی باید تبیین شــود. تأمین زیرســاخت های لازم برای رفع نیاز انرژی و 
حمل ونقل صنایع جزو وظایف اولیه دولت است؛ اما در حال حاضر نیز بخش 
خصوصی در این زمینه وارد عمل شده است. صنایع فولاد و پتروشیمی دو صنعتی 
هستند که برای کشور ارزآوری قابل توجهی دارند و کمک زیادی به اقتصاد کشور 
می کنند. وضع عوارض، ابلاغ دستورالعمل ها و بخشنامه های خلق الساعه در حوزه 
اکتشاف معادن، گریبان گیر فعالیت بخش خصوصی در کشور شده و عدم حمایت 
دولت و در کنار آن قیمت گذاری های دستوری، ازجمله مهم ترین عوامل عدم 
پیشرفت حوزه معدن کشــور است. کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران جایگاه و نقش مهمی در رفع موانع و 

مشکلات فعالان اقتصادی کشور دارد. 
 توسعه سرمایه انسانی و نوآوری

 اولویت اول شرکت ایریسا است
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه با بیان این که نوآوری در کسب و کار 
شرکت ایریسا، اولویت اول است، گفت: توسعه سرمایه انسانی و نوآوری باید در 

اولویت شرکت ایریسا قرار گیرد.
محمدیاسر طیب نیا در بازدید از شرکت ایریسا اظهار کرد: با توجه به همه 
پیشرفت ها و توسعه هایی که در این شرکت صورت گرفته باید توسعه سرمایه 
انسانی بیشتر مورد توجه قرار گیرد چرا که هر اتفاقی در مجموعه ایریسا وابسته 

به سرمایه انسانی است.
در واقع هر اقدام و ســاختاری در این مجموعه باید با اولویت توســعه 

سرمایه انسانی و نگهداشت آن رخ دهد زیرا یک موضوع محوری است.
وی با اشاره به نوآوری و فناوری های جدید و نوظهور خاطرنشان کرد: حتی 
برای حفظ شرایط در فولاد مبارکه نیز به نوآوری الزام داریم و برای تحقق شعار و 
خلق آینده بهتر در راستای توسعه و پیشرفت صنعت فولاد وکشور و همچنین 
افزایش درآمدها قطعا باید به این حوزه به طور جدی توجه شــود و نوآوری در 

کسب و کار شرکت این مجموعه، اولویت اول است.
تحقیق و توســعه از دیگر مواردی است که باید به آن نگاه ویژه داشت و 
شرکت هایی مانند ایریسا باید بخش اصلی درآمد خود را در مسیر تحقیق و توسعه 

قرار دهند و اگر در این حوزه سرمایه گذاری نشود عقب می مانیم.
اصل درآمد در همین بخش تحقیق و توسعه و فعالیت های نوآورانه است 
و باید بودجه ویژه ای را برای این حوزه در استراتژی و راهبردهای ایریسا قرار گیرد. 
طیب نیا تاکید کرد که در موضوع امنیت هرچند فعالیت های نوآورانه انجام شده 
اما تا چند سال آینده همچنان نیاز به تحقیق و توسعه در این حوزه وجود دارد. 
انتظار می رود سازوکارهایی در نظر گرفته شود تا نخبگان بین المللی و فعال در 
شرکت های بزرگ بین المللی جذب و امکان سرعت بخشیدن به توسعه فراهم 

شود.
هوشمندسازی، هوش مصنوعی و اینترنت اشیا نیز از دیگر مباحثی است 
که باید توسط این شرکت دنبال شود و در کنار آن حوزه »امنیت« هم به عنوان 
یک کسب و کار مهم و با اهمیت است که باید امروزه روی آن تمرکز و نگاه ویژه ای 
شود. به دلیل جایگاه فولادمبارکه و جنگ نرم، دشمن در وهله اول از طریق جنگ 
سایبری و و در عرصه فناوری اطلاعات حمله می کند که شرکت ایریسا باید خط 

مقدم را در این حوزه حفظ کند.
طیب نیا در پایان با تاکید بر ضرورت صادرات خدمات فناوری اطلاعات 
گفت: برای توسعه این مجموعه و کسب درآمد و انتقال دانش به ایران نیاز داریم 
که این حوزه گسترش یابد و “ایریسا پرایم” مدل مناسبی برای آن می تواند باشد 
که کشورهای همسایه نیز بستری برای این فعالیت و کسب درآمد ارزی خواهند 

بود.
 ضرورت استفاده حداکثری از ظرفیت های موجود
 در فولاد متیل برای تقویت صنایع  پایین دستی کشور

مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه با بیان این که استفاده حداکثری از 
ظرفیت های موجود در مراکز خدماتی هلدینگ فولاد متیل موجب تقویت صنایع 
پایین دستی کشور می شود، گفت: هلدینگ فولاد متیل یکی از مجموعه هایی 
اســت که همگام و همراه با فولاد مبارکه و از آغازین روزهای بهره برداری این 
شرکت، شروع به کار نموده و امروز در حال خدمت رسانی به صنایع کوچک و 

متوسط سراسر کشور است.
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل فولادمبارکه در بازدید از هلدینگ فولاد 
متیل اظهار کرد: ارتقای خدمات و کسب رضایت مشتری یکی از راهبردهای 
جدی گروه فولاد مبارکه است که در شرکت های تولیدکننده محصولات فولادی 
این گروه با افزایش کیفیت در دستور کار قرار گرفته و در مراکز خدماتی نیز با 
ارتقاء کیفیت و تنوع بخشی خدمات دنبال می شود. پروژه های توسعه ای در حال 
اجرا یا در آستانه اجرای هلدینگ فولاد متیل از رویکردهای دیگری است که 
می تواند به صنایع کشور از جمله صنعت خودرو و لوازم خانگی را تقویت نموده تا 
با سرمایه گذاری گروه فولاد مبارکه، صنعت کشور بالنده تر شده و آینده ای بهتر 

را برای مردم کشور رقم بزند.
ورود هلدینگ فولاد متیل به تولید سازه پنل نیروگاه های خورشیدی که 
با تکنولوژی روز دنیا انجام می شود یکی از نقاط عطف این هلدینگ برای ورود به 

کسب وکارهای جدید و انجام پروژه های ملی و منطقه ای است.
ضمنا محمدتاجمیرریاحی مدیرعامل هلدینگ فولاد متیل،گزارش 

سالانه ای از دستاوردهای این هلدینگ ارائه کرد.
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مرحله مقدماتی مسابقات سراسری قرآن کریم، نهج البلاغه و 
اذان صنعت نفت در هلدینگ پتروپالایش اصفهان برگزار شد

رقابت متسابقین قرآنی مرحله مقدماتی مسابقات قرآن کریم، اذان و نهج البلاغه ویژه کارکنان 
و خانواده های پتروپالایش اصفهان

در ۲8دی ماه رقابت متسابقین قرآنی مرحله مقدماتی بیست و هفتمین دوره مسابقات قرآن 
کریم، اذان و نهج البلاغه با حضور4۲0 نفراز پرسنل و خانواده های پتروپالایش اصفهان  برگزار شد.
مدیر روابط عمومی و بین الملل و معاون منابع انسانی و توسعه مدیریت هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان گفت: این مسابقات با هدف اشاعه فرهنگ قرآنی در بین خانواده ها به مدت یکروز و به دو 
صورت شفاهی و کتبی با حضور پر شور پرسنل و خانواده های ایشان در سالن اجتماعات شهرک 

شهید منتظری برگزارشد.
به گزارش روابط عمومی و بین الملل هلدینگ پتروپالایش اصفهان، محمد ده بیدیان تاکید 
کرد: در این دوره از مسابقات تعداد 4۲0نفراز پرسنل و خانواده های ایشان شرکت کردند که افراد 
حایز رتبه به مرحله نیمه نهایی این مسابقات که باحضور برگزیدگان از چند استان برگزار میشود 
راه یافتند.وی تصریح کرد: متسابقین در بخش کتبی در قالب رشته مفاهیم قرآن از جزء یک و 
مفاهیم نهج البلاغه و در بخش شفاهی در قالب رشته های قرائت،حفظ جزء یک، ترتیل، صحیح 
خوانی، اذان به رقابت پرداختند.شرکت کنندگان در این مسابقات ابتدا در مرحله مقدماتی شرکت، 
سپس مرحله نیمه نهایی و در پایان به مرحله نهایی راه می یابند.مدیر روابط عمومی و بین الملل و 
معاون منابع انسانی و توسعه مدیریت هلدینگ پتروپالایش اصفهان ادامه داد: با ثبت نام متسابقین 
در همه رشته ها در پایان 4۳نفر برگزیده به مرحله نیمه نهایی مسابقات قرآن راه یافتند.ده بیدیان، 
با اشاره به استقبال پر شور بانوان ازاین مسابقات گفت: حضور بانوان نسبت به آقایان در این دوره از 
مسابقات 60به 40بود.خرسندیم که از زمان تصدی دکتر محسن قدیری به عنوان مدیر عامل 
هلدینگ پتروپالایش اصفهان ،برنامه های فرهنگی، اجتماعی، مذهبی وقرآنی در این شرکت 

پرشور و با قوت پیگیری می شود .
مشعل پویا، شرکتی دانش بنیان و تحول آفرین است

معاون منابع انســانی و مدیر روابط عمومی هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان در بازدید از شرکت دانش بنیان 
مشــعل پویا با تجلیل از دســتاوردها و توانمندی 
متخصصان این شــرکت در طراحی و ســاخت 
تجهیزات دانش بنیان و پیشرفته صنعت نفت و 
انرژی، گفت: مجموعــه هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان و شرکت مشعل پویا با تفکر تحول آفرین 
دکتر قدیری افق های روشنی پیش رو دارد و طرح های 
دانش بنیان آن؛ پیشرفت کشور را، هدف گذاری کرده است.
مهندس محمد ده بیدیان خطاب به دانشمندان جوان این 
شرکت هم گفت: امروز، شما در حال تامین نیازمندی های علمی کشور خودتان هستید و در بعضی 
از حوزه هایی که ورود کرده اید، بسیار باعث افتخار و سربلندی است.وی تنها راه مبارزه با تحریم ها 
و استکبار را؛ قوی شدن و اعتماد به نخبگان عنوان کرد و افزود: روزی ما در تامین تجهیزات مورد 
نیاز صنعت نفت محتاج دیگران بودیم ولی امروز با تکیه بر دانش بومی و جوانان ایرانی متخصص؛ 
به نقطه ای رسیده ایم که خودمان تولید کننده هستیم و وابسته خارج از کشور نیستیم.شرکت 
مشعل پویا از شرکت های زیرمجموعه هلدینگ پتروپالایش اصفهان است که با راه اندازی پردیس 
فناوری نفت و انرژی نصف جهان، تحت نظر معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، رفع تحریم ها  

و حمایت از دانش بنیان ها را هدف گذاری کرده است.

خبر

شهادت دکتر مسعود علی محمدی و دکتر مصطفی احمدی روشن در دی ماهعکس نوشت

تلفن: 
66948932-66948746

نشانی: تهران،خیابانجمهوری
اسـلامی،کوچهمختاریپلاک2

طبقهآخر
چاپ: 

صاحب امتیاز: شرکتحیدربازرگانمدیرعاملمهدیمیرحیدری
مد                                        یرمسوول: سارامیرحیدریقائم مقام: عاطفهخوشکام

رئیس شورای سیاست گذاری و سرد                        بیر: مهدیمیرحیدری
زیر نظر شورای نویسندگانمدیر داخلی: فاطمه میرحیدری

مدیر امور شهرستان ها: عباسمیرحیدری  
 مشاور هنری:  سید محمد موذنی

تلفکس:   66948635   تحریریه: 66948851
سازمان آگهی ها: 66948746 - 66948320

09380358200 - 09121113894
مد                        یریت: 66948478 - 09128451957

صد                        ای مشاور: 66948851 - 09361113894
 توزیع: سازمان امور شهرستان ها هفته نامه اعتبار

فولاد مبارکه برای ورود به اکتشافات معدنی با موانع زیادی مواجه است

2۷دیماهسالروزشهادتسیدمجتبینوابصفوی


